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 با قابلیت مدیران و کارکنان فولاد 
مبارکه  در همۀ سطوح، شعار جهش 

تولید  تحقق یافته است

7

 ۳ خط لوله مهم انتقال فرآورده کشور
 به بهره برداری رسید
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دولت مخالفتی با استفاده از اینترنت 
ماهواره ای ندارد
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 پرداخت خسارت 20 میلیون تومانی 
به زلزله زدگان سی سخت

11

 پایه گذاری آزادراه ابراهیم 
خلیل)ع( همزمان با بهره برداری 

آزادراه غدیر با فرمان رئیس جمهور

13

تلاش برای غنی سازی اوقات فراغت 
نیمی از جمعیت کشور با محوریت کتاب

14

سدان جدید سایپا چگونه جای خالی 
برندهای خارجی را پر کرد؟

16

تدوین اهداف گروه فولاد مبارکه 
برای سال 1400

15

امام راحل رسانه را دانشگاه می دانست
12

 بررسی طرح ملی نمک زدایی آب 
دریا و انتقال آب از خلیج فارس به 

مرکز فلات ایران

3

حمایت کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس از طرح هاي توسعه اي سایپا

4

پرداخت ۳700 میلیارد ریال تسهیلات 
بانک توسعه تعاون در خراسان جنوبی

5

 مبارزه با فساد گامی محکم 
برای تحقق عدالت

3

بازار پتروشیمی با الگوی بانک 
 صادرات ایران 

سهم ایرانی ها می شود

6

  ۳0 درصد از محصولات ایران خودرو 
در سال آینده، جدید خواهد بود

4

عناوینخبرها

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

حد غنی سازی ایران 
20درصد نیست 

متناسب با نیاز کشور 
ممکن است به 60درصد 

هم برسد

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه، محمود واعظی 
در بازدید از پروژه های توســعه های شــرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه این 
شــرکت یکی از شرکتهای بزرگ و موفق کشور است، اظهار کرد: همه با هم 
باید تلاش کنیم تا چنین مجموعۀ بزرگی که در اصفهان و کشور قادر به خدمت 
در دو بخش تولید و اشــتغال است، به دلیل مسائل سیاسی و رقابتهای این 

چنینی، همچون بسیاری از موارد دیگر، قربانی نشود.
 باید این وحدت و همدلی حفظ شــود. این مسئله وظیفۀ من، استاندار 
اصفهان و نمایندگان این شــهر است.وی با مثبت ارزیابی کردن طرح تحول 
دیجیتال شــرکت فولاد مبارکۀ اصفهان تصریح کــرد: نتیجۀ اجرای طرح 
مشابهی در وزارت ارتباطات ایجاد فضای مجازی است که به واسطۀ آن موفق 

شــدیم بخش عظیمی از مردم را در خانه نگه داریم تا پروتکل های بهداشتی 
 رعایت شــود. اکنون این فضای مجازی می تواند بســیاری از مشــکلات را 

حل کند.
رئیس دفتر رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه این رویداد سرنوشت همۀ 
را مشخص می کند، گفت: اگر بخواهیم با راه حل میانبری اقتصاد خود را نجات 
دهیــم، چاره ای نداریم جز اینکه به ســمت اقتصاد دیجیتال حرکت کنیم؛ 
بنابراین نه تنها هزینه های این بخش در واقع هزینه نیست، بلکه سرمایه گذاری 
است و به مراتب نسبت به هزینه ای که در بخش خرید ماشین آلات می شود، 
اثرگذارتر اســت. علاوه بر این،  چنین اقدامی تحولاتی در بازار تولید و فروش 

ایجاد می کند که می تواند سرنوشت هلدینگ فولاد مبارکه را تغییر دهد.
به عقیدۀ من نیروی انسانی مناسب در داخل کشور وجود دارد، اما کشف 
نشده است. در این حوزه ما هرجا سرمایه گذاری کرده ایم، بیش از آنچه انتظار 
داشته ایم نیروی انسانی متخصص و قادر به ایجاد تحول در داخل کشور وجود 

داشته است. جوانان ما نه تنها آبروی ما، بلکه آبروی ایران را خریده اند.
وی با بیان اینکه در سال 92، حدود 55 شرکت دانش بنیان وجود داشت، 
خاطرنشــان کرد: در حال حاضر 5 هزار و 500 شرکت دانش بنیان در کشور 
وجود دارد که تحولی بزرگ محســوب می شــود. در سه سال اخیر که همۀ 
کشورهای دنیا درهای خود را به روی ما بسته بودند، همۀ نیازهای ما از طریق 

همین جوانان تأمین شد؛ بنابراین باید به آن ها اعتماد کرد.
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به گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه، حمیدرضا 
عظیمیان در مراســم بازدید رئیس دفتر رئیس جمهور از شرکت فولاد 
مبارکه اظهار کرد: شرکت فولاد مبارکه تاکنون سه هلدینگ در زمینه های 
مختلف تحصیل یا تأســیس کرده و اکنون با دریافت مجوزهای لازم از 
 ســازمان بورس و بانک مرکزی، چهارمین هلدینگ آن )مالی( تأسیس 

شده است. 
وی با بیان اینکه وزیر صمت پیش از این از تعریف پروژه هایی مجموعا 
به ارزش 100 هزار میلیارد تومان خبر داده اســت، افزود: این هلدینگ 
شامل 10 شرکت زیرمجموعه شامل شرکت های سبدگردان، کارگزاری، 
رتبه بندی، بیمه، بانک و صرافی اســت که با هدف کمک به تأمین مالی 
پروژه های کشور تأسیس شده است، این شرکت مشکلی در زمینۀ تأمین 
مالــی پروژه های خود ندارد، فولاد مبارکه با اعتبار بالایی که در بازار دارد 
می تواند منابع مالی موردنیــاز پروژه ها را در بازار جمع آوری و در اختیار 
دولت قرار دهد.وی با اشاره به سخن رئیس جمهوری مبنی بر ترجیح منافع 
ملی بر منافع شــرکت فولاد مبارکه، تصریح کرد: در راستای مسئولیت 

اجتماعی این شرکت، در سال 97 مبلغ 5 میلیارد تومان، در سال 98 مبلغ 
10 میلیارد تومان و در سال 99 مبلغ 15 میلیارد تومان در قالب کمک های 
اجتماعی پرداخت شــده است. به علاوه، پس از سیل سال گذشته، مبلغ 

50 میلیارد تومان به این امر تخصیص داده شد.
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محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهوری در شرکت فولاد مبارکه:

نگذاریم یك شرکت توانمند تولیدی مانند 
فولاد مبارکه قربانی مسائل سیاسی شود

حمیدرضا عظیمیان  مدیرعامل فولاد مبارکه: 

 كمك به تأمین مالی پروژه های كشور با تأسیس
 چهارمین هلدینگ فولاد مباركه

صفحه 8

مرغ ایرانی آرین در سبد خانواده هاسرمقاله
درصفحه5

درصفحه2

گراني تا کجا آباد ؟!

در مرحله نخست به شرایط حساس پیش آمده در مورد 
رشــد بي سابقه ، ویروس کووید 19 جهش یافته انگلیسی ، 
در سطح کشور ، طبق اعلام مسؤلین وزارت بهداشت 12 برابر 
خطر ناک تر است و به کودکان ، نوجوانان ، جوانان  رحم نمی 
کند ، اما چرا بعضي لجبازي مي کنند ،  مرگ و میر شوخي 

ندارد لطفاً با رعایت فاصله اجتماعي خواهشاً ماسک بزنید.
برداشت خواننده از تیتر بالاچیست 

» گراني تا کجا آباد ؟!   « آیا واقعاً  قدرت کنترل قیمت 
در کلیه نیازمندیهاي مصرف کننده و تولیدکننده وجود دارد 
، ســازمانهاي متولي در راستاي وظایف حمایتي خویش 
قدرت اعمال برخورد قاطع را دارند یا اینکه ســازمان هاي 
مربوطه هر کدام از به دوش کشیدن مسئولیتهایشان شانه 
خالي مي کنند .  افزایش قیمتها تقریباً در مورد کلیه کالا ها 
و خدمات چه در بخش خصوصي و چه دولتي معضلي است 
که گریبانگیر اقشار مختلف جامعه شده است.                      
      ادامه در صفحه 5

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر
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محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: مطابق قانون مصمم به توقف کامل اجرای پروتکل الحاقی هستیم و هرگونه دسترسی فراپادمانی ممنوع و 

غیرقانونی است.
به گزارش  اعتبار به نقل از خانه ملت، وی در نشست علنی پس از ارائه گزارش مجلس درباره تخلف دولت در اجرای قانون اقدام راهبردی و توافق سازمان انرژی اتمی 
و آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: مجلس شورای اسلامی مطابق قانون وظیفه پیگیری و اجرای قوانین را برعهده دارد، مطابق قانون بخش هایی از تعهدات پیش بینی 
شده در زمان خودش اجرایی شده و از فردا نیز باید قانون مرتبط با پروتکل الحاقی اجرا شود، مجلس شورای اسلامی مصمم به توقف کامل پروتکل الحاقی، دسترسی ها 
و همه موضوعات قانونی است لذا هرگونه دسترسی بیش از پادمان ممنوع و غیرقانونی است و نظارت بر این امر وظیفه قوه مقننه است،کمیسیون های امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس و انرژی از طرف مجلس موظف به نظارت میدانی بر مسائل یاد شده و ارائه گزارش در این راستا هستند، طبعا هرگونه تخلف از 

قانون را نمی پذیریم و براساس مصوبات مجلس امور را پیگیری می کنیم.

هرگونه
دسترسی
بیشازپادمانآژانس
غیرقانونیاست

www.etebar.net

سیماسادات لاری معاون فرهنگی و دانشجویی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: »از ۳1۳ خوابگاه دانشگاه های علوم پزشکی، 
۴0 درصد از خوابگاه ها فرسوده، ۴9 درصد نیاز به بازسازی و 11 درصد به نوسازی نیاز دارند.« وی در نوزدهمین آیین پویش ره سلامت با بهره برداری 
از برخی طرح های دانشجویی و پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران افزود: دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور دارای ۳1۳ خوابگاه مجردی، 
متاهلی و ملکی با ظرفیت 72 هزار دانشجو و 900 هزار مترمربع متراژ هستندبه طور معمول ۴5 درصد از دانشجویان غیربومی باید در هریک از 
خوابگاه های علوم پزشکی اسکان یابند، اما اگر بخواهیم 100 درصد این دانشجویان را اسکان دهیم، مجبور به اجاره 17۴ خوابگاه هستیم. تا پیش 
از این 78 پروژه نیمه تمام خوابگاهی وجود داشت که 1۴ پروژه با ایجاد 2۳00 ظرفیت خوابگاهی در این مدت آماده بهره برداری شده است. همچنین 

۳0 پروژه دیگر خوابگاهی با ظرفیت 10 هزار دانشجوی دیگر در کل کشور اسکان می یابند.

حجت الاسلام نصراله پژمانفر می گوید اکثریت قاطع اعضای کمیسیون اصل نود به صحت فرایند قانونی انتخاب رئیس دیوان محاسبات رأی دادند. »نصراله 
پژمانفر« رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی گفت: کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی پیرو شکایت آقای نادران به روند انتخاب رئیس کل 
دیوان محاسبات کشور، موضوع را در دستور کار قرار داد و جناب آقای میرسلیم به عنوان مسئول کمیته مجلس کمیسیون اصل 90 آن را پیگیری نمودند. پس از 
تحقیقات، گزارش کمیته در جلسه کمیسیون ارائه شد و کمیسیون ضمن دعوت از روسای فعلی و سابق پژوهشکده سامانه های هوشمند شهید رضایی و روسای 
فعلی و اسبق دانشگاه صنعتی شریف، موضوع را مورد بررسی قرار داد که اکثریت قاطع اعضای کمیسیون به صحت فرایند قانونی انتخاب رئیس کل دیوان محاسبات 
کشــور رای دادند. وی با  اشــاره به اظهارات الیاس نادران در مصاحبه ای درباره بررسی شکایت وارده پیرامون انتخاب مهرداد بذرپاش  به عنوان رئیس کل دیوان 

محاسبات کل کشور در خاتمه تأکید کرد: لازم به ذکر است ادعای نامبرده مبنی بر اعتراف به جعلی بودن گواهی توسط صادرکننده، از اساس تکذیب می شود.

۴۰درصدخوابگاههایدانشگاههایعلومپزشکیفرسودهاست رأیبهقانونیبودنفرآیندانتخابرئیسدیوانمحاسباتتوسطاکثریتقاطعاعضایکمیسیوناصلنود

رهبر معظم انقلاب اســلامی عصر امروز 
)دوشنبه( در دیدار رییس و منتخبان ملت در 
مجلس خبــرگان، منظومه مفاهیم معرفتی و 
ارزشی اسلام را نرم افزارِ ساختار نظام اسلامی 
دانستند و با اشاره به لزوم روزآمد شدن این نرم 
افزار متناســب با گسترش دامنه فعالیت های 
نظام اسلامی و بروز چالش های جدید گفتند: 
یکــی از وظایف مهم فضلا و متفکرین، تقویت 
مبانی فکری نظام اسلامی به منظور عملیاتی 

کردن مفاهیم دینی مورد نیاز جامعه است.
حضــرت آیت الله خامنــه ای همچنین 
ادبیات روزهای اخیر آمریکا و سه کشور اروپایی 
در مورد ایران، ادبیاتی مستکبرانه، طلبکارانه و 
غیر منصفانه دانســتند و گفتنــد: نتیجه این 
ادبیات جز منفورتر شــدن آنها نزد ملت ایران 
نخواهد بود. ضمن آنکه جمهوری اســلامی از 
مواضع منطقی خود در موضوع هسته ای کوتاه 
نخواهد آمد و بر اساس مصلحت و نیاز کشور تا 
آنجا که لازم باشد، حتی تا غنی سازی ۶0 درصد 
پیش خواهد رفت. حضرت آیت الله خامنه ای در 
ابتدای سخنانشان ضمن تبریک میلاد حضرت 
جوادالائمــه و حضــرت امیرمؤمنــان و بــا 
گرامی داشت چند عضو فقید مجلس خبرگان، 
یکی از نیازهای مهم جوامع اسلامی را عملیاتی 
کردن مفاهیم دینی برشمردند و گفتند: در هر 
برهه ای که این مفاهیم عملیاتی شــد، برای 
کشــور و ملت و آبروی جمهوری اســلامی، 
ارزشمند بود و هرجا که غفلت کردیم از برکات 

آن محروم شدیم.
ایشــان افزودند: امام بزرگوار با حضور در 
صحنــه و تبیین مفاهیمی همچــون توکل، 
تکلیف، ایثار، جهاد و شهادت، آنها را در جامعه 
و زندگی مردم رایج کردند و نتیجه آن، پیروزی 
ملت ایران در یک جنگ هشــت ساله ی بین 
المللی بود. ایجاد نهضت اسلامی، نظریه پردازی 
برای ســاختار نظام و گســترش دادن دین به 
عرصه های اجتماعی و اداره کشور به وسیله امام 

خمینــی)ره( از دیگر نمونه هایی بود که رهبر 
انقلاب اســلامی به آنها اشاره کردند و گفتند: 
نمونه جدید این موضوع، عملیاتی شدن مفهوم 
والای مواســات به وســیله مــردم و جوانان و 
دستگاههای دولتی و نهادهای انقلابی و شکل 
گیری نهضت بزرگ کمک مؤمنانه در شرایط 

کرونایی بود که گره های زیادی را باز کرد.
ایشان روزآمد کردن نرم افزارِ نظام اسلامی 
را وظیفه فضلای صاحب نظر دانستند و گفتند: 
البته این به روزرسانی به معنای دستکاری در 
منظومه مفاهیم دینی نیســت بلکه به معنای 
کشف حقایق متناسب با نیازهای داخلی و بین 
المللیِ نظام اسلامی است. رهبر انقلاب اسلامی 
به چند نمونه متناسب با مسائل روز اشاره کردند 
و افزودنــد: به عنوان مثــال هنگامی که نظام 
اســلامی با فشارهای شــرطی دشمن مواجه 
می شود و او برداشتن تحریم ها را منوط به یک 
یا چند شرط می کند که انجام آنها ممکن است 
به شدت گمراه کننده و هلاک کننده باشد، نظام 

اسلامی چه باید بکند؟
حضرت آیت الله خامنه ای در پاسخ به این 
ســؤال تأکید کردند: در چنین شرایطی باید 
مفهوم دینی اســتقامت و صبر، تبدیل به یک 
حرکت جمعــی در جامعه شــود، آن هم در 
شرایطی که مردم با مشکلاتی مواجه هستند 
که بخشی از آنها ناشی از فشارهای دشمن است.
ایشان ترویج مفاهیمی همچون توکل به 
خدا و اعتماد به وعده الهی در مواجهه با جبهه 
دشمن و یا تبیین این موضوع را که خداوند قطعاً 
در برابر بی عملی و بی توجهی مسئولان واکنش 
تند خواهد داشت، از دیگر نمونه های مورد نیاز 
جامعه برشمردند و افزودند: تغذیه عقبه فکری 
نظام اسلامی و به روزرسانی نرم افزار آن را باید 
فضلا و متفکریــن صاحب صلاحیتی به عهده 
بگیرند که از جمود فکری و تحجر، و همچنین 

از افکار التقاطی به دور باشند.
رهبــر انقــلاب اســلامی در بخش دوم 

سخنانشان به مسئله هسته ای پرداختند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به قانون 
مصوب مجلــس در خصوص کاهش تعهدات 
برجامی، گفتند: مجلــس قانونی را تصویب و 
دولت هم از آن اســتقبال کــرد و تا دیروز نیز 
کارهایی را که باید انجام می شد، انجام دادند و 
ان شاء الله فردا نیز یک مورد دیگر از این قانون 

انجام خواهد شد.
ایشــان با اشــاره با اختلاف برداشتی که 
مجلــس از کار دولــت دارد، افزودنــد: ایــن 
اختلاف نظرها قابل حل است و باید دو طرف، 
قضیه را با همکاری یکدیگر حل کنند و نباید 
اختلاف ها رها و یا تشدید شود که نشان دهنده 
دوصدایی باشــد. رهبر انقلاب اسلامی تأکید 
کردنــد: دولت خود را موظف به عمل به قانون 
می داند و باید به این قانون که قانون خوبی است، 

به دقت عمل شود.
حضرت آیت الله خامنه ای ادبیات آمریکا و 
ســه کشــور اروپایی در قبال کاهش تعهدات 
برجامــی ایــران را مســتکبرانه، طلبکارانه و 
غیرمنصفانه و ادبیاتی غلط خواندند و گفتند: 
جمهوری اسلامی از روز اول و تا مدت طولانی، 
بر اساس تعالیم اسلام به تعهدات خود عمل کرد 
اما طرفی کــه از روز اول به تعهدات خود عمل 
نکرد همین چهار کشور بودند، بنابراین آنها باید 
مورد عتاب و خطاب و بازخواســت قرار گیرند. 
ایشان افزودند: وقتی آمریکا از برجام خارج شد 
و دیگران هم با او همراهی کردند، دستور قرآن 
این است که تو هم تعهد را رها کن که با این حال 
باز هم دولت محترم ما تعهدات را رها نکرد و به 
تدریج بخشی از آنها را کاهش داد که البته این 

موارد نیــز در صــورت عمل کــردن آنها به 
وظایف شــان قابل برگشت است. رهبر انقلاب 
اسلامی نتیجه ادبیات اســتکباری را افزایش 
نفرت مردم ایران از غربی ها دانســتند. ایشان 
گفتند: در این میان آن دلقک صهیونیســت 
بین المللی دائم می گوید ما نمی گذاریم ایران به 
سلاح هسته ای دست یابد، در حالی که باید به 
او گفت اگــر جمهوری اســلامی تصمیم به 
دستیابی به سلاح هسته ای داشت، او و بزرگ تر 
از او هم نمی توانستند مانع شوند. حضرت آیت 
الله خامنه ای تأکید کردند: آنچه مانع جمهوری 
اسلامی برای ساخت سلاح هسته ای است، فکر 
و مبانی اســلامی است که ساخت هر سلاحی 
اعم از هسته ای یا شیمیایی را که موجب کشتار 
مردم عادی می شود، ممنوع می داند. ایشان با 
یادآوری قتل عام 220 هزار نفر در بمباران اتمی 
آمریکا و همچنین محاصره مردم مظلوم یمن و 
بمباران بازار و بیمارســتان و مدرسه بوسیله 
جنگنده های ساخت غربی ها، گفتند: کشتار 
غیرنظامیان و مردم بی گناه روش آمریکایی ها 
و غربی ها است و جمهوری اسلامی این روش را 
قبول ندارد و بر همین اساس به سلاح هسته ای 

فکر هم نمی کند.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: اما ما 
برای کســب توانایی های هسته ای متناسب با 
نیازهای کشور مصمم هستیم و به همین علت، 
حد غنی سازی ایران 20 درصد نخواهد بود و تا 
هرجا که لازم و نیاز کشــور باشد اقدام خواهد 
کرد مثلاً برای پیشران هسته ای یا کارهای دیگر 
ممکن اســت غنی ســازی را به ۶0 درصد هم 
برســانیم. حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: 

البته یک قرارداد چندساله ای گذاشته شده که 
اگر آنها عمل کنند ما هم تا همان چند سال عمل 
خواهیم کرد اما غربی ها به خوبی می دانند که ما 
به دنبال سلاح هسته ای نیستیم. رهبر انقلاب 
اســلامی خاطر نشــان کردند: موضوع سلاح 
هسته ای بهانه است، آنها حتی با دستیابی ما به 
ســلاح های متعــارف هــم مخالفنــد چون 
می خواهند مؤلفه های قدرت را از ایران بگیرند. 
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به این واقعیت 
که نیروگاههای هسته ای با تأمین انرژی سالم تر، 
تمیزتر و ارزان تر یکی از مهمترین منابع انرژی 
در آینده نه چندان دور خواهند شد، نیاز کشور 
به غنی سازی را یک امر مسلّم خواندند و گفتند: 
غنی سازی را نمی شود آن روز شروع کرد بلکه 
باید از امروز برای نیاز آن زمان آماده شد. ایشان 
افزودند: غربی ها می خواهند در روزی که ایران 
به انرژی هسته ای نیاز پیدا می کند، محتاج آنها 
باشد و آنها این نیاز ما را وسیله ای برای تحمیل، 

زورگویی و باج خواهی های خود قرار دهند.
رهبــر انقلاب اســلامی تأکیــد کردند: 
جمهوری اسلامی در قضیه هسته ای نیز همانند 
سایر قضایا عقب نشینی نخواهد کرد و در مسیر 
آنچه که مصلحت و نیاز امروز و فردای کشــور 
اســت، با قدرت پیش خواهد رفــت. پیش از 
ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، آیت الله جنتی 
رئیــس مجلس خبــرگان و حجت الاســلام 
والمسلمین رئیســی نایب رئیس این مجلس 
گزارشی از اجلاســیه خبرگان و مسائل مورد 
تأکید در آن، و همچنین جزئیاتی از اصلاحات 
موادی از آیین نامه انتخابات مجلس خبرگان 

رهبری بیان کردند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اعضای مجلس خبرگان رهبری:

حد غنی سازی ایران 
20درصد نیست متناسب 
با نیاز کشور ممکن است 

به 60درصد هم برسد

 FATF اعلام نتیجه بررسی 
تا پایان سال

محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
بررسی FATF مراحل پایانی را طی می کند و به احتمال قوی 
تا پایان سال، نتیجه بررسی موضوع FATF در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام را اعلام می کنیم. موضوع FATF که بنا به دستور 
مقام معظم رهبری تمدید مهلت شد، آخرین بررسی هایش در 
مجمع دارد به پایان می رسد، سوالات کارشناسی که اعضای 
مجمع داشته اند هم باید از طریق پژوهشگران کامل می شد و 
تقریبا می توانم بگویم که در این روزهای آخر، بررسی ها تکمیل 
می شود و به پایان می رسد. اسفندماه فرصت خوبی است که ما 
در کمیســیون مشــترک مجمع که از ترکیب اعضای سه 
کمیسیون تشکیل شده این بررســی ها را به شور بگذاریم و 
پیشنهاد نهایی را تهیه  کنیم تا در صحن مجمع مطرح کنیم. 
احتمال قوی می دهم که تا پایان امسال بتوانیم نتیجه را اعلام 
کنیم. نمی توانیم پیش بینی کنیم که سرانجام بررسی ها چه 
می شــود. آقای دکتر روحانی پیشنهاد دادند که یک شرطی 
اضافه بشــود که ما اطلاعات مربوط به دور زدن تحریم ها را به 
طرف مقابل ندهیم و این باید بررســی شود که آیا این شرط 
امکان پذیر اســت که ما همه اطلاعات را در اختیار دبیرخانه 
FATF قرار بدهیم اما اطلاعات مربوط به دور زدن تحریم ها را 
در اختیارشان قرار ندهیم یا نه؟ بنابراین این هنوز بحث نشده 
است و به نتیجه نهایی در موردش نرسیده ایم. بررسی های ما 
می گوید که دو فرضیه وجود دارد. بعضی ها که در اقلیت هستند 
می گویند می شود که اطلاعات مربوط به دور زدن تحریم ها را 
به دبیرخانه FATF نگوییم و اکثریت در کمیسیون مشترک 
معتقدند که چنین کاری نمی شود. باید منتظر باشیم ببینیم 
در صحن مجمع هم ترکیب اقلیت و اکثریت همین گونه است 

یا اقلیت و اکثریت دیگری شکل می گیرد.

در ترور سردار سلیمانی
 اروپایی ها هم شریکند

علی باقری کنی دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی 
ایران گفت: در ترور سردار سلیمانی، اروپایی ها هم شریکند، چرا 
که در قبال ترور »مدافع حقوق ملت های منطقه« و »فرمانده 
مبارزه با تروریســم« سکوت کردند. وی در مراسم رونمایی از 
ترجمه 20 زبانه نامه سردار شهید سلیمانی به دخترش فاطمه 
اظهار کرد: نباید برجسته  سازی ابعاد شخصی شهید سلیمانی 
موجب در انزوا قرار گرفتن  ابعاد شخصیتی شهید سلیمانی باشد. 
از جمله ابعاد شخصیتی شهید سلیمانی، »صیانت از حقوق 
انسان ها« و »مبارزه با تروریسم« بود، لذا شهید سلیمانی را باید 
»مدافع بزرگ حقوق ملت های منطقه« و »فرمانده بزرگ مبارزه 
با تروریسم« نامید. شهید سلیمانی نه در پشت میز اداره، بلکه 
در میدان جنگ پایبندی به حقوق انســان ها و اهتمام برای 
صیانت از آنها را به همه از جمله مدعیان حقوق بشر آموخت. 
هدف شهید سلیمانی دفاع از مستضعفان تحت ظلم تروریست ها 
بود و در عمل نیز چنین هدفی را محقق کرد، لذا اگر رژیم آمریکا 
مجرم اصلی ترور شــخص شهید سلیمانی باشــد، در ترور 
شخصیت دفاع از حقوق انسان ها و مبارزه با تروریسم، اروپایی ها 
هم شریک هستند، چرا که در قبال ترور مدافع حقوق ملت های 
منطقه و فرمانده مبارزه با تروریسم سکوت کردند. هدف شهید 
سلیمانی کشتن نبود، حتی کشتن تروریست ها، بلکه هدف او 
نجات مستضعفان بود. به عبارت دیگر، شمشیر شهید سلیمانی 
برای دفاع از مردان و زنان و کودکان بی پناه و مظلوم بود اما اگر 
تروریست ها در قتل و ظلم به مستضعفان مصر بودند، قطعا با 

شمشیر بران سردار سلیمانی مواجه می شدند.  
لازم به ذکر است پیش از این آذرماه سال جاری نیز دبیر 
ســتاد حقوق بشر به نقش مســتقیم اروپایی ها در عملیات 
تروریستی ارتش آمریکا در به شهادت رساندن شهید حاج قاسم 
سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس اشاره کرده و گفته بود: از 
کشورهایی که به نوعی دخیل و درگیر در این جنایت ترور بودند، 
خواسته شده اطلاعات و مستندات را در اختیار دستگاه قضایی 
ایران قرار دهند که آخرین کشور آلمان بوده است. وی با بیان 
اینکه اخبار و اطلاعاتی به دست ما رسید که پایگاه آمریکایی ها 
)رامشــتاین( در آلمان در تبــادل اطلاعات میان پهپادهای 
آمریکایی که در جنایت ترور شــهید سلیمانی درگیر بودند، 
دخیل بوده است، گفته بود: در ارتباط با پرونده شهید حاج قاسم 
سلیمانی ۴8 متهم شناسایی و اقدامات لازم برای تحت تعقیب 

قرار دادن آنها انجام شده است. 

به همت بسیج اساتید دانشگاه های کشور

ترجمه ۲۰ زبانه نامه شهید سلیمانی به دخترش رونمایی شد
به همت بســیج اساتید دانشگاه های کشور، از ترجمه 20 زبانه نامه تاریخی 

شهید سپهبد قاسم سلیمانی به دخترش فاطمه رونمایی شد.
به همت بسیج اساتید دانشگاه های کشور طی مراسمی در دانشگاه تهران از 
ترجمه 20 زبانه نامه تاریخی سپهبد شهید قاسم سلیمانی برای دخترش فاطمه 
رونمایی شد. این نامه با هدف استفاده دختران و پسران جهان به زبان های مختلف 
دنیا ترجمه شــده است. در این مراسم رئیس بســیج اساتید کشور، معاون امور 
بین الملل قوه قضائیه، معاون فرهنگی دانشگاه تهران، دبیر شورای عالی انقلاب 
فرهنگی و جمعی از اساتید دانشگاه ها حضور داشتند، نامه سردار سپهبد حاج قاسم 
ســلیمانی فرمانده شهید نیروی قدس سپاه پاســداران انقلاب اسلامی ایران به 

دخترش فاطمه درباره فلسفه حیات، جهاد و آرزوی شهادت در دفاع از مظلومان 
و اطفال وحشت زده عالم بوده است. در بخشی از نامه مذکور آمده است: »خود را 
سرباز در خانه هر مسلمانی می بینم که در معرض خطر است و دوست دارم خداوند 
این قدرت را به من بدهد که بتوانم از تمام مظلومان عالم دفاع کنم. نه برای اسلام 
عزیز جان بدهم که جانم قابل آن را ندارد، نه برای شیعه  مظلوم که ناقابل تر از آنم، 
نه نه ... بلکه برای آن طفل وحشت زده بی پناهی که هیچ ملجأیی برایش نیست، 
برای آن زن بچه  به  سینه چسبانده هراسان و برای آن آواره در حال فرار و تعقیب، 
که خطی خون پشت سر خود بر جای گذاشته است می جنگم«.در بخش دیگری 
از این نامه تاکید شده است: »دخترم خیلی خسته ام. سی سال است که نخوابیده ام 

اما دیگر نمی خواهم بخوابم. من در چشمان خود نمک می ریزم که پلک هایم جرأت 
بر هم آمدن نداشته باشــد تا نکند در غفلت من آن طفل بی پناه را سر ببرند. وقتی 
فکر می کنم آن دختر هراسان تویی، نرجس اســــت، زینب است و آن نوجوان و 
جوان در مسلخ خوابانده که در حال سر بریده شدن است حسینم و رضایم است 
از من چه توقعی دارید؟ نظاره گر باشم، بیخیال باشم، تاجر باشم؟ نه من نمی توانم 

این گونه زندگی بکنم«.
به گزارش خبرگزاری ها بثینه شعبان، مشاور رسانه ای و سیاسی بشار اسد 
 در گفت وگویــی تاکیــد کــرد: بهترین راه انتقام، تقویت خط ســردار قاســم

 سلیمانی است./ فارس

 بررسی طرح ملی نمک زدایی آب دریا و انتقال آب از خلیج فارس به مرکز فلات ایران

خبر

طرح ملی نمک زدایی آب دریا و انتقال آب از خلیج فارس به مرکز فلات ایران 
برای استان های کرمان، یزد، اصفهان، سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و خراسان 
رضوی در نشســتی با حضور حجت الاســلام والمســلمین دکتر حسن روحانی 
رئیس جمهور و مقامات دستگاه های مرتبط مورد بحث و بررسی قرار گرفت،  گزارش 
وزارت خانه های نیرو، صمت و سازمان های حفاظت از محیط زیست و برنامه و بودجه 
در خصوص مسائل مرتبط با انتقال آب از خلیج فالرس به مرکز فلات ایران مطرح و 
درباره چگونگی حل و فصل برخی مسائل، بحث و تبادل نظر و تصمیمات لازم اتخاذ 
شد. براساس این تصمیمات، مسیر انتقال آب، تامین منابع مالی و ایجاد زیرساخت های 
لازم و زمان بندی اجرای طرح مشخص و مقرر شد به دستگاه های مربوطه ابلاغ شود. 
رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت بسیار بالای مدیریت پایدار منابع آب به عنوان یک 
موضوع راهبردی و حساس در کشور، گفت: دولت تدبیر و امید از ابتدای فعالیت خود 

بر مدیریت منابع طبیعی و حفاظت محیط زیست و از جمله تامین و مدیریت آب تاکید 
و اهتمام داشته است، از این نظر در زمینه تامین آب مورد نیاز برای شرب و صنعت 
کشور از منابع مختلف مطالعات و بررسی های لازم انجام و تلاش شده است در این 
خصوص با لحاظ الزامات و اقتضائات زیست محیطی از منابعی چون خلیج فارس تامین 
شود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ریاست جمهوری او  با حساسیت و تاکید 
بر اهمیت ویژه هماهنگی میان دستگاه ها در اجرای این طرح بزرگ ملی و ماندگار 
گفت: توسعه کشور در گرو مدیریت پایدار منابع مختلف است. وی  وزارت خانه های 
نیرو و صمت و همچنین سازمان حفاظت از محیط زیست و دستگاه های مرتبط را 
موظف کرد با استفاده از تجارب به دست آمده در سال های اخیر به ویژه دستاوردهای 
موثر دولت تدبیر و امید در حفاظت از محیط زیســت و مدیریت منابع آبی کشور، با 
هماهنگی و در چارچوب سیاست تصویب شده و برنامه ریزی های واحد، اقدام کنند.
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مبارزه با فساد گامی محکم برای تحقق عدالت
خنثی سازی تهدیدات لحظه آخری

سرلشــکر پاســدار محمد باقری رئیس ستاد کل 
نیروهای مســلح با اشــاره به تحرکات صورت گرفته در 
منطقه در ماه های پایانی دولت ترامپ گفت: در این بازه 
زمانی 10 رزمایش نظامی در سراسر کشور برگزار شد. 

وی در جریان ســفر به قم و دیدار با آیت ا... العظمی 
نوری همدانی، با اشاره به تحرکات صورت گرفته در منطقه 
در ماه های پایانی دولت ترامپ، گفت: در این بازه زمانی 
به امر فرماندهی معظم کل قوا، نیروهای مسلح نسبت به 
برگزاری 10 رزمایش در سراســر کشور اقدام کردند و با 
وجود اینکــه برنامه ریــزی قبلی برای برگــزاری این 
رزمایش هــا وجود نداشــت ولی شــاهد بودیم که این 
رزمایش هــا پس از ابــلاغ با قدرت برگزار شــدند، این 
رزمایش ها در حوزه های مختلف موشکی، هواپیماهای 
بدون سرنشــین، دریایی و پدافند هوایی برگزار شــد، 
برگزاری این رزمایش ها سبب شد شیطنت های دشمن 
در منطقه پایان یابد و آنها مجبور به ترک منطقه شوند. 
او با تاکید بر اینکه با مدیریت رهبر معظم انقلاب اسلامی 
ان شاءا... با کاهش تحریم ها و عقب نشینی دشمن روبه رو 
خواهیم شد، خاطرنشان کرد: ملت ایران همچون گذشته 
به برکت خون شهیدان سربلند و سرافراز در مسیر دفاع 
از آرمان های خود ایســتاده است. آمریکایی ها امروز به 
دنبال این هستند که با حداقل امتیاز به برجام بازگردند 
و این مســاله نشان دهنده اقتدار چشمگیر نظام مقدس 

جمهوری اسلامی ایران است. 
 روایت سرلشکر باقری از دقت رهبر انقلاب

 در امور نظامی
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح گفت: به عنوان 
کسانی که بیش از ۴0 سال سابقه حضور و فعالیت نظامی 
داریم، اذعان و افتخار می کنیم که در تمامی امور نظامی، 
امنیتــی و دفاعی، تخصص، دقت و عمق بینش فرمانده 

معظم کل قوا از همه ما بیشتر است.
به گزارش فارس، سرلشــکر محمد باقری در آیین 
اختتامیه نخستین جشنواره ملی »پرچمداران انقلاب 
اسلامی، دفاع مقدس و مقاومت«، اظهار داشت: حضرت 
امام در رهبری کشــور و جامعه و هماهنگ سازی تمام 
ارکان برای پیشــبرد نظام و فرماندهی کل قوا در دفاع 

مقدس نقش بی بدیلی را بر عهده داشتند.
وی با اشــاره به حضور مســتمر حضــرت آیت الله 
خامنه ای در جبهه های جنگ، تصریح کرد: بعد از اینکه 
مســئولیت رهبری به عهده معظم له قرار گرفت شاهد 
هستیم که چه تهدیدات و توطئه هایی توسط دشمنان 
بر ملت ایران تحمیل شده و مقام معظم رهبری توانسته اند 
به طور بی نظیر و بی نقص این اداره و پیشبرد امور جامعه 
را بر عهده بگیرند و انجام دهند. سرلشکر باقری گفت: در 
تمام جلساتی که خدمت معظم له شرفیاب می شویم  یا 
گردش کارهایی کــه خدمت معظم له تقدیم می کنیم، 
نکات و زوایایی را مورد اشاره قرار می دهند و دست روی 
نقاطی می گذارند که باز متوجه می شویم برای شاگردی 

کردن ایشان باید راهی طولانی را طی کنیم. 
وی با بیان اینکه نیروهای مســلح در 2 سال اخیر با 
فشارهایی از سوی دشمن و مواردی چون خروج از برجام، 
تشدید تحریم ها و به تناوب، تشدید فشارهای نظامی و 
دفاعی مواجه بوده اند، بیان کرد: با فرماندهی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی و تلاش های صورت گرفته، شاهد این 
هستیم که دشمنان نظام اسلامی با خفت منطقه را ترک 
کرده و آرزوهای آنها نقش بر آب شــد، وظیفه نیروهای 
مسلح در کنار دفاع و امنیت در یک سال اخیر، مقابله با 
شــیوع ویروس کرونا بوده است، پذیرش بیماران در 58 
بیمارســتان و ایجاد قرنطینه از جمله اقدامات این نیرو 

برای جلوگیری از شیوع بیشتر بیماری بوده است. 
وی در ادامه اجرای »طرح غربالگری سپهبد شهید 
قاسم ســلیمانی« را مورد توجه قرار داد و گفت: در این 
طرح 80 درصد مردم غربالگری شده اند و اجرای این طرح 
توسط بسیجیان، کنترل بیماری را به دنبال داشته است. 
وی یادآور شــد: اگر اجرای چنین طرحی در دستور کار 
نبود امروز شاهد کاهش میزان فوتی ها از 500 نفر در روز 
به کمتر از 80 نفر نبودیم و شــاید تعداد تلفات به اعداد 

بسیار بالا رسیده بود. 

در جریان برگزاری انتخابات اعضای هیات رئیسه، اعضای سابق برای یک دوره دو ساله ابقاء شدند و آیت ا... جنتی به عنوان رئیس، آیت ا... سید ابراهیم رئیسی به عنوان نایب رئیس 
اول و آیت ا... موحدی کرمانی به عنوان نایب رئیس دوم در جایگاه خود باقی ماندند.همچنین آیت ا... خاتمی و آیت ا...کعبی به عنوان منشی، آیت ا...حسینی بوشهری به عنوان کارپرداز 
فرهنگی و حجت الاسلام والمسلمین قمی به عنوان کارپرداز اداری - مالی مجلس خبرگان رهبری در سمت خود ابقا شدند. مراسم تحلیف آقایان علی مؤمن پور، عباسعلی اختری و 
غلامرضا مصباحی مقدم از تهران، لطف ا... دژکام از استان فارس و غلامرضا فیاضی از استان خراسان رضوی که از نمایندگان جدید خبرگان رهبری در انتخابات میان دوره ای به عضویت 
این مجلس برگزیده شدند، نیز انجام شد. در این اجلاس، نمایندگان مجلس خبرگان رهبری، بندهایی از طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس خبرگان رهبری را مورد بحث 
و بررسی قرار داده و پس از بحث درباره طرح های پیشنهادی و استماع نظرات مخالفان و موافقان طرح ها، حداقل سن لازم برای نامزدی در انتخابات مجلس خبرگان را تعیین کردند. 

نمایندگان خبرگان همچنین در بررسی صلاحیت علمی داوطلبان برای حضور در آزمون، مدرک سطح چهارحوزه را برای داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان الزامی کردند.

ابقااعضای
هیاترییسه

مجلس
خبرگانرهبری

دکتر محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن اشاره به اینکه 
دولت با اصلاح لایحه بودجه یک گام به ســمت تعامل با مجلس برداشت، گفت: 
مجلس نیز در این راستا چندین گام برداشت و از بخشی از راهکارها و اصلاحات 
مدنظر خود چشم پوشی کرد تا در این شرایط اختلافات مانع از شنیده شدن صدای 
واحد ما برای حل مشکلات مردم نشود. بودجه مطلوب مجلس نیست ولی با توجه 
به ظرفیت های اجرایی و در تعامل با دولت حداکثر اصلاحات ممکن به نفع معیشت 
مردم در آن اعمال شده است.در جریان بررسی بخش درآمدی بودجه 1۴00، بر 

اساس تصمیم نمایندگان مجلس، سهم صندوق توسعه ملی از منابع حاصل از 
صادرات نفت خام و میعانات گازی تا ســقف یک میلیون بشکه در روز و خالص 
صادرات گاز بیست درصد و مازاد بر یک میلیون بشکه در روز نفت خام و میعانات 
گازی سی و هشت درصد تعیین شد.همچنین نمایندگان با میزان یک میلیون و 
نهصد و نود و دو هزار و هفتصد و بیست میلیارد ریال به عنوان سقف منابع حاصل 
از درآمدهای نفتی موافقت کردند.ردیف ۴ بخش درآمدهای بودجه 1۴00 که به 
موضوع تبدیل ارز ۴200 تومانی اشاره دارد به دستور رئیس مجلس شورای اسلامی 

جهت بررسی پیشنهادات نمایندگان مجلس در رابطه با این ردیف مراعا گذاشته 
شــد.همچنین بانک مرکزی مکلف شــد که در صورت افزایش عواید حاصل از 
درآمدهای نفتی، درآمدهای مازاد نفتی را به حســاب منابع عمومی دولت برای 
اجرای طرح های تملک دارایی واریز کند.در ادامه نمایندگان مجلس به دولت اجازه 
دادند تا در صورت کاهش منابع حاصل از درآمدهای نفتی از حساب ذخیره ارزی 
برداشت کند.نمایندگان مجلس با خرید گاز مایع از کشورهای دیگر و یا تهاتر آن 
با بنزین و گازوییل از سوی شرکت ملی نفت ایران و یا سایر شرکت های تابعه وزارت 

نفت موافقت کردند.با تصویب نمایندگان وزارت نفت مکلف شد معادل ریالی ۴ 
میلیون تن مواد اولیه قیر را برای راه های روستایی و مصارف دیگر به خزانه داری 
کل کشور واریز نماید.اما موضوع نرخ گذاری خوراک پتروشیمی ها به دلیل امکان 
تغییر این نرخ و همچنین بررســی پیشــنهادات نمایندگان مراعا ماند. سپس 
نمایندگان مجلس دولت را مکلف به تسویه بدهی قطعی خود تا سقف 900 هزار 
میلیارد ریال به اشخاص حقیقی و حقوقی و تعهدات مربوط به طرح های عمرانی 

و دفاعی از محل تحویل نفت خام و میعانات گازی صادراتی کردند.

ورودمجلسبهبررسیبخشدرآمدیبودجه1۴۰۰

رئیــس دســتگاه قضا با اشــاره به 
رهنمودهــای رهبری مبنی براینکه باید 
فقر، فساد و تبعیض ریشه کن شود، گفت: 
با ایجاد عدالت می توان فساد را ریشه کن 

کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از  صدا و سیما 
مرکــز کهگیلویــه و بویراحمد، حجت 
الاســلام و المســلمین رئیسی در جمع 
نخبگان این استان گفت: این استان دارای 
سرمایه های بزرگی است و نیروی انسانی 

بسیار خوب و جوانی دارد.
ویبا بیان اینکه از کارخانه قند یاسوج 
بازدید کردم افزود: حیف است این سرمایه 

عظیم 5 سال تعطیل شده است.
او با اشاره به اینکه عدالت اجتماعی و 
اقتصادی می تواند آسیب های اجتماعی و 
اقتصادی را کاهش دهد، افزود: باید کاری 
کرد کــه شــاهد کاهش ناهنجــاری و 
آسیب های اجتماعی باشیم تا تبدیل به 
جرم نشــود، در گام دوم انقلاب به اجرای 
عدالت تاکید شده است،  پرچم امام راحل 

در ابتدا عدالت گری بوده است.

هر شــخصی که به نام حاکمیت در 
نظام اسلامی خدمت می کند باید با تلاش 
خود سعی در تحقق عدالت داشته باشد و 
 مفاســد و تبعیض هــا را دور کند، رفع 
تبعیض ها ســبب امیدواری و مشارکت 
مردم می شــود، اعــلام حرکت مومنانه 
توسط رهبر انقلاب سبب ترویج روحیه 
همدلی و مواسات شد، سازمان اداری باید 
کارآمدتر شود، با افزایش کارآمدی ها مردم 
امیدوار می شــود، دشمن دچار یاس می 

شــود، و از اقتدار دفاعی ناامید می شود، 
دستگاه قضایی باید با توصیه به مسئولان 
برای رفع مشکلات و رفع موانع تولید، به 
دنبال امیدآفرینی در کشــور باشــد، در 
عرصه عدالت ناامید و خسته نخواهیم شد.
وی از نخبگان خواست باید با روحیه 
بســیجی خدمت و تلاش کــرد گفت: 
ظرفیتی که در استان وجود دارد به برکت 
علما، نخبــگان، جوانان مومن و متعهد و 
نتیجه کارنامه قریب به 2 هزار شهید است.، 

بــا مدیریت جهــادی می تــوان گره از 
مشکلات مردم استان باز کرد، در جایی که 
آب و خاک مساعد دارد صحبت از بیکاری 
درســت ندیدنِ نعمت های خدا اســت، 
فرزندان این استان در سطح کشور حرف 
برای گفتــن دارند با تخلفات، مفاســد 
اجتماعــی، اقتصــادی و فرهنگی باید 

برخورد شود این آخرین راهکار است.
 وی با اشاره به رهنمودهای رهبری 
مبنی براینکه باید فقر، فســاد و تبعیض 
ریشه کن شــود و وجودش زیبنده نظام 
اسلامی نیست گفت: با ایجاد عدالت می 
توان فســاد را ریشه کن کرد. کاری که در 
خصوص واکسن کرونا در کشور انجام شد 
از یک موشک در بخش نظامی اثرش برای 
امیدوار کردن مردم کمتر نیست و شاید 
بیشتر باشد.مســئولان در حوزه قضایی 
موظــف به دنبال کــردن اهداف قضایی 
هستند و باید خستگی ناپذیر کار را دنبال 
کنند تا به نتیجه برســد، لذا به نخبگان 
میگویم با یک دنیا امید و امید به رهبری، 
آینده برای ملت ایران بزرگ و روشن است.

مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
گفت: با تکمیل طــرح ۳070 اقدامی اصولی برای ارتقاء 
سامانه های الکترونیکی سازمان تامین اجتماعی صورت 
می گیرد و با توسعه این خدمات استعلام مکاتباتی سایر 
دســتگاه ها از تامین اجتماعی نیز به صورت برخط قابل 

انجام خواهد بود.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  ســازمان 
تامین اجتماعی، وی در جلسه هفتگی بررسی وضعیت 
خدمات غیرحضوری سازمان تامین اجتماعی که با عنوان 
طرح ۳070 درحال اجرا اســت، گفت: سرویس های ۳0 
گانه ای که در طرح ۳070 برای غیرحضوری شــدن آنها 
برنامه ریزی کرده ایم، طی هفته های آینده تکمیل می شود، 
اما پایش و ارتقاء دائمی این ســرویس ها و رفع مشکلات 
احتمالی فرآیندی دائمی است. از امروز هر کدام از استان ها 
مســئولیت بررســی دقیق و همه جانبه شرایط یکی از 
ســرویس های غیرحضوری را برعهده خواهند گرفت و 
مدیران استان ها نیز به عنوان مطالبه گر و مسئول پیگیری 
رفع اشــکالات و ارتقاء این سرویس ها مسئولیت بسیار 

مهمی برعهده دارند. او تعیین حیطه وظایف و فعالیت های 
واحدهای مختلف مرتبط با فناوری اطلاعات را از اقدامات 
موثر برای ارتقاء خدمات غیرحضوری برشمرد و ادامه داد: 
شرکت خدمات ماشینی تامین به عنوان مجری خدمات 
غیرحضوری مسئولیت نمایندگی این سازمان در پیشبرد 
خدمات را برعهــده دارد و اختیار بــه کارگیری نیرو یا 
همکاری با سایر شرکت ها را برای پیشبرد برنامه ها خواهد 
داشــت. واحدهای تخصصی ستادی ســازمان تامین 
اجتماعی نیز سیاســتگذاری و نظارت بر حسن اجرای 
برنامه ها را برعهده داشته و نظارت این واحدها بر شرکت 
تامین به معنی مداخله و ســلب آزادی عمل این شرکت 
نخواهد بود. شــرکت خدمات ماشــینی تامین در کنار 
اختیــارات و آزادی عملی که دارد، باید اصلاحات لازم را 
صورت و ماموریت های کلان سازمان را نیز برعهده بگیرد 
و جزئیات کارها هم با صلاحدید شرکت انجام خواهد شد. 
وی  از ایجاد داشبورد مدیریتی برای مدیران استانی این 
سازمان خبر داد و گفت: مدیران استانی می توانند وضعیت 
خدمات غیرحضوری به جامعه تحت پوشش را به صورت 

مستمر کنترل کرده و تمهیدات لازم را برای رفع اشکالات 
احتمالی و توسعه خدمات غیرحضوری اتخاذ کنند. او  روند 
رو به بهبود و ارتقاء خدمات غیرحضوری را امیدوار کننده 
ارزیابی کرد و گفت: با تداوم این روند انتظار می رود که در 
آینده نزدیک ســرویس های غیرحضوری ســازمان به 

بهترین شکل ممکن در خدمت مردم قرار گیرند.

نمایشگاه مجازی کتاب فرصتی جدی 
برای اقتصاد حوزه نشر بود

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در اختتامیه جایزه کتاب 
سال، با اشاره به رویداد مهمی چون نمایشگاه مجازی کتاب 
گفت: این نمایشگاه فرصت جدی تری برای اقتصاد حوزه 

نشر، اندیشه و فرهنگ مکتوب فراهم کرد.
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در 
مراســم پایانی سی و هشتمین جایزه کتاب سال و جایزه 
جهانی کتاب که در نهاد ریاســت جمهوری برگزار شد، با 
ارایه گزارشــی از نمایشگاه مجازی کتاب تهران گفت: در 
این رویداد فرهنگی 100 هزار عنوان کتاب داخلی عرضه 
شد. حدود یک و نیم میلیارد تومان کتاب فروش رفت. 85۴ 
هزار مرسوله پستی به سراسر کشور ارسال شد. هم اکنون 
97 درصد این مرسوله ها به سراسر کشور ارسال شدند.در 
حاشیه برگزاری این رویداد تســهیلاتی از جمله ارسال 
رایگان کتاب و 50 درصد تخفیف اینترنتی و یارانه کتاب 
با تخفیف کامل به مخاطبان و تخفیف 25 تا 100 درصدی 
هزینه پست کتاب به ناشران ارائه شد.وی با اشاره به تاکید 
دکتر روحانی، برشکل گیری دولت الکترونیک، گفت: این 
موضوع درعین حال که می تواند آسیب هایی داشته باشد، 
در نمایشــگاه مجازی کتاب تهران ویژگی های مثبت آن 
مشهود بود و دولت الکترونیک، در حوزه فرهنگ هم مانند 
اقتصاد تاثیر گذاشت.او با بیان این که نمایشگاه فیزیکی 
کتاب ساحت خاص خود را داشت، ادامه داد: در نمایشگاه 
مجازی کتاب تهران امکان تهیه کتاب به صورت 2۴ ساعته 
وجود داشــت و آمارها می گویند که حــدود ۳0 درصد 
کتاب ها، از ساعت 9 شب تا ۶ صبح سفارش داده شده است.

در نمایشگاه فیزیکی ما همیشه مشکل فضا داشتیم 
و در آخرین نمایشــگاه حدود 800 ناشر حضور یافتند اما 
در نمایشگاه مجازی کتاب تهران این میزان تقریبا 2 برابر 
شد و هزار و 700 ناشر در نمایشگاه شرکت کردند. وی کم 
شدن هزینه های برگزاری نمایشگاه را از دیگر ویژگی های 
نمایشگاه مجازی کتاب برشمرد و افزود: کاهش هزینه های 
بالاسری مسئله دیگری بود که در نمایشگاه مجازی کتاب 
تهــران رخ داد و شــاهد کاهش حدود 5 تــا 7 درصدی 
هزینه های بالاسری برگزاری نمایشگاه بودیم، بیشتر این 
کاهش هزینه  در بخش زیرساخت ها دیده می شود. صالحی 
با اشــاره به ارســال بیش از 18 هزار مرســوله پستی به 
روستاهای کشور، گفت: در تمام این سال ها، بخش بزرگی 
از کشــور عملا نمی توانستند در نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران حضور داشته باشند اما نمایشگاه مجازی کتاب این 
قاعده را تغییر داد. یکی از ناشران به من اعلام کرد ۶0 درصد 
مراجعانش در نمایشگاه مجازی کتاب تهران در استان ها 
و ۴0 درصد خارج از مراکز اســتان  ســکونت داشتند. در 
نمایشــگاه فیزیکی 10 تا 12 درصد مراجعانش خانم ها 
بودند و این میزان در نمایشگاه مجازی کتاب تهران به ۳5 
درصــد افزایش یافت. او با اشــاره به جنبه فروشــگاهی 
نمایشگاه مجازی کتاب، اضافه کرد: اولین نمایشگاه مجازی 
کتاب را با ویژگی فروشگاهی برگزار کردیم، البته نواقصی 
در این مســئله دیده می شــد اما فرصت جدی تری برای 
اقتصاد حوزه نشر، اندیشه و فرهنگ مکتوب فراهم کرد. در 
مراسم اختتامیه جایزه کتاب سال، حسن روحانی رئیس 
جمهوری، ســید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، ایوب دهقانکار مدیرعامل موسسه خانه کتاب و 
ادبیات ایران حضور داشتند و برگزیدگان جوایز خود را از 

دست رئیس جمهوری دریافت کردند.
سروده شاعر افغانستانی قند پارسی در کام 

می نشاند
ازســوی دیگر وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی سروده 
»غفران بدخشانی« شاعر افغانستانی را نشاندن قند پارسی 
در کام توصیف کرد. چند روزی اســت که سروده غفران 
بدخشانی شاعر افغانستانی باعنوان »من هم از ایرانم« در 
دیدار هوشنگ ابتهاج )سایه( شاعر و حافظ پژوه ایرانی در 
فضای مجازی و شبکه های اجتماعی میان فارسی زبانان و 
ایران دوستان دست به دست می شود. وی با انتشار بخشی 
از تصویر این دیدار و شعرخوانی این شاعر افغانستانی در 
حســاب کاربری خود در توییتر نوشت: سروده ای که این 
روزها دست به دســت می گردد و قند پارســی را در کام 

می نشاند.

ملک محمد نجفی معاون توسعه مدیریت و منابع 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران گفت: با پرداخت 1050 
میلیــارد تومان از بدهی گذشــته بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران به دانشگاه آزاد اسلامی و تعیین نحوه پرداخت 
حدود ۶00 میلیارد تومــان دیگر موضوع بدهی بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران به دانشگاه آزاد اسلامی تعیین 

تکلیف شده است.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه خبری بنیاد شهید 
و امور ایثارگران، با اشــاره به تلاش های مجدانه معاون 
رئیس جمهور و رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران در 
ماه های گذشــته برای پرداخت بدهی دانشــگاه آزاد 
اسلامی گفت: 1050 میلیارد تومان از بدهی بنیاد شهید 

و امور ایثارگران در قالب صورت جلســه توافق شده به 
دانشگاه آزاد اسلامی پرداخت شده است.

با اقدامات صورت گرفته مقرر شــده است کمتر از 
۶00 میلیــارد تومان از مبالغ باقی مانده بدهی قطعی و 
بررســی شده نیز به صورت اسناد خزانه اسلامی توسط 
ســازمان برنامه و بودجه در وجه دانشگاه آزاد اسلامی 
کار سازی شود. وی با بیان اینکه در دوره جدید مدیریت 
بنیاد شهید و امور ایثارگران برای تعیین تکلیف بدهی 
معوق به دانشگاه آزاد اسلامی اهتمام جدی صورت گرفته 
است، افزود: مکانیسم نحوه و میزان پرداخت ها بر اساس 
اسناد موجود در قالب صورت جلسه مشترک مورد توافق 
طرفین قرار گرفته است. او با تکذیب برخی مبالغ مطرح 

شــده در مورد بدهی بنیاد شــهید و امور ایثارگران به 
دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: مجموع بدهی بنیاد شهید 
و امور ایثارگران به این دانشــگاه تا پایان نیمســال اول 
99-98 مبلغ 1۶00 میلیارد تومان بوده است که توسط 
معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی نیز 
تأیید شــده است. وی در پایان با اشاره به شأن و جایگاه 
خانواده معظم شهدا و ایثارگران خاطرنشان کرد: جای 
تعجب است که برخی افراد بدون داشتن اطلاعات صحیح 
اقدام به طرح مسائلی می نمایند که هیج مبنایی ندارد لذا 
شایســته اســت دســتگاه های اجرایی بــا دوری از 
فضا ســازی های نامناسب رســانه ای؛ کرامت و احترام 

خانواده های شهدا و ایثارگران را حفظ نمایند.

تعیین تکلیف كل بدهی بنیاد شهید و امور ایثارگران به دانشگاه آزاد اسلامی

هفته نامه اقتصادی ایران

استعلام مکاتباتی از تامین اجتماعی به صورت برخط انجام می شود

زیرساخت های فنی انتخابات الکترونیک فراهم نشده است

خبر خبر

عباســعلی کدخدایی ســخنگوی 
شــورای نگهبان در ارتباط با الکترونیکی 
شــدن انتخابات ریاست جمهوری که در 
ماه های اخیر موضوع آن مطرح شده بود، 
گفت: ما مخالفتی با انتخابات الکترونیک 
نداشــته و نداریــم، فقــط لازم اســت 
زیرســاخت های فنی آن آماده شود و هر 
زمان این زیرســاخت ها مهیا شود، آماده 
انجــام آن هســتیم. وی در اختتامیــه 
ایده نگاری بحران کرونا و مشــارکت در 
انتخابات ریاســت جمهوری 1۴00، در 
جمــع خبرنــگاران گفت: مشــارکت 
حداکثری و حضور پرشور مردم همیشه 
یکی از مســائل مهم نزد مسؤولان بوده 
اســت. با توجه به اینکه یک سال درگیر 

ویروس کرونا بوده ایم، لازم است اقدامات 
پیشــگیرانه برای مبارزه با ویروس کرونا 

انجام شود. 
در شــورای نگهبان با توجه به اینکه 
ســلامتی مردم برای ما اهمیــت دارد، 
تصمیــم گرفتیــم از مــردم و نخبگان 
نظرخواهی کنیم و ببینیم چه راهکارهایی 
پیشنهاد می دهند. ۳ گروه از نخبگان امروز 
ایده های خوبی داشتند و امیدوار هستیم 
مسؤولان در آینده نیز از این راهکارهای 
نخبگان اســتفاده کننــد.او در ارتباط با 
عملیاتی شــدن این ایده ها گفت: اجرای 
راهکارهای عملی ایــن ایده ها به وزارت 
کشور برمی گردد و ما نیز در شورای نگهبان 
اقدامــات لازم را انجــام خواهیــم داد. 

کدخدایی در رابطه با الکترونیکی شدن 
انتخابات تصریح کرد: بحث الکترونیکی 
شــدن انتخابات بحث فنی میان شورای 
نگهبان و وزارت کشور است و هر زمان به 
جمع بندی برسیم و بستر فراهم شود انجام 
خواهد شــد. مــا مخالفتی بــا انتخابات 
الکترونیک نداشــته و نداریم، فقط لازم 
است زیرساخت های فنی آن آماده شود و 
هر زمان این زیرساخت ها مهیا شود، آماده 
انجام آن هستیم. البته هنوز زیرساخت های 

انتخابات الکترونیک فراهم نشده است. 
گفتنی اســت وزیر کشور در جریان 
نشســت ویدئوکنفرانســی با استاندار، 
فرمانداران و بخشــداران استان اردبیل، 
گریزی به انتخابــات 1۴00 زد و از لزوم 

مشارکت گسترده عمومی در این میدان 
گفت. رحمانی فضلی با بیان اینکه امنیت، 
معیشت، سلامت و انتخابات ۴ اولویت این 
وزارتخانه در ماه های آتی اســت، گفت: 
هنوز فضــای عمومی جامعــه در بحث 
انتخابات مشــارکت جویانه نشده است و 
هنوز افکار عمومی حساسیت زیادی به آن 
نشان نداده اند. گروه ها و احزاب نیز حرکت 
متقنی نسبت به این موضوع نداشته اند. 
البته با فرمایشــات مقام معظم رهبری و 
درایت و حکمت ایشان در این زمینه که 
تصمیم خوبی اتخــاذ و ابلاغ کردند، باید 
همــه دســتگاه ها و نهادهــا، عوامــل 
مشارکت جویانه از جمله تشویق به رقابتی 

شدن انتخابات را پیگیری کنند. 



 30 درصد از محصولات ایران خودرو در سال آینده، جدید خواهد بود
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با 
بیان این که »تارا« محصول تحریم ها و نماد 
خودکفایی در صنعت خودروسازی کشور به 
شمار می رود، گفت: حتی در صورت باز شدن 
مرزهای کشور، قطعات را از سازندگان داخلی 
تامین می کنیم و از سیاست منع واردات برای 
قطعاتی که امکان تولید آن در داخل کشور 

وجود دارد هرگز عدول نخواهیم کرد.
ایکوپرس- فرشــاد مقیمی، در مراسم 
افتتاح تعدادی از قطعات محصول تارا، زمان 
آغاز اجرای تعهدات این خودرو را تیرماه سال 
آینــده عنوان کرد و گفــت: در حال حاضر 
مراحل تایید کیفیت محصول را پشــت سر 
می گذاریم و تارا به زودی و در ماه جاری وارد 
مرحله تولید انبوه خواهد شد.  وی تاخیر در 
ایفای تعهدات تارا را خط قرمز ایران خودرو 
خواند و گفــت: این آمادگــی در مجموعه 
سازندگان و ایران خودرو ایجاد شده است که 
حتــی زودتر از موعد تحویــل، خودرو را به 
دست مشتریان برسانیم. تارا اعتبار و جایگاه 
اصلی ایران خودرو را در اذهان مشــتریان و 
جامعه احیا خواهد کــرد.  مدیرعامل گروه 
صنعتی ایــران خودرو ادامــه داد: اقدامات 
مجموعه ســازندگان و زنجیــره تامین در 
سال های 98 و 99 و در شرایط سخت تحریم، 
یک گام جلوتر از ایثار بــوده و ایران خودرو 
قدردان این همراهی و همدلی اســت.  وی 

تولید بیش از 120 هزار دســتگاه خودرو در 
پایان بهمن امســال، نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته را حاصل این همدلی دانست و 
گفــت: علاوه بر افزایش تولید،  محصولات را 
ارتقا داده و محصول جدیدی عرضه می کنیم 
تا بخشی از انتظارات مشتریان را تامین کنیم. 
مقیمی بــا تاکید بر تامین انتظارات کیفی و 
عملکردی مشــتریان از تارا، از نظارت های 
مســتمر بر کیفیت قطعات تولیدی زنجیره 
تامین خبر داد و خاطرنشان کرد: مشتریان 
می تواننــد اعتبار و اطمینــان به محصول 
داخلــی را در محصول تارا تجربه کنند.   وی 
از اختصاص ســهم ۴00 میلیــارد تومانی 
قطعه ســازان البرز از اوراق گام ایران خودرو 

خبر داد و گفت: توانسته ایم از روش های نوین 
مالــی به شــکل بهینه ای اســتفاده کنیم؛ 
قطعه ســازان البرز نیز می توانند برای تامین 
بخشــی از منابع مالی تولیــد، از این امکان 
بهره مند شــوند.  مدیرعامــل گروه صنعتی 
ایران خودرو به نتیجه رسیدن پروژه تارا در 
بازه زمانی 1۳ ماهه را یکی از ویژگی های بارز 
و مهم آن دانست و گفت: نسخه اتوماتیک تارا 
نیز از تیرماه ســال آینده بــه مرحله تولید 
خواهد رســید. فاز اجرایی پروژه کراس اوور 
K125 نیــز به زودی کلیــد خواهد خورد و 
ظرف مدت یک سال آینده وارد بازار خواهد 
شــد. وی تصریح کرد: مخالفتــی با واردات 
خودرو نداریم اما وقتی متخصصان کشــور 

تــوان  تامین و تولید نیاز بازار در این حوزه را 
دارند، نباید اقدام به واردات کنیم. 

مقیمی تصریح کرد: در صدد هستیم تا 
کیفیت محصولات را به گونه ای افزایش دهیم 
که توان رقابت با خودروهای خارجی را داشته 
باشیم و در این راهبرد، استوار خواهیم بود؛ 
تحریم ها صنعت خودروی کشور را توانمندتر 

از گذشته کرده است. 
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، 
ضمن اعلام برنامه تولید 50 هزار دستگاهی 
تارا در سال آینده،  از هدف گذاری تولید ۳0 
درصدی محصــولات جدید و ارتقا یافته در 
سبد تولیدات در سال 1۴00 خبر داد و گفت: 
به فکــر رضایتمندی تمامی ذی نفعان ایران 
خودرو هستیم.  مقیمی اظهار امیدواری کرد 
که سیاســت گذاران و تصمیم گیران، سبب 
شــوند تا کم تریــن خللی بــه فرآیندهای 
توسعه ای در ایران خودرو وارد نشده و مسیر 
شکل گرفته در این مجموعه، با موفقیت و با 
برداشتن گام های مســتحکم تر ادامه یابد.  
گفتنی اســت، در مراسم افتتاح این خطوط 
تولید، علاوه بــر علی حدادی نماینده مردم 
ســاوجبلاغ، نظرآباد و طالقان، شاهمرادی، 
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار 
البرز، دبیر و اعضــای انجمن صنایع همگن 
نیرومحرکه و قطعه ســازی کشور و برخی از 

مسوولان استان البرز حضور داشتند.
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مهدی صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزارت صمت گفت: امروز شاهد حضور بیش از ۱۰۰ نمایشگاه داخلی از جمله، سازندگان تجهیزات، شرکت های فناوری و شرکت های فعال در 
حوزه مخابرات هستیم که برگزاری این طرز نمایشگاه با توجه به تحولاتی که در عرصه تکنولوژی اتفاق می افتد بسیار تاثیرگذار است. امروزه شرکت های فناورانه سهم بالایی از تولید 
ناخالص جهانی را به خود اختصاص داده اند و ارزش بازار در دنیا متعلق به این نوع شرکت های فناورانه است. با توجه به تغییراتی که در تکنولوژی دنیا اتفاق افتاده است برگزاری این نوع 
نمایشگاه ها کمک شایانی می کند تا ماهم در این مسیر حرکت کنیم و با حمایت ساخت تجهیزات داخلی، بین تقاضا و نیازمندی های بخش صنعت مخابرات و فناوری اطلاعات برای 
توسعه و رشد ساخت داخل همرسانی و برنامه ریزی انجام دهیم، خوشبختانه دو میز ساخت داخل در این صنعت با ارزش ۱۱۸ میلیون یورو برگزار شده و میز سوم را هم در دستور کار 
داریم، این رویداد ها را با اهداف خود اتکایی در این بخش، توسعه کسب و کار های فناورانه، صادرات خدمات فنی، مهندسی و فناورانه دراین حوزه دنبال خواهیم کرد. در دنیا شرکت های 
فناورانه و کسب و کار هایی که با پلتفرم استارت آپی شکل یافته اند در طبقه بندی از شرکت های نفتی و خودروسازی پیشی گرفته  اند و در ایران هم شرکت های استارت آپی کار های 

خوبی انجام داده اند که باید با حمایت و تقویت شرکت های دانش بنیان و فناورانه موجب تغییر جهشی رو به رشد در این حوزه باشیم و بتوانند به خوبی نقش ایفا کنند.

برگزاری
دومیزساختداخل
بهارزش۱۱۸
میلیونیورو

تولید ریل توسط ذوب آهن، دستاورد 
بزرگ کشور در دوران تحریم است

عزت الله اکبری رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شــورای اســلامی در بازدید از غرفه ذوب آهــن اصفهان در 
یازدهمین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنعت فولاد وسنگ 
آهن ایران با نگاهی به بازار به خبرنگار ما گفت: تولید ریل ملی 
در دوران سخت تحریم، دستاورد بسیار بزرگی به شمار می رود 
و خوشحال هستیم که این صنعت، ایران را از واردات ریل بی نیاز 
ساخته است.در کمیســیون صنایع و معادن برنامه داریم تا 
نیازهای معدنی این صنعت مادر که محصولاتی مانند ریل با 
ارزش افزوده بالا تولید می کند را تامین نماییم.در گذشــته از 
جمله در مجلس پنجم در بازدید از کارخانه های اتریش به عنوان 
یک ایرانی تاســف می خوردم که چرا ایران تولیدکننده ریل 
نیست و وارد کننده این محصول استراتژیک بودیم. بعد از آن 
سفر آرزو داشتم که تولید ریل در برنامه های صنعتی ایران قرار 
بگیرد.امروز دیدم که ذوب آهن اصفهان انواع ریل های مورد نیاز 
کشور را تامین می کند و این آرزوی بزرگ محقق شده است.

وی با اشاره به اینکه تولید ریل در توسعه حمل و نقل ریلی نقش 
کلیدی و مهمی دارد، گفت: در حمل و نقل ریل به توسعه زیادی 
نیاز داریم که حمل ونقل ایمن و ارزان است و ذوب آهن اصفهان 
در این امر نقش خود را به خوبی ایفا کرده اســت.از ذوب آهن 
اصفهان و همه دست اندارکاران این مجتمع عظیم صنعتی که 
پیشتاز تولید ریل در کشور هستند قدردانی می کنم.محمد 
جعفر صالحی معاون خرید ذوب آهن اصفهان گزارشــی از 
چالش هــای تامین مواد اولیــه ذوب آهن اصفهان به رئیس 
کمیسیون صنعت و معدن مجلس ارائه داد و اکبری نیز ضرورت 
این موضوع را تایید کرد و از پی گیری تامین پایدار مواد اولیه 

برای ذوب آهن اصفهان خبر داد.

 مصوبه ای که قانون هوای پاک 
را زیر سوال می برد

 به دنبال اجرای مصوبه استقرار واحدهای صنعتی متقاضی 
در داخل شــهرک ها و نواحی صنعتی بدون نیاز به استعلام از 
محیط زیست، مسعود تجریشی معاون محیط زیست انسانی 
سازمان حفاظت محیط زیست گفت: چنین مصوبه ای خلاف 
قانون هوای پاک است و ما در این زمینه نامه ای به وزیر اقتصاد 
نوشــته ایم. مصوبه هیــات مقررات زدایی و تســهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار در وزارت امور اقتصاد و دارایی درخصوص 
استقرار واحدهای صنعتی متقاضی در داخل شهرک ها و نواحی 
صنعتی بدون نیاز به استعلام از محیط زیست، مصوبه ای غیر 
قانونی و برخلاف قانون هوای پاک است. وی با اشاره به اینکه 
ســازمان حفاظت محیط زیست دراین باره نامه ای برای وزیر 
اقتصاد ارسال و تاکید کرده است که این مصوبه غیر قانونی است، 
تاکیدکرد: چنین مسئله ای علاوه بر محیط زیست آسیب هایی 
بــرای وزارت صمت نیز به دنبال دارد. بــرای مثال در برخی 
شهرک های صنعتی که کارخانه های تولید مواد غذایی مشغول 
به فعالیت هستند، واحدهای تولید شیشه و شن و ماسه به دلیل 
ایجاد گرد و خاک و به وجود آوردن مشکلاتی برای واحدهای 
غذایی، نمی توانند در این شهرک ها مستقر شوند. از این رو این 
مصوبه غیرقانونی، وزارت صمت را نیز با مشکل مواجه خواهد 
کرد. مصوبه هیات مقررات زدایی و تسهیل صدور مجوزهای 
کسب و کار، عجولانه و غیرکارشناسی بود، تسهیل کسب و کار 
به معنای این نیست که ساختارهای قانونی کشور را بهم بزنیم. 
هرچند لازم است که سازمان حفاظت محیط زیست صدور 
مجوزهای کسب و کار را تسهیل و تسریع کند اما اگر قوانین 
مصوب شده حذف شوند، به طور قطع به ضرر خود ما خواهد 
بود. متاســفانه گاهی افراد فکر می کننــد هدف قوانینی که 
محدودیت و ممنوعیت ایجاد کرده است چوب لای چرخ اقتصاد 
گذاشتن اســت این درحالیست که بســیاری از این قوانین 

چارچوب و نظمی را برای فعالیت مداوم ایجاد کرده اند./ ایسنا

شورای رقابت باید از حوزه قیمت گذاری 
خودرو کنار برود

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت: 
نظام قیمت گذاری ســازمان حمایــت را منطقی تر از 
شورای رقابت و  اثرگذاری بازنگری فصلی قیمت خودرو منوط 
بر این است که خودروسازان را به حاشیه سود معقول نزدیک 

کرده باشد.
بازنگری فصلی قیمت خودرو از ابتدای ســال جاری به 
تصویب شورای رقابت رسید که طی 9 ماه نخست سال جاری 
اجرایی شــد و میــزان اثرگذاری آن منوط بر این اســت که 

خودروسازان چقدر به حاشیه سود معقول نزدیک شده اند.
وی درخصــوص مصوبه اخیر شــورای رقابت مبنی بر 
آزادسازی قیمت خودروهای کم تیراژ و لوکس و سپس لغو آن 
گفت: ورود شورای رقابت به حوزه سیاست گذاری برای قیمت 

خودرو، همواره خودروسازان را دچار بحران کرده است.
او با تأکید بر لزوم واگذاری تعیین قیمت خودرو به سازمان 
حمایت افزود: سیاست گذاری سازمان حمایت در حوزه تعیین 
قیمت خودرو معقول تر از شورای رقابت است، هر چند ممکن 
است تصمیمات این سازمان نیز متأثر از نهادهای بالادستی بوده 
و مورد تأیید این سازمان نباشد. پارادایم های شورای رقابت و 
سیاست گذاری هایی که در حوزه قیمت گذاری اعمال می کند، 
به هیچ وجه منطقی نیست زیرا تخصصی در این حوزه ندارد و 
عملاً نظام قیمت گذاری این شورا خود، موجب انحصار شده 
است. قیمت خودروهای داخلی پایین است و سرمایه گذاران و 
واردکنندگان حتی اگر آزادسازی قیمت ها نیز اتفاق بیفتد، به 
این حوزه ورود نمی کنند و دلیل دیگر تعیین قیمت از سوی 
نهادی مانند شورای رقابت است که مانع از سرمایه گذاری شده 
و حتی خودروسازان نیز به واســطه ایرادات قیمت گذاری و 
زیان های سالانه وارده به این شرکت ها برای افزایش تیراژ در 
تنگنا قرار گرفته اند. به طور خلاصه می توان گفت، شورای رقابت 
باید از مقوله قیمت گذاری خودرو کنار برود و خودرو در حاشیه 
بازار فروخته شود که در این صورت تکلیف خودروساز با بازار 
روشن است. در حال حاضر به بهای زیان خودروسازان، سوبسید 
به مشتریان تعلق می گیرد و ارقامی بیش از 50 هزار تا 100 هزار 
میلیاردتومان براســاس میزان فروش خودروسازان، نصیب 
دلالان می شود که می بایست برای اجرای برنامه های توسعه ای 

در اختیار شرکت های خودروسازی  قرار بگیرد.

مانده تسهیلات اعطایی بانک  دی تا پایان دی امسال به بیش از 178 هزار میلیارد ریال رسیده که نسبت به کل سال گذشته بیش از 12۶ درصد 
رشد یافته است. به گزارش روابط عمومی بانک دی، تسهیلات اعطایی در مدت 10 ماه امسال به ۳ هزار و ۳۶8 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از 12 هزار 
میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت شده است. بیشترین سهم از تسهیلات اعطایی در این مدت مربوط به عقد »مرابحه« با 5۶/ ۶۴ درصد و تسهیلات 
»مشارکت مدنی« با 28/ 2۶ درصد بوده است. گفتنی است در یک سال گذشته پرداخت تسهیلات کوتاه مدت ارزان    قیمت مانند »دیدار دی«، »2۴ 
ارزش آفرین«، »دی کارت اعتباری« و نیز »طرح اعتباری حمایت از کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا« در کنار افزایش تعداد تسهیلات پرداختی 
به مشتریان در اولویت سیاست های اعتباری بانک دی قرار گرفته است. بانک دی از آبان ماه سال جاری با اجرای طرح کارت اعتباری و تسهیلات ویژه 

فرهنگیان و با هدف ارج نهادن به این قشر تاثیرگذار، بیش از 1200 میلیارد ریال تسهیلات و اعتبار به متقاضیان پرداخت کرده است.

سیدمرتضی بختیاری رئیس کمیته امداد از پیشنهاد مجلس شورای اسلامی برای اختصاص 10 هزار میلیارد تومان اعتبار جهت اشتغال مددجویان 
در سال آینده خبر داد. ایجاد اشتغال و درآمد پایدار، مهم ترین راهبرد این نهاد در خودکفایی و توانمندسازی خانواده های تحت حمایت است. وی با بیان 
اینکه اشتغال زایی به استقلال معیشتی و قطع وابستگی مددجو به کمک دیگران منجر می شود، ادامه داد: مجلس شورای اسلامی برای سال 1۴00 نیز 
پیشنهاد 10 هزار میلیاردتومانی برای تسهیلات اشتغال مددجویان را در نظر گرفته است و امیدواریم بتوانیم تحولی در عرصه اشتغال نیازمندان ایجاد 
کنیم.  از مراکز دانش بنیان تقاضا کردیم کمیته امداد را یاری رسانند و در لایه های اشتغال ورود یابند تا بتوانیم اشتغال شایسته و نوآور برای مددجویان 
رقم بزنیم. وی با اشاره به اینکه یکی از شیوه های علمی برای اشتغال زایی استفاده از ظرفیت راهبران و هدایت های شغلی است، گفت: اشتغال کمیته امداد 

همراه با آموزش است، از این رو به راهبری شغلی باید توجه ویژه ای داشته باشیم. بنابراین در سال 1۴00 طرح راهبران شغلی تقویت می شود. 

بانکدی1۲هزارمیلیاردریالتسهیلاتپرداختکرد پیشبینی1۰هزارمیلیاردتوماناعتباربرایاشتغالمددجویاندرسالآینده

رئیس و تعدادی از اعضاي کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شوراي اسلامي با حضور در مرکز تحقیقات سایپا 
از طرح های توســعه ای و محصــولات آینده این گروه 
خودروسازی دیدن کردند. به گزارش سایپانیوز، نمایندگان 

خانه ملت سپس از خط تولید شاهین، محصول جدید 
سایپا بازدید کرده و در جلسه ای مشترک با مدیرعامل و 
 مدیران ارشــد ایــن گــروه خودروســازي در جریان 
فعالیت هاي صورت گرفته در این مجموعه و برنامه هاي 

توسعه اي در تولید و ارتقاء سطح کیفي محصولات قرار 
گرفتند.

رئیس و اعضاي کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
در این بازدید، ضمن اعلام حمایت از طرح های توسعه ای 
گروه خودروسازي سایپا، خودرو شاهین را نماد تبدیل 
تحریم ها به فرصت توصیف کردند و اعتقاد داشتند که 
این محصول می تواند سهمی از بازارهای منطقه نیز به 
خود اختصاص دهد. نمایندگان کمیسیون صنایع مجلس 
بعد از آنکــه از جزئیات فعالیت هاي در حال انجام گروه 
خودروســازي سایپا مطلع شدند براي کمک به صنعت 
خودرو اعلام آمادگي کردند و ابراز داشتند که در راستاي 
تسهیل شرایط براي فعالیت خودروسازان و حذف قوانین 
متضاد با پیشرفت صنعت خودرو هرگونه پیشنهادي را 

بررسی خواهند کرد.

حمایت کمیسیون صنایع و معادن مجلس از طرح هاي توسعه اي سایپا

خودرو های فرسوده سالانه ۵۳ هزارمیلیارد تومان به كشور ضرر می زنند
 در سال باید حدود ۳۶0 هزار خودرو اسقاط شود، اما در سال 98 این رقم 
فقط 8 هزار دستگاه بود، در حالی که ۳ میلیون دستگاه خودروی فرسوده در 
کشــور وجود دارد. با ســرعتی که اکنون داریم هزار ســال طول می کشد تا 
خودرو های فرسوده پنج سال به بالا تمام شود. از بین مراکز اسقاط خودرو فقط 
50 تا ۶0 مرکز فعال هستند و آن ها نیز با 10 درصد ظرفیت خود کار می کنند.
سرویس اقتصاد جوان آنلاین: رئیس انجمن مراکز اسقاط و بازیافت خودرو 
با انتقاد از کاهش نقش ستاد مدیریت حمل و نقل سوخت کشور می گوید: ستاد 
مدیریت حمل و نقل سوخت کشور تبدیل به یک دبیرخانه تحت نظارت معاونت 
راهداری شــده است، یعنی متولی مراکز اسقاط جایگاه خود را از دست داده و 

هیچ اقدامی نیز برای بازپس گیری آن نمی کند.
محمود مشهدی شریف در نشست خبری می افزاید: هم اکنون 220 مرکز 
اسقاط و بازیافت خودرو در کشور وجود دارد که ۶ هزار نفر به طور مستقیم و 
۳0 هزار نفر به طور غیرمستقیم در آن مشغول به کار هستند. برای راه اندازی 
هر مرکز 25 میلیارد تومان ســرمایه گذاری شــده اســت کــه به طور کلی 
سرمایه گذاری در این مراکز به 5 هزار میلیارد تومان می رسد. بنابراین برای هر 
شغل ایجادی 1۳8 میلیون تومان سرمایه گذاری شده است. از بین این 220 
مرکز کمتر از 10 مرکز نیمه دولتی هســتند که طبق قانون آن ها نیز باید به 
بخش خصوصی منتقل شوند. وی می گوید: براساس قانونی که در سال 88 به 
تصویب رسید، به ازای خودرو های تولیدی ۳0 درصد هر ساله باید اسقاط شوند. 
بنابراین در سال باید حدود ۳۶0 هزار خودرو اسقاط شود، اما در سال 98 این 
رقم فقط 8 هزار دستگاه بود، در حالی که ۳ میلیون دستگاه خودروی فرسوده 
در کشور وجود دارد. در سال 1۴0۴ تعداد این خودرو ها به 8 میلیون می رسد. 
با سرعتی که اکنون داریم هزار سال طول می کشد تا خودرو های فرسوده پنج 
ســال به بالا تمام شود. از بین مراکز اسقاط خودرو فقط 50 تا ۶0 مرکز فعال 
هستند و آن ها نیز با 10 درصد ظرفیت خود کار می کنند. رئیس انجمن مراکز 
اسقاط و بازیافت خودرو تصریح می کند: شماره گذاری خودرو های نو منوط به 
بازیافت خودرو و شــماره سریال آن است. در مورد خودرو های وارداتی از آنجا 
که واردات ممنوع شده، دیگر اسقاطی برای خودرو های خارجی نداریم. برای 

خودرو های داخلی نیز با وجود قانون ۳۳ درصد از سال 88 خودروسازان با رانتی 
که دارند زیر بار این قانون نرفتند. اســقاط موتورســیکلت نیــز به ازای هر 
موتورسیکلت شماره گذاری شده انجام می شود. در مورد خودرو های دیزلی، 
چون تولید داخل کم است، یک سوم خودرو های تولیدی مقدار زیادی نیست. 
مشهدی شریف خاطرنشان می کند: 7 هزار و 215 موتورسیکلت باید اسقاط 
شوند که ۴ هزار و 5۶9 دستگاه موتورسیکلت اسقاط شده اند، اما گواهی اسقاط 
حتی برای یک موتورســیکلت صادر نشده؛ یعنی حتی یک سریال هم وجود 
ندارد. موتورسیکلت سازان از گواهی اسقاط خودرو استفاده می کنند و به ازای 
هر خودرو هفت موتورسیکلت را شماره گذاری می کنند. ستاد مدیریت حمل 
و نقل و ســوخت کشــور یک جلســه با پلیس راهور برگزار نمی کند تا این 
هماهنگی ها انجام و مشــکل حل شود. رئیس انجمن مراکز اسقاط و بازیافت 
خودرو در پاسخ به سؤالی در مورد سن فرسودگی خودرو ها اظهار داشت: برای 
خودرو ها سن فرســودگی در نظر گرفته شده بود، اما در طی شکایتی دیوان 
عدالت با اســتناد به حق مالکیت این طرح را لغو و جایگزین آن را معاینه فنی 
اعلام کرد. ما اعتراض کرده ایم که با احترام به حق مالکیت، حق تردد در معابر 
عمومی از حقوق حاکمیت است به علاوه اینکه معاینه فنی نیز خطای بالایی 
دارد. مشهدی شریف با طرح پیشنهاداتی برای حل مشکل افرادی که با مشکل 
مالی مواجه هستند و ممکن است خودروی خود را از دست بدهند، تأکید کرد: 
خودروسازان می توانند به کسانی که خودروی فرسوده دارند هم در قرعه کشی ها 
اولویت بدهند. پیشــنهاد دیگر این است که گواهی اسقاط خودرو را به اوراق 
بهادار بدل کنند و با هر تخلف زیســت محیطی، فرد متخلف مجبور به خرید 
گواهی اسقاط شود. پیشنهاد ما به مجلس در طرح ساماندهی بازار خودرو هم 
این بود که اگر برای خودروسازان قانون ۳0 درصد سخت است، می توانند با 20 
درصد شــروع کنند و هر ســاله 10 درصد آن را افزایش دهند. وی با تأکید بر 
مشکلات زیست محیطی خاطرنشان کرد: تا 2۴ بهمن ماه در تهران فقط 15 
روز و در اهواز تنها سه روز هوای پاک داشته ایم. خودرو های فرسوده می توانند 
این مشــکل را افزایش دهند. رئیس انجمن مراکز اسقاط و بازیافت خودرو با 
اشــاره به هزینه های بالای مصرف بنزین برای دولت یادآورشد: با مبنای دلار 

2۳ هزار تومــان و قیمت بنزین ۳ هزار تومان و با توجه به اینکه هر خودروی 
فرسوده 1۳ /۴ لیتر مصرف بیشتری دارد، هر خودروی فرسوده روزانه 50 هزار 
تومان برای دولت هزینه دارد که با توجه به وجود ۳ میلیون خودروی فرسوده 
در کشــور این رقم به 1۴8 میلیارد و ۶5 میلیون تومان می شــود که این رقم 
ســالانه به 5۳ هزار میلیارد تومان می رســد؛ یعنی هزینه مصرف بنزین این 
خودرو ها 20 هزار میلیارد تومان از یارانه ای که دولت به صورت نقدی می پردازد 
بیشتر است. وی افزود: در سال 1۴0۴ تعداد این خودرو ها به 8 میلیون دستگاه 
می رســد. دولت پیش بینی می کند که مصرف بنزین در آن سال ۳1 میلیون 
لیتر بیشتر شود، اما با اسقاط 8 میلیون خودرو و با توجه به مصرف 1۳ /۴ لیتری 
این خودرو ها می توان بیش از ۳۳ میلیون لیتر صرفه جویی داشت، بنابراین نه 
تنها با افزایش مصرف بنزین مواجه نخواهیم بود بلکه کاهش نیز خواهد داشت. 
مشهدی شریف در ادامه افزود: پیشنهاد ما این است که ستاد مدیریت حمل و 
نقل سوخت کشور به جایگاه خود بازگردد. باید وزارت صمت، وزارت کشور و 
وزارت راه در این مورد همکاری کنند، اما اگر این اتفاق نیز نیفتد، بهتر است این 
ستاد زیرمجموعه سازمان محیط زیست شــود. دبیر انجمن مراکز اسقاط و 
بازیافت خودرو نیز در این جلسه گفت: به جایی رسیده ایم که برای کارخانجات 
فولاد مجبور به واردات ضایعات و قراضه خودرو هستیم، چراکه اسقاط در کشور 

کفاف این موضوع را نمی دهد./ بهناز قاسمی
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گفتگو خبر



حل مشکلات بازار فولاد چگونه؟
مصطفی موذن زاده پیشکســوت صنعت فولاد گفت: در 
سیستم فعلی زنجیره فولاد، باید دید سنگ آهن خام چگونه خرید 
و فروش می شود؟ در این بین بخش خصوصی متاثر از خریداران  
عمل می کند و در صادرات نیز برای بلند مدت نمی تواند برنامه ریزی 
داشته باشد. ایمیدرو به عنوان بخش دولتی مزایده برگزار می کند 
و خرید ســنگ این گونه انجام می شود. فولادی ها نیز در معادن 
سنگ آهن کوچک و بزرگ برای تامین نیاز خود ورود کرده اند. در 
کنسانتره قیمت گذاری و توزیع آن دستوری و تحت تاثیر منافع 
مصرف کننده بوده است. اخیرا نیز کنسانتره در بورس عرضه و به 
فروش می رســد.گندله و آهن اســفنجی نیز مانند کنسانتره 
قیمت گذاری و به فروش می رسد و در نهایت شمش نیز در بورس 
عرضه و کشف قیمت می شود و برخی موارد نیز در خارج از بورس 
قیمت گذاشته شده و فروخته می شود.محصولات نهایی فولاد که 
بخشی از آن همچون ورق در بورس آمده و به فروش می رسد و 
مابقی هم خارج از بورس عرضه می شود و چالش هایی همچون 
رانت را دارد. حال باید دید این روش درستی است و آیا می توان 

برای رفع مشکلات بازار فولاد کاری انجام داد یا خیر؟

۳0میلیون سهامدار عدالت، اعضای 
هیأت مدیره انتخاب می  کنند

در روز 20 اســفند ماه جاری بزرگترین انتخابات اقتصادی 
کشور برای انتخاب هیأت مدیره شرکت های سهام عدالت برگزار 
می  شود، انتخابی که پس از 10 سال نحوه مدیریت ۳8۶ هزار میلیارد 
تومان دارایی را روشن و این شرکت ها را کاملاً بورسی می  کند. علی 
عسگری معاون توسعه مدیریت و منابع وزیر اقتصاد با تأکید بر اینکه 
انتخابات هیأت مدیره شرکت های ســهام عدالت از بزرگترین 
انتخابات اقتصادی کشور است، گفت: از ۴9 میلیون نفر سهامدار 
عدالت، 19 میلیون نفر روش مستقیم را انتخاب کردند که این افراد 
نیازی به شــرکت در انتخابات ندارند اما ۳0 میلیون نفر که روش 
غیرمستقیم را انتخاب کردند می توانند در انتخابات شرکت کنند. 
وی   درباره برگزاری انتخابات هیأت مدیره شرکت های استانی سهام 
عدالت اظهار داشت: شرکت های سهامی عدالت پیش از این با ساز 
و کار دیگری در استان ها و شهرستان ها و در قالب تعاونی های سهامی 

عدالت فعالیت می کردند.

انتصابات در فولادمبارکه
 طی احکام جداگانه ای از سوی مدیرعامل فولادمبارکه، 
معاونین اقتصــادی و مالی، بهره برداری، نیروی انســانی و 
سازماندهی منصوب شــدند.به گزارشاعتبار به نقل از روابط 
عمومی فولاد مبارکه، طی احکام جداگانه ای از سوی مدیرعامل 
فولادمبارکه، معاونین اقتصادی و مالی، بهره برداری، نیروی 
انسانی و ســازماندهی منصوب گردیدند.با توجه به انتصاب 
محسن رضیعی به عنوان عضو هیات مدیره و معاون توسعه 
مدیریت و منابع سازمان ملی زمین و مسکن، حامدحسین ولی 
بیک به عنوان معاون اقتصــادی و مالی،ایرج ترابی به عنوان 
معاون نیروی انسانی و سازماندهی، عباس اکبری محمدی به 
عنوان معاون بهره برداری منصوب گردیدند و مختار بخشیان 
بــه عنوان قائم مقام مجری طرح نورد گرم  2 به فعالیت خود 

ادامه می دهند.

معرفی ۳۳رئیس برتر  بانک سپه  
در یازدهمین گردهمایی روسای موفق شعب بانکهای کشور 
از ۳۳ نفر از روسای شعب بانک سپه تقدیر شد.  به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی بانک سپه: دراین مراسم که به صورت مجازی برگزار 
و برترینها برای دریافت جوایز خود به مؤسسه عالی آموزش بانکداری 
ایران معرفی شدند، ۳۳ نفر از روسای موفق شعب بانک سپه با اهدای 
تندیس افتخار )سه نفر نخســت(، لوح تقدیر )با درج در پرونده 
پرسنلی( و پاداش مالی )سکه بهار آزادی( مورد تقدیر قرار گرفتند.

 صنعت، معدن
 وتجارت

www.etebar.net

شنبه 9 اسفند ماه 1399، شماره 269

5
محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حوزه تعاون، یکی از مهمترین بخش های اقتصادی کشور است و باید همه تلاش خود را معطوف کنیم تا به سهم ۲۵ درصدی این بخش 
در اقتصاد کشور دست یابیم.در این زمینه قدم های خوبی برداشته شده است و در دو سال و نیم گذشته یک هزار و ۹۰۰ طرح با ارزش سرمایه گذاری ۱۰ هزار میلیارد تومان در بخش تعاونی 
در حوزه های گوناگون و فعالیت های کشاورزی، دامداری، شیلات و آبزیان، صنعت و معدن و خدمات شکل گرفته است.وی درباره اقدامات انجام شده در وزارت تعاون در دوره تصدی خود، 
گفت: در این دوره دو پایه بخش تعاون را تقویت کردیم، یکی بانک توسعه تعاون که با تقویت سرمایه آن تحولاتی در نحوه توجه بانک به نیازمندی های بخش تعاون انجام شد و رشد تقریبی ۳۰۰ 
درصدی پرداخت تسهیلات از سوی این بانک را به همراه داشت.همچنین تلاش های ارزشمندی در حوزه صندوق ضمانت  سرمایه گذاری بخش تعاون به وجود آمده است، به ویژه ضمانت 
منابع خردی که برای تامین مالی طرح های تعاونی در کشور انجام می شود، تحت عنوان تامین مالی خرد ضمانت شده در حوزه تعاون راه اندازی شد که این، خود بذری است که کاشته شده و 
روند رو به رشدی خواهد داشت و ثمره خوبی را شاهد خواهیم بود.در پایش های اجتماعی در توسعه فرهنگ عمومی مشارکت جویانه باید قدم های مثبتی برداریم تا فرهنگ تعاونی در کشور 
شکل بگیرد.جستجوی نفع فردی در جمع به عنوان مهمترین اصل است که جامعه برای اقدامات مشارکت جویانه نیازمند آن است و باید از سنین کودکی در ذهن و اندیشه کودکان شکل بگیرد.

سهم
بخشتعاون

دراقتصادملی
افزایشمییابد

بازار ارز زمانی دچار نوسان می شود 
 که انحصاری، غیررقابتی 
و با محدودیت مواجه باشد

دکتر سید بهاءالدین حسینی هاشمی کارشناس ارشد اقتصاد 
بانکی گفت: ماه هاست که اقتصاد ایران به تغییر دولت در ایالات متحده 
و رویکرد دولتمردان جدید این کشور چشم دوخته و کارشناسان، آینده 
بازارهای پول و سرمایه و کالا را به تحولات سیاسی در عرصه داخلی و 
بین المللی و به طور مشخص بازگشت آمریکا به برجام گره می زنند. با 
گذشت یک ماه از مراسم ادای سوگند بایدن، هنوز سیاست های کاخ 
ســفید در قبال ایران به طور رســمی اعلام نشــده و با وجود ارسال 
سیگنال های متفاوت از دو سو، هنوز نمی توان تصویر روشنی از فضای 

اقتصادی فردای ایران داشت. 
طبیعی است که بازگشت آمریکا به برجام آثار تورمی ناشی از 
بخش روانی قضیه را کاهش می دهد. سختی در نقل و انتقال پول، فروش 
نفت، گردش کالا و دشواری های مراودات بین المللی که در کاهش 
ارزش پول ملی تأثیرگذاشته بود با رفع تحریم ها از بین می رود و شاهد 
روند عکس در این زمینه ها هستیم که طبیعتا با افزایش ارزش پول 
ملی، قیمت دلار را کاهش خواهد داد. درصورت تحقق دوباره برجام، 
اقتصاد می تواند در مسیر طبیعی خود پیش برود و تسهیل در صادرات، 
رفع تحریم های بانکی و آزاد شدن منابع بلوکه شده ایران، قطعا اثر مثبت 
خود را در کوتاه مدت بر بازارهای داخلی خواهد گذاشت اما در میان مدت 
شرایط بازارها بستگی زیادی به نحوه عملکرد ما، شیوه اداره کشور و 

بودجه دارد.
بازار ارز زمانی دچار نوسان می شود که انحصاری، غیررقابتی و با 
محدودیت مواجه باشد، در این صورت بازیگران اصلی مثل دولت در 
بازار تأثیرگذار خواهند بود. وقتی بازار آزاد باشد، بازیگران دیگری هم 
وارد بازار می شوند و در این صورت نوسان کمتر خواهد شد. به اعتقاد 
من، درصورت بازگشت منابع بلوکه ایران در دیگر کشورها شاید دلار 
تا زیر 20هزار تومان هم برسد و در این محدوده تثبیت شود، چون از 
یک ســو فروش نفت برمی گردد و درآمد حاصل از آن منابع ارزی را 
افزایش می دهد و همچنین افزایش صادرات غیرنفتی و مشتقات نفت 
را هم خواهیم داشت. از سوی دیگر، اقتصاد ما از لحاظ تقاضا و درآمد 
مردم این قابلیت را دارد. هم اکنون همه کالاها جنبه مبادله ای خود را 
از دست داده و جنبه سرمایه ای پیدا کرده اند. این شرایط منجر به این 
شده که شاهد احتکار و کمیابی در بخش های مختلف مثل دارو، لوازم 
خانگی، لوازم الکترونیک و غیره باشیم. وقتی شرایط عادی باشد و بازار 
حالت رقابتی پیدا کند، کالاها از جنبه سرمایه ای خارج می شود و دوباره 
حالت معامله ای و مبادله ای به خود می گیرد که در این صورت در همه 
بازارها ازجمله ارز شاهد کاهش قیمت خواهیم بود. ممکن است در ابتدا 
تصمیم گیری در این زمینه به دلیل ابهام در شرایط و مولفه های بازار 
مشکل باشد اما در صورت تحقق دوباره برجام و مشخص شدن آثار منفی 
و مثبت این رویداد قطعا مردم به فعالیت اقتصادی خود ادامه می دهند. 
مطمئنا بخش تجارت روان تر خواهد شد و بازار رقابتی فضای بهتری را 
برای فعالیت اقتصادی فراهم می کند. بازار بعضی از صنایع مثل لوازم 
خانگی که با تحریم ها انحصاری شده بود، دوباره رقابتی می شود و این 
صنایع ممکن است درآمد قبل را نداشته باشند اما در برخی صنایع 
شرایط برعکس است. بازار خودرو به خصوص خودروهای خارجی با 
کاهش نرخ ارز و سهولت واردات قطعا تغییرات مهمی خواهد داشت. 
به فرض برداشــتن تمــام محدودیت ها اکثر بازارهــا در ابتدا دچار 
به هم ریختگی خواهد شــد و رفتار مردم تا زمانی که ثبات نسبی در 

قیمت ها مشاهده نشود، قابل پیش بینی نخواهد بود./فرخنده رفائی

ادامه از صفحه اول
 لیکــن در این میان قشــر نیازمند جامعه و حقوق 
بگیران دولتي، خصوصي، که قشر اعظم جامعه فعلي ایران 
را تشکیل مي دهند، بیشترین فشار را در این رابطه تحمل 
مي کنند. آثار سوء ناشي از تداوم سیر صعودي غیر منطقي 
قیمت ها، دســتگاه های ذیربــط قدرتمندانه به منظور 
حمایت از اقشار خاص و هدفمند، در امر کنترل قیمت ها 

دخالت نمایند.  
در همین رابطه وظایف سازمان ها ذیربط چیست؟! 
باید هر کدام از اقلام صادراتي یا وارداتي و به ضرس 
قاطع تولید کننده را کنترل  و نگذاریم واسطه هاي از خدا 
بي خبر زندگي مردم را تحت الشعاع سختي ها قرار دهند.
 اما مسئولان دلسوز نظام باید بیش از پیش این زالو 
صفتان را به میز محاکمه کشیده ، امید آن که قانون حق 

و حقوق مردم مظلوم را بستانند  انشاء ا...

پرداخت 3700 میلیارد ریال تسهیلات بانك توسعه تعاون در خراسان جنوبی
حجت اله مهدیــان مدیر عامل بانک 
توســعه تعاون گفت: این بانک طی ســال 
جاری با پرداخت بیــش از ۳700 میلیارد 
ریال تسهیلات رشد 75 درصدی را در این 
زمینه محقق نموده است و هم اکنون مانده 
تسهیلات اســتان بالغ بر پنج هزار میلیارد 

ریال می باشد.
وی  در جلســه ای که بــا حضور وزیر 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی، معاونین وی، 
روسای دستگاه های تابعه و استاندار خراسان 
جنوبی در مجتمع فرهنگی تلاش برگزار شد 
اظهار داشت: استان خراسان جنوبی از جمله 
اســتان های حائــز مزیــت در بخش های 
اقتصادی به ویــژه معادن، گردشــگری، 

کشاورزی و صنایع گوناگون می باشد.
به ازای هر واحد پولی جذب شــده در 
خراســان جنوبی، 1.۴ واحد تسهیلات به 
عمــوم فعالین اقتصادی اســتان پرداخت 
گردیده است که نشــانگر توجه ویژه بانک 
توسعه تعاون به فعالیت توسعه ای در استان 

می باشد.
او  تسهیلات پرداختی استان طی پنج 
مرحله طرح اشــتغال پایدار روســتایی و 
عشایری را 900 میلیارد ریال عنوان نمود و 
گفت: بانک توسعه تعاون با این کارنامه بیش 
از 115 درصد ســهمیه ابلاغی اســتان را 

پرداخت نموده است.

 دارا بودن رتبه اول کشــوری و جهانی 
در تولید زرشک با تولید سالیانه 15 هزار تن، 
رتبه اول کشــوری در تولید عناب با تولید 
سالانه ۴200 تن ، کسب رتبه نخست کیفی 
و رتبــه دوم کمی در تولید زعفران با تولید 
سالانه ۴۶ تن، رتبه پنجم تولید گل نرگس 
با تولید سالانه 12 میلیون شاخه، رتبه پنجم 
تولید پســته با حجم سالیانه 12 هزار تن و 
رتبه هشتم تولید انار با حجم سالیانه ۳0هزار 
تن بخشی از ظرفیت های کشاورزی استان 
به شمار می آید . سیمان، کاشی و سرامیک، 
اکســید منیزیم، کنســانتره ذغال سنگ، 
پودرهای میکرونیزه معدنی و ســنگ های 
تزیینی نیز بخش هایی از مزیت های استان 
در صنعت و معدن است. وی تصریح نمود: 
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و مدیران 

ارشد وزارتخانه در راستای تسریع در توسعه 
اقتصادی و اجتماعی مناطق گوناگون کشور 
برنامه هــای ویــژه ای تــدارک دیده اند و 
استان های دارای ظرفیت های بالاتر جایگاه 

ویژه ای در این برنامه دارند.
طــی ابلاغیه وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی ایــن افتخار نصیب بنده گردیده 
است تاعهده دار مســائل توسعه ای استان 
خراسان جنوبی از حیث تکالیف مربوط به 
وزارتخانه باشــم. تدابیر و اقدامات در حوزه 
افزایش سطح اشتغال استان، بهبود محیط 
کســب و کار و رونــق تولید بــا حمایت از 
تعاونگران و تولید کننــدگان از مهم ترین 
رئوس تصمیمات کارگروه ویژه این استان 
است. وی با اشاره به این که خراسان جنوبی 
با توجه به جایگاه والای استان در برخوداری 

از مزیت های جغرافیایــی از مناطق مورد 
تاکید در این برنامه می باشد افزود: طی چند 
مــاه اخیر جلســات متعددی بــا حضور 
مسئولین وزارتخانه و همچنین مدیران ارشد 
این استان درجهت پیشبرد مسائل اقتصادی 
و اجتماعی استان برگزارگردیده و تصمیمات 

مهمی در این خصوص اتخاذ شده است.
این بانک شرایط مناسبی را برای تامین 
مالی طرح های مهم اشــتغال زایی استان 
فراهم نموده است و مراتب اداری طرح های 
مصوب با هماهنگــی  و هم افزایی معاونت 
اقتصادی استانداری، اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی اســتان و سایر دستگاه های 
اجرایی در حال انجام اســت. در این جلسه 
محمد شــریعتمداری تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی، ملانوری استاندار خراسان جنوبی، 
حجت میرزایی معاون اقتصادی و عیســی 
منصوری معاون اشتغال و کارآفرینی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، للگانی مدیرعامل 
بانک رفاه، ســید باقر فتاحی رییس هیات 
مدیره بانک توسعه تعاون، محمد رضوانی فر 
مدیر عامل شستا، روسای دستگاه های تابعه، 
مشــیرالحق عابــدی معــاون اقتصادی 
اســتانداری خراســان جنوبی و غلامرضا 
اشرفی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
خراسان جنوبی مطالب تخصصی را راجع به 

طرح های توسعه استان ارائه دادند.

عبدالله بهرامی مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش 
دستباف از پرداخت وام 12 میلیون تومانی به بافندگان 
فرش خبر داد و اعلام کرد تاکنون بیش از 2۴0 هزار نفر 
از قالیبافان برای بیمه صندوق روستاییان و عشایر ثبت نام 

کرده اند،در راستای تفاهم نامه همکاری میان مرکز ملی 
فرش و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و 
عشایر که با هدف پوشش بیمه ۴00 هزار نفر از قالیبافان 
در سراسر کشور امضا شــد، بر اساس تفاهم نامه، بیمه 
قالیبافان تحت پوشــش صندوق برای سال اول رایگان 
است ولی چون سال رو به پایان است و ردیف بودجه ای 
هم دیگر نیســت امیدواریم که بودجــه هرچه زودتر 

اختصاص یابد تا قالیبافان تحت پوشش قرار بگیرند.
وی در عین حال از پرداخت وام 12 میلیون تومانی 
به قالیبافان خبر داد و درباره جزئیات آن گفت: در راستای 
حمایت از بافندگان فرش وام 12 میلیون تومانی بانک 
توسعه تعاون با نرخ سود 18 درصد پیش بینی شده که 
به موجــب آن قالیبافان می توانند جهــت خرید ابزار، 

تجهیزات و مواد اولیه موردنیاز از این وام بهره مند شوند. 
او درباره شرایط دریافت وام توضیح داد: وام به طور فردی 
داده نمی شــود و فرد قالیباف به تنهایی نمی تواند وام را 
بگیرد چــون این وام برای اعضــای تعاونی های فرش 
پیش بینی شده و حتما باید کارت عضویت داشته باشند 
و از طریق اتحادیه یا تعاونی فرش اقدام کنند. به گفته وی 
تنها قالیبافانی که عضو اتحادیه یا تعاونی های فرش باشند 
می توانند درخواســت وام بدهند و به این منظور باید به 
اتحادیه فرش یا تعاونی های خود مراجعه تا آنها را به بانک 
معرفی کنند؛ پس از آنکه لیســت متقاضیان از طریق 
تعاونی های فرش به اتحادیه ارائه شد و بانک تامین اعتبار 
کرد، به استان ها ابلاغ می شود که وام به قالیبافان تعلق 

بگیرد./ایسنا  

جزئیات وام ۱۲ میلیون تومانی قالیبافان

سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران گفت: عرضه مواد افزودنی و مکمل های بنزین در جایگاه های سوخت مورد تایید این 
شرکت نیست. فاطمه کاهی افزود: بنزین عرضه شده در تمام جایگاه های عرضه سوخت کشور مطابق با استاندارد های شرکت ملی پالایش و پخش، 
تولید و توزیع اســت و کمبودی بابت اکتان یا دیگر مواد ندارد. وی با بیان این که اساســا چیزی به عنوان اکتان اضافی پایه علمی ندارد، گفت: 
مکمل هایی که با نام اکتان افزایی عرضه می شود، هیچ تاثیری در افزایش کیفیت سوخت یا به سوزی آن ندارند و ادعای فروشندگان این مکمل ها 
در خصوص اکتان افزایی و ارتقای کیفیت سوخت با این مکمل ها به هیچ وجه مورد تایید شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی نیست و عرضه این 
مکمل ها هیچ مجوزی از سوی این شرکت، سازمان حفاظت محیط زیست و یا دیگر مراجع رسمی ندارد و اگر مردم شکایتی در این باره دارند، 

می توانند گزارش های خود را به بازرسی مناطق و یا شماره 09۶27 اطلاع دهند./ خبرگزاری صداوسیما

مکملهایبنزینموردتاییدنیست

رضا دولت آبادی مدیر عامل بانک تجارت و اشرف نژاد 
عضو هیات مدیره این بانک از خط تولید محصولات شرکت 

لوازم خانگی پاکشوما بازدید کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، وی در بازدید از 
خط تولید شرکت لوازم خانگی پاکشــوما و در جلسه ای با 
ابراهیمی مدیر عامل این مجموعه از آمادگی بانک تجارت برای 
ارائه خدماتی متمایز و افزون تر از قبل در چارچوب تفاهمنامه 
امضا شــده دو طرف خبر داد. او مجموعه پاکشوما را یکی از 
مشتریان قدیمی و ارزنده این بانک برشمرد و گفت: حمایت از 
تولید کنندگان داخلی در سالی که به جهش تولید نامگذاری 
شده است یکی از راهبردهای بانک بوده و همراهی با صنعتگران 
را با اعطای تسهیلات و ارائه خدمات ارزی و ریالی در اولویت 

برنامه خود قرار داده ایم. او  اظهار امیدواری کرد تفاهمنامه امضا 
شده این بانک با پاکشوما همکاری های بیشتر دو مجموعه را 
به دنبال داشته باشد و با نهادینه شدن فرهنگ استفاده از کالای 
ایرانی رونق بیش از پیش شرکت پاکشوما را در تولید محصولات 
با کیفیت داخلی شاهد باشیم. ابراهیمی مدیر عامل شرکت 
پاکشوما با اشاره به رضایت این شرکت از خدمات بانک تجارت 
گفت: از ســالها پیش تاکنون مشتری بانک تجارت بوده و به 
مزیت های این بانک نسبت به سایر بانکها آشنایی کامل داریم. 
مســلما امضای تفاهم نامه با بانک تجارت فصل جدیدی از 
همکاری ها را رقم خواهد زد. شرکت تولیدی صنعتی پاکشوما 
که با هدف تولید لوازم خانگی در سال 1۳5۴ تاسیس شد در 
حال حاضر یکی از تولید کنندگان موفق صنعت لوازم خانگی 

در ایران و خاورمیانه است. خانواده محصولات پاکشوما در پنچ 
گروه یخچال و فریزر، ماشین لباسشویی، ماشین ظرفشویی، 
 جاروبرقی و کولر گازی مطابق با نیازهای بومی کشور تولید

 می شود.

 اولویت برنامه  بانک همراهی با صنعتگران،  اعطای تسهیلات و ارائه خدمات ارزی و ریالی

رئیس کمیته امداد با تاکید بر نقش مردم در کمک به همنوعان گفت: در حال حاضر 2 میلیون و ۴50 هزار خانواده تحت پوشــش قرار دارند. 
مرتضی بختیاری اعلام کرد: 2 میلیون و ۴50 هزار خانواده تحت پوشش کمیته امداد قرار دارند که 5۳ درصد از این خانواده ها روستایی هستند و 
مستمری ماهانه دریافت می کنند. یکی از اقدامات کمیته امداد راه اندازی مراکز نیکوکاری با رویکرد مسجدمحوری و محله محوری در روستا ها و 
شهر هاست که با استفاده از ظرفیت مردم به نیازمندان آن منطقه و محله کمک می شود و از زمان راه اندازی این مراکز اقدامات مؤثری برای امدادرسانی 
به نیازمندان انجام شــده است. وی در ادامه گفت: بســیاری از افراد در گذشته از مددجویان کمیته امداد بودند اما با دریافت تسهیلات از صندوق 
قرض الحسنه امداد ولایت توانستند از چرخه حمایتی کمیته امداد خارج شوند و به عنوان یک فرد نیکوکار و حتی کارآفرین در حال فعالیت هستند 

که نمونه های فراوانی از این دست در کمیته امداد وجود دارد.

توانمندسازیمددجویانکمیتهامدادباوامصندوققرضالحسنهولایت

هفته نامه اقتصادی ایران

گفتگو

سرمقاله

اخبارکوتاه

رضا یوســفی رضایی معاون بهبود 
تولیدات دامی ســازمان جهاد کشاورزی 
آذربایجــان غربــی از جوجــه ریزی و 
پرورش90 هزار قطعــه مرغ مادرواجداد 

آرین در آذربایجان غربی خبر داد.
70 هزار قطعه در ۳ واحد مرغداری 
مرغ مادر و یک واحد مرغ اجداد 20 هزار 
قطعه ای نژاد کاملا ایرانی آرین برای اولین 
بار در سطح اســتان خبر داد. وی با بیان 
اینکه احیای مرغ نژاد آرین پس از فرامین 
رهبرمعظم انقلاب اسلامی و ابلاغیه وزیر 
جهاد کشاورزی در دســتورکار سازمان 
جهاد کشاورزی استان قرار گرفت و در این 
زمینــه اســتان آذربایجــان غربی جزو 
استانهای پیشرو در کشور است، گفت : در 
این استان ظرفیت های وسیعی برای تولید 

مرغ آریــن وجود دارد چرا کــه تعداد ۶ 
زنجیره یکپارچه تولید گوشت مرغ در این 

استان فعالیت می کنند.
  تمامی حلقه های صنعت گوشت مرغ 
شامل مزارع مرغ اجداد ، مرغ مادر گوشتی 
، مرغ گوشــتی ،کشــتارگاه هــای تمام 
اتوماتیــک ،کارخانجات جوجه کشــی 
،خــوراک طیور و فروشــگاههای عرضه 
گوشــت مرغ در استان شکل یافته و این 
موضوع بستری مطلوب برای تولید مرغی 
با اصالت کاملا  ایرانی آرین است. در یک 
واحد مرغ اجداد نژاد آرین به ظرفیت 20 
هزار قطعه در شهرستان ارومیه و یک واحد 
مرغ اجداد دیگر از نژاد آرین به ظرفیت 20 
هزار قطعه نیز در شهرستان بوکان تا پایان 
ســالجاری جوجه ریزی خواهد شد و تا 

کنــون ۳ واحــد مرغ مادر نــژاد آرین به 
ظرفیت 70 هزارقطعه و چندین واحد مرغ 
گوشتی در استان جوجه ریزی و مشغول 
فعالیت هســتند. پیش بینی می شود در 
ســال آینده بیــش از10 میلیون جوجه 
یکروزه گوشتی و بیش از دو میلیون قطعه 
جوجه مرغ مادر از این نژاد در استان تولید 
و تحویل مرغداری هــای  داخل و خارج 
اســتان شود. او با اشــاره به اینکه توسعه 
صنعت طیور و احیای نــژاد کاملا ایرانی 
آرین جزو دستاوردهای مهم نظام اسلامی 
اســت، افزود: تولید نژاد آرین در کشور به 
عنوان جایگزین  سایر نژادهای خارجی می 
باشد که در زمان تحریم های ناجوانمردانه 
استکبار جهانی توانست با یک مهندسی 
خلاقانه معادله های دشمنان را به هم بریزد 

و مصداق واقعی اقتصاد مقاومتی است.
وی با اشاره به اینکه این استان جزو 
10 استان برتر کشور در تولید گوشت مرغ 
است، اضافه کرد: سالانه حدود 101 هزار 
تن گوشت مرغ در استان تولید می شود 
کــه بیانگــر فعالیــت شــبانه روزی 
تولیدکنندگان این صنعت است./ صدا و 

سیما

پرورش ۹۰ هزار قطعه مرغ مادر و اجداد آرین درآذربایجان غربی

   جناب آقای مهندس
 بابك احمدیان

مهدی میر حیدری
 مدیر و سردبیر 
هفته نامه اقتصادی اعتبار

در گذشت پدر همسر گرانقدرتان ، موجب 
تألــم و تأثر فراوان گردید ، از باری تعالی 
برای آن مرحوم ، غفران ومغفرت الهی و 
برای مصیبت دیدگان ، صبر و اجر جزیل 

مسئلت می نماییم.

گراني تا کجا آباد ؟!
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فرامرز خجیر، عضو هیات مدیره بیمه دانا ۱۴۰۰ گفت: شرکت بیمه دانا طی سال های ۹۸و۹۹ با سیاست گذاری و استراتژی مناسب و برنامه راهبردی مدیریت عامل، رشد بسیار مطلوبی 
در تولید حق بیمه داشته و سهم بازار خود را به شدت افزایش داده است.شرکت بیمه دانا توانست در ۱۱ ماه سال ۹۹ نسبت به مدت مشابه سال قبل حدود ۵۰ درصد رشد حق بیمه 
داشته باشد که از میانگین ۱۱ ماه صنعت بیمه بسیار بالاتراست و فاصله خود را نسبت به رقبا به میزان قابل ملاحظه ای کاهش داده است. رسیدن به چشم انداز و برنامه های سال ۱۴۰۰ در 
گرو استفاده بهینه از ظرفیت ها و توانایی تمامی  کارکنان و شبکه فروش و تعامل مناسب بین آنان، برنامه ریزی آموزشی مدون و مستمر برای کارکنان واحدهای ستاد، صف و شعب سراسر 
کشور و شبکه فروش، اصلاح و بازنگری دستورالعمل ها و بخشنامه های شرکت با هدف تسهیل و تسریع فرآیند صدور بیمه نامه، ارتقای سرعت و دقت در پرداخت خسارت، توجه جدی 
به کنترل و نظارت در امور بیمه گری، ارزیابی مناسب ریسک، توسعه فروش بیمه های زندگی و سایر رشته های اختیاری با ریسک مطلوب و کم ریسک و استفاده از فناوری های نوین در 
صنعت بیمه است. شرکت های بیمه و شبکه فروش برای بقا در این بازار و حفظ سهم بازار و منافع خود باید از فناوری های نوین بهره مند شوند و شرکت هایی در آینده نه چندان دور موفق 

خواهند بود که با ایجاد فرصت رقابتی و بهره گیری از فناوری های نوین و دیجیتال در ارائه خدمات بیمه ای، خلق محصول جدید و خدمتی نوین گوی سبقت را از سایر رقبا بربایند.

رشد
سهمبازار
بیمهدانا

اختصاص ۳2.۳ میلیون یورو به طرح 
انتقال آب خلیج فارس

کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک پارسیان از ایجـاد 1۶5 
هزارشـغل خبر داد و گفت : اشتغال ایجاد شده از محل پرداخت 
تسـهیلات در بخش های مختلف خدمات، صـنعت و معدن و 
کشاورزی توسط بانک پارسیان تقریبا معادل 5 درصـد اشـتغال 
ایجاد شده کشور بوده است . بانک  پارسیان در راستای تحقق 
فرامین اقتصاد مقاومتی، افزایش تولید و اشتغال در طرح های 
قابل توجه و تأثیرگذار بی شماری، در عرصه ی اقتصادی کشور، 
سرمایه گذاری و مشارکت کرده  است. او  با بیان اینکه منویات 
رهبری در زمینه اقتصاد مقاومتی می تواند بستر ساز توسعه 
پایدار و رشد اقتصادی کشور در شرایط تحریمی باشد، به بهانه، 
فرارسیدن 29 بهمن ماه، سالروز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی 
بخشی از اقدمات انجام شده در بانک پارسیان در این باره را مورد 
اشاره قرار داد. توسعه و تعمیق اشتغال در مناطق روستایی و 
ایجاد فرصت های شغلی مولد یکی از رویکردهای اصلی بانک 
پارسیان در راستای سیاســت های اقتصاد مقاومتی بود که 
پرویزیان به آن اشاره کرده و گفت: بر اساس تفاهم نامه بانک 
پارسیان، بنیاد برکت وصندوق قرض الحسنه بانک پارسیان 
12،500 میلیـــارد ریـال تســـهیلات قرض الحسـنه به 
حـدود۳5 هزار طرح اشـتغالزایی اجتماع محور بنیاد برکت در 
مناطق محروم پرداخت شــده اســت ، برای توسعه اشتغال 
روســتایی وکاهش بیکاری، قرارداد سه جانبه ای بین بانک 
پارســیان، بنیاد برکت و معاونت توسعه روستایی و مناطق 
محروم ریاســت جمهوری امضا و 1،55۳میلیارد ریال اعتبار 
اختصاص یافت. محرومیت زدایی و ارتقا عدالت اجتماعی از 
دیگر رویکردهای اصلی بانک پارسیان برای رسیدن به اهداف 
اقتصادی مقاومتی بود و  برای ایجاد عدالت اجتماعی حدود 
۳/۳2میلیون یورو اعتبار برای طرح انتقال آب خلیج فارس به 

کویر مرکزی ایران و آب شـیرین کن اختصاص یافته است .

مشارکت بانک ملت در تامین مالی 
شرکت پتروشیمی بعثت کردستان

مدیرعامــل بانک ملت همــراه با معــاون اول رییس 
جمهوری و تعدادی از مدیران عامل بانک ها و دیگر مدیران 

دستگاه های اجرایی، به استان کردستان سفر کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی 
که در راستای انعقاد تفاهمنامه همکاری با پروژه شرکت پترو 
شیمی بعثت در استان کردستان حضور یافته بود، در جلسه 
ســتاد اقتصاد مقاومتی اســتان با حضور معاون اول رییس 
جمهوری برای انعقاد این تفاهمنامه شرکت کرد. بر اساس 
این گزارش، تفاهمنامه یادشــده درجهت ارتقای شاخص 
صنعتی و اجرای  طرح های پیشران توسعه، کاهش شکاف 
توسعه ای استان کردســتان با میانگین کشوری و استفاده 
بهینه از فرصت های سرمایه گذاری، با حضور دکتر اسحاق 
جهانگیری معاون اول رییس جمهوری  منعقد شد. موضوع 
این تفاهمنامه، مشارکت صندوق توسعه ملی و بانک ها در 
تامین تسهیلات بانکی مورد نیاز شرکت پتروشیمی بعثت 
برای احداث مجتمع تولید مواد پتروشیمی PTA/PET  با 
ظرفیت تولید 500هزار تن در سال در شهرستان بیجار است. 
دکتر بیگدلی پس از بازگشت از کردستان در گفت وگو با واحد 
خبر روابط عمومی بانک ملت اظهار داشت: بانک ملت همواره 
در پروژه های زیربنایی و تولیدی کشــور مشارکت داشته و 
امسال در راســتای منویات مقام معظم رهبری و همسو با 
سیاست های دولت محترم، تلاش کردیم در تحقق جهش 
تولید اثربخش باشیم. مدیرعامل بانک ملت افزود: مدیریت 
نقدینگی و توازن منابع و مصارف در این بانک به گونه ای بوده 
است که با لطف خداوند و حمایت های سهامداران و مشتریان، 
از قدرت تســهیلات دهی بالایی برخورداریم و رویکرد ما در 
بانک ملت این است در چهارچوب مقررات، اجازه ندهیم هیچ 

واحد تولیدی به دلیل کمبود نقدینگی تعطیل شود.

احیای دو کارخانه نیمه تعطیل قند یاسوج و آب معدنی سی سخت در دستور کار ستاد اجرایی فرمان امام قرار گرفت. 
به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز کهگیلویه و بویراحمد، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در حاشیه بازدید از مناطق 
زلزله زده سی سخت و در پایان سفر یک روزه خود به کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به برگزاری جلسه با مقامات استانی گفت: 
کارخانه آب معدنی سی سخت که حدود 5، ۶ هزار نفر و تقریباً اکثریت اهالی این منطقه هم در تعاونی آن سهم دارند به دلیل 
برخی مشکلات نیمه  تمام رها شده، ستاد اجرایی فرمان امام کمک خواهد کرد تا این مجموعه راه اندازی شود. محمد مخبر 
با اشاره به تعطیل شدن کارخانه بزرگ قند یاسوج در سال های اخیر، گفت: مشکلات حقوقی، فنی و مالی کارخانه بزرگ 
قند یاسوج که در تملک یکی از بانک ها است را هم بررسی کردیم، در واقع مشکلات این مجموعه بسیار پیچیده و سخت 
شده اما با تمام توان به دولت کمک خواهیم کرد تا چرخ این قطب اقتصادی استان کهگیلویه و بویراحمد هم شروع به 
چرخیدن کند و تعداد زیادی شغل ایجاد شود.رئیس ستاد اجرایی فرمان امام افزود: البته با توجه به مسائل حقوقی موجود، 
سایر دستگاه ها هم باید در این زمینه همکاری ویژه کنند. در پایان این سفر رئیس ستاد اجرایی فرمان از بخش های مختلف 

قرارگاه امدادی و جهادی ستاد اجرایی و کاروان سلامت و ارائه خدمات درمانی و امدادی به مردم زلزله زده دیدن کرد.

مساعدت
ستاداجراییفرمانامام
دراحیایدوکارخانه

محمد مخبر

به گزارش روابط عمومی شرکت فروشگاه های زنجیره ای رفاه، مراسم اولین مرحله قرعه کشی هفتگی جشنواره 
»رفاه ملی« در محل فروشگاه رفاه شعبه لوتوس تهران با حضور مسئولان شرکت فروشگاه های زنجیره ای رفاه، نمایندگان 
بانک ملی ایران، همکاران شرکت پرداخت الکترونیک سداد، قوه قضاییه و جمعی از خریداران اولین مرحله از قرعه کشی 

هفتگی جشنواره »رفاه ملی«، با رعایت کامل تمامی پروتکل های بهداشتی برگزار شد.
با آغاز فاز اول طرح »رفاه ملی« که در ۶ فاز برنامه ریزی شده است، دارندگان ملی کارت بانک ملی می توانند با خرید 
از فروشگاه های زنجیره ای رفاه سراسر کشور و استفاده از دستگاه های کارتخوان متعلق به بانک ملی مستقر در فروشگاه ها، 
علاوه بر برخورداری از تخفیفات ویژه و خرید کالاهای باکیفیت و متنوع در فروشگاه های رفاه، شانس خود را برای برنده 

شدن در قرعه کشی هفتگی 7 دستگاه خودروی سواری برلیانس امتحان کنند.
همچنین فاز اول این جشنواره از دوازدهم بهمن سال جاری همزمان با آغاز دهه مبارک فجر آغاز شده و تا 12 
 فروردین ماه ســال 1۴00 ادامه خواهد داشــت و برنامه ریزی های آتی جهت ادامه این طرح در سطح کشوری انجام

 خواهد شد.

برگزاریقرعهکشی
اولینمرحله
جشنواره»رفاهملی«

فروشگاه های زنجیره ای رفاه

تخفیف عدم خســارت در بیمه شــخص ثالث و حوادث راننده متعلق به مالک وسیله نقلیه )صاحب پلاک 
انتظامی وســیله نقلیه( اســت و مالک می تواند بعد از انتقال خودرو، تخفیفات خود را به وسیله نقلیه دیگری از 

همان نوع منتقل کند.
بــه گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، بر اســاس مصوبه هیات محترم وزیران، 
مالکین وسایل نقلیه موتوری زمینی می توانند سابقه تخفیف عدم خسارت بیمه نامه های شخص ثالث و حوادث 
راننده را به وســیله نقلیه دیگر از همان نوع ) مثلا ســواری به سواری( که متعلق به خود، همسر، والدین و یا اولاد 

بلاواسطه آنها باشد، انتقال دهند. 
 بنابراین فارغ از اینکه خودروي جدید صفر کیلومتر است یا کارکرده، حق بیمه خودروی جدید مالک وسیله 
نقلیه، مطابق بند )ت( ماده 8 آیین نامه اجرایي موضوع تبصره ماده ۶ قانون بیمه شخص ثالث  با احتساب تخفیفات 
عدم خســارت انتقالی محاسبه خواهد شد.  بر این اســاس تخفیفات مالک، همزمان با انتقال مالکیت یا هر زمان 
پس از آن قابل انتقال اســت و در صورت در دســترس نبودن انتقال گیرنده )اعم از وســیله نقلیه مالک، همسر، 
والدین و یا اولاد بلاواســطه وی(، این تخفیفات برای مدت نامحدود در ســوابق بیمه گر مربوطه و بیمه مرکزی 

نگهداری خواهد شد.

انتقالتخفیفاتعدم
خسارتبیمهنامههای
شخصثالثوحوادثراننده
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هفته نامه اقتصادی ایران

تنی چند از مدیران بانک رفاه کارگران به همراه معاونان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر به استان گلستان از برخی طرح های 
عمرانی و زیر ساختی این استان بازدید کرد.

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، در راستای برنامه های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در زمینه اتمام طرح های نیمه 
تمام اقتصادی، صنعتی و فرهنگی در استان ها، گروه مدیریتی بانک رفاه کارگران به همراه معاونان این وزارتخانه از طرح های توسعه 
ای و زیر ساختی همچون کارخانه های پگاه گلستان، نئوپان شموشک پروژه های استخر در شرف افتتاح مادر در شهرستان آق قلا، 
کارخانه گلستان کاغذ پرشیا و استخرهای پرورش میگو و ماهی قزل آلا بازدید کردند و در جریان روند اجرای این پروژه ها، چالش ها 

و تأمین مالی آن ها قرار گرفتند.
همچنین، مدیران این بانک در بازدید از شعب بانک رفاه در استان گلستان، بر حمایت از طرح ها و پروژه های اقتصادی و تأمین مالی 

پروژه ها و طرح های نیمه تمام در چهار چوب قوانین و مقررات بانکی تأکید کردند.
ضمنا کریم یاوری مشاور و نماینده ویژه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از مشارکت مالی بانک رفاه کارگران در تکمیل طرح های نیمه 
تمام استان کرمانشاه، تقدیر کرد، وی در جلسه شورای هماهنگی مدیران دستگاه های تابعه این وزارتخانه در استان کرمانشاه، از 

مشارکت مالی بانک رفاه کارگران در تکمیل طرح های نیمه تمام به ویژه مجموعه ورزشی کارگران استان، قدردانی کرد.

توجهویژهمدیرانبانک
بهطرحهایعمرانی
استانگلستان

 بانك رفاه کارگران

شنبه 9 اسفند ماه 1399، شماره 269

 بازار پتروشیمی با الگوی بانك صادرات ایران 
سهم ایرانی ها می شود

علی آقامحمدی عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و رئیس گروه اقتصادی دفتر 
مقام معظم رهبری ضمن حضور در غرفه 
بانک صادرات ایران در نمایشگاه  تخصصی 
حمایــت از ســاخت داخــل در صنعت 
پتروشیمی و  گفت وگو با حجت اله صیدی، 
مدیرعامل بانک گفت: شیوه جدید مدیریت 
تامین مالی بانک صادرات ایران در الگوی 
زنجیره ای تامین مالی طرح های نفت، گاز و 
پتروشیمی نشان دهنده رویکردی مثبت و 

ورودی نوآورانه است.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی 
بانک صــادرات ایران، علی آقامحمدی در 
بازدید از غرفه بانک صادرات ایران در دومین 
نمایشــگاه بین المللی پتروشیمی درباره 
نقش این بانک در حمایت از تولیدات داخلی 
این صنعــت گفت: جهت گیــری بانک 
صادرات ایران به سمت بخش نفت، گاز و 
پتروشیمی اقدامی مثبت محسوب می شود، 
زیرا این رشته از صنعت ریسک هایی مانند 

عدم برگشت ســرمایه را ندارد . وی با بیان 
اینکه حسن این گونه از تامین مالی، تولید 
سریع ثروت و رفع مشــکلات در جریان 
اجرای پروژه هاست، اظهار کرد: با این الگو، 
ســازندگان داخلی تــوان رقابت با تولید 
کنندگان خارجی را خواهند داشت و این 
بازار، سهم ایرانی ها خواهد شد. آقامحمدی 
با اشــاره به اینکه با این همت 85 درصد از 
صنعت پتروشیمی، ساخت داخل خواهد 
بود، ادامه داد: بانک صادرات ایران در طرح 

اوراق گام که به تازگی در بانک ها آغاز شده 
است نیز شروع خوبی داشت و منابع خوبی 
را به  ایران خودرو اختصاص داد. آقامحمدی 
افزود: چنانچه طــرح پرداخت زنجیره ای 
ادامه یابد، شاهد تحولات چشمگیری در 
صنایــع بزرگ داخلی بــه ویژه صنعت با 
اهمیت پتروشیمی خواهیم بود. حجت اله 
صیدی، مدیرعامل بانک صادرات ایران نیز 
در این دیدار گفت: بانک صادرات ایران بعد 
از آن که توانســت از زیان انباشته به سود 

برسد و سهم خود را در بازار یک و نیم درصد 
افزایش دهــد، نقش بزرگی در توســعه 
اقتصادی کشــور برای خود تعریف کرد. 
بخش بزرگی از منابع بانک صادرات ایران به 
طرح هــای زیربنایی شــامل پروژه های 
بلندمدت که بازگشت پول تضمین شده ای 
دارند و موجب توســعه اقتصادی کشور 
می شوند، اختصاص یافته است، وی با بیان 
این که سهم مناسبی از منابع بانک به صنایع 
پیشــران اختصاص یافته است، افزود: در 
ســال 99 مبلغ 15 هزار میلیارد تومان به 
شکل نقدی در حوزه های زیربنایی هزینه 
شد و این طرح با سه برابر گردشی که دارد 
و با مبلغی بین ۴5 تا 50 هزار میلیارد تومان 
به صورت اعتباری، پیشــرفت پروژه های 
نفت، گاز، پتروشــیمی، فولاد و سیمان را 
موجب خواهد شــد. بانک صادرات ایران، 
مصمم است با تامین مالی پروژه های بزرگ 
 کشــور، نقش واقعی خــود را در اقتصاد

 ایفا کند.

دبیرخانه شــورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور در 
گزارش سال 1۳99خود اعلام کرد: چهار میلیون و ۳7هزار و 
258ایرانی در خارج از کشور اقامت دارند که از این تعداد، یک 
میلیــون و 18۴هــزار و 552نفر)معــادل 29درصد( مقیم 

کشورهای اروپایی هستند.
پراکندگی قاره ای ایرانیان مقیم خارج از کشــور نشان 
می دهد که آمریکا اقامتگاه ۴7درصد آنهاست و اروپا دومین 
قاره ای است که بیشترین تعداد ایرانیان مقیم خارج از کشور را 
در خود جای داده است.  به گزارش وبسایت انتخاب، بر اساس 
این آمار، بیشترین تعداد ایرانی های مقیم اروپا با جمعیت ۴00 
هزار نفری ساکن بریتانیا هســتند. پس از این کشور، آلمان 
اقامتگاه ۳19 هزار ایرانی است.  ســومین کشــور اروپایی که 

بیشترین جمعیت ایرانی های مقیم اروپا را در خود جای داده، 
ســوئد اســت با 11۶هزار و 770 ایرانی مقیم در این کشور.   
همچنین آمریکا اقامتگاه ۴7درصد ایرانیان است و اروپا دومین 
قاره ای است که بیشترین تعداد ایرانیان مقیم خارج از کشور را 
در خود جای داده است.  در میان کشورهای جهان، بیشترین 
تعداد ایرانی های مقیم خارج از کشــور با جمعیتی یک و نیم 
میلیون نفری، ساکن ایالات متحده آمریکا هستند. بریتانیا و 
کانادا نیز هر یک اقامتگاه ۴00هزار ایرانی اســت . چهار کشور 
اروپایی بریتانیا، آلمان، سوئد، فرانسه در میان 10کشوری که 
بیشترین ایرانیان مقیم خارج از کشــور در آنها اقامت دارند، 
925هــزار و 770 ایرانی ســاکن دارنــد.  همچنین افزون بر 
همسایه های غربی یعنی عراق و ترکیه که اقامتگاه 2۳7هزار و 

5۶0 ایرانی شده، سه هزار و 950 ایرانی مقیم پاکستان و سه 
هزار و 800 نفر نیز مقیم افغانســتان شــده اند. آذربایجان و 
ارمنستان نیز هر یک اقامتگاه 10هزار ایرانی هستند. 5۴ ایرانی 
در همسایه شمال شرقی، ترکمنستان سکنی گزیده اند.  گزارش 
دبیرخانه شورای عالی امور ایرانیان خارج حاکیست در قاره اروپا 
نیز مقدونیه با 11ایرانی، اقامتگاه کمترین تعداد ایرانی ها در 
مقایسه با ۳0 کشور این قاره است که ایرانی ها به عنوان اقامتگاه 
خود انتخاب کرده اند. همچنین در میان 29 کشور آسیایی که 
ایرانی ها در آن اقامت دارند، کره شمالی با 1نفر، کمترین تعداد 
ایرانی های مقیم خارج از کشور را در خود جای داده است. در 
بین ۳2 کشور عربی و آفریقایی نیز که ایرانی ها در آنها ساکن 

شده اند، فقط یک نفر مقیم سیرآلئون است. 

4 میلیون و ۳7 هزار ایرانی در خارج از کشور اقامت دارند

حجت الاسلام نصر اله پژمانفر رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس با بیان اینکه در کشور ما رابطه نمایندگان 
و مردم، رابطه وکالتی است، گفت: مجلس باید در مسیر طراحی سیستم برای شنیدن صدای مردم حرکت 
کند. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ، وی در نوزدهمین دوره آموزشی - تشکیلاتی جهاد اکبر اتحادیه 
انجمن های اســلامی دانشجویان مستقل با اشاره به وظایف کمیســیون اصل 90 گفت:  در کشور ما رابطه 
نمایندگان و مردم، رابطه وکالتی است. مجلس باید در مسیر طراحی سیستم برای شنیدن صدای مردم حرکت 
کند و دنبال راهی باشــد که مســائل مردم را حل کند.  مســائل مردم ناشــی از 2 امر است؛ ضعف قوانین و 
دســتورالعمل ها، یعنی یکی ریل گذاری غلطی که اجازه استفاده مردم از قوانین را نمی دهد و دیگری ضعف 
اجرا که برای این مســاله طرح هایی مثل ســوال، تذکر، اســتیضاح و... وجود دارد و یکی دیگر از این ابزار ها، 
کمیسیون اصل 90 است. کمیسیون اصل 90 قانون اساسی مرجع تظلم خواهی آحاد مردم نسبت به طرز کار 
قوای سه گانه است که فرصت انجام یک وظیفه فراقوه ای را در مقابل آحاد مردم به مجلس می دهد و به شکایات 

مردم در طرز کار قوای سه گانه رسیدگی می کند که در واقع نظارت مجلس به طرز کار خودش است.

             

مجلسبایدسیستمیبرای
شنیدنصدایمردم
طراحیکند

حجت الاسلام نصر اله پژمانفر

بانک قرض الحســنه رسالت با عمل به مسئولیت اجتماعی خود در مراسم آیین اعطای نشان جهانی خادم 
المصطفی )ص( حضور بهم رسانید.   به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی، محمدحسین حسین زاده مدیرعامل 
بانک قرض الحسنه رسالت در این مراسم گفت: ایده همکاری با بنیاد علم و فناوری مصطفی)ص( از سردار رشید اسلام 
شهید حاج قاسم سلیمانی بوده است و مفتخریم به عنوان یکی از اعضای هیات موسس در کنار این عزیزان حضور  
داشته باشیم. این بنیاد در توسعه علم وفناوری گام برداشته و از این جهت نیز خرسندیم که در کنار قهرمانانی از جنس 
علم و فرهنگ و خیرانی بزرگ در جهان اسلام هستیم. در این مراسم از برگزیدگان و همچنین  خانواده درگذشتگان 
عضو جامعه خادم المصطفی)ص( با اهدای تندیس تجلیل شد. جایزه مصطفی در راستای تجلیل از دانشمندان 
برجسته و زمینه سازی همکاری و توسعه علمی و فناوری در جهان، جایزه مصطفی به عنوان یکی از نمادهای شایستگی 
و برتری علمی در سطح جهان در سال 1۳91 به تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی رسید. این جایزه که به صورت 
دوسالانه به دانشمندان و پژوهشگران برتر جهان اسلام اعطا می شود، به اثری نوآورانه در مرزهای دانش تعلق می گیرد 

که توسط افرادی شاخص در حوزه های علم و فناوری ارائه شده و زمینه ساز بهبود زندگی بشریت باشد.

حضوربانکقرضالحسنه
رسالتدرآییناعطاینشان
جهانیخادمالمصطفی

محمدحسین حسین زاده

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی با اشاره به مثبت بودن شاخص های عملکردی این بانک در 11 ماهه 
سال 1۳99، بر برنامه ریزی و تلاش مدیران و کارکنان همه حوزه ها برای تداوم این عملکرد مثبت در فرصت باقیمانده تا 
 پایان ســال تأکید کرد، وی در مراسم معرفی روســای جدید برخی از ادارات مرکزی این بانک با اعلام مطلب فوق، به 
موفقیت های به دست آمده درحوزه وصول مطالبات به ویژه مطالبات مشکوک الوصول اشاره و خاطر نشان کرد:به نتیجه 
رسیدن برنامه های وصول مطالبات بزرگترین کمک به نقدینگی و تأمین منابع بانک است.او  با اشاره به تحقق برنامه های 
تجهیزمنابع بانک کشاورزی در سال 1۳99 بر پیگیری و تداوم تلاش همکاران با هدف جذب منابع ارزان قیمت برای تقویت 
بنیه بانک و افزایش قدرت تسهیلات دهی به بخش کشاورزی تأکید کرد، وی در ادامه،پیگیری و توجه بیش از پیش به 
واگذاری و تعیین تکلیف اموال مازاد را یکی دیگر از موارد ضروری در فرصت باقیمانده تا پایان سال 1۳99 دانست و افزود: 
در حوزه پرداخت تسهیلات نیز باید به گونه ای عمل کنیم تا با رعایت ضوابط و مقررات سال را با شرایط بهتری پشت سر 
بگذاریم.او  در معرفی روسای جدید برخی از ادارات مرکزی این بانک، وجود مدیران توانمند را یکی از مزیت های بانک 

دانست و ابراز امیدواری کرد با معرفی مدیران جدید برنامه ها منسجم تر، پویاتر و هماهنگ تر از گذشته پیش برود.

وصولمطالباتبزرگترین
کمکبهنقدینگیوتأمین
منابعبانک

روح اله خدارحمی

خبر گفتگو-۱

مدیرعامل شرکت بازرگانی تعاونی های کشاورزی اتخاذ سیاست و برنامه نادرست در زمینه واردات را یکی از علل 
اصلی گرانی جو در بازار اعلام کرد.امین شالچیان در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به دلایل گرانی جو در 
بازار اظهار کرد: اتخاذ سیاست و برنامه نادرست در زمینه واردات منجر به نوسان قیمت این  نهاده در بازار شده است. قیمت 
خرید هر کیلوگرم جو در فصل تابستان 180 یورو بود اما هم اکنون قیمت به 2۳0 یورو رسیده که این موضوع بر افزایش 
قیمت تمام شده تولید تاثیر بسزایی دارد. وی خرید نهاده در خارج از فصل را علت اصلی نوسانات قیمت در بازار دانست و 
گفت: این در حالی است که با واگذاری مسئولیت ها به تولیدکننده، امکان برنامه ریزی برای طول سال و خرید نهاده در 
فصل مناسب وجود دارد، چرا که در تابستان همزمان با فصل برداشت، قیمت در پایین ترین حد خود قرار دارد. مدیرعامل 
شــرکت بازرگانی تعاونی های کشاورزی ادامه داد: چندسالی است که دولت با تخصیص ارز ۴200 تومانی به واردات 
نهاده های دامی، از روش های مختلف مبنی بر کمیته تخصیص ارز، ایجاد سامانه بازارگاه، اولویت بندی تخصیص ارز و 
طرق دیگر درصدد مدیریت بازار بوده است اما در همه ساله چندبار آشفتگی در بازار مرغ و تخم مرغ رخ می دهد. البته با 
واگذاری امور به بخش تولید مشکلات مرتفع می شود چرا که هیچ تولیدکننده ای از نوسانات قیمت سود نبرده است.

گرانیجوبه
دلیلوارداتدرزمان
نامناسباست

شرکت بازرگانی تعاونی های کشاورزی



 علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت معدن و تجارت گفت:  بیش از ۵ هزار پهنه معدنی حبس شده را تا پایان سال آزاد و برای فعال سازی به مزایده خواهیم گذاشت. ، آزادسازی پهنه های معدنی 
فرصت مناسبی برای شرکت های بزرگ معدنی است که با شرکت در مزایده از آن می توانند استفاده کنند.یزد دومین استان کشور از لحاظ معدنی است که ۵۲عنصر معدنی شناخته 
شده در این استان وجود دارد.وزیر صنعت با بیان اینکه یکی از معادن بزرگ روی جهان در منطقه مهدی آباد قرار دارد، اضافه کرد: این واحد با سرمایه گذاری بیش از یک میلیارد دلاری 
بخش خصوصی شروع شده است.وی با اشاره به افتتاح و بهره برداری از معدن سرب و روی تاجکوه در بافق گفت: این معدن ظرفیت تولید ۱۵هزار تن کنسانتره روی و ۱۰هزار تن کنسانتره 
سرب دارد که با سرمایه گذاری بیش از ۱۲۰میلیارد تومان برای ۴۰۰نفر اشتغال زایی داشته است.رزم حسینی با بیان اینکه سرمایه گذاری خوبی در حوزه سرب و روی کشور در حال انجام است، 
تصریح کرد: باید اکتشافات جدیدی در حوزه سرب و روی انجام شود تا ظرفیت تولید در این حوزه هم برای صادرات و هم تولید داخل اضافه شود.وی همچنین سنگ آهن مرکزی چغارت 
را از معادن بزرگ کشور دانست و ادامه داد: استان یزد مناطق معدنی امیدبخش زیادی دارد که باید در حوزه اکتشافات در زمینه سنگ آهن هم اقدامات گسترده تری انجام دهیم تا 

زنجیره فولاد را تکمیل تر کنیم. خوشبختانه در حوزه فولاد خام فروشی وجود ندارد و در این حوزه کار روی زنجیره و در چارچوب تکمیل زنجیره انجام می شود./ فارس
www.etebar.net
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سرمایه، بورس7

کالاخبر- رییس اسبق سازمان بورس و اوراق بهادار 
معتقد اســت که رویکرد قیمت گذاری دستوری به آفتی 
بزرگ در اقتصاد کشور تبدیل شده که هیچ نفع و اثر مثبتی 
نیز برای مردم نداشته است. به گفته صالح آبادی در حوزه 
تنظیم بازارها بهتر است اقدامی انجام شود که تا حد امکان 
کالاها در بورس کالا عرضه شوند تا هم شفافیت و امکان 
نظارت بر بازار فراهم شود و هم قیمت گذاری دستوری کنار 
رود. علی صالح آبادی با اشــاره به رویکرد قیمت گذاری 
دســتوری و تبعات اجرای آن اظهار کرد: قیمت گذاری 
دستوری همیشه در بازارها باعث ایجاد رانت شده است؛ 
زمانی که کالا به صورت دستوری قیمت گذاری می شود و 
قیمت ها فاصله قابل توجهی را با قیمت بازار پیدا می کنند، 
زمینه ایجاد رانت در بازار فراهم می شود. وی گفت: با اجرای 
قیمت گذاری دستوری افرادی که شایستگی خرید کالا را 
ندارنــد اقدام به خرید کالای مدنظر می کنند و در نهایت 
کالای مدنظــر را در بــازار آزاد با قیمت بــالا به فروش 
می رسانند. صالح آبادی قیمت گذاری دستوری را به عنوان 
آفتی بزرگ در اقتصاد کشور عنوان کرد و گفت: در مجموع 
قیمت گذاری دستوری هیچ نفع و اثر مثبتی برای مردم 
ندارد و همه تجربیات گذشته تایید می کنند که اجرای این 
اقدام، فقط به نفع دلالان و سوداگران خواهد بود که زمینه 
بهم ریختگی نظم بازار را فراهم می کند. رییس اســبق 
سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه سیاستگذار باید 
میان دخالت و نظارت تفاوت قایل شود، افزود: در بازار به 
شدت مخالف قیمت گذاری دستوری هستم اما از طرفی 
معتقدم که باید نظارت در معاملات کالاها صورت گیرد و 
نهادهای متولی باید به طور حتم نظارت بر بازارها داشته 

باشند.

 بازگشت 40 میلیارد یورو ارز حاصل
 از صادرات غیر نفتی

معاون وزیر صمت و رئیس  سازمان توسعه تجارت ایران، از 
بازگشت بیش از۴0میلیارد یورو ارز حاصل از صادرات غیر نفتی 
خبر داد.  حمید زادبوم در مراسم تقدیر از صادرکنندگان نمونه 
استان تهران بیان داشت: علیرغم همه مشکلاتی که از سال 97 
وجود داشت، اما در سال گذشته بیش از ۴1 میلیارد دلار صادرات 
غیرنفتی داشتیم که حداقل 50 درصد آن توسط بخش خصوصی 
صادر شــد. از 22 فروردین 97 تا پایان آذر ماه حدود ۴0 میلیارد 
یورو ارز به کشور بازگشته است، البته 18 میلیارد یورو آن ایفای 
تعهد نشــده است، اما من اطمینان دارم که آن هم به روش های 
مختلف برگشته است. وی با بیان اینکه از ابتدای سال 97 تا پایان 
آذر ماه 99 میزان صادرات کشور حدود ۶۳ میلیارد یورو بوده است 
کــه از این مقدار حدود ۴0 میلیارد یــورو ارز حاصل از صادرات 
برگشته است و حدود 50 درصد آن مربوط به استان تهران بوده 
است و به عبارتی بیش از 20 میلیارد یورو از بازگشت ارز حاصل از 
صادرات طی مدت مذکور مربوط به استان تهران بوده است. این 
نشان می دهد که اقتصاد ما و صادرکنندگان ما فعالیت می کنند 
و باید از آنان تشکر کنیم، بیشترین رشد صادرات کشور در سال 
99 در حوزه خشکبار، گیاهان دارویی، ماکارونی، مواد پروتئینی، 
پوشاک، مواد شــوینده، محصولات دارویی، تجهیزات برقی و 
محصولات برقی بوده اســت، البته در 10 ماهه امسال صادرات 
کشور نسبت به مدت مشابه سال گذشته 20 درصد کاهش داشته 
است که بخشی از آن به شرایط کرونایی و کاهش تقاضای جهانی 
و تقاضای کشورهای همسایه برمی گردد، هر گونه مقررات زائد بر 
تجارت، تجارت را از ریل خودش خارج می کند اما شرایط خاص 
کشور از سال 97 باعث شد که این مقررات باشد، اما ما داریم کمک 
می کنیــم تا بــا اتاق هــای بازرگانی، اصناف و تعاون مشــکل 

صادرکنندگان را در زمینه رفع تعهد ارزی حل کنیم./ فارس

غلامحسن تقی نتاج، رئیس هیئت مدیرۀ شرکت فولاد مبارکه:

 با قابلیت مدیران و کارکنان فولاد مبارکه  در همۀ سطوح، شعار 
جهش تولید  تحقق یافته است 

آزادسازی۵هزار
پهنهمعدنی

تاپایان
سالجاری

قیمت گذاری دستوری؛ آفت بزرگ 
اقتصاد ایران

مجموعه فولاد مبارکه در آوردگاهی 
مانند IMI -100  رتبــۀ اول در بین گروه 
فلزات اساسی را به دست آورد و تلاش کرد 
خود را در معرض یک ارزش یابی مستقل 
قرار دهد؛ درعین حال، این شرکت در عرصۀ 
تولید هم در تلاش است تا نیازمندی کشور 
را در زمینۀ محصولات فــولادی، به ویژه 
ورق های مختلف، تأمین کند. در این میان 
صنایع فولادی نیز موفق شده اند از این نگاه 
شرکت فولاد مبارکه بهره مند شوند. در بازۀ 
زمانی یک ســال اخیر که صنعت فولاد و 
شرکت فولاد مبارکه شاهــد تحریم هایــی 
بسیـــار ناعادلانه بوده است، موفقیت های 
چشمگیری در عرصۀ تولید و فروش تجربه 
کرده و آنچه برای آیندۀ فولاد مبارکه مدنظر 
است، کماکان ادامۀ همین استراتژی است.
در همیــن راســتا در تلاشــیم تا با 
دسترسی به دانش های نو و دیجیتال سازی 
فرایندهای تولید فولاد، این تحول اساسی 
در صنعت و اقتصــاد را پیگیری کنیم تا 

فولاد مبارکه بتواند به عنوان اولین شرکت 
در این زمینه، وارد عرصۀ عمل شــود. در 
روند اجرایی شدن نورد گرم شمارۀ 2 فولاد 
مبارکــه، باید تصمیمــات نهایی هرچه 
سریع تر گرفته شــود؛ در غیر این صورت 
خســارت های جبران ناپذیری بر اقتصاد 
ملی وارد خواهد شد. ورود به حوزۀ تولید 
محصولات جدید و استراتژیک در ابرَپروژۀ 

نورد گرم شــمارۀ 2 مســتلزم رویکردی 
خطرپذیر است که شرکت فولاد مبارکه 
این رویکرد را دارد؛ اما باید توجه داشت که 
اگر این تصمیمات در زمان خود عملیاتی 
نشــود، نمی توان به موقــع از منافع آن 
بهره منــد شــد و حتــی ممکن اســت 
خسارت هایی نیز از منظر اقتصاد ملی بر 
کشور تحمیل گردد. فولاد مبارکه به سهم 

خود تمامی  ایــن اقدامات را انجام داده و 
صورت جلســات مدیریتی و بررسی های 
بدنۀ کارشناســی این مجموعه نیز مهر 
تأییــدی بر این مطلب اســت.  با قابلیت 
مدیران و کارکنان فولاد مبارکه  در همۀ 
سطوح، شعار جهش تولید  تحقق یافته؛ اما 
متأســفانه برخی ابهام هــای موجود در 
لایه های مختلف سیاست گذاری در حال 
حاضر به صورت ترمز عمل کرده است. وی 
تأکید کرد: تــا زمانی که تأییدیۀ ابتدایی 
مراجع سیاست گذاری و نظارتی را نداشته 
باشــیم، نمی توانیم خطر پذیری خود را 
به صورت کامــل اجرایی کنیم و اقدامات 
بعدی که ســرمایه گذاری ســنگینی را 
می طلبــد، انجام دهیم. در جریان برپایی 
چنین نمایشــگاه هایی، بازدیدکنندگان 
می تواننــد کل زنجیــره را در کنــار هم 
به صورت یکپارچه مشاهده کنند. همین 
ویژگی مهم می تواند افکار نو یا به عبارتی، 
نوآوری هایی در مسیر خود به وجود آورد.

به گزارش روابط عمومی بیمه سینا، دکتر رضا جعفری مدیرعامل بیمه سینا،  به همراه جمعی از مدیران ارشد ضمن 
بازدید از شعبه سنندج، از نزدیک با روند اقدامات همکاران این شعبه آشنا شد.و پس از آن نکاتی را برای رفع مسائل مطرح 
شده، بیان کرد.در این ابتدای جلسه، تلاش شعب برای بهبود ارائه ی خدمات به مشتریان ستودنی بوده و موجب افزایش 
رضایت مندی بیمه گذاران شده است به نحوی که در یک سال اخیر شاهد ارتقاء شاخص رضایت مندی بوده ایم.وی با 
اشاره به عملکرد بیمه سینا در ده ماهه سال جاری گفت: گزارش های آماری در صنعت بیمه گویای رشد بیمه سینا در 
شاخص های مهم مالی بوده و امیدواریم طبق برنامه ریزی انجام شده بتوانیم این روند را در سال آینده با شتاب بیشتری 
ادامه دهیم.    افزایش سرمایه را از مهمترین اولویت های بیمه سینا برای تقویت ساختار مالی و توسعه بازار دانست و افزود: 
خوشبختانه فرایند افزایش سرمایه، طبق روال در حال انجام است و به زودی نهایی خواهد شد. وی رعایت اخلاق حرفه ای، 
شفافیت و امانت داری در فعالیت های بیمه گری ضروری است، جلب اعتماد بیمه شدگان، سرمایه بزرگی است که با 
رعایت این مسائل و صداقت در گفتار و کردار همه ی ما حاصل می شود. همکاران شعب باید دقت و سرعت مضاعفی در 
کارشناسی، ارزیابی و پرداخت خسارت داشته باشند و تمام تلاش خود را برای خدمت رسانی کامل به مردم انجام دهند.

بازدیدمدیرعامل
بیمهسینا
ازشعبهسنندج

 رضا جعفری 

بانک قرض الحسنه مهر ایران بیش از 55 میلیارد ریال، در قالب پرداخت وام، ساخت و بازسازی مراکز بهداشت روستایي 
و پرداخت کمک بلاعوض، اقداماتي را براي مردم سي سخت در نظر گرفته است.برای آسیب دیدگان زلزله، 50 میلیارد 
ریال اعتبار در نظر گرفته شده که در چارچوب وام قرض الحسنه پرداخت مي شود. همچنین 5 میلیارد ریال براي ساخت 
و بازسازي مراکز بهداشت روستایي از سوي این بانک در نظر گرفته شده است. در این راستا، بانک مهر ایران 500 میلیون 
ریال نیز به صورت کمک بلاعوض به آسیب دیدگان زلزله اخیر پرداخت مي کند. در طرح اندوخته خانواده مهر ایران مبلغ 
وام صندوق های خانوادگی را دو برابر کنید، اگر اهل برگزاری صندوق های خانوادگی یا اداري خود هستید مي توانید با 
شــرکت در طرح اندوخته خانواده،موجودي صندوق خود را دو برابر کنید. طرح اندوخته خانواده مهر ایران، مشــابه با 
صندوق های رایج در میان خانواده ها یا کارکنان ادارات و سازمان ها دارد و اعضاء با پرداخت سهم اندوخته ماهانه و تجمیع 
مبالغ خرد علاوه بر پس انداز از تسهیلات قرض الحسنه بهره مند مي شوند. البته با این تفاوت که در صندوق هاي خانوادگي 
صرفاً از پولي که اعضاء به صورت ماهیانه پرداخت کرده اند، تسهیلات پرداخت مي شود، میزان دریافتي افراد صندوق را تا 

دو برابر افزایش مي دهد. سقف تسهیلات پرداختي از محل منابع بانک در این طرح 20 میلیون تومان خواهد بود.

بانکمهرایران
بهکمکمردم
سیسختشتافت

بانك قرض الحسنه مهر ایران

 محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در بدو ورود به سی سخت با همراهی رئیس سازمان مدیریت بحران کشور و 
استاندار در دیدار چهره به چهره با مردم سی سخت  آخرین وضعیت مردم زلزله زده را مورد بررسی قرار داد، تسهیلات ارزان 
قیمت پس از ارزیابی دقیق میزان خسارت به مناطق زلزله زده دنا تخصیص خواهد یافت. بنده از طرف رئیس جمهور حامل 
سلام ویژه و پیام به مردم عزیز و با کفایت استان کهگیلویه و بویراحمد هستم. او هدف از این سفر را ارزیابی وضعیت برای 
برنامه ریزی جهت تخصیص اعتبار به مناطق زلزله عنوان کرد و افزود: خسارات باید به شکل دقیق ارزیابی شود تا بتوانیم 
تسهیلات ارزان قیمت تخصیص دهیم . وی در خصوص تعیین تکلیف وضعیت قبوض آب، برق و گاز، اظهار داشت: تا زمان 
اسکان دائم مردم و جایگزینی منازل آنها پرداخت آنها به تعویق می افتد. او با بیان اینکه پیگیر مشکلات زیست محیطی 
محور سی سخت-یاسوج هستم، بیان کرد: عملیات پروژه محور سی سخت - یاسوج از سر گرفته می شود. مردم در ساخت 
خانه ها برای استحکام سازی دقت کنند تا در چنین بحران هایی گرفتار نشوند. از رئیس سازمان نظام مهندسی خواستیم 
که خانه های نوساز بررسی شوند و با کارشناسانی که نظارت بر ساختمان ها داشتند و کوتاهی کردند برخورد شده و به کمیته 

انتظامی نظام مهندسی معرفی شوند،پرداخت تسهیلات عقب مانده مردم دنا به زمان دیگری موکول می شود.

تخصیصتسهیلاتارزانقیمت
پسازارزیابیدقیقخساراتبه
زلزلهزدگان

محمد اسلامی

هفته نامه اقتصادی ایران

یک فروند هواپیمای جنگنده میراژ توسط کارشناسان و متخصصان جوان پایگاه شهید حبیبی زهام مشهد 
بازآماد)اورهال( شد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ دوم حمید مصطفوی فرمانده 
پایگاه هوایی شهید حبیبی درباره این موفقیت گفت: جنگنده میراژ یکی از پیشرفته ترین هواپیماهای حال 
حاضر نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران است که از لحاظ فناوری در نسل چهارم قرار گرفته و رادار 
این پرنده دارای قابلیت های فراوانی نظیر رهگیری و شناســایی اهداف زمینی، هوایی و همچنین شناسایی 
اهداف دریایی است. این هواپیما با صرف حدود 20 هزار نفر ساعت کار مفید و پس از انجام یک پروسه پیچیده 
فنی بازآماد شده و در رده عملیاتی نیروی هوایی ارتش قرار گرفت.وی  با بیان اینکه کلیه سامانه های اویونیک، 
پیشرانه و نیودرالیک این هواپیما به دست توانای کارکنان سختکوش و متعهد بخش بازآماد)اورهال( پایگاه 
شهید حبیبی زهام، تعمیر و به صورت صددرصد عملیاتی شده است، گفت: کارکنان جوان، متخصص و میهن 
دوست این پایگاه با تجربیاتی که از پیشکسوتان خود اندوخته اند، موفق به این جهش عظیم فنی شده و در 

واقع این اولین هواپیمایی است که در این کلاس بدون حضور پیشکسوتان، بازآماد آن انجام شده است.

یکفروند
جنگندهمیراژ
بازآمادشد

نیروی هوایی ارتش

شرکت بیمه سرمد  براساس رأی هیات داوران، به دلیل تلاش در عرصه کسب وکار و تکریم و رضایت مندی مشتریان، 
به عنوان یکی از 100 واحد مشتری مدار برتر کشور انتخاب و موفق به دریافت تندیس سه ستاره و لوح از این جشنواره 
ملی شد.  مهدی مهدوی مدیرعامل بیمه سرمد در این باره گفت: بیمه سرمد در سال گذشته برای ارائه خدمات بهتر 
به مشتریان و سهولت استفاده از خدمات بیمه ای شرکت، وب اپلیکیشن سرمد و مرکز تماس 2۴ ساعته 151۶ را 
راه اندازی کرد که تمامی مشتریان در هر ساعت از شبانه روز با استفاده از این دو خدمت نوین، به اطلاعات بیمه ای، 
مراکز طرف قرارداد و باشگاه مشتریان دسترسی داشته و بتوانند از مشاوره بیمه ای کارشناسان سرمد استفاده نمایند. 
وی با بیان این موضوع که طبق گزارش ارائه شده از سوی بیمه مرکزی، بیمه سرمد کمترین میزان شکایات بیمه گذاران 
و هم چنین کوتاهترین زمان پاسخگویی به مشتریان را دارد و اعتقاد داریم که با ارائه خدمات برخط و مشتری مدار 
می توانیم رتبه و اعتبار شرکت را بالاتر ببریم. بزرگترین جشنواره ملی یکصد واحد مشتری مدار با حمایت نهاد ریاست 
جمهوری، شورای عالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی، وزارت صمت، وزارت امور خارجه، شرکت ملی 

صنایع پتروشیمی، سازمان بین المللی برند در مرکز همایش های بین المللی رایزن برگزار شده بود.

بیمهسرمد،برگزیده
جشنواره۱00واحد
مشتریمدار

مهدی مهدوی

به گزارش روابط عمومی بانک سرمایه، در جلسه ای که با حضور مدیران ارشد بانک و جمعی از روسا 
و مدیران ادارات و مناطق در محل ساختمان مرکزی این بانک برگزار شد، از روسای شعب چالوس، سینما 
آزادی، مهرشهر کرج، رشــت و دزفول به عنوان روسای شعب موفق بانک سرمایه تقدیر گردید. در این 
جلسه، فرج اله قدمی، مدیرعامل بانک سرمایه، در سخنانی ضمن تقدیر از روسای برگزیده، رمز موفقیت 
شعب در دستیابی به اهداف تعریف شده را تعصب سازمانی، کار تیمی، تقسیم وظایف و برنامه ریزی های 
کوتاه مدت و بلندمدت دانست و بیان داشت که با تلاش و همت کلیه همکاران می توان بانک را به جایگاه 
واقعی خود در سیستم بانکی کشور رساند. در بخش دیگری از این جلسه، بهزاد گل دوست، معان بانکی 
مدیرعامل بانک سرمایه ضمن بیان گزارشی از عملکرد شعب این بانک، بیان داشت که ارزیابی های دقیقی 
از تمامی رؤسای شعب در سراسر کشور صورت گرفته است که بر اساس شاخص های موجود پنج نفر از 
رؤسای شعب بانک سرمایه به عنوان رؤسای موفق ارزیابی و معرفی شدند.در پایان این جلسه مدیرعامل 

بانک سرمایه از پنج رئیس شعبه  با اهدای لوح سپاس و هدایایی، تقدیر و قدردانی کرد.

تعصبسازمانی
رمزموفقیتبانک

 بانك سرمایه

رئیس  مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی گفت: ریشه بی ثباتی قیمت ها در کسری بودجه دولت است. به 
گزارش خبرگزاری تسنیم از  قم، علیرضا زاکانی خاطرنشان کرد: در آذرماه مصوبه هفت ماده ای تشکیل شد که 
الزام دقیق ناظر به تعهدات ما در برجام بود که این مصوبه هم اکنون در حال اجرا شــدن اســت اما با نقض پیمان 
دولت آمریکا کشور ما مغموم شد، به همین دلیل مجلس طرح فعالی را راه اندازی کرد که به تحریم ها نظارت کامل 
داشت و در دل این تحریم ها مؤلفه اصلی که بهانه آمریکا بود به عنوان محور قرار داده  شده بود که مباحثی مانند 
میزان غنی سازی، توسعه ظرفیت ها، سطح غنی سازی و مباحث مربوط به شیوه های نظارت در این مصوبه آمده 
بود و در صورت رعایت نکردن تعهدات آمریکا، نظارت های اختیاری از جمله پروتکل های الحاقی کنار گذاشته 
می شود. وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: تولید داخلی واکسن کرونا از ماه آینده وارد تولید انبوه 
می شــود و سه خط تولید در کشور ایجاد شده است که امیدواریم بتوانیم به زودی به تولید داخلی تکیه کرده و 
صادرات واکسن ایرانی را آغاز کنیم. وی خاطرنشان کرد: واکسن واردشده به کشور ابتدا به گروه های هدف ازجمله 
افرادی که دچار عارضه هستند و همچنین جامعه پزشکی که در خط مقدم مبارزه با این ویروس فعالیت می کنند 

تزریق می شود.

ریشهبیثباتیقیمتها
درکسریبودجه
دولتاست

علیرضا زاکانی

خبر یادداشت-۱

امیر  هامونی مدیرعامل فرابــورس ایران از تغییر روش 
عرضه های اولیه شرکت های کوچک در سال آینده خبر داد. 
وی با اشاره به عدم تحقق وعده وزیر اقتصاد برای عرضه اولیه 
100 شرکت در سال جاری اظهار داشت: یکی از دلایل، شرایط 
بازار است و در این باره نمی توان شرایط بازار را انکار کرد اما به 
لحاظ پذیرش، عملکرد بی سابقه ای داشتیم و شرکت هایی را 
پذیرش کرده ایم که آماده عرضه اولیه هســتند. از تیرماه که 
شــرایط پذیرش بورس و فرابورس تفویض شد تا به امروز ۶0 
شرکت برای عرضه پذیرش شدند و این فرآیند در حال انجام 
است اما حسب مورد شرایط بازار به ویژه در سه ماه اخیر عرضه 
اولیه بزرگی نداشــتیم اما تا پایان سال حداقل دو عرضه اولیه 
انجام خواهد شد.او با اشاره به تغییر روش عرضه های اولیه تاکید 

کرد: عرضه های شرکت های متوسط و حتی کوچک )مانند 
شــرکت هایی که 50 تا 100 میلیارد تومان نقدینگی در روز 
عرضه اولیه جذب کند( را به روش بوک بیلدینگ انجام ندهیم 
چراکه این روش ممکن اســت به هیجانــات بازار دامن بزند.   
معتقدم اگر روش عرضه اولیه را اصلاح کنیم این ظرفیت باز 
می شــود و هر روز با کشش مناسب بازار با روش جدیدی که 
بررسی می شود، عرضه اولیه ها را دنبال کنیم. وی با بیان اینکه 
پس از نزولی شــدن شاخص درخواست پذیرش برای عرضه 
اولیه کم نشد، اظهار داشت: سال آینده همین روال در پذیرش ها 
پیش می رود.  وی درباره بررسی تخلفات در فرابورس در طول 
یک سال گذشته گفت: اگر خبری از تخلفات منتشر نمی کنیم 
به این معنا نیست که به این تخلفات رسیدگی نمی شود و این 

موضوعات مورد بررســی قرار نمی گیرد.او در این حوزه با دو 
موضوع جرم و تخلف مواجه هســتیم، اظهار داشت: در بحث 
تخلــف با بحث حفظ ارزش های حرفه ای مواجه هســتیم و 
بســیاری از این موضوعاتی که در بازار سرمایه رخ می دهد از 
جنس تخلف است. شبیه به اینکه فردی بابت نبستن کمربند 
خودرو هر چند جریمه می شود اما دادگاهی نخواهد شد؛ یعنی 
در بحث تخلفات ارزش های حرفه ای بازار خدشه دار شده است. 
اما وقتی ارزش های عمومی جامعه خدشه دار شود که قانونگذار 
این موضوع را جرم نگاری کرده، مشمول اقدام مجرمانه می شود 
که این موارد فرابورس انگشت شمار هستند و به تعداد انگشتان 
دست نمی رسند. در حال حاضر در فرابورس بیش از 10 پرونده 

مجرمانه در دادگاه ها نداریم.

تغییر روش عرضه  اولیه شرکت های کوچک

علی جباری مدیرعامل بیمه رازی گفت: برنامه تحول استراتژیک بیمه رازی براساس اهداف و استراتژی های بنده 
و اعضای هیات مدیره بیمه رازی در چارچوب 5چرخش استراتژیک، 15 هدف کلان و 20 راهبرد با اهداف بنیادین، 
همچون ارتقای جایگاه و اعتبار بیمه رازی در صنعت بیمه و افزایش اثربخشی و کارآمدی شرکت به عنوان بیمه گر حرفه ای 
برای بیمه گذاران، آحاد مردم و سهامداران شرکت دنبال خواهد شد. وی برنامه   ریزی و تدوین اهداف برای سال 1۴00 
را ضروری و حائز اهمیت دانست و تمرکز و توجه ویژه بر چرخش های استراتژیک به همراه اهداف و رویکردهای شرکت 
را از برنامه های اصلی بیان کرد و گفت: تاکید بر چرخش استراتژیک در ساختار و فرآیندها از ستادمحوری به شعبه و 
نماینده محوری، چرخش استراتژیک از بیمه گری متعارف و سنتی به بیمه گری دیجیتال در کل زنجیره ارزش با تمرکز 
بر شبکه فروش، همچنین چرخش از بازاریابی محافظه کارانه به بازاریابی تهاجمی  با رویکرد توسعه کمی  و کیفی پرتفوی 
شرکت و مشتری مداری و افزایش میزان وفاداری و وابستگی مشتریان به بیمه رازی و تمایز در کیفیت خدمات و کاهش 
هزینه ها از برنامه های سال جدید است. او  سال 1۴00 را سالی مهم برای خانواده بیمه رازی عنوان کرد و افزود: چرخش 

به طرف توانمندسازی شعب و نمایندگی ها نیاز امروز ما است و باید خود را آماده این کار بزرگ کنیم.

۵چرخش
استراتژیکبیمهرازی
درسالآینده

شرکت بیمه رازی



آغاز تولید برق از زباله در چند شهر کشور

محمد حسین متولی زاده مدیرعامل توانیر از آغاز تولید 
برق از زباله در چند شهر کشور خبر داد، وی درخصوص تولید 
برق از زباله در کشــور گفت: یکی از کارهایی که می تواند به 
حفظ محیط زیست کمک کند و هیچ آسیبی به آن نرساند، 
تولید برق از زباله است. در حال حاضر 85 هزار مگاوات ظرفیت 
نیروگاه های کشور است که ترکیبی از انواع نیروگاه ها بوده و 
در این میان جای دو نیروگاه زمین گرمایی و نیروگاه بر مبنای 
هیدروژن و پیل سوختی خالی است. خوشبختانه در کشورمان 
اقدامات لازم برای تولید برق از زباله در چندین شهر انجام شده 
به طوری که از زباله، برق تولید و به شــبکه توزیع انتقال داده 
می شود که البته کار بسیار بزرگی است. تولید زباله در شهرهای 
شمالی کشور بالا و دفع آن بسیار مشکل است و بنابراین تولید 
برق از زباله در مناطق شمالی کشور باید مورد توجه قرار گیرد. 
او ادامــه داد: نیروگاه هیدروژنی فناوری پیشــرفته و کاربرد 
خاصی نسبت به سایر نیروگا ه ها دارند و با دو مشکل هزینه بالا 
و تامین هیدروژن مواجه هســتند. ســرمایه گذاری در این 
خصوص بســیار بالا اســت و اگر شــهرداری ها و یا افرادی 
علاقه مند به انجام این کار باشند ما از آنان حمایت می کنیم، 
چرا که باید بتوانیم هیدروژن را با اســتفاده از زباله و ترکیب 
بیوگاز زباله ها و سوخت هایی که ناشی از زباله هستند، تامین 
کنیم. او بیان کرد: امکان استفاده از فناوری های گازی  و پیل 
سوختی با استفاده از زباله های جامد شهری می تواند به تولید 
انرژی از زباله ها و حذف  آلاینده های حاصل از زباله های جامد 

شهری کمک کند و هزینه نیروگاه ها را نیز کاهش دهد.

 ایران در آستانه تبدیل شدن
 به قطب تولید و صادرات واکسن

وزیر بهداشت اعلام کرد: کشور ما تا بهار سال آینده به 
یکی از قطب های بزرگ تولید و صادرات واکســن در دنیا 
تبدیل خواهد شد.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز 
قم، دکتر نمکی در حاشیه دیدار با مراجع معظم تقلید در 
قم گفت: پیشرفت های دانشــمندان کشورمان در تولید 
واکســن ایرانی چشمگیر و حیرت انگیز بوده و به زودی نه 
تنها در تولید واکســن خودکفا خواهیم شــد بلکه یکی از 
صادرکنندگان نیز تبدیل خواهیم شد.وی افزود: علی رغم 
تمامی تحریم ها و شــرایط کرونایی امــا در تولید دارو و 
تجهیزات پزشکی هم توفیقات خوبی داشتیم به طوری که 
امســال تنها یک میلیارد دلار صرفه جویی داشته ایم بلکه 
مقادیر زیادی ماسک ونتیلاتور به سایر کشورها صادر شده 
است.وزیر بهداشت وضعیت ویروس کرونا در کشور را مهار 
شــده توصیف کرد و گفت: با وجود ویروس انگلیســی اما 
همکاران من رصد خانه به خانه را در سراســر کشور آغاز 
کردند و امروز تعداد تســت ها از 10 هزار  به بیش از یکصد 
هزار در روز افزایش یافته اســت .دکتر نمکی از آغاز تزریق 
واکسن به جامعه هدف و گروه های آسیب پذیر و سالمندان 
در کشــور خبر داد و گفت: تا زمان اجرای واکسیناسیون 
عمومی، تنها راه در امان ماندن از ویروس کرونا رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی است.  وزیر بهداشت همچنین از عنایات 
و حمایت های رهبر معظم انقلاب  و علما و مراجع و روحانیت 
در هدایــت مردم بــرای رعایت پروتکل های بهداشــتی 
قدردانی کرد و گفت: بی شک اگر حمایت های رهبری نبود 

امروز ما در مهار و درمان کرونا چنین توفیقاتی نداشتیم.

www.etebar.net
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علی ربیعی سخنگوی دولت گفت: دولت برای حمایت از سفره های مردم بر لزوم ادامه تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی اصرار کرد، اما متأسفانه خیلی ها بدون اینکه علت را بدانند، یکطرفه 
حتی در برخی از برنامه های رسانه های بزرگ به دولت حمله کردند. وی با تأکید براینکه ما می دانستیم حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، آثار زیادی بر سایر کالا ها خواهد داشت، گفت: در دوران 
تعادل اقتصادی به سر نمی بردیم و با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، دچار شوک های عظیم ارزی می شدیم. شاید نواقصی در برخی تصمیم گیری ها بوده است، در ستاد اقتصادی دولت مقرر 
شد برای حل برخی مشکلات، برخی کالا ها تقسیم بندی و مسئولیت هر دستگاه مشخص شود.یکی از مشکلات درخصوص کالا هایی بود که مسئولیت بین دستگاهی دارد، اما این مشکل 
در حال پیگیری و حل شدن است.وی با اشاره به راه اندازی سامانه تجارت، گفت: کار گمرک آن نیز نهایی شده است و در حقیقت ارزی که اختصاص داده می شود از لحظه ای که کشتی 
پهلو می گیرد، تا خروج از گمرک و ارسال به پشت خرده فروشی ها رصد خواهد شد که کمک بسیاری خواهد کرد.وی افزود: دولت همه تلاشش را می کند که زندگی برای هموطنان 
قابل تحمل باشد، اما یک عده سوء استفاده می کنند .برخی سعی کردند روغن را ۴ برابر بیاورند و در بازار عرضه کنند اما موفق نشدند، بی تعادلی اقتصاد ناشی از تنش ها و فشار های 

عظیمی بود که روی روان جامعه و ارز می آوردند، اما ما توانستیم بسیاری از تکان ها را بگیریم، ولی آثار منفی هم داشت که باعث رنج و غم مردم شد./ صدا و سیما

ارز
۴۲00تومانی
برایحمایتاز
سفرههایمردم
است

 نیمه محروم جمهوریت
 جمهوری  محرومان

 ترکیب عقود تسهیلاتی 10 ماهه 
بانک کارآفرین مشخص شد

دکتر علی حیدری عضو و نائب رئیس هیات مدیره 
سازمان تامین اجتماعی: 

و این یعنــی عدم النفع مضاعف کارگران که صاحب 
واقعی این ذخایر و اندوخته ها می باشند. طی چند دهه اخیر 
علیرغم اینکه دولت و مجلس و ... به روند بدهی های دولت 
به بانک مرکزی، بدهیهای دولت به پیمانکاران طرحهای 
عمرانی و بدهیهای دولــت به بنیادها، نهادها و قرارگاهها 
حساس هستند، ولیکن در قبال بدهی دولت به کارگران 
)سازمان تامین اجتماعی( حساسیت بخرج نمی دهند و گام 

عملی در رابطه با تادیه این بدهیها بر نمی دارند . 
طرفه تر آنکه طی یکدهه اخیرکه صندوقهای دولتی و 
دو جانبه )کارمند - دولت( مربوط به دستگاههای اجرایی 
دچار کسری شده اند،دولت صدها هزار میلیارد تومان به آنها 
کمک بلاعوض می کند،  برای همسانسازی مستمری های 
کارکنان به گونه ای که مغایر با اصول علمی و بر خلاف تجارب 
دنیا و حتی کشورهای ثروتمند، نرخ جایگزینی )شاخص 
مقایسه حقوق بازنشسته با فرد شاغل مشابه( در ایران به 
بالاتر از صد رسیده است و سرجمع دریافتی افراد بازنشسته 
از دریافتی فرد شاغل مشابه خودشان بیشتر شده است و در 

این شرایط هیچ انگیزه ای برای کار و تلاش وجود ندارد. 
مضحک تر آنکه این صندوق های دولتی مشــغول 
شــرکت داری و بنگاهداری هستند و در حالی که طبق 
قانون و براســاس منطبق، این صندوقها بایســتی ابتدا 
شرکتهای خود را بفروشند و خرج پرداخت مستمری کنند 
و سپس دولت به آنها کمک کند )از منظر اینکه تضمین 
تداوم خدمات رســانی و تعهدات قانونــی صندوقهای 
بازنشستگی با دولت است( مع الاسف دولت به حدود 18 
صندوق دولتی دو جانبه که کارمندان در آن هســتند و 
بنگاهدار بزرگ می باشند، کمک بلاعوض می کند برای 
بالابردن مستمری کارمندان ولی از دادن بدهی خود به 
ســازمان تامین اجتماعی برای متناســب سازی سازی 

حقوق کارگران بازنشسته، استنکاف می ورزد .
 نتیجه آنکه نیمی از جمعیت کشــور کــه اتفاقاً در 
صحنه های انقلاب، جنگ، بازســازی و در عرصه تولید 
همیشه در صف مقدم بوده و هستند، در زمان توزیع منابع 
عمومی و اعتبارات دولتی در انتهای صف قرار گرفته و می 
گیرند و هیچگاه در نظامات تصمیم سازی، تصمیم گیری، 
اجرایی و نظارتی نظام، به چشــم نمی آیند و چه بسا در 
بسیاری از بودجه های سنواتی کل کشور حتی از انتهای 

صف هم به بیرون صف پرتاب شده اند . 
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با حضور بیژن زنگنــه، وزیر نفت و علیرضا 
صادق آبادی، مدیرعامل شرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده هــای نفتی ایران از طریق 

ویدئوکنفرانس به بهره برداری رسید.
برای ســاخت پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس همه زحمت کشیدند، بیژن زنگنه در 
آیین بهره برداری رســمی از طرح های ملی 
انتقال، توزیع و ذخیره ســازی فرآورده های 
نفتی با بیان اینکه به روزهای انتخابات ریاست 
جمهــوری نزدیک می شــویم؛ می گویند 
پیروزی هزار پدر دارد و شکست یتیم است، 
به ساخت پالایشگاه ستاره خلیج فارس اشاره 
کرد و گفت: تصمیم های ساخت پالایشگاه 
ستاره خلیج فارس سال 1۳82 طبق اسناد 
موجود گرفته و موافقت نامه اجرایی آن امضا 
شد، دوستان دولت بعدی آمدند، دنبال کردند 
و این پالایشگاه را پیش بردند. همان قدری که 
زحمت کشــیدند ما آن را با جزئیات اعلام 
کردیم.  وی با اشــاره به اینکه گفته می شود 
نبوغ یک نفر پالایشگاه ستاره خلیج فارس را 
به پایان رسانده است، مگر پالایشگاه با نبوغ 
ساخته می شود!؟ پالایشگاه با همت و مدیریت 
ساخته می شــود، افزود: همه می خواهند 
بگویند ما پالایشــگاه ستاره خلیج فارس را 
ساختیم و آن را به نام خود تمام کنند. همیشه 
گفته ایم هرکسی می خواهد این پالایشگاه به 
نام او باشد اشکالی ندارد و استقبال می کنیم، 
اما انصاف هم موضوع خوبی است، زحمات 

دیگران را خراب نکنند.
وزیر نفت با اشــاره به اینکه واحدهای 
فرآیندی پالایشگاه ستاره خلیج فارس طبق 
استناد موجود در سال 92 حدود ۴1 درصد 
پیشرفت داشتند، ادامه داد: این پالایشگاه با 
مدیریت و فداکاری مدیران پیش رفته است.

 پالایشگاه ستاره خلیج فارس
 و اغتشاش مدیریتی

زنگنه با یادآوری اینکه در زمان تدریس 
»آشنایی با مدیریت پروژه« یکی از طرح هایی 
کــه فکر می کردم باید به عنوان اغتشــاش 
مدیریت درس داد نیروگاه شهید رجایی بود، 
تصریح کرد: وقتی سال 1۳۶8 وارد وزارت نیرو 
شدم با این نیروگاه زمین مانده برخورد کردم. 
خیلی زحمت کشیدیم تا این طرح را توانستیم 
تمام کنیم و از نظر مدیریتی به آن نظام دهیم. 
پس از این پروژه به این نتیجه رسیدیم که باید 
شرکت های پیمانکار عمومی تأسیس شود. 
مپنا برای نیروگاه حرارتی و فرآب برای نیروگاه 
آبی تشکیل شــد، این نیروگاه همیشه در 
موضوع تدریس مورد توجهم بود، اما پس از 
دیدن پالایشــگاه ستاره خلیج فارس دیدم 
نیروگاه شهید رجایی در مقابل آن هیچ است. 
باید این پروژه را موضوع تدریس قرار دارد، اگر 
می خواهید اغتشاش مدیریتی در یک طرح 
پیدا کنید من بدتر از طرح ستاره خلیج فارس 
در عمر کاری ام ندیدم. البته ساخت این پروژه 
ابتدا با روش خوبی آغاز شده است، اما وقتی 
جلوتر رفت به جایی رسید که فقط باید در 

دانشگاه ها تدریس کرد، این افتخار ندارد.
وزیر نفت با بیان اینکه من و همکارانم 
وقت مدیریتی زیادی برای این پالایشــگاه 
گذاشته ایم تا توانستیم این پروژه را با زحمت 

و فشار انجام دهیم، افزود: سردار عبدالهی، 
فرمانده پیشین قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا 
به نقل از یکی از فرماندهان ارشــد سپاه که 
بازدیدی از این طرح داشتند برایم نقل کردند 
اینجا )پالایشگاه ستاره خلیج فارس( داعش 
حمله کرده است. زنگنه با اشاره به اینکه همه 
کاری در این پالایشگاه انجام شده بود، اما به 
کار اصلی پرداخته نشــده بود، گفت: بسیار 
زحمت کشیده شد تا این پالایشگاه به تولید 
بنزین برسد. شرکت های اویک و اویکو بسیار 
زحمت کشیدند تا توانستند این پالایشگاه را 
راه اندازی کنند. همکاران مدیریتی شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی نیز 
هر هفته به این پالایشگاه سفر کردند، صدها 
ســاعت وقت برای پروژه گذاشتم. ما منتی 
نگذاشتیم، زیرا وظیفه مان بود این کار را انجام 
دهیم. وی تصریح کرد: آنچه به ما رسید نه تنها 
پیشرفت کم )پالایشگاه ستاره خلیج فارس(، 
بلکه یک وضع مغشوش بود که با ادامه آن راه 
هرگز به نتیجه نمی رسیدیم. مدیریت کار را 
تمام می کند. در پیشــرفت مدیریت اصل 
است، اصل توسعه ها با اندیشه درست مدبرانه 

است که نباید آن را دست کم گرفت.
برای خودتان افتخارهایی می سازید که 

هرگز وجود نداشته است
وزیر نفت از همه افرادی که برای ساخت 
پالایشگاه ستاره خلیج فارس زحمت کشیدند 
قدردانی کرد و با تأکید بر اینکه در این پروژه 
همه بودند و هیچ کس نباید تک خوری کند، 
افزود: به زمان انتخابات ریاســت جمهوری 
نزدیک می شویم، عده ای در این چند سال 
بیکار ماندند و حالا تلاش می کنند در انتخابات 
کاری کنند. زنگنه در ادامه به نقل قولی اشاره 
کرد و گفت: در انتخابات ریاست جمهوری 
قصابی در گرگان کاندیدا شد، از وی دلیلش 
را پرسیدند گفت این روزها وضعم بسیار خوب 
است، به این دلیل که همه می خواهند ببیند 
قصابی که کاندیدا شده کیست و به همین 
دلیــل می آیند و از من گوشــت می خرند، 
درسته که رئیس جمهور نمی شوم، اما رئیس 
صنف قصابان گرگان که می شوم. وی افزود: 
حال عده ای بیکار بودند و دائم به وزارت نفت 
فحش می دهند. آخر افتخارات شما چه بوده 
است؟! برای خودتان افتخاراتی می سازید که 
هرگز وجود نداشته است. اگر از زاویه مدیریتی 
بخواهیم درباره کارهایی که انجام دادید بحث 
کنیم می بینیم بســیاری از آنها افتخارات 
نیست، سیئات است. اگر حرف نمی زنیم به 
این دلیل نیست که زبان نداریم، دلیلش این 

است که وقت نداریم.

8 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
برای ساخت خطوط لوله جدید نفتی

زنگنه با قدردانی از شــرکت هایی که 
طرح های ملی انتقال، توزیع و ذخیره سازی 
فرآورده های نفتی را انجام دادند، اظهار کرد: 
فعالیت های شرکت خطوط لوله و مخابرات 
نفت ایران زیاد دیده نمی شود، اما جا دارد از 
زحمات آنها قدردانی شــود. مــا 1۳ هزار 
کیلومتر خطوط لوله اصلــی انتقال نفت و 
فرآورده داریم که روزانه یک میلیون و 500 
هزار بشکه نفت و فرآورده نفتی را برای مصارف 
داخلی انتقال می دهند. وی با اشاره به توسعه 
فناوری در کشور و با بیان اینکه لوله های کشور 
همگی در ایران ساخته می شود، گفت: خط 
لوله گوره - جاسک همانطور که بارها گفتم 
ایرانی ترین خطوط لوله نفت کشور است. وزیر 
نفت با اشاره به اینکه با بهره برداری رسمی سه 
خط لوله مهم انتقال فرآورده کشور از تردد 
هزاران نفتکش جاده پیما جلوگیری می شود، 
افزود: خوشبختانه همه این طرح ها در این 

دولت آغاز و در همین دولت تکمیل شد.
زنگنه، جلوگیری از قاچاق ســوخت و 
فــرآورده را که به دلیل یارانه ای بودن آن در 
ایــران رخ می دهد از جملــه مزایای اجرای 
خطوط لوله انتقال نفت و فرآورده عنوان کرد.
وی اجرای این ســه خــط لوله را برای 
تامین فرآورده های شــمال از مسیر تهران 
بسیار با اهمیت دانست و با تاکید بر ضرورت 
توسعه پالایشگاه ها و خطوط لوله افزود: ما 
ساخت چند خط لوله را در حال اجرا داریم 
که مهمترین آن، خط لوله انتقال فرآورده 2۶ 
اینچ بندرعباس- سیرجان-رفسنجان است 
که بنزین پالایشــگاه ستاره خلیج فارس را 
بتوانیم به مناطق مرکزی بیاوریم. وزیر نفت 
مجموع هزینه سه خط شــازند- قم- ری، 
نایین- کاشان- ری و تبریز- خوی- ارومیه را 
بیش از هشــت هزار میلیــارد تومان و 98 
میلیون یورو عنوان کرد. زنگنه ضمن اشاره به 
خط لوله گوره – جاســک و بیان اینکه همه 
تجهیــزات این خط لوله در ایران ســاخته 
می شود، گفت: جوشکاری و لوله گذاری این 
طرح تا پیش از پایان امسال تکمیل می شود، 
امیدواریم در ماه های نخســت سال آینده 
نخســتین بارگیری نفت خام از جاسک را 

داشته باشیم.
 صادرات فرآورده های نفتی ایران ۴ 

برابر شد
وی با بیان اینکــه دولت تدبیر و امید 
کارهــای بزرگی در حوزه پالایش و پخش و 
صادرات فرآورده های نفتی انجام داده است، 

گفت: ظرفیت پالایشی کشور از رقم روزانه 
یک میلیون و 800 هزار بشکه در سال 92 به 
رقم کنونی دو میلیون و 200 هزار بشــکه 
کنونی رسیده است. تولید روزانه بنزین کشور 
از کمتر از 50 میلیون لیتر به 107 میلیون 
لیتر و تولید روزانه گازوئیل از 9۴ میلیون لیتر 
به 11۳ میلیون لیتر در سال 98 رسیده است.

کیفیــت فرآورده های تولیــدی در 
سال های اخیر به شدت افزایش یافته، تولید 
بنزین یورو۴ و 5 در ســال 91 صفر بوده و در 
سال 98 به بیش از 7۶ میلیون لیتر رسیده، 
تولید روزانه گازوئیل با کیفیت یورو نیز از ۶ 
میلیون لیتر در اوایل سال 92 به ۴5 میلیون 
لیتر در سال 98 رسیده است. وی با اشاره به 
اینکه صادرات فرآورده های نفتی نیز به دلیل 
افزایش گازرسانی و افزایش ظرفیت تولید 
پالایشی چهار برابر شده است، تصریح کرد: 
صــادرات فرآورده های نفتــی از روزانه 5.9 
میلیون تن در سال 91 به 2۳ میلیون تن در 

سال 98 رسیده  است. 
۴۴ مجوز ساخت پالایشگاه نفت دادیم

وزیر نفت با بیان اینکه طرح های بهسازی 
و ارتقای کیفی پالایشگاه ها نیز در این سالها 
انجام شد، گفت:  بهسازی پالایشگاه های تبریز، 
بندرعباس و اصفهان با حدود 2 میلیارد دلار 
سرمایه گذاری انجام شده است که در نتیجه 
اجرای این طرح ها، 7 میلیون لیتر تولید بنزین 
افزایش یافته است و کیفیت 10 میلیون لیتر 
بنزین و 11 میلیون لیتر گازوئیل به یورو ۴ و 5 
ارتقا یافته است. زنگنه همچنین از دو طرح 
تثبیت ظرفیت پالایشی پالایشگاه آبادان و 
واحد تصفیه نفت گاز )GHT( پالایشــگاه 
اصفهان به عنوان دو طرح در حال اجرا نام برد 
و توضیح داد: بــا بهره برداری از طرح تثبیت 
ظرفیت پالایشی پالایشــگاه آبادان مازوت 
تولیدی این پالایشگاه از ۴5 درصد به 2۶ درصد 
می رسد و کیفیت فرآورده این پالایشگاه به یورو 
5 ارتقا می یابد، پیشرفت این طرح هم اکنون 
بیش از ۶5 درصد است و پیش بینی می شود 
فاز نخست آن سال 1۴00 به بهره برداری برسد، 
همچنین واحــد تصفیه نفت گاز )GHT( و 
ارتقای کیفی تولید پالایشگاه اصفهان نیز در 
حال اجراســت که ان شاء ا... واحد تقطیر این 
پالایشگاه اوایل ســال آینده به بهره برداری 
می رسد. وی با بیان اینکه از سال 92 تاکنون 
۴۴ مجوز ساخت پالایشگاه نفت خام و میعانات 
گازی به ظرفیت روزانه سه میلیون و 100 هزار 
بشکه صادر کرده ایم، گفت: آنچه سهم مان در 
قانون حمایت از توسعه صنایع پایین دستی 
نفت خام و پتروپالایشگاه ها را اجرا کردیم. وزیر 
نفت با اشاره به ریل گذاری برای آینده افزود: ما 
سند تامین انرژی بخش حمل و نقل کشور تا 
افق 1۴20 را با تاکید بر کارآیی و بهینه سازی 
مصرف ســوخت تدوین کردیم و در تصویب 
شورای عالی انرژی رساندیم. زنگنه با تاکید بر 
اینکه اگر به بهینه سازی در مصرف توجه نکنیم 
با هیچ برنامه تولیدی پاسخگوی نیازهای کشور 
نخواهیم بود، تصریح کرد: گرچه افزایش تولید 
در بخش گاز و فرآورده های نفتی ضروری است 
امــا جوابگویی بــه نیازها، تنها بــا تاکید بر 
بهینه سازی مصرف تحقق می یابد که نباید از 

این موضوع غفلت کرد.

شهردار پایتخت از رونمایی 12 سامانه برای هوشمندسازی اداره شهر تهران خبر داد.  پیروز حناچی شهردار تهران در مراسم رونمایی از پروژه های هوشمند و 
شهرداری پایتخت اظهار کرد : یکی از وعده هایی که به مردم تهران داده بودیم استفاده از هوشمندسازی در اداره امور شهری بود و خوشبختانه این موضوع در حال 
حاضر محقق شده و از12 سامانه هوشمندسازی در تهران رونمایی شد . وی افزود: افتتاح سامانه الکترونیک مناقصات شهرداری، سامانه مکان محور عملیات بحران، 
سامانه بهشت زهرا)س( و سامانه فضای سبز از جمله سامانه هایی است که درجهت  هوشمندسازی اداره امور شهر تهران افتتاح شد. همچنین سامانه سلامت الکترونیک 
شهرداری برای استفاده شهروندان و کارکنان شهرداری، سامانه ردیابی ناوگان خدمات شهر تهران و سامانه مدیریت بناها و بافت های تاریخی نیز افتتاح شد. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی شهرداری تهران وی اظهار داشت: نسخه جدید خدمات پرتال شهرداری و سامانه مدیریت دستفروشان نیز که جزو الزامات بود، به 
بهره برداری رسید. سامانه تهران من نیز جهت هوشمندسازی شهر تهران بسیار توسعه یافته و در حال حاضر بیش از ۳ میلیون نفر از این سامانه استفاده می کنند. 

همراه بانک ایران زمین، در سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به عنوان برترین اپلیکیشن از نگاه مردمی معرفی شد. 
به گزارش روابط عمومی، همراه بانک ایران زمین توانست در بخش بانک و بیمه سیزدهمین جشنواره وب و موبایل با رای مردم 
رتبه برترین اپلیکیشن از نگاه مردمی را به خود اختصاص دهد. این جشنواره هرساله در گروه های مختلف، یک وبسایت و یک 
نرم افزار موبایل را با رای داوران به عنوان برگزیده معرفی می کند و به آن تندیس برترین وبسایت یا برترین نرم افزار موبایل ایران 

را به عنوان بزرگ ترین افتخار در حوزه وب و موبایل ایران اهدا می کند. مزایده فروش سهام شرکت های وابسته به داتام ، شرکت توسعه تجارت 
داتام)سهامی خاص( متعلق به بانک ایران زمین)سهامی عام(، درنظر دارد سهام شرکت هایی به شرح جدول فوق را از طریق مزایده عمومی و به 

بالاترین قیمت پیشنهادی ارائه شده بابت هر یک از شرکت های مورد مزایده، با رعایت مبلغ تعیین شده به عنوان پایه مزایده واگذار نماید
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گزارش عملکــرد 10 ماهه بانک 
کارآفرین در بخش تسهیلات اعطایی 
نشان می دهد از ابتدای سال جاری تا 
پایان دی مــاه، بیشــترین افزایش 

تســهیلات اعطایی مربوط به تسهیلات مرابحه و جعاله 
است. به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، طی این 
مدت تســهیلات مرابحه با ۳۶2 درصد، 92هزار میلیارد 
ریال افزایش یافته اســت. همچنین تسهیلات جعاله با 
11هزار میلیارد ریال و فروش اقساطی با 10هزار میلیارد 
ریال رشــد را به خود اختصاص دادنــد. گزارش ها و آمار 
موجود نشان می دهد که در سایر تسهیلات اعطایی هم 
شاهد رشدهای خوبی هستیم به گونه ای که در طی 10 
ماه گذشته ۳ میلیارد ریال تسهیلات خرید دین پرداخت 
شــده اســت. البته به دلیل تغییر رویه بانک در اعطای 
تسهیلات مبادله ای و مشارکت مدتی تنها 10 هزار میلیارد 
ریال افزایش ثبت شــده است.بررسی ســهم هر یک از 
تسهیلات اعطایی بانک نشان می دهد تسهیلات مشارکت 
مدنی با ۴2.۴ درصد بیشترین سهم از پرتفوی تسهیلاتی 
بانک را داراست. تسهیلات مرابحه با ۴0.2 درصد ، فروش 
اقســاطی با 7.2 درصد و جعاله با ۴.۶درصددر رتبه های 

بعدی قرار دارند.

یادداشت-۲ خبر

معاون وزیر صمت گفت: وزارت صمت با قیمت گذاری 
دستوری مخالف بوده و معتقد است برای تنظیم بهینه بازار 
بایــد از ابزارهای دیگر اســتفاده شــود تــا جذابیت برای 
ســرمایه گذاری های جدید در صنعت به وجود آید. سعید 
زرندی گفت: صنعت فولاد در حوزه بازارهای مالی کشور اثر 
ویژه ای دارد؛ به طوری که با در نظر گرفتن مجموع شرکت های 
پذیرش شــده در بورس و فرابورس، از ۶10 شرکت پذیرفته 
شده 20 شرکت از زنجیره فولاد هستند.معاون وزیر صمت 
افزود: ارزش بازار شــرکت های زنجیره فولاد 9۶0 میلیارد 
تومان است که 1۶ درصد ارزش کل بازار سهام را این صنعت 

به خود اختصاص داده اســت. وی با اشاره به سود قابل توجه 
این شــرکت ها، میزان فروش آنها در 9 ماهه امسال را 27۳ 
هــزار میلیارد تومان عنوان کرد و افزود: در حوزه بورس کالا 
نیز 10۴ هزار میلیارد تومان معادل ۴1 درصد از کل معاملات، 
مختص زنجیره فولاد بوده است. معاون طرح و برنامه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: 2۴ شرکت در زنجیره فولاد 
آماده حضور در بورس هستند کما اینکه حضور چهار شرکت 
در هفته های اخیر قطعی شده است. وی در خصوص آینده 
صنعت فولاد در کشــور و تغییر رویکرد نسبت به این حوزه، 
گفت: صنعت فولاد به 55 میلیون تن ظرفیت خواهد رسید؛ 

اما لازم است موضوع سرمایه گذاری در حوزه آلیاژی با جدیت 
دنبال شود. زرندی ادامه داد: حوزه فولاد در برق اثرگذار است 
و در افق چشــم انداز، ۴۴ هزار مگاوات کمبود برق داریم. در 
حــوزه گاز نیز 22 درصد گاز کشــور در حوزه فولاد مصرف 
می شــود؛ بنابراین ضروری است بحث انرژی حوزه فولاد به 
صــورت جدی مورد توجه قرار گیرد. وی ادامه داد: در حوزه 
ریل و زیرساخت ها نیز کمبود داریم و چالش آینده صنعت 
فولاد محسوب می شود که باید در این زمینه ها سرمایه گذاری 
کرد. معاون طرح و برنامه با بیان اینکه انقلاب صنعتی چهارم 
اهمیت ویژه ای دارد و رفتن به این ســمت غیرقابل اجتناب 

اســت، گفت: تحول دیجیتال در صنعت فولاد در دنیا اتفاق 
افتاده است و ما باید در این زمینه فعالانه تر عمل کنیم؛ ضمن 
اینکه سند سیاستی صنعت فولاد نهایی شده و برای اعلام نظر 
فعالان این صنعت در دســترس همگان قرار می گیرد که تا 

قبل از تصویب، نظرات صاحب نظران را بگیریم./ مهر 

معاون وزیر صمت اعلام کرد

مخالفت وزارت صنعت با قیمت گذاری دستوری فولاد
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معارفه عضو جدید هیات مدیره بانک 
توسعه صادرات ایران

 به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، 
مدیرعامل این بانک ضمن تقدیر و تشکر از عملکرد خانم 
تانیا یغمایی در این بانک گفت: به اذعان همه مدیران بانک 
توســعه صادرات، خانم یغمایی طی بیش از چهار سال 
همکاری با حسن خلق، آرامش و برخورد حرفه ای نام نیک 
از خود به جای گذاشــته اند، در حوزه فعالیت خود بسیار 
حرفــه ای، صریح و صادقانه عمل کرده اند و امیدواریم از 

تجربیات ایشان در آینده استفاده نیز بهره مند شویم.
وی با اعلام اینکه خانم یغمایی در ســمت مشــاور، 
همکاری های خود را با بانک توسعه صادرات ایران ادامه 
خواهد داد، گفت: سرکار خانم دکتر نجفی نیز از ویژگی 
هایی چون سعه صدر، متانت و تخصص در حوزه بانک های 
توســعه ای برخوردارند و جایگزین مناسبی برای خانم 
یغمایی در بانک خواهند بود. او به ســابقه فعالیت خانم 
نجفی در صندوق توســعه ملی، بانک صنعت و معدن و 
سازمان هدف مندی یارانه ها اشاره کرد و گفت: امیدوارم 
ایشــان با همراهی و همدلی هرچه بیشتردر جریان امور 
بانک قرار گرفته و منشا اثرات مثبت و خیر برای این بانک 

توسعه ای و جامعه صادراتی کشور باشند.
 نرگس نجفی نیز با تشــکر از وزیــر اقتصاد و دولت 
محترم گفت: از اعتماد جناب آقای دژپســند و مجموعه 
دولت برای سپردن این مسئولیت سپاسگزارم؛ امیدوارم 
روند اعطای مسئولیت هایی از این دست به زنان در نظام 
بانکی کشور ادامه داشته باشد، امیدوارم بتوانم با تعامل، 
همفکری و همدلی با اعضای هیات مدیره و مدیران بانک 
توسعه صادرات، به هدف گذاری این نهاد توسعه ای برای 
دستیابی به عنوان اگزیم بانک برتر منطقه در 1۴0۴ موثر 
واقع شوم، بی تردید بالندگی هر سازمان و نهادی در گرو 
برخورداری از سرمایه انسانی است و این مهم جز با همدلی 

و همراهی نیروها میسر نخواهد بود.

گزارش سالانه بانک خاورمیانه برای 
سال 1۳۹۸ منتشر شد

این گزارش به استفاده کنندگان 
کمک می کند تا تصویر روشــن تری از 
نحوه فعالیت بانک خاورمیانه پیدا کنند. 
در بخش نخســت معرفی کسب وکار، 
تاریخچه ای از شــروع فعالیت بانک، 
نگاهی بر استراتژی بانک، ســهام و سهامداران، سرمایه 
انســانی، شعب و نحوه جذب منابع، نحوه ارائه تسهیلات 
نقش مدیریت بین الملل و شعبه مونیخ، مبارزه با پولشویی 
و تطبیق قوانین و نقش فناوری اطلاعات آورده شده است. 
در بخــش دوم این گزارش مدیریت های ســرمایه 
انسانی، بین الملل، اعتبارات، عملیات اعتباری و نظارت، 
بانکداری ســرمایه گذاری، امور شعب، فناوری اطلاعات 
ریسک، مبارزه با پولشویی، حسابرسی داخلی و امور مالی  
گزارش مفصل تری از فعالیت های خود را در سال 1۳98 

ارائه می دهند. 
در بخــش ســوم، گزارش حســابرس مســتقل و 
صورت های مالی بانک به همراه یادداشت های توضیحی 
درج شــده است. در بخش چهارم افشاگری ریسک های 
بانک طبق مدل پیمان بازل به منظور ارائه گزارش شفافی 
از شــیوه مدیریت ریسک بانک در انطباق با رکن ۳ بازل 
شرح داده می شود. بخش پنجم به گزارش اقتصاد ایران 

در سال 1۳98 اختصاص دارد.

مجلس سقف منابع حاصل از درآمدهای نفتی برای سال آینده را تعیین کرد

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی ،رئیس قوه قضائیه گفت: امسال سال جهش تولید است، واگذاری کارخانه قند ابطال و دستور رفع تصرف صادر شد، برای راه اندازی بانک تجارت 
همت کند تا کارخانه راه اندازی شود ، ضمن اینکه نمونه های دیگری بوده که دادگستری ورود کرده و جلوی واگذاری آن را گرفته است.وی درخصوص سفر به منطقه زلزله زده 
سی سخت هم گفت: در جمع زلزله زدگان حضور یافتیم مردم از نبود عدالت در توزیع امکانات گلایه مند بودند که استاندار خود در محل ماند و در شورای اداری حضور پیدا 
نکرد تا خود شاهد خدمت رسانی به مردم باشد و زلزله خیز بودن مناطق کشور، به همین دلیل باید در ساخت و سازها دقت شود سازمان نظام مهندسی، دهیاران و بقیه 
نظارت کنند تا ساختمان بی کیفیت نباشد استاندارد بودن ساخت و سازها مهم است.وی جنگل ها را ثروتی عظیم برای این استان دانست و گفت: دادگستری اقدامات خوبی 
انجام داده تا جنگل های ملی از دست سوداگران و سودجویان دور بماند.در سفرهای استانی آنچه مورد توجه بوده ملاقات مردمی است که در مرکز استان همکاران قضایی 
بسیج  شدند که یک هزار نفر به همکاران قضایی ما مراجعه کردند.در نشست شورای قضایی گزارش هیئت ۲۵ نفر قرائت و تصمیم گیری کردیم، نیازهای اولیه سازمان های 

وابسته به قوه قضائیه دنبال و تصویب کردیم، ۱۳۰۰ میلیارد ریال از اعتبارات استان و قوه  قضائیه برای حل مشکلات دادگستری و سازمان های وابسته اختصاص یابد.

دستاوردهایسفر
رئیسدستگاهقضا

بهکهگیلویه
وبویراحمد

نمایندگان مجلس در بررســی لایحه 
بودجه 1۴00 با میزان یک میلیون 992 هزار 
و 720میلیارد ریال به عنوان ســقف منابع 
حاصل از درآمدهای نفتی برای ســال آینده 

موافقت کردند.
در بخش درآمدی ردیف اول تبصره یک 
ماده واحده لایحه بودجه آمده است: سقف 
منابع حاصل از ارزش صادرات نفت مندرج در 
ردیف 210101، میعانــات گازی و خالص 
صادرات گاز منــدرج در ردیف 210102 و 
منابع مربوط به ۳ درصــد مندرج در ردیف 
210109 جدول شماره )5( این قانون معادل 
یک میلیون و 992 هزار و 720 میلیارد ریال 

تعیین می شود.
نمایندگان در مصوبه مقرر کردند: سهم 
صندوق توسعه ملی از منابع حاصل از صادرات 
نفت خام و میعانات گازی تا سقف یک میلیون 
بشــکه در روز و خالص صادرات گاز بیست 
درصد و مازاد بر یک میلیون بشکه در روز نفت 

خام و میعانات گازی ۳8 درصد تعیین شود.
براساس این ماده با گزارش وزارت نفت 
مبنی بر فروش و با اعلام خزانه داری کل، بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران مکلف است 
پس از وصول منابع بلافاصله نسبت به واریز 
این وجوه و سهم 1۴ و نیم درصد شرکت ملی 
نفت ایران از کل صادرات نفت خام و میعانات 
گازی)معاف از تقسیم سود سهام دولت( و نیز 
ســهم 1۴ و نیم درصد شرکت دولتی تابعه 
وزارت نفــت از محل خالص صــادرات گاز 
طبیعی)معاف از تقسیم سود سهام دولت و 
مالیات با نرخ صفر( و همچنین سهم ۳ درصد 
موضوع ردیف درآمــدی 210109 جدول 
شماره)5( این قانون اقدام کند. مبالغ مذکور 
به صورت ماهانه واریز و از ماه یازدهم ســال 
محاسبه و تسویه می شود. مابه التفاوت سهم 
20 درصد از سقف یک میلیون بشکه صادرات 
مذکور تا ســهم قانونی ۳8 درصد صندوق 
توســعه ملی از محل ورودی این صندوق به 
نسبت ســهم صندوق و دیگر اجزاء در سال 
1۴00 بــه عنوان بدهی دولــت و وام تلقی 
می شــود و بازپرداخــت آن بــه صندوق با 
ســازوکاری اســت که در بودجه سنواتی 

مشخص می شود.
   دولت مجاز به برداشت مشروط از 

ذخیره ارزی شد
نمایندگان در ادامه به دولت اجازه دادند 
در صورتی که منابع دولت از محل صادرات 
نفت کمتر از سقف مقرر باشد نسبت به تامین 
مابه التفاوت حاصل  از منابع، از حساب ذخیره 
ارزی اقدام کند. براساس دربند ج تبصره یک 
ماده واحده؛ چنانچه منابــع دولت از محل 
صادرات نفــت، میعانــات گازی و خالص 
صادرات گاز در سال 1۴00 کمتر از سقف مقرر 
در بند )ب( این تبصره گردد، به دولت اجازه 
داده می شــود با رعایت بند )پ( ماده )17( و 
جــزء )۴( بند )ح( مــاده )1۶( قانون احکام 
دائمی برنامه های توسعه کشور مصوب 10 
بهمن ماه 1۳95 با اصلاحات و الحاقات بعدی 
نسبت به تامین مابه التفاوت حاصل  از منابع 

حساب ذخیره ارزی اقدام کند.
در ادامه این بنده آمده است: در صورت 
تحقق درآمد مازاد بر سقف مقرر در بند )ب( 
این تبصره، درآمد حاصله براساس حکم بند 
)ب( ماده )17( قانون احکام دائمی برنامه های 
توسعه کشور به حســاب ذخیره ارزی واریز 

می گردد.

  وزارت نفت مجاز به خرید گاز مایع و 
یا تهاتر آن با بنزین و گازوئیل شد

نمایندگان مجلس با خرید گاز مایع از 
کشورهای دیگر یا تهاتر آن با بنزین و گازوییل 
ازســوی شــرکت ملی نفت ایران و یا سایر 
شــرکت های تابعه ایــن وزارتخانه موافقت 
کردند. در بخش درآمدی بند الحاقی 2 تبصره 
یک ماده واحده لایحه بودجه آمده اســت: 
وزارت نفت از طریق شرکت های تابعه ذیربط 
مجاز به خرید گازمایع از کشورهای دیگر و یا 
تهاتر آن با بنزین و گازوییل از شرکت ملی نفت 
ایران و یا سایر شرکت های تابعه وزارت نفت 
می باشد و معادل وزنی گاز مایع خریداری یا 
تهاتر شده، نفت گاز یا بنزین صادر می نماید 
تمام عواید حاصل، به حساب شرکت تابعه 

ذیربط آن وزارت خانه واریز می گردد.
همچنین قیمت هرکیلوگرم گازمایع 
تحویلی به شرکت های توزیع کننده برابر دو 
سوم قیمت یک لیتر بنزین سهمیه ای تعیین 
میگردد.دردیگرمصوبه،نمایندگان با افزایش 
اعتبارات استانداردســازی مدارس موافقت 
کردند.براساس بند ب ردیف ه در تبصره یک 
ماده واحده گزارش کمیسیون تلفیق برای 
لایحه بودجه، سهم بند )ب( ماده )۶5( قانون 
الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از 
مقررات مالی دولت )2( مصوب ۴ اسفندماه 
1۳9۳ با اصلاحــات و الحاقات بعدی، از 20 
درصــد به پنجاه درصد افزایش یافته و فقط 
بــرای تامین و استانداردســازی ســامانه 
گرمایشی100 هزار کلاس درس مدارس از 
طریق ســازمان نوســازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشــور با اولویــت مناطق محروم 
روستایی و عشایری اختصاص می یابد. سهم 
افزایش یافته از محل کاهش سهم بند )الف( 

ماده فوق الذکر است.
  دولت مکلف به تسویه بدهی خود 
از محل تحویل نفت خام صادراتی شد

مجلس همچنین دولت را مکلف کرد 
برای تسویه بدهی قطعی خود تا سقف 900 
هزار میلیارد ریال به اشخاص حقیقی و حقوقی 
و تعهدات مربوط به طرح های عمرانی و دفاعی 
از محل تحویل نفت خــام و میعانات گازی 
صادراتی اقدام کند. در بند الحاقی ۴ تبصره 
یک ماده واحده گزارش کمیسیون تلفیق در 

لایحه بودجه 1۴00 آمده است:
دولت مکلف است از طریق شرکت ملی 
نفت ایران درصورت درخواست دستگاه های 
اجرائی ذیربط تا مبلغ 900 هزار میلیارد ریال 
از خالــص بدهی قطعی خود به اشــخاص 
حقیقی، حقوقی، تعاونی و خصوصی که در 
چهارچوب قوانین تا پایان سال 1۳99 ایجاد 
شده و همچنین اجرای تکالیف این قانون از 
جمله پرداخت تعهدات مربوط به طرح های 
عمرانی و دفاعــی از محل تحویل نفت خام 
ومیعانات گازی صادراتی به این اشــخاص 

براساس قیمت روز صادراتی شرکت ملی نفت 
ایران تسویه و از طریق منابع و مصارف عمومی 
دولت و براساس جدول شماره)21( این قانون 

با خزانه داری کل کشور اعمال حساب کند.
اجرای این حکم منوط به اجرایی شدن 
سقف تعیین شــده در بند)ب( این تبصره 
نیست و مازاد بر سقف مندرج در بند مذکور 
است. همچنین در صورت تقاضای اشخاص 
حقیقی، حقوقی، تعاونی و خصوصی دارای 
انواع اوراق مالی اسلامی با سررسید زودتر از 
خرداد سال1۴00،تا سقف150 هزار میلیارد 
ریال از طریق تحویل نفت خام صادراتی به این 
اشخاص به میزان ارزش اسمی اوراق با قیمت 
روز صادرات تسویه نماید. متناسب بامیزان 
استفاده ازسازوکار این بند معادل ۳8درصد 
برای پرداخت ســهم صندوق توسعه ملی و 
1۴ونیم درصد به عنوان ســهم شرکت ملی 
نفت ایران، حواله تحویل نفت قابل انتقال به 

غیر در اختیار آنها قرار می گیرد.
آئین نامه اجرایی این بند به پیشــنهاد 
ســازمان برنامــه و بودجــه بــا همکاری 
وزارتخانه های نفت، دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح، امور اقتصادی و دارائی و صنعت، معدن 

و تجارت به تصویب هیات وزیران می رسد.
همچنین براساس این الحاقی به وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح اجازه داده 
می شــود از محل این بند مبلــغ ۳00 هزار 
میلیارد ریال از ســهمیه نفت خام، میعانات 
گازی را از طریق پالایش در پالایشــگاه های 
غیردولتی که نسبت به افزایش ظرفیت تولید 
خود اقدام نموده اند، به مصرف برساند. معادل 
فرآورده های ناشــی از اجرای این بند جهت 
صادرات آن در اختیار نیروهای مســلح قرار 
می گیرد.نمایندگان مجلس در ادامه بررسی 
لایحه بودجه 1۴00 با پرداخت بدهی دولت 
به بخش های خصوصــی از محل واگذاری 

اموال و دارایی ها موافقت کردند.
براســاس این مصوبه، بدهی دولت به 
بخش های خصوصــی و تعاونی و نهادهای 
عمومی غیردولتی از محل واگذاری اموال و 
داراییهــای متعلق به دولت و موسســات و 
شرکتهای دولتی به استثنای موارد مصادیق 
مندرج در اصل8۳ قانون اساسی ومشمول 
واگذاری موضوع قانون اجرای سیاســتهای 
کلــی اصل ۴۴ از طریق جدول شــماره 18 
)توزیع اعتبارات موضوع واگذاری ســهام و 
سهم الشرکه دولت( این قانون قابل پرداخت 
است. همچنین براساس دیگر مصوبه مجلس 
نمایندگان با بند )ج( ردیف ۳ تبصره 2 ماده 
واحده این لایحه درباره ارســال فهرســت 
شرکت های دارای سهام کمتر از 50 درصد به 

وزارت اقتصاد موافقت کردند.
در بنــد )ج( ردیــف ۳ تبصره 2 لایحه 
بودجه آمده اســت: وزرا و روســای ذیربط 
دســتگاه های موضوع ماده 29 قانون برنامه 

پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اسلامی ایران مصوب1۴ 
اسفندماه 1۳95 با اصلاحات و الحاقات بعدی 
مکلفند تا پایــان خرداد1۴00 فهرســت 
شــرکت های زیرمجموعه خود که مجموع 
سهام دولت و شرکت های دولتی در آنها کمتر 
از 50درصد اســت را به همراه میزان سهام 
تحت تملک دولت در هر شــرکت، به وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی و ســازمان برنامه و 

بودجه کشور ارسال کنند.
   وزارت نفت مکلف به اختصاص ۴ 

میلیون تن قیر برای راه های 
روستایی شد

مجلس در مصوبه دیگری وزارت نفت را 
مکلــف کرد معادل ریالی ۴ میلیون تن مواد 
اولیه قیر به صورت ماهانه برای آسفالت راه های 
روستایی، معابر شهرها، پایگاه ها، پاسگاه ها و 
راه های بین مزارع، نوسازی مدارس و دانشگاه 
فرهنگیان، بیابان زدایــی و انجام عملیات 

خاکپوش اختصاص دهد.
براساس تبصره یک بند الحاقی یک ماده 
واحده، در ســال 1۴00 وزارت نفت مکلف 
است معادل ریالی چهار میلیون تن مواد اولیه 
قیر vb )وکیوم باتوم(، نفت خام را به قیمت 
فوب خلیج فارس با قیمت ارز اعلامی ازسوی 
بانک مرکزی بصورت ماهانه به حساب اعلامی 
خزانه داری کل کشور نزد بانک مرکزی واریز 
نماید. بر این اساس این مقدار قیر برای آسفالت 
راه های فرعی و روســتایی، معابر شــهرها، 
پایگاه ها، پاســگاه ها و راه هــای بین مزارع، 
نوسازی مدارس و دانشگاه فرهنگیان و بیابان 
زدائی و انجام عملیات خاکپوش اســتفاده 

خواهد شد.
  تجمع آموزش دهندگان نهضت 

سواد آموزی مقابل مجلس
جمعی از آمــوزش دهندگان نهضت 
ســوادآموزی در اعتــراض بــه وضعیــت 
استخدامی شــان مقابل مجلس شــورای 

اسلامی تجمع کردند.
تجمع کننــدگان عنوان می کردند که 
آموزش دهندگان نهضت سوادآموزی از سال 
1۳92به بعد در مورد وضعیت اســتخدامی 
شــان بلاتکلیف هســتند و خواستار توجه 

نمایندگان به این موضوع بودند.
  226 نماینده مجلس به توقف 

اجرای پروتکل الحاقی تاکید کردند
22۶ نماینده مجلس در بیانیه ای بر لزوم 
توقف اجرای داوطلبانــه پروتکل الحاقی از 

پنجم اسفندماه تاکید کردند.
در این بیانیه آمده است: در راستای دفاع 
از حقوق هسته ای و وادار کردن دشمنان ملت 
به برداشــتن تحریم های ظالمانه به تبع آن 
گشایش اقتصادی مقرر شده است غنی سازی 
20 درصدی اورانیوم آغاز و نیز با اعطای مهلت 
دو ماهه به آمریکا و ســه کشور اروپایی برای 
برداشتن تحریم های ظالمانه در صورت عدم 
صداقت و عدم انجام تعهدات ملت ایران نیز 
اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی در راستای 
اجــرای بندهای 2۶ و ۳۶ و بند 1۳ قطعنامه 

22۳1 را متوقف شود.
نمایندگان تاکید کردند: همه مسئولان 
نظام از جمله مدیران دولتی موظف هستند 
کــه در صورت عدم رفــع تحریم ها، اجرای 
داوطلبانه پروتکل الحاقی را به صورت کامل از 
5 اسفند 99 متوقف و بازرسی های آژانس را 

صرفا محدود به نظارت های پادمان نمایند.

بانک سینا امکان بستن سپرده های مازاد بدون مراجعه به بانک را فراهم کرد. این بانک برای کاهش مراجعات حضوری به شعب و کمک به 
مدیریت، کنترل و پیشگیری از شیوع بیشتر ویروس کرونا، امکان بستن سپرده های مازاد بدون مراجعه به شعب و از طریق وب سایت بانک را در 
اجرای ضوابط بخشــنامه های بانک مرکزی فراهم کرده است. پیرو دستورالعمل های ابلاغی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران برای ارتقای 
امنیت و صیانت از حساب های مشتریان، بانک سینا امکان اخذ درخواست مشتریان برای تجمیع سپرده های مازادشان را به صورت غیرحضوری 
فراهم آورده اســت. با این امکان، مشــتریان بدون مراجعه به شعب این بانک می توانند نسبت به تجمیع یا بستن سپرده های مازاد خود و واریز 
موجودی آنها به هریک از حساب های خویش نزد این بانک اقدام کنند. همچنین این امکان نیز وجود خواهد داشت که مشتریان در صورت عدم 

تمایل با مراجعه به هر یک از شعب بانک سپرده های مازاد ریالی خود را تجمیع و به سایر سپرده های خود واریز کنند. 

هیئت مدیره شرکت بیمه ملت، پیشنهاد افزایش سرمایه این شرکت را به مجمع عمومی فوق العاده ارائه داد.به گزارش روابط عمومی بیمه ملت؛ پیشنهاد افزایش 
سرمایه شرکت بیم ملت با نماد »ملت« با توجه به ماده 1۴ قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی مصوب خردادماه سال 
98 مجلس شورای اسلامی و به منظور رونق تولید و ایجاد اشتغال از طریق اصلاح ساختار مالی در راستای افزایش توانگری مالی و تعمیم انواع پوشش های بیمه در 
کشور توسط هیات مدیره بیمه ملت به مجمع عمومی فوق العاده ارائه شد.بر اساس این گزارش، مقرر شده است تا این افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید ارزیابی 
دارایی ها حدقل به مبلغ 29.891 میلیارد ریال و به میزان 10۴9 درصد انجام شود.بدیهی است افزایش سرمایه یادشده منوط به موافق سازمان بورس و اوراق بهادار 
و بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران و تصویب آن در مجمع عمومی فوق العاده سهامداران خواهد بود.گفتنی است؛ سرمایه بیمه ملت طی صورت جلسه هیات مدیره 

مورخ 19 شهریور 95 و تاییدیه شماره ۴۶007/۶02/95 مورخ 21 آذر 95 بیمه مرکزی؛ مبلغ 2850 میلیارد ریال است.

امکانبستنغیرحضوریسپردهمازاددربانکسینا افزایشسرمایه1۰۴9درصدیبیمهملتکلیدخورد

موفقیت موسسه اعتباری ملل در تحقق 
برنامه ها و اهداف

محمد رضا مروجی قائم مقام موسســه اعتباری ملل 
ضمن اشــاره به تحقق اهداف از پیش تعیین شده در سال 
جاری گفت انتظار می رود که امســال EPSٍ خوبی داشته 
باشیم، در سال های گذشته طرح ها و پروژه هایی را به اجرا 
درآوردیم که در سال جاری به بهره برداری رسیدند لذا پیش 
بینی می کنیم که سهام موسسه از این عملکرد رشد خوبی 
داشته باشــد. به همه کسانی که سرمایه خود را وارد بورس 
کرده اند توصیه می کنیم که بیشتر سهام دار باشند تا نوسان 
گیر چون این ورطه یک دنیای کاملا تخصصی و حساب شده 
اســت که خدایی نکرده در صورت عدم اطلاع و بر اســاس 
اتفاقات هیجانی سرمایه های زندگی خود را در معرض آسیب 
قرار ندهید. وی در خصوص کنترل تورم گفت: تازمانی دولت 
بر روی اقلام و کالاها سوبسید و یارانه در نظر بگیرید امکان 
مهار تورم و  رفع رکود وجــود ندارد. لذا برای مهار تورم می 
بایست نرخ اقلام را با جامعه جهانی سازگار کنیم. برای این 
منظور ناچار به انجام یک عمل جراحی در اقتصاد هستیم که 
ســختی های خاص خودش رو دارد ولی با حمایت دولت و 
همراهی مردم  میتوان از این بحران عبور کرد. او  در خصوص 
اصلاح قانون جدید بانکداری در مجلس شــورای اسلامی 
گفت: این عمل مجلس گام مهمی برای اصلاح این قانون می 
باشد اما به نظر می رسد با همفکری کارشناسان بانکی می 
توان طرح بدون نقض و پرباری را به تصویب رساند و نبایستی 
در تصویــب این طرح عجله کرد  و چنانچه  این اصلاحیه از 
طرف دولت و با نظر کارشناســان دولتی و سیستم بانکی به 

مجلس ارایه شود طرح کامل و بدون ابهام خواهد بود.

سایت بانک سامان برترین وب سایت 
جشنواره وب و موبایل شد

هیئت داوران سیزدهمین جشنواره 
وب و موبایل ایران به اتفاق آرا سایت بانک 
سامان را به عنوان برترین وب سایت این 
جشنواره انتخاب کرد. به گزارش سامان 
رســانه، هیئــت داوران ســیزدهمین 

جشنواره وب و موبایل ایران به اتفاق آرا سایت بانک سامان را 
به عنوان برترین وب سایت این جشنواره در حوزه بانک و بیمه 
و شرکت های بورسی انتخاب کرد. بر این اساس، هیئت داوران 
این جشنواره پس از بررسی آثار رسیده به دبیرخانه و با ملاک 
قرار دادن شاخصه های داوری در حوزه های کارکرد، محتوا، 
تجربه کلی، طراحی دیداری، ساختار و مسیر، تعامل و نوآوری، 
به اتفاق آرا ســایت بانک سامان را شایسته دریافت تندیس 
برترین وب سایت سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران 
دانستند. لازم به ذکر است که بانک سامان طی ماه های اخیر 
در حال نوسازی و بهسازی وب سایت خود برای ارائه تجربه 

کاربری بهتر به مخاطبان خود است.

قدردانی از بانک آینده در بیست و 
دومین جشنواره خیرین مدرسه ساز

در بیست و دومین جشنواره تکریم 
خیرین مدرسه ساز کشور، از بانک آینده 
قدردانی شــد. در این آیین که با حضور 
اســحاق جهانگیری، معاون اول رییس 
جمهور، محســن حاجی میرزایی، وزیر 

آموزش و پرورش، محمدباقر نوبخت، رییس سازمان برنامه و 
بودجه، علی ربیعی، سخنگوی دولت و معصومه ابتکار، معاون 
امور زنان و خانواده رییس جمهور در ســالن حجاب کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان برگزار شد، با اهدای لوح 

تقدیر، از بانک آینده، قدردانی شد. 
بانک آینده در عمل به مسئولیت اجتماعی خود در نگاه 
به روشنای نسل آینده کشورمان، اقدام به ساخت و تأسیس 
مدارسی در مناطق کم تربرخورداراز امکانات آموزشی کرده 
است که از آن جمله می توان به ساخت مدارس 15 گانه »امید 
آینده« در: »بندرعباس، روســتای خون سرخ«، »بیرجند، 
روستای مهرشهر«، »تنگســتان، روستای باغک جنوبی«، 
»ریگان در کرمان«، »یاسوج، روستای مادوان«، »زاهدان«، 
»ایلام«، »سنندج، روستای آساوله«، »شریف آباد فارس« و 

»تهران، چهاردانگه اسلام شهر« اشاره کرد.

هفته نامه اقتصادی ایران

بــه گزارش اعتبار به نقل از  روابط 
عمومی بانک اقتصاد نوین، درخشش 
شرکت های لیزینگ اقتصادنوین و تامین 
سرمایه نوین در میان برترین شرکت های 
ایرانشرکت های لیزینگ اقتصادنوین و 
تامین سرمایه نوین از جمله شرکت های 
گــروه مالی اقتصادنوین در بیســت و 
سومین رتبه بندی شرکت های برتر ایران 

به ترتیب موفق به کسب رتبه نخست در 
»شــاخص بازده فروش« و »شاخص 
بهــره وری کل عوامــل« در گــروه 
واسطه گری های مالی شدند،  شرکت 
لیزینگ اقتصادنوین توانســت برای 
نخستین بار، در میان شرکت های بزرگ 
گروه واسطه گری مالی، مقام نخست از 
نظر بازده فروش را از آن خود کند. در این 

دوره، شــرکت لیزینگ اقتصادنوین با 
چهار رتبه صعود نسبت به دوره پیش، 
توانســت در بین 1۴ شــرکت گروه 
واسطه گری های مالی به عنوان پیشتاز از 
نظر بــازده فــروش )105.21درصد( 
مفتخر به دریافت لوح شود. این درحالی 
است که میانگین صنعت در شاخص 
بازده فــروش، ۶2 درصد بوده اســت.

همچنین، شرکت لیزینگ اقتصادنوین، 
در این دوره، نسبت به دوره گذشته، در 
شاخص سود قبل از کسر مالیات 9.۳ و 
در شاخص ارزش افزوده 1.۴درصد رشد 
را نیز تجربه کرده اســت. گروه تأمین 
ســرمایه نوین با نماد بورسی “تنوین” 
به عنوان بزرگ ترین شــرکت تامین 
سرمایه کشــور نیز بر اساس عملکرد و 
صورت های مالی سال 1۳98 موفق به 
کسب رتبه اول “شاخص بهره وری کل 

عوامل در گروه واسطه گری های مالی” 
شد. گفتنی است ســازمان مدیریت 
صنعتی هر ساله بر اساس میزان فروش و 
عملکرد مالی شــرکت ها و موسسات 
تجاری و با استناد به صورت های مالی 
تایید شده اقدام به رتبه بندی شرکت های 
برتر ایران از میان 500 شرکت بزرگ و 
تأثیرگذار در اقتصاد کشور می کند که 
مهم ترین هدف آن شناســایی جایگاه 
بنگاه های اقتصادی و گروه های صنعتی 

و همچنیــن گســترش رقابت بین 
بنگاه هــای اقتصــادی و کمــک به 

سیاست گذاران اقتصادی کشور است.

رتبه اول “تامین سرمایه نوین” در شاخص بهره وری 

خبر خبر



 فضای ورزش جوانمردانه است 
و هر کُری مودبانه  ای ایرادی ندارد

 محمد جــواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات گفت: پیروزی پرســپولیس مقابل 
گل گهر با 5 گل و مثل همیشه توییت حمایتی وزیر ارتباطات از تیم 
سرخپوش. در سال های اخیر همواره وزیر جوان علاقه اش به تیم 
پرسپولیس را نشــان داده است. او وارد کل کل های هواداری هم 
شــده و چون فعالیت گســترده ای هم در توییتر دارد بیشــتر 
کل کل هایش را آنجا منتشــر می کند، وی که از بازی تیم مورد 
علاقه اش بسیار خوشحال بود توییت کرده بود که»چه حیف بازی 
۶ گل نداشــت، البته این رکورد فقط برای اســتقلال اســت«.
اظهار نظری که باعث شد تا در فضای مجازی انتقاد تند آبی ها را به 
همراه داشته باشد. آنها از وزیر جوان خواسته بودند تا از هواداران 
استقلال عذرخواهی کند. اتفاقی که دوباره واکنش او را به همراه 
داشته و گفته است:»چرا باید عذرخواهی کنم؟« او در گفت و گویی 
از این حرف زده که شما ناراحت نباشید چرا که فحش این اتفاق را 
دارم من می خورم!» مگر چه اتفاقی رخ داده است؟ یک تیم قهرمان 
شده است، ما هم حرف زدیم. فحشش را به من می خواهند بدهند، 
چرا شما ناراحت هستید؟ من حرفم را مودبانه و محترمانه زدم. 
این که فحش می دهند تقصیر من نیســت.چرا باید عذر خواهی 
کنم؟ مگر توهین کردم؟ مگــر تاریخ را من رقم زدم؟ مگر  آقای 
خلیل زاده ننوشت آرزوی شما خاطرات ماست؟ او به من زنگ زد 
و گفت می خواهم مطلبی را منتشــر کنم و من هم گفتم ایرادی 
ندارد. آنها هم حق دارند.« جهرمی این را گفت و ادامه داد:»آقای 
فنونی زاده هم مطلبی نوشت، ما حتی با این فرد چند جلسه فوتبال 
بازی کردیم و با هم دوست هستیم. فضای ورزش جوانمردانه است 
و هر کُری مودبانه  ای ایرادی ندارد. من گفتم هر استقلالی علیه من 
کری خواند شما پخش کنید، من اصلا ناراحت نمی شوم. من هم 
یک جوان هستم و بی ادبی نکردم، جمله دوم من طوری بود که 
یک عده گفتند آقای وزیر شما درست گفتید دو ستاره استقلال 

دست نیافتنی است.«

 ارزیابی عملکرد شاخص های
 کمی پست بانک ایران

یازدهمین جلسه ارزیابی عملکرد شاخص های کمی 
با حضور مدیر عامل ، معاونین ، مدیران امور و روسای مناطق 
و اســتان های پســت بانک ایران با رعایت پروتکل های 
بهداشــتی به صورت حضوری و غیرحضوری برگزار شد.   
دکتر بهزاد شیری ضمن اشاره به عملکرد مطلوب بانک در 
شــاخص های کمی هدف گذاری شــده، گفت:  با تلاش 
جمعی و در راســتای برنامه تدوین شده بانک، منابع موثر 
پست بانک ایران در بهمن ماه سال جاری نسبت به ابتدای 
سال 71% رشد کرده است که این شاخص در صنعت بانکی 
در نوع خود یک رکورد جدید اســت،  اغلب رشد منابع در 
بخش منابع ارزان قیمت بوده که بر شاخص های سودآوری 
بانک اثر مســتقیم خواهد داشت، در پایان دی ماه امسال 
نسبت پایانه های فروش سود ده پست بانک ایران نسبت به 
ابتدای سال حدود 7 درصد افزایش داشته که این موضوع 
بیانگر توجه به خدمات الکترونیک و مدیریت مناسب این 
ابزار پرداخت در بانک است . او عملکرد بانک در اعتبارسنجی 
و مدیریت مطالبات را مطلوب ارزیابی و اعلام کرد که با این 
روند مطابق برنامه نسبت مطالبات معوق پست بانک ایران 
در پایان سال به 5 درصد کاهش خواهد یافت و با تحقق این 
موضوع رکورد جدید در صنعت بانکداری رقم خواهد خورد.      
وی در پایــان ضمن دعوت از همه همکاران جهت نهایی 
کردن برنامه های ســال آتی، توجه بــه مدیریت بهینه 
نقدینگی، بانکداری الکترونیک و پاســخ به موقع به نیاز 
مشــتریان بانک، اظهار داشت: مدیران و همکاران بانک با 
روحیه تعامل و همکاری شاخص های مالی و بانکی مثال 
زدنی را در پایان قرن 1۴ به یادگار بگذارند، که برای تحقق 
این مهم طرح ها و ابزارهای مناسبی نیز تصویب و برای اجرا 

ابلاغ شده است

دولت مخالفتی با استفاده از اینترنت ماهواره ای ندارد
همزمان بــرای تلاش در خصوص کم 
کردن وابســتگی به خارج، برای استفاده از 

اینترنت ماهواره ای هیچ مخالفتی نداریم.
دکتر ابوالحســن فیروزآبــادی دبیر 
شــورای عالی فضای مجازی بــا اعلام این 
مطلب گفت: متاســفانه در انعکاس اخبار 
مربوط به تشکیل کارگروه اینترنت ماهواره 
ای بیشــتر جنبه محدودســازی اینترنت 
مدنظر قرار داده شد، در حالی که نگاه ما این 
بود که برای این تحول بزرگ که در دنیا اتفاق 
مــی افتد، تمهیدات مناســبی پیش بینی 

کنیم.
وی تاکید کرد: ما موظف هستیم هم 
راســتا با این تحول بزرگ در کشور، آماده 
سازی های مناسب را انجام دهیم. این آماده 
سازی هم در حوزه مقررات گذاری و هم در 
حوزه فنی است. در حوزه فنی ما در دو بعد 
در حال مطالعه هستیم. یک بعد، شبکه ثابت 
اســت که ایــن شــبکه باید بــه مراتب 
سرویس های بهتری از منظومه های ماهواره 
ای به مردم کشور ارائه کند. بیر شورای عالی 

فضای مجــازی با بیان اینکه مــا در حوزه 
اینترنت ثابت در کشور عقب افتادگی هایی 
داریــم، افزود: ما به دنبال این هســتیم که 
بتوانیم شاخص های خدماتی شبکه ثابت را 
افزایش بدهیم. همینطور تمهیداتی در حوزه 
فضایی اندیشیده ایم تا بستری فراهم شود 
که شــرکت های خصوصی با کمک بخش 
های دولتی به صورت مشارکت عمومی - 
خصوصی منظومه کوچک ماهواره ای ملی 

را راه اندازی کنند تا دراین حوزه وابستگی 
100 درصدی به کشــورهای دیگر نداشته 
باشــیم؛ ضمن این که مایل هستیم از این 
منظومه های ماهواره ای حتما در نقاط دور 
افتاده کشور استفاده کنیم.وی تصریح کرد: 
از طرف دیگر به فکر این هستیم تا با استفاده 
از قابلیت هایی که بخش فضایی کشور دارد، 
بخش دولتی و خصوصی در حوزه ساخت و 
پرتاب ماهواره وارد حوزه ساخت ماهواره های 

»کیوب ست« که مخصوص ساخت منظومه 
های ماهواره ای اســت، شویم.فیروزآبادی 
تاکید کرد: در حال مذاکره هســتیم تا اگر 
امکان داشته باشد از همکاری چین و روسیه 
در رسیدن به این هدف استفاده کنیم. این 
کشــورها هم پروژه هایی در این  باره دارند و 
طبق برنامــه زمان بندی آنها هم به صورت 
پایلــوت منظومه ماهــواره ای در مدار قرار 
خواهند داد و بتوانیم کار مشــترکی در این 
حوزه داشته باشیم.وی خاطرنشان کرد: ما 
در کارگــروه های مختلف مقرراتی،  حقوق 
بین الملل، توســعه حوزه فضایی و توسعه 
شبکه ثابت کشــور را در دسترس بررسی 
داریم البته توسعه شبکه موبایل کشور هم 
می تواند در زمینه جبران عقب ماندگی ما 
موثر باشد. دبیر شورای عالی فضای مجازی 
تاکید کرد:  تلاش ما بر این است که تا جایی 
که امکان دارد از منظومه های ماهواره ای بی 
نیاز باشــیم، اما بــه هیچ وجه بــه دنبال 
ممنوعیت استفاده از این تحول بزرگ که در 

دنیای فناوری به وجود آمده، نیستیم.

حسین فلاح جوشقانی معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات  در رشته توئیتی نوشت: با مصوبه مجلس قیمت اینترنت گران و توسعه اینترنت در مناطق محروم نیز متوقف خواهد 
شد. درآمد اپراتورها مستقیم به تعرفه وابسته است و افزایش درآمد خزانه و پرداخت آن به سازمان صداو سیما حتماً با رشد قیمت اینترنت مواجه خواهد شد، در همین راستا محمد 
جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات نیز در توئیتی از گران شدن بسته های اینترنتی اپراتورها با مصوبه مجلس خبر داد. درصورت تصویب مصوبه کمیسیون تلفیق، مبنی بر افزایش ۳۰۰۰ 
میلیارد تومانی مالیات اپراتورها و اختصاص آن به برخی دستگاه ها از جمله صداوسیما قیمت بسته های اینترنتی افزایش می یابد.در پی این اظهارنظرها، مجتبی رضاخواه عضو هیأت 
رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه مجلس نیز گفت: ما مصوب کردیم که درآمد دولت از اپراتورهای ارتباطی ۱۰ درصد افزایش پیدا کند و به دنبال آن هستیم که این افزایش درآمد، 
صرف ایجاد زیرساخت، توسعه زیرساخت و توسعه شبکه های مرتبط با تلفن همراه باشد از این رو تأکید می کنم که به طور حتم در سال ۱۴۰۰ قیمت اینترنت افزایش پیدا نخواهد کرد.

گفتنی است در مصوبه مجلس حق الامتیاز و حق السهم دولت از اپراتورهای ارائه دهنده خدمات مخابراتی به میزان ۱۰ درصد افزایش یافته و به حساب درآمد عمومی ردیف ۱۳۰۴۰۴ 
نزد خزانه داری کل واریز می شود. منابع حاصل به میزان ۳۰ هزار میلیارد ریال با هدف حمایت از تولید محتوا و فعالیت های فرهنگی و نظارت در فضای مجازی هزینه می شود

قیمت
بستهاینترنت
اپراتورهاافزایش
مییابد

عباس مقتدایی نماینده مردم اصفهان و نایب رئیس اول کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی با حضور در ذوب آهن اصفهان، ضمن بازدید از خط تولید و پروژه های این شرکت با مسوولان ذوب آهن دیدار و 
گفت وگو کرد. به گزارش روابط عمومی ذوب آهن اصفهان، وی با اشاره به تجهیزات مدرن موجود در کارگاه نورد۶50 ذوب آهن 
که تولید ریل انجام می دهد، گفت: با این توانمندی به جمع 5 کشوری پیوستیم که از دانش فنی و فناوری لازم برای تولید 
انواع ریل های استاندارد برخوردار هستند.  او بهره گیری از  فناوری و تجهیزات تولید ریل را که نیازمند برخورداری از چندین 
دانش در کنار هم است کار دشوار و پیچیده ای دانست و اظهار کرد: باید در سطح ملی، انواع حمایت ها را از صادرات محصولات 
ذوب آهن اصفهان داشته باشیم و این تولید ملی را به سطح بالاتری از ثروت آفرینی برسانیم. وی با اشاره به نیاز ذوب آهن 
اصفهان به مواد اولیه گفت: مجلس آمادگی هرگونه حمایت از صنایع مهم کشور را دارد و می توانیم با ایجاد هماهنگی با 
دستگاه های مختلف در این زمینه عمل کنیم. یکی از دغدغه های اصلی نمایندگان مجلس، افزایش تولید ملی است، بنابراین 
تلاش می کنیم در یک فضای منطقی و مبتنی بر رفع نیازهای جامعه، شرایطی ایجاد کنیم که تولیدکننده و مصرف کننده 
هر دو منتفع شوند. در این راستا حفظ تولید و حمایت از مصرف کننده با هم انجام می شود و یک سویه نگری نخواهیم داشت.

ضرورتحمایت
ازصادراتمحصولات
ذوبآهن

عباس مقتدایی

 فرنوش نوبخت مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران با اشاره به اینکه آمار مسافران نسبت به اوایل بهمن 10 
درصد افزایش یافته است، گفت: برای پیشگیری از انتقال کرونا در مترو، شهروندان سفرهایشان را مدیریت کنند. : 
طی روزهای اخیر نسبت به اوایل ماه پیش 10 درصد به آمار مسافران مترو افزوده شد و روزانه یک میلیون و100 هزار 
نفر از مترو استفاده می کنند.وی با اشاره به اینکه اجرای طرح غربالگری کرونا در مترو با دریافت کد ملی جهت خرید 
کارت بلیت مترو در حال انجام است، گفت: اینکه تاکنون چند نفر مبتلا به کرونا از این طریق شناسایی شده اطلاعی 
ندارم و آمار را از ستاد مقابله با کرونای تهران پیگیر خواهیم شد.او با اشاره به اینکه به رغم بحران اقتصادی و کاهش 
آمار مسافران، جابه جایی شهروندان را در خطوط مختلف با تمام ظرفیت انجام داده ایم، گفت: برای اینکه هزینه ها را 
جبران کنیم نیاز به کمک دولت از طریق اجرای مصوبات مربوطه داریم.یک سال از شیوع کرونا می گذرد و طی این 
یک ســال، مداوم ضدعفونی قطارهای مترو انجام گرفته و مشکلی در این راستا نداشته ایم.وی با اشاره به اینکه فعلا 
افزایش نرخ بلیت مترو نداریم، گفت: شهروندان سفرهای خود را از طریق مترو مدیریت کنند، چرا که قادر نیستیم 
ظرفیت قطارهای مترو را افزایش دهیم و در صورت بی توجهی شــهروندان نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی، 
خطر ابتلا به کرونا وجود دارد، بنابراین برای رعایت فاصله اجتماعی،  مدیریت سفر توسط شهروندان حائز اهمیت است.

۳۳00میلیاردریالپروژه
امروزدرفرودگاهکرمان
افتتاحشد
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برخلاف ادعاهایی همچون خزانه خالی اســت بررسی 
آمارهای فروش نفــت و میعانات گازی و فرآورده های نفتی 
نشــان می دهد دولت روحانی طی هفت ســال اخیر، ۳۶5 
میلیارد دلار درآمد ارزی کســب کرده است.کل درآمدهای 
نفتی کشور شامل نفت و میعانات گازی و فرآورده های نفتی 
در این دوره زمانی، ۳۶۴ میلیارد و ۴98 میلیون دلار بوده که 
از این میزان واریزی به صندوق توسعه ملی 70 میلیارد و 777 
میلیون دلار بوده است. طبق اطلاعات به دست آمده از سازمان 
برنامه و بودجه، دولت تدبیر و امید به طور متوسط از سال 92 
تا پایان چهار ماهه ابتدایی 99 در عمل و به صورت متوسط، 
سالانه 18.9 از درآمدهای ارزی ناشی از صادرات نفت و گاز را 
به صندوق توسعه ملی واریز کرده است. براساس قوانین، منابع 
ارزی حاصل از صادرات نفت )نفت خام و میعانات گازی( و گاز 
پس از کسر سهم ماده 12 قانون رفع موانع تولید، بین شرکت 

ملی نفت ایران )1۴.5 درصد(، صندوق توسعه ملی و دولت 
تقسیم می شود. به طور متوسط و مطابق با قانون برنامه پنجم 
و ششم توسعه، دولت بایستی ۳1.7 درصد از درآمدهای ارزی 
ناشی از نفت و گاز را به صندوق توسعه ملی واریز می کرد و این 
در حالی اســت که به طور متوسط و مطابق قوانین بودجه 
سنواتی، این سهم به درخواست دولت و موافقت مجلس، به 
2۳.۶ درصد کاهش پیدا کرده است. اما همان طور که اشاره 
شد، دولت عملا فقط کمتر از 20 درصد از این درآمدهای ارزی 
را به صندوق توسعه واریز کرده یعنی دولت حتی سهم صندوق 
توسعه مطابق قوانین بودجه را نیز رعایت نکرده است. بهتر بود 
متوســط سهم صندوق توسعه ملی در دولت تدبیر و امید از 
ســال 9۳ تا 1۴00 مبنــا قرار می گرفت امــا به دلیل آنکه 
عملکردی دقیقی از بخش اعظم امسال وجود ندارد و همچنین 
عملکرد ســال آینده مشخص نیست، مبنا از سال 92 تا 99 

گرفته شد.  بر اساس قانون برنامه پنجم توسعه کشور، مقرر 
شده بود که در سال اول برنامه 20 درصد از درآمدهای ارزی 
کشور به صندوق توسعه ملی اختصاص یابد و سالانه سه درصد 
به این ســهم افزوده شــود؛ یعنی در سال آخر برنامه پنجم 
)1۳95( باید ســهم صندوق توسعه ملی از درآمدهای ارزی 
کشــور ۳5 درصد باشد. بر اساس این گزارش، در چهار ماهه 
سال 1۳99 حدود 19.8 درصد از درآمدهای ارزی دولت به 

صندوق واریز شد.
 همچنین بر اساس لایحه بودجه 1۴00، سهم صندوق 
توسعه ملی از درآمدهای ارزی حاصل از صادرات نفتی کشور 
20 درصد بیان شــده است و مابه التفاوت آن با هدف برنامه 
ششم توسعه کشور یعنی 18 درصد به عنوان بدهی دولت به 
صندوق، تلقی شــود )البته این رقم درباره صادرات نفت در 

سقف یک میلیون بشکه در روز است(./ فارس

در آمد نفتی دولت ۳65 میلیارد دلار ، از سال ۹2 تا پایان چهار ماهه ابتدایی۹۹

خبر خبر

بیمه پارسیان در ادامه فعالیت خداپسندانه و مسئولیت اجتماعی خود در مناطق محروم کشور، احداث مدرسه ای دیگر در 
روستای تپرقو واقع در استان کهگیلویه و بویراحمد را آغاز نمود. به گزارش روابط عمومی بیمه پارسیان؛ در ادامه فعالیت بیمه 
پارسیان در ساخت مدارس در مناطق محروم کشور، کلنگ مدرسه ابتدایی در روستای تپرقو از توابع دشت روم شهرستان 
بویراحمد به زمین زده شد که در دو هفته اخیر این دومین مدرسه ای است که احداث آن با هزینه بیمه پارسیان آغاز می شود.

براساس این گزارش، بیمه پارسیان اولین شرکت بیمه ای می باشد که در احداث مدرسه در این استان اقدام نموده است. احداث 
این مدرسه دو کلاسه با حضور جمعی از مدیران بیمه پارسیان و هم چنین مدیران و مسئولان آموزش و پروش استان کهگیلویه 
و بویر احمد و با هدف تسهیل کسب علم و دانش برای آینده سازان کشورمان که در مناطق محروم هستند آغاز شد.بیمه پارسیان 
در سال های اخیر ساخت 2 مدرسه در مناطق محروم کرمانشاه را به پایان رسانده و پیش از این نیز احداث مدارس در استان 
خوزستان، هرمزگان و سیستان و بلوچستان را  آغاز نموده است. در حال حاضر نیز با شروع احداث مدرسه در این منطقه محروم 
به عنوان ششمین مدرسه بیمه پارسیان در کشور، امید است کمبود فضاهای آموزش در کشور و به طبع آن استان های کم 

برخوردار مرتفع گردد و گام موثری برای تحصیل فرزندان مستعد و پرتلاش این مرز و بوم و ساخت ایرانی آباد باشد.

آغازساختششمینمدرسه
بیمهپارسیاندرمناطق
محرومکشور

بیمه پارسیان

در بیست و دومین دوره آزمون صلاحیت حرفه ای که توسط انجمن حرفه ای صنعت بیمه برگزار شد، شرکت بیمه 
سامان عناوین »بیشترین تعداد قبولی«، »رتبه نخست برگزیدگان« و دارنده »چهار رتبه تک رقمی« را از آن خود کرد. به 
گزارش روابط عمومی شرکت بیمه سامان، در این دوره از آزمون که 27۳ نفر شرکت کننده و 1۶0 نفر قبولی داشت، ۶0 نفر 
از کارکنان شرکت بیمه سامان توانستند نمره قبولی در آزمون را کسب کنند. » سارا منشاری« کارشناس خدمات بیمه گری 
شعبه تخصصی عمر شرکت بیمه سامان که تحصیلات کارشناسی ارشد مدیریت بیمه را دارد در این آزمون رتبه نخست را 
از آن خود کرد. »زهرا عزیز حقیقی« معاون اداره نظارت خسارت بیمه های آتش سوزی، » راحله خواجه حسینی« نماینده 
و »مجید جعفری« کارشناس خدمات بیمه گری شعبه تخصصی عمر شرکت بیمه سامان نیز موفق شدند به ترتیب رتبه 
های چهارم، هشتم و نهم این دوره از آزمون را کسب کنند. انجمن حرفه ای صنعت بیمه متشکل از افراد صاحب نظر و 
پیشکسوت در امر بیمه است و در راستای افزایش توان حرفه ای و علمی صنعت بیمه کشور فعالیت می کند.  از جمله اهداف 
اساسی انجمن حرفه ای صنعت بیمه، ایجاد محیطی مساعد برای رشد کارشناسان مستعد است که با گسترش استاندارد 

صلاحیت حرفه ای کارکنان و متخصصان صنعت بیمه کشور، در همه سطوح و حوزه های فنی و اجرایی فراهم می شود.

دربیستودومیندوره
آزمونصلاحیتحرفهای
صنعتبیمه»برتر«شد

بیمه سامان 

رضا مصطفوی، مدیرعامل بیمه میهن در مراسم معارفه سرپرست جدید شعبه این شرکت در زاهدان با اشاره 
به اینکه سیستان و بلوچستان از استان های محروم کشور و دارای ظرفیت های بالقوه ای است، افزود: این استان برای 
ظرفیت سازی و ترویج فرهنگ بیمه نیازمند توجه ویژه و جدی است و دراین راستا باید بر استفاده از تمام ظرفیت ها 
و سرمایه های انسانی برای دستیابی به این اهداف توجه شود. سهم بیمه میهن از پرتفوی بیمه ای این استان بسیار 
ناچیز است، باید با برنامه ریزی و فعالیت در جهت گسترش بیمه های خُرد و بیمه های زندگی و اصلاح ترکیب پرتفوی 
و عدم پذیرش ریسک های پرخطر، بتوانیم زمینه توسعه فعالیت ها، ایفای نقش فعال در بازار و افزایش پرتفوی را 
فراهم سازیم. عضو هیات مدیره بیمه میهن، ضمن ارائه رهنمودهای لازم برای پیشبرد امور شرکت، تمرکز بر توسعه 
و تقویت فروش بیمه های زندگی و اموال، به کارگیری و توســعه فناوری اطلاعات در حوزه های مختلف، آموزش 
کارکنان و شبکه فروش به منظور ایجاد فضای رقابتی و افزایش توان فنی و به روز رساندن اطلاعات بیمه ای آنان، 
توسعه، تقویت و توانمندسازی شبکه فروش در ابعاد مختلف، افزایش نظارت بر عملکرد شعب و شبکه فروش به 
لحاظ رسیدن به وضعیت مطلوب و در نهایت تامین منافع همه ذی نفعان را از اهم برنامه های بیمه میهن برشمرد.

بیمهمیهن
بهدنبالافزایش
پرتفویدراستانهایمحروم

بیمه میهن

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت، سامانه سامیار )اعتبار در معاملات( را نخستین گام در تامین مالی 
زنجیره تامین صنایع ذکر کرد و یادآور شد: پوشش معاملات فی ما بین و کاهش واسطه گری همچنین پیاده سازی 
نظام بهره وری در اقتصاد از جمله مزایای این اقدام است که همه دست اندرکاران بخش صف و اجرا باید همراهی و 
همکاری لازم را در زمینه معرفی و فروش خدمات این سامانه به عنوان محصول جدید بانک، داشته باشند.وی به 
مدیران بخش اجرای بانک ملت توصیه کرد که با بازاریابی مناسب، مشتریانی را که می توانند از این محصول به نحو 
بهینه استفاده کنند به بانکداری تجاری  معرفی کنند تا نفع فروش این محصول عاید مشتریان و بانک شود.   با هدف 
تامین مالی زنجیره های کسب و کاری، تسهیل ارتباط بین خریداران و فروشندگان، افزایش بهره وری تامین مالی 
در زنجیره های تامین، کاهش مخاطره تامین مالی کسب و کارها و در نهایت حمایت از جهش تولید و تحقق اقتصاد 
مقاومتی طراحی و اجرایی شده است. افزایش نرخ موثر تسهیلات، کاهش هزینه مطالبات مشکوک الوصول، افزایش 
فروش خدمات تامین مالی، مدیریت تعهدات و چک ها، استفاده راحت از انواع ابزارهای مالی و هوشمندسازی مصارف، 

کاهش هزینه های تامین مالی و تسهیل تجارت کسب و کارها از جمله مزایای راه اندازی این سامانه است.

رونمایی
ازسامانه
»سامیار«دربانکملت

 محمد بیگدلی

ایران جزء کشورهای با آمار بسیار کم بیمه شدگان عمر در مقایسه با سایر کشورهاست که همین موضوع باعث 
شده کشور ما از لحاظ ضریب نفوذ بیمه در این بخش، در رتبه های پایینی قرار گیرد. اگر چه اهالی صنعت بیمه، 
اقداماتی که در سالهای اخیر در این صنعت به ویژه در رشته بیمه های عمر انجام گرفته است را عاملی در راستای 
بهبود نسبی وضعیت رشته بیمه عمر می دانند اما بهر حال اعتقادشان این است که همچنان مسیر طولانی پیش رو 
اســت و باید برای رشد  های مطلوب تر، برنامه ریزی دقیق تری انجام داد. افزایش آگاهی، فرهنگ سازی، ایجاد 
شرکت های تخصصی بیشتر، متنوع کردن محصولات بیمه ای، تغییر و تحول ساختاری و ... از جمله فاکتورهای 
مهمی هستند که مهدی نوروزی، مدیرعامل شرکت تخصصی بیمه  زندگی خاورمیانه بر آنها تأکید می کند و معتقد 
است که با فراهم کردن این شرایط می توان مسیر رشد و توسعه را در صنعت بیمه، به ویژه در حوزه بیمه های عمر 
و زندگی به عنوان یکی از شاخصه های توسعه یافتگی، هموار کرد. نوروزی اگر چه دستیابی به این هدف را کمی 
زمانبر می داند اما معتقد است که این مهم خیلی دور از انتظار نیست و می توان با برخی اقدامات و برنامه ریزی های 

درست، زمینه رشد بیمه های عمر را فراهم و به واسطه آن باعث توسعه صنعت بیمه و رفاه اجتماعی شد.

رشدفروش
بیمهازمسیر
استارتآپها

بیمه  زندگی خاورمیانه

حسین عسکري عضو هیأت مدیره بانک صنعت و معدن از چندین واحد صنعتی در استان خوزستان 
به منظور ارزیابی وضعیت این واحدهای صنعتی و تأمین مالی آنها بازدید به عمل آورد. و از واحد تولیدی 
فولاد روهینا جنوب که با مشــارکت بانک به بهره برداري رسیده بازدید کرد. وی در ادامه این سفر در 
شهرستان گتوند حضور یافت و در جلسه اي که به منظور دیدار با مدیران واحدهاي تولیدي شهرستانهاي 
یاد شــده و با حضور صالحي نیا معاون وزیر صمت و رئیس سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران ) 
ایدرو(، شهبازي مدیر کل دفتر سرمایه گذاري و تامین منابع مالي وزارت صمت، گیلاني نماینده مردم 
شوشتر و گتوند در مجلس شوراي اسلامي و تني چند از مسؤلان استاني برگزار شد، شرکت کرده و به 
بررسي مشکلات ۶5 واحد تولیدي مستقر در این استان پرداخت و تصمیماتي را در جهت مساعدت به 
آنان اتخاذ نمود. عضو هیأت مدیره این بانک در ادامه از طرح پتروشیمي پارس کیمیا کلر و واحد تولید 
کلر آلکالي آن که با تسهیلات ارزي و ریالي بانک صنعت و معدن ایجاد و در دهه فجر سال جاري به بهره 

برداري رسیده است، بازدید کرد.

ارزیابیوضعیت
واحدهایصنعتی
وتأمینمالی

حسین عسکري



پرداخت خسارت 20 میلیون تومانی به زلزله زدگان سی سخت
بنیــاد برکت علاوه بر تامین غذای گرم و امدادرســانی 
بی وقفه به زلزله زدگان سی سخت، 20 میلیون تومان خسارت 
به آنها پرداخت می کند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
بنیاد برکت، نیروهای امدادی و ستادی ستاد اجرایی حضرت 
امام از همان ساعات اولیه وقوع زلزله سی سخت در کنار مردم 
این منطقه در حال خدمات رسانی هستند. به گفته استاندار 
کهگیلویه وبویراحمد، 1200 واحد مسکونی در سی سخت 
100 درصد تخریب شــده و بیش از ۳ هزار واحد مســکونی 
نیازمند تعمیرات اساسی هستند. در این باره امیرحسین مدنی 
مدیرعامل بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمان امام از پرداخت 
خسارت به خانوارهای روستایی آسیب دیده در زلزله سی سخت 
خبر داد. به 5 هزار و 971 خانوار در 52 روســتای منطقه دنا و 
شهرستان سی سخت استان کهگیلویه وبویراحمد که دچار 
آســیب زلزله شده اند تا ســقف 20 میلیون تومان خسارت 
پرداخت می شود. وی تصریح کرد: این خانوارها تحت پوشش 
بیمه حوادث برکت قرار داشــته اند و با احتساب 20 میلیون 
تومان سقف در نظر گرفته شده، در مجموع 11۶ میلیارد تومان 
به آنها خسارت پرداخت خواهد شد. خانوارهای آسیب دیده از 
زلزله پس از برآورد خسارت از سوی کارشناسان، می توانند تا 
سقف 20 میلیون تومان از پوشش بیمه ای استفاده کنند، بر 
اســاس همین نیاز، ســتاد اجرایی فرمان امــام با همکاری 
استانداری ها اقدام به بیمه حوادث بیش از یک میلیون خانه در 
 روستاهای 1۶ اســتان کشور از جمله کهگیلویه و بویراحمد 

کرده است. 
  پخت غذای گرم برای زلزله زدگان

 توسط کارگزاران حج
کارگزاران و خادمان حج و زیارت، پخت و توزیع بخشی از 

غذای گرم زلزله زدگان سی سخت در کهگیلویه و بویراحمد را بر 
عهده گرفتند.  محمد آزاد، معاون توســعه مدیریت و منابع 
ســازمان حج و زیارت با اعلام این خبر گفت: به طور متوسط 
روزانــه 2700 پرس غذای گرم آماده می شــود و به صورت 
بسته بندی کاملا بهداشتی در اختیار زلزله زدگان قرار می گیرد. 
او با اشــاره به اســتفاده از ظرفیت های سازمان حج و زیارت، 
کارگــزاران و خیران برای کمک رســانی بــه زلزله زدگان 
سی سخت، اظهار کرد: با توجه به شرایط کرونایی، غذاها مطابق 
دستورالعمل های بهداشتی پخته، بسته بندی و بین زلزله زدگان 
توزیع می شود. در هر وعده ناهار 1500 و در هر وعده شام 1200 
پرس غذا آماده می شود. خدمت رسانی به مردم زلزله زده این 
مناطق به مدت 10 روز ادامه می یابد، ضمن آنکه بخشــی از 
کمک های غیرنقدی از جمله پتو و والور و مواد غذایی و... که از 
دفاتر کارگزاری و مدیریت های حج و زیارت استان ها فرستاده 
می شود با هماهنگی ستاد مدیریت بحران استان بین خانوارهای 
زلزله زده توزیع خواهد شــد. محمــد   آزاد گفت: هزینه این 

خدمت رسانی از محل کمک های کارگزاران، پرسنل سازمان 
حج و زیارت و خیران تامین می شود. 

 سپاه برای رفع مشکل زلزله زدگان دنا
 تا آخر پای کار است

علاوه بر خدمات رســانی ستاد اجرایی و سایر نهادهای 
خدمات رسان به زلزله زدگان سی ســخت، سردار غلامرضا 
سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفان هم در این باره گفت: 
تا روزی که مشکلات زلزله  زدگان حل نشود سپاه و بسیج با تمام 
وجود برای کمک به مردم زلزله  زده دنا در کنار آنها خواهند بود. 
وی در حاشــیه بازدید از شــهر زلزله زده سی سخت درباره 
خدمات رسانی به مردم این منطقه، اظهار داشت: در حد توان 
جهت تامین داروی مورد نیاز مردم زلزله زده کمک می کنیم. 
خدمات رسانی ســپاه در حوزه های مختلف بویژه درمان در 
مناطق زلزله زده تداوم می یابد. وی با تاکید بر اینکه ســپاه تا 
بهبود شرایط در کنار مردم خواهد بود، گفت: عبور از این بحران 

نیازمند حفظ آرامش مردم است. 
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مجلس کم اظهاری ۳ هزار میلیاردی 
درآمد دولت از اپراتورها را اصلاح کرد

عضــو هیئت رئیســه مجلس از مصوبــه مجلس برای 
جلوگیری از هرگونه افزایش قیمت اینترنت توســط وزارت 
ارتباطات در سال 1۴00 و آشکار شدن درآمدهای چندهزار 
میلیاردتومانی دولت از اپراتورها خبر داد.سید محسن دهنوی 
با اشاره به بخشی از مصوبات دیروز صبح مجلس به خبرگزاری 
مهر گفت: دولت در لایحه بودجه پیش بینی کرده بود که 7 هزار 
میلیــارد تومان بابت 28 درصد حق شــبکه خود از اپراتورها 
دریافت کند اما بررسی اولیه مجلس نشان می داد که این درآمد 
10 هزار میلیارد تومان است نه 7 هزار میلیارد تومان و به نظر 
می رسد دولت ۳ هزار میلیارد تومان کم اظهاری کرده بود تا این 
رقم را در جای دیگر هزینه کند که البته مجلس این را اصلاح 
و برای آن محل هزینه، تعییــن کرد. دهنوی افزود: از طرفی 
مجلس مصــوب کرد که حق امتیاز دولت از 28 به ۳8 درصد 
افزایــش یابد. به دلیل این افزایش 10 درصدی، درآمد دولت 
افزایش پیدا می کند که با مصوبه مجلس این درآمد مازاد صرف 
توســعه اینترنت در مناطق محروم و روستاها و مناطقی که 
پوشــش اینترنت ضعیف است بشود. وی تاکید کرد: مجلس 
همچنین مصوب کرد که قیمت اینترنت در سال 1۴00 به هیچ 
وجــه افزایش نیابد و این اجازه را به وزارت ارتباطات نداد و در 
حقیقت مجلس از افزایش قیمت اینترنت جلوگیری کرد، اما 
بــرای ۳ هزار میلیارد تومانی که دولت کم اظهاری کرده بود و 
معلوم نبود کجا می رود، مجلس محل هزینه کرد تعیین کرد تا 
این رقم صرف حمایت از تولید محتوا در فضای مجازی توسط 
دستگاه ها و شرکت های خصوصی یعنی استارت آپها شود. این 
عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: برخی جریان ها تلاش کردند 
با وارونه نمایی بگویند مجلس هزینه اینترنت را افزایش داده اما 
این کذب اســت و ماجرا کاملاً برعکس است چرا که مصوبه 

مجلس اجازه هیچگونه افزایش قیمتی را به اپراتورها نداد.

 جهت گیری کشور بعد  از تحریم 
توسعه صادرات است

معاون اول رئیس جمهوری در شورای عالی توسعه صادرات 
غیرنفتی کشور، پس از آنکه رئیس کل گمرک حجم صادرات 
غیر نفتی کشور در ده ماهه گذشته را 28 میلیارد دلار و واردات را 
حدود ۳0 میلیارد دلار اعلام کرد، با اشاره به اینکه کشور در دوران 
تحریم، بویژه در 10 ماه اخیر شرایط سختی را گذراند، تأکید کرد: 
آنچه باعث شد اقتصاد کشور متوقف نشده و تولید و واردات کالا 
انجام شود، همت صادر کنندگان و وارد کنندگان کشور بود که باید 
همواره از آنان حمایت و قدردانی شود. البته ممکن است در کنار 
هر بخشی برخی سوء استفاده هایی انجام شود که باید مطابق قانون 
با آنان برخورد شود. دکتراسحاق جهانگیری با تجلیل از عملکرد 
بخش خصوصی و شرکت های دولتی و عمومی در دوران تحریم 
برای رفع نیازهای کشور، گفت: در دوران تحریم کار بزرگی انجام 
شد تا کسانی که فکر می کردند اقتصاد ایران زمینگیر می شود، 
خیال شان باطل شود. آنان تصور می کردند با جلوگیری از فروش 
نفت و سایر کالاها، مانع از رسیدن ارز و به تبع آن تأمین کالاهای 
اساســی و مــواد اولیه به ایران می شــوند، امــا به همت همه 
صادر کنندگان و وارد کنندگان، ایران از این مرحله سربلند خارج 
شــد. بویژه در 10 ماه اخیر که ســال سختی از نظر اقتصادی را 
پشت سر گذراندیم، سالی که همه کسانی که مسئولیت داشته اند، 
می دانند جزو سخت ترین سال های پس از انقلاب اسلامی بود. 
مقطعی که حتی وقتی به درآمدهای نفتی کشور نگاه می کنیم، 
قابل مقایسه با سخت ترین شرایط دوران جنگ تحمیلی نیز نیست.

وی مهمترین جهت گیری اقتصاد کشــور پس از عبور از دوران 
تحریم را افزایش صادرات کشور دانست و گفت: باید همه مردم و 
فعالان اقتصادی بدانند که اگر برخی مقررات در دوران تحریم 
مطابق شــرایط جنگ اقتصادی تدوین شد، دولت طرفدار رفع 
محدودیت برای صادر کنندگان کالا است و بجز موانع تعرفه ای و 

فنی نباید مانع دیگری بر سر راه صادرات و واردات کشور باشد.

محمدجواد آذری جهرمی  وزیر ارتباطات در صفحه اینستاگرام خود نوشت: در شب میلاد امام جواد )ع(، حرم مطهر رضوی و همچنین کارخانه نوآوری مشهد، تحت پوشش تلفن همراه نسل 
پنجم و اینترنت پرسرعت G 5 همراه اول قرار گرفت. اولین شبکه نسل پنجم ارتباطی ایران مردادماه امسال، توسط ایرانسل و به صورت پایلوت در پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات 
راه اندازی شد.مرحله اول این تکنولوژی به صورت پایلوت در پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات راه اندازی شده و پس از طرح پایلوت، پنج نقطه از شهر تهران توسط ایرانسل به نسل پنجم 
ارتباطات مجهز شدند. ادامه این روند تا تجهیز کامل کشور در دستور کار اپراتورها قرارگرفت. شیراز و شهر مشهد به اینترنت G 5 نسل پنجم متصل شدند.فرآیند مطالعاتی G 5 از دو سال 
قبل آغاز و بر اساس آن نقشه راه طراحی و تدوین شد.  نسل پنجم شبکه ارتباطات، صرفاً یک زیرساخت ارتباطی نیست.  فناوری بسترساز زیست بوم داخلی برای اقتصاد است که می تواند 
محرک اصلی پیشرفت اقتصاد دیجیتال باشد. زیست بومی که کاربردهای فراوان دارد.یکی از کاربردهای مهم نسل پنجم ارتباطات بحث جراحی از راه دور است که پس از پیاده سازی کامل 
نسل پنجم ارتباطات می تواند ارائه خدمت به صورت عادلانه در همه نقاط جغرافیایی کشور را فراهم کند. در این کاربرد فایو جی، تأخیر نقش حیاتی بر موفقیت آمیز بودن عمل دارد.ورود به 

بحث خودروی هوشمند و خودران که تحولات تکنولوژی در دنیا نشان داده که این اتفاق خواهند افتاد. این که آمادگی لازم برای این کار را داشته باشیم نکته بسیار حائز اهمیت است. 

شیراز-مشهد
بهاینترنت
نسلپنجم

پیوست

استاندار تهران با اشاره به افزایش آمار تعداد مبتلایان به ویروس کرونا و شیوع کرونای انگلیسی، گفت: روند جهش این ویروس 
به شکل خطرناکی شروع شده است، بیماری ای که پیش از این سالمندان و افراد دارای بیماری های زمینه ای را بیشتر گرفتار 
می کرد، امروز نوجوانان و کودکان و افراد فاقد بیماری را هم تهدید می کند.انوشیروان محسنی بندپی در نشست شورای اداری 
استان درباره شایعات مربوط به تعطیلی تهران به خاطر کرونا گفت: تعطیلی تهران اصلا مطرح نیست و در چنین شرایطی ضرورتی 
هم بر این کار وجود ندارد.اکنون بحث دورکاری یک سوم کارمندان آن هم برای افراد دارای بیماری زمینه ای مطرح است. وی با 
اشاره به لزوم همکاری مدیران در اجرای پروتکل های بهداشتی و موافقت با دورکاری کارمندان دارای بیماری زمینه ای ادامه 
داد: باید زمینه ایزوله کردن و تشویق افراد مشکوک به ابتلا به بیماری را برای حضور در قرنطینه خانگی و خودداری از خروج از 
منزل را فراهم ساخت. او با تاکید بر ضرورت رعایت بیش از پیش پروتکل های بهداشتی، به انتخابات پیش رو هم اشاره کرد و 
گفت: در این انتخابات باید سلامت، بی طرفی و رعایت قوانین را در دستور کار داشته باشیم و در این مدت از عزل و نصب مدیران 
خودداری کنیم که شائبه ایجاد نکند و حواشی را به دنبال نداشته باشد.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی استانداری تهران 
وی با بیان این که میزان اشتغال در استان تهران از مرز تعهد امسال فراتر رفت، گفت: در 11ماه گذشته، علاوه بر تحقق تعهد 

اشتغالزایی 9۶هزار نفری این استان، 101هزار فرصت شغلی به ثبت رسید و استان از مرز تعهد اشتغالزایی خود فراتر رفت.

استاندارتهران:روندجهش
ویروسکروناشروع
خطرناکیدارد

 انوشیروان محسنی بندپی

به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون، هجدهمین همایش تعالی سازمانی،  از برندهای برتر کشور در حوزه تعالی سازمانی 
تجلیل شد. این همایش از سال 1۳82 و با نام اولیه »جایزه ملی بهره وری و تعالی سازمانی« برای سازمان های تولیدی و صنعتی 
آغاز به کار کرد و در سال های بعد مورد استقبال سایر بخش های اقتصادی اعم از خدمات، آموزش، سلامت و بخش عمومی 
قرار گرفت و هم اکنون با نام »جایزه ملی تعالی سازمانی« از اعتبار بالایی نزد بنگاه های اقتصادی و سازمان های عمومی کشور 
برخوردار است. این جایزه که دارای نظام نامه وزارت صمت و تأییدیه سازمان ملی بهره وری است، به منظور متمایز کردن 
سازمان ها در دستیابی به سطوح تعالی راه اندازی شده و بیمه تعاون در نخستین سال حضور خود موفق به اخذ گواهی تعهد 
 EFQM تعالی سازمانی از سوی ارزیابان خبره همایش شد. شایان ذکر است که جایزه ملی تعالی سازمانی برگرفته از مدل
اروپا است که تاکنون 18 دوره آن توسط سازمان مدیریت صنعتی برگزار شده است و سازمان ها و شرکت های بزرگ و مطرح 
کشور از صنایع مختلف، در آن شرکت کرده و از معتبرترین و باقدمت ترین جوایز در سطح ملی است، بیمه تعاون در ادامه مسیر 
تعالی خود و با هدف سنجش میزان نقاط قوت و ضعف بر اساس الگوی تعالی سازمانی در این ارزیابی ورود پیدا کرده و در صدد 

است تا در روند آتی خود، در مسیر بهبود مستمر و نهادینه کردن فرهنگ تعالی در تمام سطوح سازمان گام بردارد.

اخذگواهی
تعهدتعالیسازمانی
توسطبیمهتعاون

شرکت بیمه تعاون

شرکت بیمه آسماری »لوح زرین مشتری مداری« جشنواره ملی یکصد واحد مشتری مدار را از آن خود کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه آسماری، هیات داوران این جشنواه پس از بررسی اقدامات شرکت در حوزه 
آشنایی با تکنیک های جهانی تعامل با مشتریان و ذی نفعان، نحوه به کارگیری ارتباط صحیح با مشتری، انعکاس صدای 
مشتری در تامین نیازهای تولیدکنندگان و توزیع کنندگان و بررسی جایگاه حمایت از حقوق مصرف کنندگان در 
خدمات شرکت، این لوح را به بیمه آسماری تقدیم کرد.شرکت بیمه آسماری که برای ششمین سال متوالی توانسته 
سطح یک توانگری مالی را کسب کند، به تازگی تحولات جدی در شیوه خدمات رسانی به مشتریان ایجاد کرده است. 
راه اندازی مرکز CRM، استفاده از تجهیزات نوین برای سنجش میزان رضایت مشتریان و نیز ارائه آموزش های تازه 
به نمایندگان و کارکنان به منظور افزایش سطح رضایتمندی مشتریان، از جمله این اقدامات است.جشنواره ملی یکصد 
واحد مشتری مدار با رویکرد معرفی و تجلیل از فعالان بنگاه های تولیدی، بازرگانی و خدماتی و با حمایت نهاد ریاست 
جمهوری، شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی، وزارت صمت، وزارت امور خارجه، شرکت ملی 

صنایع پتروشیمی و سازمان بین المللی برند در مرکز همایشهای بین المللی رایزن برگزار شد.

»لوحزرینمشتریمداری«به
شرکتبیمهآسماریرسید

شرکت بیمه آسماری

رئیس  ملی گندمکاران گفت: با توجه به بارندگی های 
مناسب در ماه های اسفند و فروردین مشکلی در ارتباط با 

تولید گندم  مورد نیاز کشور نداریم. 
عطااله هاشمی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان 
با  اشاره به اینکه مشکلی در تولید گندم نداریم، اظهار کرد: 
با توجه به پیش بینی مناسب بارندگی در فروردین و اسفند، 
مشــکلی در ارتباط با تولید گنــدم نداریم. علیرغم برخی 
ناملایمات که درخصوص کشــت، نهاده ها و تغییرات آب و 
هوایی اتفاق افتاد، به اندازه نیاز داخل گندم تولید خواهیم 

کرد. وی درباره آخرین  جزئیات جلسه شورای قیمت گذاری 
در ارتباط با نرخ خرید تضمینی گندم، گفت: در جلسه اول 
شــورای قیمت گذاری درخصوص کلیات و آیین نامه شورا 
بحث و گفت وگو شد و در جلسه دوم در ارتباط با بحث تعیین 
نرخ چغندر قند بحث هایی صورت گرفت که در نهایت قیمت 
خرید تضمینی چغندر قند تعیین و درجلسه های آتی نرخ 

خرید تضمینی گندم تعیین تکلیف می شود.
رئیس  بنیاد ملی گندمکاران با  اشاره به اینکه در جلسه 
سوم، قیمت گذاری دانه های روغنی صورت می گیرد، افزود: 

در جلســه چهارم، قیمت خرید تصمینی گندم به عنوان 
مهم ترین محصول خرید تضمینی اعلام می شود. هاشمی 
از استمرار خودکفایی گندم در کشور خبر داد و گفت: با اعلام 
نرخ منطقی و خرید تضمینی، کشاورزان گندم تولیدی را 
تحویل مراکز خرید می دهند که با این وجود در تامین نیاز 
کشــور مشکلی نداریم. بنابر برآورد آنالیز قیمت تمام شده 
تولید از استان ها، متوسط قیمت پیشنهادی خرید تضمینی 
را 5200 تومان اعلام کرده ایم که در صورت موافقت شورا با 

این نرخ، کشاورزان به امر تولید ترغیب می شوند.

مشکلی برای تولید گندم موردنیاز کشور نداریم

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

به گزارش روابط عمومی بیمه حکمت، با توجه به شیوع ویروس کرونا و به منظور جلوگیری از تجمع 
انسانی و لزوم به روز رسانی اطلاعات کارشناسان و روسای شعب در زمینه مفاهیم و قوانین بیمه درمان ، دوره 
 LMS آموزش مجازی این رشته بیمه ای با همکاری مدیریت تحقیق و توسعه بیمه حکمت از طریق سامانه
به صورت مجازی برگزار شد. به گزارش روابط عمومی بیمه حکمت، به مناسبت ولادت با سعادت حضرت 
امیرالمومنین علی )ع( و با حمایت بیمه حکمت، آکادمی جودوی سیزم با حضور امیر سیاری معاون هماهنگ 
کننده ارتش جمهوری اســلامی ایران ، امیر سرتیپ دوم پیمبری رئیس اداره ورزش و آمادگی جسمانی 
نیروهای مسلح و امیر سرتیپ دوم فولادی رئیس سازمان تربیت بدنی ارتش، در سالن آکادمی بین المللی 
جودوی سیزم )مجموعه ورزشی ستاد فرماندهی آجا( برگزار شد. بر اساس این گزارش، ضمن افتتاح این 
 آکادمی ، نخســتین دوره مســابقات لیگ جودوی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح برگزار و در پایان این 
رقابت ها، تیم رعد پدافند ارتش جمهوری اسلامی ایران قهرمان شد و تیم های پاس نیروی انتظامی جمهوری 

اسلامی ایران و وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به ترتیب در جایگاه دوم و سوم قرار گرفتند.

برگزاری
دورهآموزشمجازی
بیمههایدرمان

بیمه حکمت

به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه نوین، این شرکت در یازدهمین  دوره از جایزه ملی مدیریت مالی ایران، موفق 
شد تا با بهبود سیستم های عملکرد مالی و ارائه گزارش  های شفاف خود، برای چهارمین سال متوالی حائز دریافت جایزه شود 
و تندیس بلورین را کسب کند. بیمه نوین در هر چهار دوره از حضور خود در جایزه ملی مدیریت مالی ایران موفق شده است 
تا از برگزیدگان آن باشد. برگزاری جایزه ملی مدیریت مالی ایران از سال 1۳89 بستر ساز بهبود و ارتقای سطح مدیریت مالی 
و اقتصادی در شرکت ها و سازمان های شرکت کننده شده است. این واقعیت که کسب جایزه ملی مدیریت مالی ایران به 
خصوص در سطوح بالاتر به عنوان سند افتخار یک سازمان و به طور خاص حوزه مالی است نه تنها برای مدیران نهادینه شده 
بلکه حضور در فرایند جایزه ملی مدیریت مالی ایران و ارتقاء حوزه مالی سازمان به سطح معیارهای این جایزه به عنوان یک 
آرمان برای اغلب شرکت ها و سازمان ها تبدیل شده است.هدف برگزارکنندگان دوره های جایزه  ملی مدیریت  مالی ایران،  
حمایت مدیریت مالی حرفه ای در مسیر دستیابی به  جایگاه واقعی در شرکت ها و سازمان  ها، تشویق و ترغیب شرکت ها برای 
انجام خود ارزیابی و شناخت نقاط قوت و ضعف و زمینه های بهبود، تعریف راهبردی از مدیریت مالی و اقتصادی سازمان در 

جهت دستیابی به اهداف استراتژیک، معرفی و فراهم کردن امکان تبادل تجربیات موفق مدیران مالی است.

شرکت بیمه نوین
کسبجایزهمدیریتمالی
توسطبیمهنوینبرای
چهارمینسالپیاپی

در پنجمین کنفرانس ملی همایش مدیران منابع انسانی سراسر کشور، لوح زرین گرید D2  به  شرکت بیمه 
»ما«  اعطا شد.به گزارش روابط عمومی بیمه »ما« پنجمین کنفرانس ملی همایش مدیران منابع انسانی سراسر 
کشور با هدف ارزیابی توانمندی های مدیران و اعطای پنجمین دوره پیاده سازی استاندارد ۳۴000 ، با حضور 
جمعی از فرهیختگان، استادان و مدیران منابع انسانی صنایع مختلف بصورت حضوری و آن لاین در تاریخ 28 
و 29  بهمن ماه 1۳99 ، در دانشگاه تهران برگزار و  لوح زرین گرید D2  به  شرکت بیمه »ما«  اعطا شد. بر اساس 
این گزارش این جایزه به پاس تلاش های شــبانه روزی پرســنل مدیریت سرمایه انسانی شرکت بیمه “ما” در 
 راســتای ایفای تعهدات، پیاده سازی و بومی ســازی اســتاندارد ۳۴000 برای دومین سال متوالی و اجرای 
برنامه های این استاندارد در حوزه های شرح وظایف، حقوق و دستمزد و مدیریت عملکرد مدل استاندارد ۳۴000 
و  همچنین اتخاذ تدابیر اندیشمندانه به حجت بهاری فر مدیرعامل شرکت بیمه»ما«  اعطا شد.گفتنی است 
ارتقای توانمندی رهبری و بهبود فرآیندهای 1۴ گانه این استاندارد در حوزه های یاد شده و هچنین سنجش 

نگرش از اهداف اجرای این استاندارد در شرکت و ایجاد برابری و عدالت در جبران خدمات کارکنان است.

اعطایلوحجایزهپنجمین
همایشمدیرانمنابع
انسانیبهشرکتبیمه“ما”

حجت بهاری فر

عبدالهاشم حسن نیا، معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: هم اکنون تمام 
محور های استان کهگیلویه و بویراحمد و محور های روستایی مناطق سی سخت و پادنا که محور زمین لرزه اخیر بود، باز است. 
وی در تشریح آخرین وضعیت محور های استان کهگیلویه و بویراحمد پس از زلزله اخیر مناطق سی سخت و پادنا گفت: 
هم اکنون همه محور های استان کهگیلویه و بویراحمد باز است. فقط محور گردنه بیژن به سمت سمیرم مسدود است که آن 
هم به دلیل شرایط نامناسب جوی و بارش برف و کولاک اغلب در فصول پاییز و زمستان مسدود است و در فصول بهار و 
تابستان بازگشایی می شود. پس از وقوع زلزله در استان کهگیلویه و بویراحمد، بلافاصله ادوات و نیرو های کمکی راهداری از 
استان های فارس و اصفهان به استان کهگیلویه و بویراحمد اعزام شد و محور هایی که به دلیل زلزله دچار ریزش سنگ و خاک 
شده بودند، بلافاصله پاکسازی شد. او با اشاره به آماده باش راهداران برای کمک به مردم بیان کرد: هم اکنون ادوات راهداری 
در منطقه حضور دارند و در صورت نیاز به آواربرداری احتمالی و غیره، آماده خدمت رسانی به نهاد های امدادی هستیم. بنابر 
این گزارش، ساعت 22:05 روز 29 بهمن 99 بود که زمین لرزه ای به بزرگی 5.۴ در مقیاس ریشتر، سی سخت در استان 

کهگیلویه و بویراحمد را لرزاند، مرکز این زلزله در 7 کیلومتری سی سخت بود؛ این زلزله تلفات جانی نداشت.

تمامجادههایکهگیلویه
وبویراحمد
بازاست

عبدالهاشم حسن نیا

به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه دی؛ محمدرضا کشاورز  طی نشستی صمیمی با همکاران، نمایندگان و کارگزاران 
استان از دستاوردهای شرکت مانند: کسب رتبه اول در دو  شاخص فروش و بهروری و همچنین توانگری سطح 1 در روزهای 
اخیر یاد کرد و این موفقیت ها را مرهون تلاش همه ی همکاران در همه ی سطوح شرکت دانست.  وی با اشاره به برنامه های 
شرکت در سال آتی مانند: بهبود فرآیندها، ارائه ی محصولات و خدمات متمایز، تبلیغات هدفمند و ورود به کسب و کار دیجیتال، 
اظهار امیدواری کرد که با یاری خداوند متعال، موفقیت های ارزشمندی در سال جدید نصیب شرکت بیمه دی شود. در ادامه ی 
این نشست نیز همکاران، نمایندگان و شبکه فروش شعبه به بیان نظرات و دیدگاه های خود پرداختند و شرایط موجود در بازار 
بیمه استان را به بحث گذاشته و بررسی نمودند. مدیرعامل شرکت بیمه دی با مدیرکل بنیاد شهید استان نیز دیداری داشت 
که طی آن، نحوه ی اجرای قرارداد جبران مورد بحث و بررسی قرار گرفت. محمدرضا کشاورز در این دیدار ضمن تقدیر از 
همراهی و همدلی مسولان بنیاد شهید استان، بر تلاش شبانه روزی همکاران بیمه دی در ارائه ی بهترین خدمت به قشر معزز 
خانواده شهدا و ایثارگران، تأکید نمود و برنامه ها و تصمیمات جدید شرکت برای ارتقاء کیفیت به ذی نفعان قرارداد بنیاد را 

برشمرد و اظهار داشت؛ با توجه به همراهی و همدلی موجود، این روند پرُشتاب و رو به جلو در حال حرکت است.

کسبرتبهاول
دردوشاخصفروش
وبهروری

محمدرضا کشاورز
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حجت الاسلام میرتاج الدینی نماینده مردم تبریز ، آذرشهر و اسکو  و نایب رییس کمیسیون برنامه ، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی در بازدید از غرفه ذوب  آهن اصفهان 
)نمایشگاه متافو( طی گفتگو با خبرنگار ما با اشاره به دستاوردهای این شرکت در عرصه های مختلف گفت: خوشبختانه این مجموعه بزرگ صنعتی از ابتدای تاسیس و عمر با برکت خود 
تا کنون برای کشــور و ملت بزرگ ایران افتخار آفرین بوده و علاوه بر تربیت نیروی انســانی متخصص و رشد و توسعه زیر ساخت های صنعتی کشور، نگاه به پیشرفت و بروز کردن 
واحدهای صنعتی را دنبال می کند و در بازدیدی که اینجانب، مدتی پیش از این واحد بزرگ صنعتی داشتم شاهد اینگونه فعالیت ها و اقدامات بودم. وی ضمن قدردانی از مدیریت و 
همه کارکنان سخت کوش این شرکت، تولید انواع ریل قطار از افتخارات مهم ذوب آهن اصفهان به عنوان یک صنعت پیشگام دانست و تصریح نمود: امیدواریم با توانمندی هایی که 
این شرکت در این زمینه پیدا کرده است، بزودی شاهد بکارگیری ریل ملی در همه شبکه های ریلی کشور بویژه قطارهای پرسرعت باشیم و بسیار خرسندیم که در شرایط تحریم 
های ظالمانه علیه کشــورمان، با تولید ریل ملی از واردات این محصول استراتژیک بی نیاز شده ایم. شایان ذکر است که در بازدید مذکور مرادیان معاون روابط عمومی و دکتر حنایی 

نژاد سرپرست بازاریابی و صادرات منطقه یک در خصوص دستاوردهای شرکت توضیحاتی را ارایه نمودند.

ذوبآهناصفهان
برایکشور
افتخارآفریناست

ارائه ملی شو4: محصولاتی همپای 
دستاوردهای روز نظام بانکی پیشرفته جهان

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمد رضا 
حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران در »ملی شو ۴« با بیان 
این که این رویداد، محلی برای عرضه تازه ترین خدمات بانک 
در حوزه بانکداری دیجیتال و نمایش پیشرفت های واقعی در 
این زمینه است، افزود: در شرایطی که کشور با مشکل پاندمی 
کرونا مواجه است، دو محصول جدید بانک ملی ایران به خوبی 
می تواند به قطع زنجیره این بیماری منحوس کمک کند. وی 
»ملی پــلاس« را نمونه قطعی محصــولات مرتبط با آینده 
بانکداری در جهان خواند و با ابراز خرسندی از این که چنین 
محصولی اکنون در »ملی شو ۴« رونمایی می شود، خاطرنشان 
کرد: موسسه معتبر تحقیقاتی و مدیریتی مکنزی به تازگی 
تاکید کرده که آینده نظام بانکی جهان، نمونه ای مشابه »ملی 
پلاس« خواهد بود. او  با اشاره به این که کارشناسان این بانک 
بیش از یک سال و نیم بر روی این پروژه تحقیق کرده اند، اظهار 
کرد: »ملی پلاس« در ورودی شعبه با انواع سامانه های بانکداری 
الکترونیک خدمات دهی می کند و در ادامه، همه انواع مشاوره 
های بانکی، بورسی، مالی، مالیاتی، ارزی و ... را به مشتریان ارائه 
خواهد کرد. به گفته وی، چیدمان نوین و جوان پسند این شعبه 
باعث جلب نگاه مشتری و تغییر نگاه او به بانک خواهد شد و می 

تواند روابط تازه ای میان بانک و مشتری را رقم بزند.
او »شــعبه دیجیتال« را دیگر محصول یکتای این بانک 
خواند که مشتری را به طور کامل از حضور در شعبه فیزیکی بی 
نیاز می کند، بدون این که در خدمت رسانی به او اختلالی ایجاد 
شود. وی با اشاره به کمک های شخص وزیر و معاون امور بانکی، 
بیمه و شــرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی به 
منظور کمک به راه اندازی این پلتفرم، افزود: برای فعال شدن 
شعبه دیجیتال، قوانین و دستورالعمل های خاصی لازم بود که 
همه مقام های مسئول به این منظور، بانک ملی ایران را یاری 
کردند و در »شــعبه دیجیتال«، همه فرایندها از جمله احراز 
هویت، امضا و خرید سفته به صورت غیرحضوری ارائه می شود، 
حتی افتتاح حساب در این شعبه نیز غیرحضوری است که می 
تواند بسیاری از آسیب های ناشی از مراجعه مشتری به شعبه 
از جمله تردد در سطح شهر، انتقال بیماری ها و ... را کاهش دهد. 
او  بانک ملی ایران را ســازمانی نوآور و یادگیرنده خواند که به 
دنبال کسب دانش روز دنیا و تبدیل آن به فناوری است و ادامه 
داد: بانک ملی ایران در طول سه دوره پیشین رویداد ملی شو 
نیز پیشتازی خود در ارائه محصولات نوآورانه را نشان داده و از 

این پس نیز همین روند را ادامه خواهد داد.

پرداخت 70 درصد خسارت واحدهای 
مسکونی و غیرمسکونی تحت  پوشش بیمه 

کوثر در سی  سخت
به گزارش روابط عمومی بیمه کوثرمدیرعامل بیمه 
کوثر در دیدار با زلزله زدگان استان کهگیلویه و بویراحمد 
و همدردی با آن ها، گفت: در روزهای ابتدایی وقوع حادثه، 
مبالغ خسارت برآورد شده به حساب اغلب صاحبان منازل 
و واحدهای غیرمسکونی خسارت دیده که تحت پوشش 

بیمه کوثر بودند، واریز شد.
مجید مشعلچی فیروزآبادی از تشکیل 2۶0 پرونده 
در منطقه سی سخت و شهر یاسوج افزود: تا 20 روز آینده 
و پس از تکمیل مدارک ضروری سایر پرونده های جاری، 
میزان خسارت پرداخت شده به 90 درصد افزایش می یابد.

به منظور مســئولیت اجتماعی و وظیفه انسانی با 
مساعدت کارکنان شرکت، کمک های بلاعوض به برخی 
از آســیب دیدگان که تحت پوشش بیمه کوثر نیر نبودند 
پرداخــت و همچنیــن اقــلام اولیه و ضــروری میان 

حادثه دیدگان توزیع شد.
پرداخت خسارت به زلزله  زدگان سی  سخت به منظور 
کاهــش آلام خانواده  های آســیب دیده با حضور رییس 
شورای فنی بیمه کوثر آغاز شد. به گزارش روابط عمومی 
بیمه کوثر، ابوالفضل آقادادی، رییس شورای فنی، اعظم 
علیزاده، مدیر بیمه های آتش ســوزی و کارشناســان و 
مدیران شرکت با هدف تســریع در پرداخت خسارت از 
واحدهای آســیب دیده بازدید کردند و پس از تشکیل و 
تکمیل پرونده و نیــز تهیه گزارش ارزیابان، خســارت 

حادثه دیدگان در اسرع وقت پرداخت می شود.

پرداخت بیش از 700 میلیارد تومان تسهیلات 
کرونایی به اهالی فرهنگ

افسر موموندی کاظمی مدیر دفتر توسعه اقتصاد فرهنگ و 
هنر وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی در رابطه تسهیلات حوزه 
فرهنــگ و هنر گفت: در دو مرحله اول و دوم به ترتیب بیش از 
۴2۳ میلیارد و ۳0۴ میلیارد تومان به هنرمندان و فعالان فرهنگی 
متقاضی وام کرونا پرداخت شده است و این رقم تا نیمه اسفند 
رشد قابل توجهی نیز خواهد داشت، صنایع و کسب وکارهای 
فرهنگی در بحران کرونا متحمل خسارات و آسیب  های بسیار 
جدی شدند و مهم ترین اقدام وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
مقابله با این بحران، طراحی حمایت  های موثر عمومی بود که در 
کوتاه  مــدت از تاثیــرات منفی بحران بکاهد و به شناســایی 
فرصت  های جدید در میان   مدت برای بازیگران مختلف دولتی، 
خصوصی و عمومی فعال در تولید فرهنگی و خلاق منجر شود. 
موم ونــدی ادامــه داد: پرداخت تســهیلات کم  بهره صندوق 
کارآفرینی امید و اعطای کمک   هزینه معیشتی و بیمه بیکاری، 
امهال سرانه  های پرداخت حق بیمه درمان و سلامت، تقسیط و 
امهال دیون و تعهدات مالی، بخشودگی یا امهال اجاره  بهای اماکن 
دولتی برای بهبود فضای کسب و کار از جمله حمایت هایی بوده 
که وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی برای حمایت از فعالان این 
حوزه انجام داده است، در مرحله اول اعطای تسهیلات کرونایی 
که از خرداد ماه سال جاری آغاز شد در مجموع 2۶ هزار و 208 
بنگاه فعال فرهنگی، هنری و رسانه ای با 5۳هزار و 72۶ نفر شاغل، 
متقاضی دریافت بیش از 7۳۶ میلیارد تومان تسهیلات شدند و 
بر اساس گزارش  های دریافتی از سامانه کارا تا پایان آذر ماه تعداد 
1۶872 بنگاه متقاضی با ۳185۳ نفر اشتغال موفق به دریافت 
تسهیلاتی با ارزش ۴2۳ میلیارد تومان شده  اند.با توجه به تجربه 
مرحله اول و نیز ویژگی  کسب و کارها و نیز شاغلان بخش فرهنگ، 
دستورالعمل اعطای تسهیلات مرحله دوم با هدف حمایت از 
بنگاه ها و فعالان بخش خصوصی اقتصاد فرهنگ و هنر، اعتباری 
به مبلغ 1700 میلیارد تومان تخصیص یافت و به تصویب ستاد 
ملی مدیریت بحران کرونا رسید. در این مرحله تاکنون اطلاعات 
بیش از 50 هزار نفر از مشمولان روی سامانه کارا قرار گرفته است 
و بر اساس گزارش  های دریافتی از این سامانه تا امروز تقاضای 
بیش از 7 هزار نفر )7785 نفر( برای دریافت تسهیلاتی بالغ بر 
۳0۴ میلیارد تومان نیز در سامانه ثبت شده است. او ادامه داد: از 
این میزان مبلغی کمتر از ۴۴ میلیارد تومان از سوی بانک  های 
عامل پرداخت شده است که امید می رود با تمدید مهلت دریافت 
این تسهیلات تا نیمه اسفند سال جاری، متقاضیان بیشتری 

بتوانند تسهیلات مورد نیازشان را دریافت کنند.

وصول 55 درصد مالیات کشور در تهران
امید علی پارسا رئیس سازمان امور مالیاتی گفت: 55 درصد از 
منابع مالیاتی وصول شده در کشور به دلیل قرار داشتن دفتر مرکزی 
شرکت ها در تهران وصول می شود، 15 استان کمتر توسعه یافته 
کشور تنها ۶درصد از مالیات کشور را پرداخت می کنند به عنوان 
مثال میزان پرداخت مالیات در استان کهگیلویه و بویراحمد کمتر 
از نیم درصد است، میزان اختصاص منابع مالیاتی برای توسعه استان 
کهگیلویه و بویراحمد 2.5 درصد و استان سیستان و بلوچستان ۶ 
درصد است، سازمان امور مالیاتی بر اساس قانون موظف به اختصاص 
70 درصد از درآمدهای حاصل از مالیات بر ارزش افزوده برای توسعه 

شهرها و ۳0 درصد برای روستاهاست.

توافق مالی ایران با ژاپن و کره جنوبی
رئیس کل بانک مرکزی و ســفیر کره جنوبــی در ایران، در 
جلسه ای که به درخواست سفارت کره جنوبی برگزار شد در خصوص 
نحوه جابه جایی و مصرف بخشی از منابع بانکی ایران در کره جنوبی 
توافق کردند. در این جلسه، توافقات لازم در باره انتقال منابع به مقاصد 
مورد نظر انجام و تصمیمات بانک مرکزی در خصوص حجم منابع 
مورد انتقال و بانک های مقصد به طرف کره ای اعلام شــد. سفیر 
کره جنوبی در ایران اعلام کرد: کشورش آماده انجام کلیه اقدامات 
لازم برای استفاده از تمامی منابع بانکی ایران در کره جنوبی است و 
در این خصوص هیچ سقف و محدودیتی وجود ندارد.رئیس کل 
بانک مرکزی همچنین در یادداشتی در فضای مجازی با بیان این که 
با سفیر ژاپن هم دیدار کرده است، نوشت: سفیر ژاپن در ایران نیز 
ضمن قدردانی از تلاش بانک مرکزی برای تســریع در پرداخت 
بدهی های شرکت های ایرانی به طرف های ژاپنی، پیشنهاد استفاده 

از منابع موجود برای خرید واکسن کرونا را مطرح کرد./تسنیم

 سبوسی كه در عمل تخمیر خمیر دخالتی نداشته، حاوی نوعی اسید سیتریك است كه مانع جذب آهن، روی و 
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هفته نامه اقتصادی ایران

محمــد خدادی معــاون مطبوعاتی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: امام 
رسانه را دانشگاه می دانست و انتظارات امام 
از رسانه را در کلام و بیانات متعدد و متنوعی 

داریم.
وی در آیین اختتامیه تبیین اندیشه 
های حضرت امــام )ره( که در حرم مطهر 
ایشــان برگزار شــد، اظهار داشت: قبل از 
انقلاب سال 57 در پاریس در هفت مصاحبه 
مطبوعاتــی بــا رســانه ها شــرکت و در 
صحبت هایشان واژه خلق می کرد و بعد از 
انقلاب نیز ادبیاتشــان در 2 محور تقسیم 
می شود.   او با بیان اینکه انتظار امام از رسانه 
کار کرد آموزشــی و ترویج اسلام و انقلاب 
بود، افزود: اطلاع رسانی مبتنی بر واقعیت 
را ایشــان بارها تاکید می کردند و اساسا از 
محتوای رسانه انتظار محتوای قوی داشت 
و حرکت را به سمت تعالی معنا می و بیان 
می کرد، کلید واژه ای جالبی که حضرت امام 

داشــتند این بود که انتقاد نباید به انتقام  
تبدیل شــود که دقیقا مرز انتقاد و تخریب 
بارها در بیانات ایشان وجود دارد. امروز در 
فضایی رســانه ای کشور قرار داریم و برای 
انتخابات ریاست جمهوری آماده می شویم، 
تک تک این کلیدواژه ها نیز واژه هایی است 
که ما امروز به عنوان آسیب کارکرد رسانه 

ای داریم.  

امام مرز بندی آزادی در رسانه ای شدن 
را مورد تاکید قرار می داد و اساسا مورد غربی 
را نفی می کرد و می گفت آزادی ما صحبت 
می کنیم  نیز معیارش با آزادی بی بند باری 
غربی که اساســا خروجــی آن به تقویت 
مستکبران ختم میشــود، نیست. انتظار ا 
یشان از رسانه این بود که در مقابل انحراف 
بایســتند و مانع از تبلیغات دروغین که از 

شروع انقلاب در جریان ظرفیت های رسانه 
ای که از خارج به داخل القا می شد، شوند.

رسانه می تواند با ایجاد تضارب آراد و بستر 
هم افزایی ضمن کمک به دولت، ارکان نظام 
را تقویت کند. صیانت از اسلام و نهضت از 
مسولیت هایی بود که امام همیشه از رسانه 
انتظــار داشــت.  وی بــه جمــع بندی 
صحبت های خــود در خصوص اینکه می 
توان به ســه آســیب اشــاره کرد و گفت: 
مخاطب شناسی است و امام ندیده هایی که 
امام را شنیده اند ما باید امروز  بازخوانی کنیم 
تا اندیشه های امام رابا زبان امروز که امام را 
ندیده اند و این موضوع نیاز به تولید محتوا، 
فرآورده سازی و مصداق سازی و بازخوانی 
دارد تا بر حســب زمان انجام شــود.دیگر 
موضوع مربوط به تحریف، القا و شــبهات 
است که برای حضرت امام در مناسبت های 
مختلف مطرح می شود که در بستر رسانه 

پاسخ جریان های بیگانه را داشته باشیم.

امام راحل رسانه را دانشگاه می دانست

نخستین آزمایشــگاه تخصصی تست های مولکولی 
)PCR( کشور مجهز به تجهیزات تمام خودکار، با حمایت 
وزارت بهداشت و سرمایه گذاری بخش خصوصی در تهران 
افتتاح شد. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، مراسم افتتاح 
برخط نخســتین آزمایشگاه تمام خودکار PCR کشور با 
حضور دکتر مسعود مردانی، عضو کمیته علمی ستاد ملی 
 مقابلــه بــا کرونا و فــوق تخصص بیماری هــای عفونی،  

برگزار شد.
این آزمایشگاه به عنوان لابراتوار مرجع با ظرفیت بیش 
از 10 هزار تســت در روز راه اندازی شده است. آزمایشگاه 
PCR مجهز به نخستین سیستم تمام اتوماتیک تست های 
مولکولی در ایران است. تجهیزات این آزمایشگاه دارای تمام 
تائیدیه هــای CE و FDA بــوده که به عنــوان بالاترین 
تائیدیه های جهان در این حوزه شناخته می شوند. مجهزترین 
آزمایشــگاه تخصصــی مولکولی ایران در فاز نخســت با 
ســرمایه گذاری نزدیک به دو میلیون دلار توســط بخش 

خصوصی راه اندازی شده است.
دکتر مردانی در مراســم افتتاح این آزمایشگاه گفت: 
تشخیص به هنگام بیماری های عفونی به ویژه در همه گیری 
کرونا بسیار ضروری است و راه اندازی این آزمایشگاه نه تنها 
در حوزه کرونا بلکه در تشخیص به موقع سایر بیماری ها نیز 
می تواند کمک شــایانی به بخش سلامت کشور و بیماران 
کند. امیدوارم با ورود این آزمایشــگاه و پایین آمدن هزینه 

تست های PCR همه مردم کشور بتوانند به تشخیص کرونا 
دسترسی داشته باشند. وی افزود: آزمایشگاه یادشده مجهز 
به فناوری شرکت Roche سوئیس بوده و در ایران و منطقه 
کم نظیر است. حامد حیدریان، مدیر ارشد توسعه محصول 
شرکت رُش پارس نیز در افتتاح این آزمایشگاه گفت: تفاوت 
این آزمایشگاه با سایر آزمایشگاه های کشور در سرعت و دقت 
بالای آماده  ســازی نتایج تست ها است. در مرحله اول، این 
آزمایشگاه با ظرفیت هفت هزار تست در روز فعالیت خود را 
آغاز کرده است. وی همچنین افزود: در فاز های بعدی این 
آزمایشــگاه خدمات خود را در زمینه تست های غربالگری 
خون، پلاسما و سرطان های مختلف نیز ارائه خواهد داد و 
قابلیت اضافه کردن تست های جدید با توجه به نیاز کشور 
را دارد.شرکت Roche همواره در ارائه راهکار های روز دنیا 
در زمینه تشخیص آزمایشگاهی پیشگام بوده و به دلیل نیاز 
ایران بــه راهکار های نوین تشــخیصی در راه اندازی این 

آزمایشگاه با شرکت های ایرانی همکاری کرده است.

راه اندازی نخستین آزمایشگاه تمام خودکار PCR ایران

خبر خبر

ولی تیموری معــاون گردشــگری وزارت میراث 
فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی گفت: اجازه 
مختصری را برای ســفر های نوروزی مشروط به رعایت 
پروتکل ها گرفته ایم. آقای مونسان هم برای سفر های نوروزی 
به صورت محدود و کنترل شده به ستاد کرونا قول داده است 
تا فعالان گردشگری از درآمد های گردشگری بهره مند شوند،  
الان به فکر گشایش های جدید هستیم و این نمایشگاه گامی 
در این راستاست، این نمایشگاه یک رزمایش برای برنامه های 
پیش رو اســت. در ادامه وام های حمایتــی دولتی، اجازه 
مختصری را برای ســفر های نوروزی به صورت محدود و 
مشروط به رعایت پروتکل ها گرفته ایم.   به گزارش اعتبار به 
نقل از روابط عمومی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی او با بیان اینکه توزیع سفر در کشور از جمله 
رویکرد های اصلی است، گفت: صنعت گردشگری دیگر 
تک محصول و نقطه محور نیست. 2 هزارو ۴00 پروژه فقط 

در اصفهان و شیراز ایجاد نشده، گردشگری مویرگی در کشور 
ریشه دوانده است. هدفمند کردن بازار ها رویکرد دوم ما بوده 
که مختص گردشگران خارجی است. آقای مونسان با عدد 
۴ میلیون و۶00هزار گردشگر خارجی، سازمان را تحویل 
گرفت. این سال ها روی همین عدد درجا می زدیم، اما این 
عدد در سال 98 با وجود افت گردشگر بین المللی در سه ماهه 
آخر، نزدیک 9میلیون و تعداد گردشگران بین المللی دوبرابر 

شد.  وی  با اشاره به توقف سفر های بین المللی با شیوع ویروس 
کرونا، اظهار کرد: در همین یک سال با حفظ آمادگی همه 
خلأ ها را پوشش دادیم. اسنادی در سطح ملی، منطقه ای، 
استان ها و روستا ها آماده و خدمات و محصولات را متنوع و 
استاندارد کردیم. الان به روزترین خدمات گردشگری دنیا را 
داریم. او درباره نمایشگاه گردشگری گفت: به خاطر شرایط 
موجود اعلام عمومی برای این نمایشگاه نشد، اما کارگاه های 
تخصصی به صورت نیمه حضوری و مجازی طراحی شده 
است. نگاه مان به این نمایشگاه حمایتی بود. مثل سال های 
گذشته دنبال حضور همه فعالان گردشگری نبودیم، حتی 
زمین نمایشگاه را از محل بودجه های دولتی تأمین کردیم 
که از فعالان گردشگری حمایت شود. نمایشگاه گردشگری 
در چهار سالن برپا شده که همراه با آن، صنایع دستی نیز ارائه 
شــده اســت تا آغازی دوباره برای گردشگری و سفر های 

نوروزی باشد.

اجازه مختصر سفر های نوروزی را گرفته ایم

 احمد مســجد جامعی گفت: خاطرات 
شهر تهران را حراج کرده ایم و شهر بی خاطره، 
مانند انسان بی خاطره و شخصیت است.  احمد 
مســجد جامعی، عضو شورای اسلامی شهر 
تهران در این آیین با اشاره به نسبت بین جسم 
و جان شهر گفت: متأســفانه در تهران این 
نســبت برقرار نشــده و با وجــود این که بر 
ساخت و ساز در شهر تهران تأکید می کنیم اما 
توجه نمی کنیم که این ساخت و ساز باید برای 
آرامش شهروندان باشد و به عبارت دیگر به 

آرامش شهروندان دقت نمی کنیم. 
او با تأکید بر این که خاطرات شهر را حراج 
کرده ایم گفت: شهر بی خاطره، مانند انسان بی 
خاطره و شــخصیت است. انسان شخصیت 
فردی و اجتماعی دارد و شخصیت اجتماعی 
ما با همین خاطره هاست که شکل می گیرد. 
باید در انجام پروژه های شهری این موضوع را 
مدنظر بگیریم که آیا اجرای این طرح ها موجب 

آرامش و رضایت شهروندان می شود یا اینکه 
تنها نظم آرامش آنها را به هم زده ایم. 

وی با اشاره به اینکه باید ببینیم مشکلات 
اصلی مردم تهران چیســت و بر اســاس آن 
بودجه بندی کنیم گفت: باید پژوهش های 
تهران هم بر اساس این دغدغه ها و مشکلات 
انجام شــود.   او با اشاره به تمایز پژوهش های 
تهران و کارکرد جایزه پژوهشی تهران بیان 
کرد: در این پژوهش هاســت که روح شهر، 
احترام به شهر، حقوق شهروندی و دفاع از آن 

در نظر گرفته می شود. 
محسن هاشمی رفســنجانی، رئیس 
شورای اسلامی شهر تهران هم در این مراسم 
با بیان اینکه در پژوهش هایی که درباره تهران 
انجام شده به گذشــته آن توجه شده است، 
گفت: تعداد کتاب هایی که درباره تهران نوشته 
شده از مرز صد کتاب عبور کرده و این شهر از 
زوایای مختلف بررسی شده است.  او با اشاره به 

اینکه حال و آینده تهران باید به تهران پژوهی 
اضافه شود یادآور شد: لازم است کسانی که 
درباره وضعیت فعلی تهران، مشــکلات آن و 
آینده شهر پژوهش می کنند روی این موضوع 

هم متمرکز شوند. 
ما نباید فقط وضعیت تهران را در گذشته 
مورد بررسی قرار دهیم. در این جایزه عمدتا 
دیده ام که بیشتر به گذشته تهران و به ویژه به 
خشت و آجر و ساختمان های تهران توجه شده 
اســت ولی تهران ده میلیونی بــا این همه 
مشــکلات، این موضوع را می طلبد که نگاه 

انسان محوری به شهر تهران داشته باشیم.  او 
تأکیــد کرد: اغلب از انتقــال پایتخت حرف 
می زنند. آنها به جای اینکه تهران را شــهری 
برای زندگی کنند ســخن از انتقال پایتخت 

می گویند. 
پس تکلیف ده میلیون ساکن این 

شهر چه می شود؟ 
باید تهران را به سوی شهری انسانی به 
جای شهری آجری و پژوهش های مرتبط با 
تهران را نیز به سوی پژوهش های انسانی به 

جای پژوهش های آجری ببریم. / ایبنا

ساخت و سازهای تهران در راستای آرامش شهروندان نیست
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مسکن و عمران13

آخرین وضعیت تامین مالی اقدام ملی مسکن

روند پرداخت تسهیلات در اقدام ملی و همکاری با وزارت 
راه و شهرسازی در حال حاضر روندی رو به جلو و مثبت است، 
محمود شایان، مدیرعامل بانک مسکن گفت: در طرح اقدام 
ملی تولید مسکن که مجموعا ۴00 هزار واحد مسکونی است 
بیــش از یک چهارم تامین مالی این طرح معادل 1۴0 هزار 
واحد از سوی بانک مســکن تقبل شده است. در واقع بانک 
مسکن تقبل کرده اســت تا به 1۴0 هزار واحد مسکونی از 
مجموع ۴00 هزار واحد مسکونی تعریف شده در قالب طرح 
اقدام ملی مسکن، تسهیلات پرداخت کند و تاکنون بیش از 
202 هزار نفر در این سیســتم ثبت نام کرده اند .وی با بیان 
اینکه در طرح اقدام ملی مسکن بعد از واجد شرایط شناخته 
شــدن متقاضیان ابتدا متقاضی افتتاح حســاب کرده و۴0 
میلیون تومان به عنوان آورده اولیه واریز می کند و ســپس 
بانک مسکن تســهیلات 100 میلیون تومانی پرداخت می 
کند، خاطرنشان کرد: این موضوع باعث شده است تاکنون ما 
رقمی بیش از 5 هزار میلیارد تومان از محل سپرده هابه این 
طرح ها تزریق کنیم و از محل تسهیلات هم تاکنون بیش از 
۳ هزار میلیارد تومان به پروژه های طرح اقدام ملی تزریق شده 
است، این طرح در واقع به خوبی شروع شده و هم اکنون نیز 
در ریل طبیعی خود افتاده است و ما امیدواریم تا بتوانیم در 
سال آینده بخشی از این واحدها را به سرانجام برسانیم و به 
مرحله افتتاح برسند، ما 1۴ هزار میلیارد تومان در این طرح 
برای پرداخت تسهیلات به متقاضیان،تعهد کرده ایم که برای 
1۴0 هزار واحد به ازای هر واحد 100 میلیون تومان به این 
طرح تزریق کنیم. ولی این امکان در حال پیشروی است که 
اگر بانک مرکزی هم همچنان که همیشــه در اجرای طرح 
های دولت در حوزه مسکن همراهی کرده است موافقت کند، 
این ســقف را به 150 میلیون تومان افزایش دهیم؛ اما هنوز 

این افزایش قطعی نشده است.

 انتنصاب معاونت توسعه مدیریت
 و منابع بیمه مرکزی

به گــزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
مرکزی، هادی عبداللهی با حکم دکترغلامرضا سلیمانی 
رئیس کل بیمه مرکــزی و با عنایت به موافقت وزیر امور 
اقتصادی و دارایی مسئولیت معاونت توسعه مدیریت و منابع 
بیمه مرکزی را عهده دار شد. دکتر سلیمانی در این حکم، 
خواستار ارتقای کیفی منابع انسانی، ایجاد همدلی، افزایش 
کارایی و بهره وری کارکنان، ارتقای سطح آموزش کارکنان، 
اســتفاده از ظرفیت های بالقوه سرمایه گذاری در سطح 
صنعت بیمه و افزایش بازدهی ســرمایه گذاری منابع و 
 نقدینگی با رعایــت قوانین، مقــررات و آیین نامه های 

مصوب شد.

سید قاسم بی نیاز رئیس مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی 
وزارت راه و شهرسازی گفت: از آمادگی وزارت راه و شهرسازی 
برای همکاری با سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور خبر 
داد و بر تقویت جایگاه روابط عمومی ها در تصمیم سازی تاکید 
کــرد.  وی در ســمینار روابط عمومی ســازمان های نظام 
مهندسی ساختمان بر تقویت جایگاه روابط عمومی ها تاکید 
کرد و گفت: حضور مهندس خرم به عنوان مدیری شناخته 
شــده برای روابط عمومی ســازمان های نظام مهندســی 
ســاختمان، فرصت مغتنمی است که انتظار می رود روابط 
عمومی ها به آن توجه ویژه داشته باشند، تسلط مهندس خرم 
بر مسند ســازمان نظام مهندسی ساختمان کشور موجب 
اقتدار سازمان است و باید فاصله بین روابط عمومی ها و رییس 
سازمان به حداقل ممکن برسد. او در ادامه سخنان خود به 
قانون نظام مهندسی کشور و به مواد قانونی آن اشاره کرد و 
تاکید کرد: موشکافی در مواد قانونی سازمان نظام مهندسی 
و کنترل ســاختمان حکایت از آن دارد که اساســا ماهیت 
سازمان، ماهیتی فرهنگی است و یکی از اهدافش ایجاد نظام 
فرهنگ ساخت و ساز در کشور بوده و باید این هویت و فرهنگ 
که در بطن قانون نهفته اســت توســط روابط عمومی ها به 
ســازندگان و آحاد مردم بازشناسانده شود. وی بر اهمیت 
جایگاه روابط عمومی های ســازمان های نظام مهندســی 
ساختمان در سراسر کشور تاکید کرد و گفت: برای پیشبرد 
 اهــداف کلان در حــوزه ســاخت و ســاز کــه یکــی از 
ماموریت های وزارت راه و شهرســازی و همچنین سازمان 
نظام مهندســی ساختمان اســت باید تعامل بین معاونت 
مسکن و ساختمان، مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی، 
دفتر مقررات ملی و کنترل ساختمان، سازمان نظام مهندسی 
ســاختمان و روابط عمومی ســازمان های نظام مهندسی 
ساختمان در سراسر کشور تعامل سازنده ایجاد و هماهنگی 
و یکپارچگی افزون شود. او  بر ابرپروژه ها در همکاری و تعامل 
بین وزارت راه و شهرســازی و ســازمان نظام مهندســی 
ســاختمان کشــور تاکید کــرد و افزود: یکــی از وظایف 
روابط عمومی  های سازمان های نظام مهندسی ساختمان 
کشور دفاع از عملکرد مهندسان است که باید این مهم تقویت 
شــود.او به وظایف وزارت راه و شهرسازی در ساختن پل ها، 
ابینه، راه ها، آزادراه ها و بیمارســتان ها اشاره کرد و گفت: با 
توجه به اینکه بخش بزرگی از وظایف وزارت راه و شهرسازی 
توسط مهندسان در سراسر کشور در رشته های گوناگون، 
اجرایی وعملیاتی می شود، باید در تعامل و ارتباطی تنگاتنگ 
این وظایف بازشناسایی شده و ارتقا یابد، سازمان های نظام 
مهندسی ساختمان باید بر کم کردن مراجعات حضوری به 
سازمان ها اهتمام داشته باشند که در این میان روابط عمومی 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان تهران پیشتاز بوده؛ 
همانطور که اداره کل راه و شهرسازی استان تهران نیز در این 
مهم توانســته کسب رتبه نخســت را داشته باشند. وی بر 
استفاده از مصالح بومی به منظور بالابردن کیفیت ساخت و 
ســاز در هر منطقه تاکید کرد و گفت: برگزاری نشست ها 
وکنفرانس های مطبوعاتی متعدد می تواند در بازشناسایی 
اهداف سازمان و تعامل سازنده با جامعه بسیار مناسب باشد. 
سیاست های طرح جامع مسکن، تکمیل مسکن مهر و سایر 
سیاست های حوزه مسکن سیاســت هایی هستند که در 
تعامل می توانند به شایســته ترین شیوه و با لحاظ تمامی 

جوانب تدوین و اجرایی و عملیاتی شوند.
او عضویت 550 هزار مهندس در ســازمان های نظام 
مهندسی ساختمان فرصت مغتنمی برای جامعه مهندسی 
کشور برشــمرد و گفت: درخواستم از رییس سازمان نظام 
مهندسی ساختمان کشور این اســت که همکاران روابط 
عمومی ها در عالی ترین جلسات و تصمیم سازی ها حضور 

داشته باشند.
وی بر تقویت جایگاه رســانه در ســازمان های نظام 
مهندسی ساختمان کشور تاکید کرد و افزود: همکاران روابط 
عمومی سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور با همکاران 
شورای روابط عمومی ادارات کل راه و شهرسازی استان های 

سراسر کشور بیشترین تعامل و ارتباط را داشته باشند.
او در عین حال بر آمادگی ارایه خدمات و امکانات روابط 
عمومــی ادارات کل راه و شهرســازی بــا روابط عمومی 

سازمان های نظام مهندسی ساختمان کشور تاکید کرد.

 پایه گذاری آزادراه ابراهیم خلیل)ع( همزمان با بهره برداری 
آزادراه غدیر با فرمان رئیس جمهور

 محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان در زمینه برنامه های دولت برای ساماندهی بازار اجاره در کنار ارائه ودیعه اجاره مسکن که در ایام کرونا برای خانوارهای کم درآمد در نظر گرفته شد، افزود: یکی 
از موضوعاتی که وزارت راه و شهرسازی به دنبال آن است تصویب و اجرایی شدن آیین نامه حمایت از اجاره داری حرفه ای است که مدتی پیش توسط وزارت راه به دولت ارائه شده و  اکنون در کمیسیون های 
تخصصی دولت در دست بررسی است. بعد از تصویب آیین نامه حمایت از اجاره داری حرفه ای در کنار اجاره داری سنتی که در کشور رواج دارد، اجاره داری حرفه ای نیز ایجاد خواهد شد و با این کار هم درعرضه 
واحدهای اجاره ای و هم در کنترل قیمت ها، شاهد تاثیرگذاری مثبتی خواهیم بود.اجرای آیین نامه اجاره داری حرفه ای از یک سو به نفع مستاجران و از سوی دیگر به نفع سرمایه گذاران است و راهکارهایی که در 
آیین نامه در نظر گرفته شده به گونه ای است که منافع هر دو گروه را مدنظر قرار می دهد. با اجرای اجاره داری حرفه ای تعادل در بازار اجاره ایجاد و قیمت ها به شکلی منطقی به بازار ارائه می شود. در خصوص 
افزایش یا کاهش اجاره بها، دولت به صورت مستقیم نمی تواند اعمال نظر کند، به هرحال اجاره بها تابعی از قیمت مسکن است و از آنجا که سرمایه گذاری بخش خصوصی در آن انجام می شود باید به گونه ای 
باشد که نفع موجر را نیز در پی داشته باشد. تجربه سال های گذشته در بازار اجاره مسکن شهر تهران و شهرهای بزرگ و متوسط نشان داده که رها کردن بازار اجاره به این امید که سطح اجاره بها با توان پرداخت 

مستاجران متناسب می شود، جوابگو و قابل قبول نیست. بنابراین لازم است دولت به عنوان سیاستگذار و تنظیم کننده بازار اجاره مسکن برای حمایت از دهک های نیازمند مداخله کند.

بررسیآییننامه
اجراییحمایتاز
اجارهداریحرفهای

وزیر راه و شهرسازی در آیین افتتاح آزادراه غدیر این پروژه 
ملی را بخش بزرگی از جاده ابریشم آزادراهی کشور خواند.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی روز پنجشنبه 7 اسفندماه 
در آییــن افتتاح طرح های دولتی که با حضور  رئیس جمهور 
برگزار شد گفت: امروز هدیه بزرگی به ملت ایران داده می شود؛ 
یک سرمایه گذاری که از فکر و اندیشه تا طراحی و ساخت آن 

در یک دولت صورت می گیرد.
وی با بیان اینکه پروژه های عمرانی زمانمند می شوند و 
دولت های بعــدی وارث افتتاح آن خواهند بود،افزود: آزادراه 
غدیر که عملیات اجرایی آن با ارزش فعلی حدود هفت هزار 
میلیارد تومان در اسفند 9۴ آغاز شد تماما در طول یک دولت 
انجام شده است و سالانه 20 درصد پیشرفت داشته است که 
رکوردی در انجام پروژه های زیرساختی و یک رکورد در تاریخ 

وزارت راه و شهرسازی به شمار می رود.
وزیر راه و شهرسازی با قدردانی از تمام طراحان، مهندسان، 
سازندگان، کارگران، تکنســین ها و اپراتورهای فعال در این 
ابرپروژه گفت: به طور روزانه سه هزار نفر در طول 5 سال اکثرا 
به صورت دو شیفت در این پروژه کار کردند تا این پروژه آماده 

بهره برداری شود.
وی افــزود: این آزادراه که کنارگذر جنوبی البرز و تهران 
قلمداد می شود، بخش مهمی از جاده ابریشم آزادراهی کشور 
است که شــرق و غرب کشور را طی می کند و نقطه تبادلی 
پنجگانه دارد که با کریدورهای شمال و جنوب اتصالات را برقرار 
می کند و پیرامون این آزادراه بر اساس طراحی های صورت 
گرفته تیرپارک ها و پارک های لجستیک شکل خواهد گرفت 
که بار سنگینی از حجم فعالیت و آمد و شد در جنوب شرق، 
جنوب غرب و جنوب تهران را به آن سوی این آزادراه منتقل 

می کند که تهران از این بابت نفس خواهد کشید.
وی هدایت ظرفیت ها و شرکت های پیمانکاری به سمت 
سیاست ســرمایه گذاری و شراکت در ایجاد زیرساخت ها را 
موضوع مهمی خواند که در وزارت راه و شهرسازی دنبال شده 
است و تصریح کرد: به این منظور با قرارگاه سازندگی خاتم   الانبیا 
به عنوان یکی از ســازندگانی که در وزارت راه و شهرســازی 
قراردادهای گوناگونی داشــت این الگو را دنبال کرده ایم؛ به 
طوری که برای نمونه در آزادراه غدیر قرارگاه، سرمایه گذاری 
70 درصدی و وزارت راه و شهرســازی ســرمایه گذاری ۳0 
درصدی داشته است. وی در بخش دیگری از این مراسم از پایه 
گذاری آزادراه ابراهیم خلیل)ع( همزمان با بهره برداری آزادراه 
غدیر با فرمان رئیس جمهــور خبر داد و گفت: تفاهمنامه و 
قرارداد این آزادراه 90 کیلومتری که از انتهای ورامین به اتوبان 

پردیس متصل می شود، آماده شده است تا بتوانیم گره ترافیکی 
که در شــرق تهران متولد می شــود را ساماندهی کنیم و بار 
سنگینی را که از شریف آباد تا افسریه وجود دارد را به سمت 
شمال و جنوب توزیع کنیم. این طرح زنجیره آزادراهی ما را در 

کلانشهر تهران و استان البرز کامل می کند.
وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: در سال 92 حدود 2 
هزار کیلومتر آزادراه در کشور داشتیم اما این عدد تا پایان دولت 
به ۳ هزار و 100 تا ۳ هزار و ۳00 کیلومتر خواهد رســید که 
نشان از رشد 50 درصدی در آزادراه های کشور است. ما ابتدای 
دولت 12 هزار و 500 کیلومتر بزرگراه در کشور داشتیم اما در 
پایان دولت تدبیر و امید به 20 هزار کیلومتر بزرگراه خواهیم 
رسید که حاکی از افزایش بیش از 50 درصدی در این بخش 
و به معنای ساخت روزانه ۴ کیلومتر بزرگراه در کشور است.  
این توسعه ۶0 درصدی بزرگراه ها در کشور نسبت به ابتدای 
انقلاب، افزایش راندمان، ایمنی، بهره وری و رفاه را برای مردم 
به دنبال داشته و بسیاری از نقاط پرحادثه را نیز برطرف کرده 
اســت. وی در ادامه با اشاره به الگوی تامین مالی پروژه های 
عمرانی با استفاده از ظرفیت بازار سرمایه گفت: تامین مالی 
حدود 19 پروژه جدید در بخش های آزادراهی و ریلی با موافقت 
وزارت اقتصاد و دارایی و بانک مرکزی و حمایت و تاکید رئیس 
جمهور از طریق بازار سرمایه انجام خواهد شد و این پروژه های 
بزرگ و تاریخ ساز، تحول بزرگی در زیرساخت های حمل و نقل 
کشــور به وجود خواهند آورد و برای پیش بینی های لازم از 

طریق این پروژه ها برای دهه آینده انجام خواهد شد.

طرح آب رسانی به شرق کشور نهایی شد
رئیس جمهور: برای شرق کشــور آب رسانی از طریق 
شیرین کردن آب دریا در استان های اصفهان، خراسان جنوبی، 
خراسان رضوی، سیستان و بلوچستان طراحی و طرح کلی آن 

نهایی شد. به گزارش خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما آقای 
روحانی در مراســم بهره برداری از طرح های ملی وزارت راه و 
شهرسازی و آزاد راه غدیر با تبریک سالروز ولادت امیرالمومنین 
علی )ع( افزود: رقمی که امروز مسئول وزارت راه درباره آزادراه ها 
اعلام کرد نشان می دهد که تا پایان این دولت، ما هزار کیلومتر 
آزادراه افتتاح می کنیم که در طول هشت سال، این رقم هزار 

کیلومتر بسیار مهم است.
وی ادامه داد: در زمان رژیم گذشته ۳۴۶ کیلومتر آزادراه 
ساخته شد و بعد از انقلاب تا آغاز دولت یازدهم )سال 92( هزار 
و 710 کیلومتر آزادراه ساخته شده است.  آقای روحانی گفت: 
در این هشت سال با این شرایط سخت و جنگ اقتصادی، هزار 
کیلومتر آزادراه تحویل می دهیم و این افتخاری برای دولت، 
بخش خصوصی، طراحان و کارگران است. رئیس جمهور افزود: 
ما سه تا چهار طرح مهم دیگر در آزادراه و راه آهن داریم. طرح 
راه آهن چابهار به زاهدان از طرح های مهم ماســت و تلاش 
می کنیم همه پروژه ها در این دولت افتتاح شود. وی اضافه کرد: 
دولت به زودی در منطقه شــرق کشور طرح مهم آبرسانی را 
اعلام خواهد کرد بخش بزرگ آب از خلیج فارس و دریای عمان 
را به ســیرجان منتقل کردیم و مرحله بعدی تا پایان امسال 
تکمیل و افتتاح می شــود. آقای روحانی ادامه داد: برای شرق 
کشور آبرسانی را از طریق شیرین کردن آب دریا ادامه خواهیم 
داد به جز اســتان های کرمان و یزد برای اصفهان، خراســان 
جنوبی، خراسان رضوی و سیستان و بلوچستان هم طراحی 
می کنیم که این طرح ها نهایی شده و جلسات آن ها گذاشته 
شده است. انشاء الله شرق کشور حیات جدیدی پیدا می کند 
چنانکه غرب کشــور در این دولت حیات جدیدی پیدا کرده 
است. رئیس جمهور گفت: یکی از افتخارات این دولت، آب و 
راه خواهد بود. بقیه طرح ها را تا پایان دولت ادامه خواهیم داد 

تا مردم همواره به سربلندی ایران امیدوار باشند.
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آگهــی تغییــرات شــرکت آشــنا تــک تجهیــزات اطــاق تمیــز بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 29۴۴30 و شناســه ملــی 10103320165 
ــی  ــه شــماره مل ــل اتخــاذ شــد : اســفندیار بهــزادی ب ــورخ 11/10/1399 تصمیمــات ذی ــاده م ــوق الع ــی ف ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عموم ب
ــه  ــغ 12000000000 ب ــرکت از مبل ــرمایه ش ــت. س ــرار گرف ــرکا ق ــف ش ــرکت در ردی ــدوق ش ــه صن ــال ب ــت 10000000000 ری 0035۴08227 پرداخ
22000000000 ریــال افزایــش یافــت. و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســرمایه شــرکت پــس ازافزایــش ســرمایه: نوشــین آذرکیــوان 
ــده 1500000000  ــی 00581۴28۴3دارن ــماره مل ــه ش ــزادی ب ــهنوش به ــرکه ش ــهم الش ــال س ــده 6000000000 ری ــی 299059037۴دارن ــماره مل ــه ش ب
ــه شــماره ملــی  ــده 1500000000 ریــال ســهم الشــرکه هومــن یزدانــی ب ــه شــماره ملــی 00157815169دارن ریــال ســهم الشــرکه بهــار بهــزادی ب
۴۴20278803دارنــده 1500000000 ریــال ســهم الشــرکه روح الــه نظــری بــه شــماره ملــی 0081153066 دارنــده 1500000000 ریــال ســهم الشــرکه 
ــت  ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــرکه س ــهم الش ــال س ــده 10000000000 ری ــی 0035۴08227 دارن ــماره مل ــه ش ــزادی ب ــفندیار به اس

ــران )1101121( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ش

آگهــی تغییــرات موسســه علمــی فرهنگــی شــایگان واحــد تهــران بــه شــماره 
ثبــت 122۴1 و شناســه ملــی 10100۴75۴50 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی 
ــماره 16528/96/1 /  ــوز ش ــورخ 1396/10/19 و مج ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ع
ــران  ــتان ته ــلامی اس ــاد اس ــگ و ارش ــورخ 26/10/1396 اداره کل فرهن ــف ت م ال
ــن  ــل تعیی ــرار ذی ــه ق ــره ب ــت مدی ــاء هیئ ــد : اعض ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
ــه ســمت  ــه شــماره ملــی 00571۴385۴ ب ــرزاد صیرفــی زاده ب ــای ف ــد : آق گردیدن
رئیــس هیئــت مدیــره و مدیــر عامــل و آقــای فرشــاد صیرفــی زاده بــه شــماره ملــی 
00572۴6556 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و خانــم محبوبــه صادقــی بــه شــماره 
ملــی 0۴90230288 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره . کلیــه اســناد و اوراق مالــی و 
بانکــی و قراردادهــای تعهــدآور موسســه بــا دو امضــای آقــای فــرزاد صیرفــی زاده 
ــت  ــو هیئ ــی زاده عض ــاد صیرف ــای فرش ــره و آق ــت مدی ــس هیئ ــل و رئی مدیرعام
مدیــره ممهــور بــه مهــر موسســه معتبــر بــوده و ســایر مکاتبــات بــا امضــای مدیــر 
عامــل و مهــر موسســه صــادر خواهــد شــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

ــران )1101120( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش اداره ثب

آگهــی تغییــرات شــرکت افــق طلائــی هگمتانــه شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 35۴55۴ و شناســه ملــی 1010۴015921 بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/11/07 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای امیــر حســین بهروزیــان بــه شــماره 
ــد. .  ــال از صنــدوق شــرکت از شــرکت خــارج گردی ــه مبلــغ ۴95.000.000 ری ــا دریافــت کل مبلــع ســهم الشــرکه خــود ب ملــی 002۴012858 ب
ــه مبلــغ 10.000.000.000 ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه دراساســنامه اصــلاح  در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 10.۴95.000.000ریــال ب
گردیــد. لیســت شــرکاء بعــد از کاهــش ســرمایه 1- آقــای ســید علــی قنــدی بــه شــماره ملــی 0058295925 دارای مبلــغ 1.600.000.000ریــال 
ســهم الشــرکه 2- آقــای ســید پرویــز قنــدی بــه شــماره ملــی 0037300318 دارای مبلــغ 1.800.000.000 ریــال ســهم الشــرکه 3- شــرکت رایــان 
فــن کاو اندیــش بــه شناســه ملــی 1010397۴666 دارای مبلــغ 5.000.000.000 ریــال ســهم الشــرکه ۴- آقــای عبــاس بهروزیــان بــه شــماره ملــی 
ــاری  ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــرکه س ــهم الش ــال س 0601593952 دارای 1.600.000.000 ری

تهــران )1101115(

ــتناد  ــه اس ــی 10101۴57895 ب ــه مل ــت 1018۴2 و شناس ــماره ثب ــه ش ــی ب ــرز کاو تعاون ــی الب ــی و مهندس ــدی فن ــرکت تولی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــاه  ــاون،کار و رف ــورخ 13/11/99 اداره کل تع ــماره 199707/15/982 م ــوز ش ــورخ 1399/10/23 و مج ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم صورتجلس
اجتماعــی اســتان تهــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس: اســتان تهــران - منطقــه 1۴ شهرســتان 
تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه شــهرک قــدس ، خیابــان شــهید بــرادران کریمــی رامشــه ، خیابــان توحیــد ســوم، پــلاک 18 طبقــه 
ســوم کدپســتی 1۴6699579۴ تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت 

هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1101118(

آگهــی تغییــرات شــرکت نمــا تــک ایرانیــان بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴3675۴ و شناســه ملــی 1۴00339۴500 بــه اســتناد 
ــا  ــه کــد ملــی 0068632398 ب صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/11/15 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ســحر اســدی ب
ــه  ــال ب ــد. در نتیجــه ســرمایه از ۴.000.000.000 ری ــال ســهم الشــرکه خــود از صنــدوق شــرکت از شــرکت خــارج گردی ــت 80.000.000 ری دریاف
ــه نحــو مذکــور اصــلاح گردیــد. اســامی ومیــزان ســهم الشــرکه هریــک  3.920.000.000 ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه ب
ــال ســهم الشــرکه کاوه هنــدی زاده  ــه کــد ملــی 2992327۴25 دارای 2.۴00.000.000 ری ازشــرکا پــس ازکاهــش ســرمایه : اکبــر هنــدی زاده ب
بــه کــد ملــی 00599۴8۴93 دارای 1.520.000.000 ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )1101119(

آگهــی تغییــرات شــرکت تولیــدی صنعــت دمیرچــی ایرانیــان شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 3۴5288 و شناســه ملــی 10103899089 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره 
مــورخ 1399/11/08 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای امیــر دمیرچــی بــه شــماره ملــی 0320183580 بــه ســمت مدیــر عامــل وعضــو هیئــت مدیــره و خانــم مهســا دمیرچــی بــه شــماره 
ملــی 001697109۴ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم مریــم دمیرچــی بــه شــماره ملــی 0066362822بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره انتخــاب شــدند .امضــای کلیــه اوراق و 
اســناد بهــادار تعهــد آور از قبیــل چــک ،  ســفته ،  بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی اوراق عــادی اداری و مکاتبــات بــا امضــای مدیــر عامــل و رئیــس هیئــت مدیــره هریــک بــه تنهایــی   

همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1101117(

ــا  ــز بهت ــام تجهی ــرکت دات ــلال ش ــی انح آگه
شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 
بــه  ملــی 1۴0038۴6699  و شناســه   ۴۴8567
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده 
مــورخ 1399/10/09 آقــای پیمــان طاهــی بــا 
ــه  ــر تصفی ــمت مدی ــه س ــی3251579861 ب کدمل
ــتان  ــه اس ــل تصفی ــانی مح ــاب گردید.نش انتخ
ــان 35  ــر خیاب ــوی نص ــران ک ــهر ته ــران ش ته
پــلاک 2 طبقه 2 واحــد 5کدپســتی1۴۴79353۴8 
مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 
ــاری  ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش اداره ثب

ــران )1101116( ته

 آمادگی وزارت راه برای همکاری
 با سازمان نظام مهندسی ساختمان

هفته نامه اقتصادی ایران

گفتگو-۱ خبر

گزارش بیمه مرکزی از عملکرد 10 ماهه اول سال جاری
حسن رضا عباســیان فر مدیرکل دفتر 
برنامه ریزی و امور فنی بیمه مرکزی  ج. ا .ایران، 
از رشــد حدود ۳7 درصدی رشد حق بیمه 
نسبت به ســال قبل خبر داد و گفت: مبلغ 
حق بیمــه تولیدی و خســارت پرداختی به 
ترتیب در حدود 7/ ۶۶ و ۴/ ۳2 هزار میلیارد 
تومان اســت و تغییرات حق بیمه تولیدی و 
خسارت پرداختی نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته به ترتیب در حدود 9/ ۳۶ و 2۴ درصد 
بوده است. همچنین نسبت خسارت بازار با 1/ 
5 واحد کاهش )در مقایسه با 10 ماهه اول سال 
قبل( به 2/ ۴9 درصد رســیده است. البته در 

محاسبه این نسبت )حاصل تقسیم خسارت 
پرداختی به حق بیمه تولیدی برحسب درصد(، 
مبالغ خسارت های معوق، ذخایر حق بیمه، 
کارمزد شــبکه فروش و هزینه های اداری- 
عمومی شــرکت های بیمــه در نظر گرفته 
نمی شود. بررســی آمار عملکرد شرکت ها و 
رشته های بیمه از حیث »نسبت خسارت« در 
این مدت نمی تواند ارزیابی مطلوبی از عملکرد 
آنها در دسترس قرار داده و فعالیت واقعی شان 
را نشــان بدهــد. عباســیان فر از بیمه های 
غیر زندگــی )بــا9/ 15۴ درصــد(، حوادث 
رانندگی )بــا ۳/ 72 درصد(، درمان )با ۶/ ۶9 

درصد(، شخص ثالث-مازاد )با 9/ 5۶ درصد( 
و کشتی )با 7/ ۴9 درصد( به عنوان۴ رشته با 
نسبت خســارتی بالاتر از بازار بیمه نام برد و 
گفت: ســهم بخش غیردولتی از حق بیمه 
تولیدی و خسارت پرداختی صنعت بیمه، به 

ترتیب حدود ۴/ ۶8 و ۶9 درصد بوده است.
۳ رشته بیمه شخص ثالث و مازاد، درمان 
و زندگی به ترتیب بــا 2/ ۳2، ۶/ 20 و 2/ 15 
درصد سهم بیشــتری از پرتفوی حق بیمه 
تولیدی در بازار دارند. البته سهم رشته های 
بیمه در دوره های زمانی کمتر از یک ســال 
معمولا با تغییرات زیادی همراه است، لذا در 

تحلیل سهم از پورتفوی رشته ها در بازار بیمه 
باید این موضوع را مورد توجه قرار داد.

همچنیــن در این 10 ماه، حدود ۴/ 5۴ 
میلیون بیمه نامه صادر و نزدیک 1/ 29 میلیون 
فقره خســارت پرداخت شــده است. تعداد 
بیمه نامه های صادره و تعداد موارد خسارت 
پرداختی نسبت به مدت مشابه سال قبل، به 
ترتیــب 5/ 7 درصد کاهــش و2/ ۴۶ درصد 
افزایش داشته است. رشد تعداد موارد خسارت 
پرداختــی بــازار، به دلیل افزایــش )۴/ 52 
 درصــدی( این تعداد در بیمه درمان ســهم

 عمده )8/ 91 



اردشیر سعدمحمدی سرپرست معاونت معدنی وزارت صمت با تاکید بر اکتشاف اعلام کرد که تا کمتر از ۲۰ سال آینده سنگ آهن داریم. به همین دلیل دولت باید بوروکراسی را برداشته و پهنه ها 
را به شرکت های توانمند واگذار کند تا به این ترتیب بتوان هدفگذاری برای تولید ۵۵ میلیون تن فولاد در سال ۱۴۰۴ را جامه عمل پوشاند. با اینکه ایران در میان تولیدکنندگان فولاد جایگاه مناسبی دارد 
اما در راستای هدف ۱۴۰۴ برای تحقق ۵۵ میلیون تن هنوز به سرمایه گذاری بالایی در بخش بالادست و زیرساخت ها نیازاست. این در حالی است که امروز این صنعت با چالش های متعددی مواجه 
است که نیاز به رسیدگی و تصمیم گیری از طرف مسوولین دارد. به باور کارشناسان در بحث بازار فولاد اول باید تکلیف روشن شود که قرار است به سمت اقتصاد آزاد برویم یا خیر؟ اما اگر قرار است 
شرایط فعلی و ملغمه ای که وجود دارد ادامه پیدا کند، با مشکل جدی مواجه خواهیم شد. بر همین اساس در همایشی با عنوان چشم انداز صنعت فولاد و سنگ آهن ایران با نگاهی به بازار، تعاملات دو 
حوزه فولاد و سنگ آهن، چالش ها و راهکارهای صادرات در دوره پساترامپ، فرصت ها و تهدیدها و همچنین وضعیت حال و آینده زنجیره این صنعت استراتژیک مورد واکاوی قرار گرفت. در همین 
خصوص در حال حاضر ۱۷۵میلیارد تن ذخایر سنگ آهن در جهان داریم که تا ۷۰ سال آینده پاسخگوست .در ایران ذخیره قطعی سنگ آهن ۳ میلیارد تن است که تا افق ۱۴۰۴ نیازمند ۱۶۵میلیون تن 
سنگ آهن هستیم. اما بر اساس میزان تولید سنگ آهن، تا کمتر از ۲۰ سال آینده ذخیره سنگ آهن خواهیم داشت . به این ترتیب اکتشاف و هزینه کرد برای پتانسیل های جدید لازم و ضروری است.

فقط
تا۲0سال
سنگآهنداریم

تمکین از قانون لازمه زندگی اجتماعی است

سرتیپ پاسدار حسین رحیمی
که همه باید خــود را مقید به انجام و اجرای دقیق آن 
بدانند در حقیقت می توان امید داشت که اگر همه خود را 
مجری قانون بدانیم، آن موقع است که می توان گفت دیگر 
کســی به راحتی به خود اجازه انجام و تکرار تخلف و جرم 
نخواهد داد و هر چیزی در جای مناســب خود انجام و اجرا 

می شود.
به طور حتم لازمه زندگی در اجتماع بر پایه تبعیت از 
قانونی مشــترک و یکسان است و همه باید خود را در برابر 
قانون یکسان بدانند و به قانون احترام بگذارند؛ چراکه در پرتو 
رعایت قانون است که امنیت و آرامش میسر می شود؛ در غیر 
این صورت هرج و مرج و خودکامگی جایگزین نظم و امنیت 
و آرامش خواهد شــد. در حال حاضر با توجه به دیدگاه ها، 
گرایش ها و سلایق مختلف آنچه موجب می شود در لوای این 
همه تضادها، تفاوت ها، تنوع ها و تکثر ها در کنار هم به خوبی 
و آرامــش زندگی کنیم جــدای از پایبندی به اخلاقیات و 
اعتقادات که علاوه بر اینکه جنبه شخصی دارند، اما می توان 
نمود و بروز و ظهور آن ها را در زندگی اجتماعی افراد ملاحظه 
و مشــاهده کرد؛ رعایت قوانین و مقررات است که می تواند 
سامان و بهروزی را برای همه ما در پی داشته باشد از این رو 
اگر کســانی بخواهند با قانون خود در جامعه مدنی زندگی 
کنند به طور حتم موجبات سلب آرامش و امنیت دیگران را 
به همراه خواهند داشت. کما اینکه برابر قانون همه کشور ها 
و جوامع انسانی کسی یا کسانی حق ندارند که امنیت و آرامش 
دیگران را برهم بزنند که اگر اینگونه باشد باید با آن ها برابر 
قانون برخورد لازم صورت گیرد در غیر این صورت است که 
سنگ روی سنگ بند نخواهد شد. از بعد دینی و در بینش 
اســلامی نیز همه حرکات و سکنات و رفتار ما دارای نظام و 
مقررات و در یک کلمه قانون خاص خود است و حتی در اسلام 
جدای از رفتار و اعمال برای افکار و ذهنیات انسان نیز قوانینی 
وجود دارد که به عنوان نمونه می توان به ظن در مورد دیگران 
اشاره کرد که بنا بر آیه قرآن کریم برخی ظن ها گناه هستند؛ 
چراکه سلامت روان انسان را بر هم می زند و تکرار آن موجب 
نوعی بیماری روانی یا روان پریشی می شود.از این رو وجود 
قانون موجب می شــود که هر کسی بر اساس چارچوب و 
ضوابط تعیین شــده رفتار کند و از تعدی و تجاوز و ظلم به 
دیگران خودداری نماید در این صورت اســت که بر اساس 
قانون می تواند شاهد زندگی بهتر و بسامان تری باشد؛ چراکه 
تمکین به قانون لازمه زندگی اجتماعی است.باید تلاش کنیم 
که همه خود را مقید به انجام قوانین و مقررات اجتماعی و 
انسانی و الهی جامعه خود بدانیم و دیگران را نیز به رعایت این 
مهم دعوت و تشویق و از قانون شکنی منع کنیم؛ چراکه همه 
ما در مقابل همدیگر مسئول هستیم و سلامت و سعادت ما 

در گرو تلاشی جمعی، سریع تر میسر خواهد شد.
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هفته نامه اقتصادی ایران

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور و 
معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون، کار و 
رفــاه اجتماعی با اشــاره بــه ظرفیت های دو 
دستگاه، بر لزوم هم افزایی دستگاه های فرهنگی 
به منظور غنی ســازی اوقــات فراغت بخش 
گسترده ای از جمعیت کشور با محوریت کتاب 

تأکید کردند.
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور، آیین امضای 
تفاهمنامه همکاری نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور و معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شنبه 2 اسفند ماه با 
حضــور ابراهیم صادقی فر معــاون فرهنگی و 
اجتماعی وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، 
شــهریار احمد بیگی، مدیرکل دفتر فرهنگی 
وزارت تعاون و علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، امین متولیان، 
معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات 
نهاد، مهدی رمضانی، معاون توسعه کتابخانه ها 
و ترویج کتابخوانی نهاد، هوتن والی نژاد، معاون 
اداری و مالی نهاد، هادی آشتیانی، مدیرکل امور 
فرهنگی نهاد، مهدی توکلیان، مدیرکل روابط 
عمومی و امور بین الملل نهاد در سالن اجتماعات 

کتابخانه مرکزی پارک شهر برگزار شد.
هم افزایی با سایر دستگاه های فرهنگی 

ضامن موفقیت فعالیت های فرهنگی
علیرضا مختارپور در این مراسم با اشاره به 
حضور فعال و موثر ابراهیم صادقی فر در جلسات 
شورای فرهنگی عمومی و دغدغه مندی وی در 
این حوزه گفت: همانگونه که مستحضر هستید 
نهادهــای فرهنگی خصوصــا نهادهایی که با 
فرهنگ عمومی ســر و کار دارنــد، در صورتی 
می توانند موفق باشــند که یک پیوند وثیق و 
عمیق با همه نهادها و دســتگاه های دولتی و 
عمومی و حتی دستگاه های خصوصی فعال در 
این حوزه داشته باشند. وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعــی مخاطبانی کثیر بــا ظرفیت های 
گسترده ای دارد و هرچه بتوانیم کمک کنیم تا 
ظرفیت های این دو نهاد را به هم متصل کنیم، 
نتیجــه آن کمک بــه ارتقاء ســطح فرهنگی 

مخاطبان ما خواهد بود.
 وی با ابراز خرسندی از انعقاد این تفاهمنامه 
افزود: اگر جامعه ما و طیف گسترده ای که ذیل 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی قرار می گیرند، 
هر کدامشان در یک ماه حتی چند صفحه بیشتر 
کتاب بخوانند، یک رشــد تصاعدی هم از نظر 
سرانه مطالعه و هم از نظر ارتقاء سطح فرهنگی 
جامعه ایجاد خواهند کرد. امیدوار هستیم این 
تفاهمنامه نیز مانند سایر تفاهمنامه هایی که بر 
اجرای آن بسیار تأکید داریم، بتواند در یک بازه 
زمانی ۴ یا ۶ ماهه گام های موثری را طی کند و 

در جلسه ای دیگر میزان پیشرفت، موفقیت ها و 
نقاط ضعف احتمالی را ارزیابی کنیم.

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور با 
اشــاره به استقبال گســترده عمومی مردم از 
جشنواره کتابخوانی رضوی، گفت: این جشنواره 
آمار بسیار ارزشمندی مبنی بر مشارکت بیش از 
یــک میلیون و نیــم را به دســت آورد و یک 
زیرساخت برای برگزاری این مسابقه به صورت 
الکترونیک فراهم کرد که اگر قصد داشته باشیم 
مسابقات کتابخوانی را در میان اقشار مختلف و 
طیف هــای ذیل این وزارتخانــه برگزار کنیم، 
می توانیــم از ایــن زیرســاخت ایجاد شــده 
بهره برداری لازم را داشــته باشیم. مختارپور با 
تأکید بر گســتره جامعه تحت پوشــش این 
وزارتخانه گفت: بر اساس آماری که ارائه کردید 
جامعه ذیل این وزارتخانه تقریبا بیش از نیمی از 
جمعیت کل کشور را دربرمی گیرد که این تعداد 
جمعیــت کمــی نیســت؛ خوشــبختانه 
زیرســاخت های الکترونیکی نهاد کاملا به روز 
است و افراد می توانند وارد پایگاه اطلاع رسانی 
نهاد شــوند و کتابخانه های نزدیــک خود را 
شناسایی کنند و کتاب هایی که در آن کتابخانه 
وجود دارد را ببینند و سفارش دهند و کتابخانه 
آن کتاب ها را به دست آنها می رساند. وی افزود: 
در حوزه نابینایان نیز بیش از یک سال و نیم است 
کــه با توجه بــه محدودیت و توقــف فعالیت 
دســتگاه های مربوط به این حــوزه، نهاد برای 
تأمین و تولید منابع مورد نیاز نابینایان پیشگام 
شده است. همچنین اخیرا دوستان ما در معاونت 
توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی به تدریج 
در تمامی اســتان ها در حــال راه اندازی طرح 
»پیک کتاب« هستند که اغلب مخاطبان آن را 
بازنشســتگانی تشــکیل می دهند که امکان 
مراجعه به کتابخانه را ندارند. وی با اشاره به سابقه 
حضور فعــال بازنشســتگان در محافل ادبی 
کتابخانه ها گفت: امروز هم بیش از یکسال است 

که ما محافل ادبی نهاد را راه اندازی کردیم که از 
زمان شــیوع کرونا به صورت مجازی ادامه پیدا 
کرده است؛ بر این اساس می توان محافل ادبی 
مختص اقشــار و جامعه ذیل این وزارتخانه را 
تشکیل داد. همچنین زمینه های متعدد دیگری 
برای همکاری وجود دارد و کار نکرده نیز بسیار 
است. از سوی دیگر همه این کارها نیز مبتنی بر 
بودجه نیست و از همین زیرساخت های موجود 

می توان بهره برد.
اتصال ظرفیت های دو دستگاه به نفع 

حوزه فرهنگ
مهدی رمضانی در این مراســم با اشاره به 
ظرفیت های عظیم وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی برای همکاری های مشــترک با نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور گفت: امیدواریم 
برکات انعقاد این تفاهمنامه برای طرفین موضوع 
و در نهایت تقویت حوزه فرهنگی و اجتماعی با 
محوریت کتاب و کتابخوانی مفید و موثر باشد. 
چراکه اتصال این وزارتخانه با نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور، قطعا برکات بسیاری را درپی 

خواهد داشت.
معــاون توســعه کتابخانه هــا و ترویج 
کتابخوانی نهاد افزود: در دوره جدید مدیریت 
نهاد، تبدیل کتابخانه های عمومی به پایگاه های 
فرهنگی و اجتماعی یکی از اولویت های مهم بوده 
که با همت جمعی در نهاد و با مدیریت دبیرکل 
محترم، این فضا چه در فیزیک و ساختار و چه 
در نرم افزار و اجرا شکل گرفته و در حال پیشرفت 
اســت و این دیدگاه ضرورت همکاری این دو 
دســتگاه در این حوزه را بیش از پیش ضرورت 

می بخشد.
 تلاش برای احیای نیاز به غذای روح 

در میان مردم
ابراهیــم صادقی فر، معــاون فرهنگی و 
اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
ابتدای ســخنان خود با نقل حدیثی از حضرت 

علی)ع( گفــت: مولای متقیــان می فرمایند 
»عجب دارم از آنها که به غذای جسم خود می  

اندیشند، اما در غذای  روح  دقت نمی  کنند، 
خوراک زیانبار را از شکم خود دور می  دارند، 
اما قلــب را با مطالب مهلک آکنده می  کنند.« 
امــروزه در تلاطــم روزگار علاقه بــه کتاب و 
کتابخوانی به عنوان غــذای روح پایین آمده و 
آمارهای ارائه شــده نیز از پایین بودن ســرانه 
کتابخوانی در کشور نسبت به وضعیت مطلوب 

حکایت دارد.
وی افزود: تلاش برای اینکه کتاب دوباره به 
غذای روح مردم ما تبدیل شــود یک همدلی و 
همراهی را می طلبد. متاسفانه بودجه فرهنگی 
کشور بســیار اندک و چیزی حدود نیم درصد 
اســت که گاه این مقدار هــم اختصاص پیدا 
نمی کند. این اتفاق تلخی است که در سال های 
گذشته گریبانگیر فرهنگ کشور بوده است. اما 
در این میان همکاری و هم افزایی دستگاه های 
فرهنگی می تواند به پیشــبرد اهداف فرهنگی 
کشــور کمک کنــد. صادقی فر ضمــن ابراز 
خرســندی از انعقاد این تفاهمنامه همکاری 
گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی طیف 
وسیعی از مخاطبان را دارد که تمام این طیف ها 
می توانند به عنوان مخاطبان و گروه های هدف 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور نیز درنظر 
گرفته شــوند و ما آمادگی ایــن را داریم تا به 
همراهی هم یــک برنامه ریــزی دقیق برای 

رسیدن به اهداف مشترک را انجام دهیم.
گامی موثر برای غنی سازی اوقات فراغت 

با  محوریت کتاب
معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی با اشــاره بــه برخی از 
ظرفیت های این وزارتخانــه گفت: حدود 1۴ 
میلیون نیــروی کار در حوزه کارگری ذیل این 
وزارتخانــه هســتند که بــا درنظــر گرفتن 
خانواده های آنان جمعیت کثیری را تشــکیل 

می دهنــد. همچنین ما چیزی قریب به ۳ هزار 
خانه بهداشت در کشور داریم که با تجهیز منابع 
فرهنگی در حال توانمندســازی آنها در حوزه 
کتاب و کتابخوانی هســتیم. از سوی دیگر ما 
طیف وســیعی از بازنشســتگان را داریم که 
می توانند بــه عنوان یکــی از گروه های فعال 
مراجعه کننده به کتابخانه ها باشند. وی انعقاد 
این تفاهمنامه را گامی موثر برای غنی ســازی 
اوقات فراغت طیف گسترده ای از مردم عنوان 
کرد گفت: امــروز فضای مطالعه و کتاب دیگر 
مانند گذشته صرفا کاغذی نیست  و ما می توانیم 
از فضای جدید ایجاد شده استفاده شایسته ای 
داشته باشیم تا با پلتفرم هایی که در اختیار داریم 
کتاب های الکترونیکی و گویا را مورد بهره برداری 
قرار دهیم. حتی اگر نیاز به تولید محصولی در 
این زمینه باشــد نیز ما آمادگــی کامل برای 

همکاری مشترک داریم.
صادقی فــر ادامه داد: مــا حاضریم برای 
کارگران و فرزندان کارگران برنامه های مشترکی 
در قالب مسابقات کتابخوانی یا سایر برنامه هایی 
که در نهاد کتابخانه های عمومی کشور در حال 
اجرا است برگزار کنیم تا بر غنای فرهنگی کار 
خودمــان بیفزاییم و هدایتگری اشــتیاق این 

عزیزان در مسیر مطالعه باشیم.
شــهریار احمــد بیگی، مدیــرکل دفتر 
فرهنگی وزارت تعاون نیز در این مراســم طی 
سخنانی گفت: ما نزدیک به ۳50 خانه فرهنگ 
در دل کارخانه ها داریم و یکی از اقداماتی که امید 
داریم ذیل این تفاهمنامه صورت بگیرد، کمک 
به تجهیز کتابخانه های این خانه های فرهنگ در 
یک بازه زمانی کوتاه است. چراکه کارگران این 
کارخانه ها بسیار مشتاق مطالعه هستند و اگر 
بستر مناســب را در این فضا برای مطالعه این 
عزیزان ایجاد کنیم، به هدایت و تشــویق این 
روحیه و غنی تر کردن اوقات این عزیزان کمک 

خواهیم کرد.

در مراسم امضای تفاهمنامه نهاد و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح شد؛

تلاش برای غنی سازی اوقات فراغت نیمی از جمعیت کشور با محوریت کتاب

برای توسعه فرهنگی به سواد رسانه ای باید مجهز بود؛ از جمله با عکس

رسانه ای كه باید بیشتر شناخت

مهدی توکلیان مدیر کل روابط عمومی 
امور بین الملل نهاد کتابخانه های عمومی کشور  
گفت:هر چند در عصر رســانه های نوظهور و 
ظهور و بروز تکنولوژی، کارکردهای رسانه دچار 
تغییراتی اساســی شده اســت اما همچنان 
بسیاری از کارکردهای آثار هنری پابرجاست و 
تأثیر بسیار شگفت انگیزی بر مخاطب می گذارد. 
عکس قوی ترین رسانه در جنگ رسانه و سواد 
رسانه ای با توجه به ظهور عصر دوم رسانه هاست. 
براساس دیدگاه اساتید ارتباطات مثل پاستر، 
مارولا و... نوع جدیدی از جامعه شــکل گرفته 
است که در قالب ادغام تکنولوژی های جدید 
ارتباطی ماهواره ای با رایانه، تلویزیون و تلفن 
ظاهر شــده اســت. ارزان  بودن، انعطاف پذیر 
بودن، دسترسی فوری و سرعت از خصوصیات 
رســانه های نوظهــور و مشــخصه عصر دوم 

رسانه هاست.
پیامدها یــا کارکردهای هر نــوآوری را 

می توان به مطلوب و نامطلوب تقســیم بندی 
کرد. تأثیرات مثبت و مناسب یک نوآوری در 
یک نظام اجتماعی کارکــرد مطلوب آن را به 
همــراه دارد. در حال حاضــر تکنولوژی های 
ارتباطی به ســرعت ما را به ســمت آموزش 
انفرادی و متقابل ســوق می دهد. تشــخیص 
کارکرد مناسب نوآوری به زمان وابسته است و 
ممکن اســت تأثیرات کوتاه مدت و بلندمدت  

بودن آن متفاوت باشد.
با توجه به گسترش استفاده از تلفن های 
همراه در آغاز هزاره سوم و عصر نوین ارتباطات، 
عکس و فیلم به عنوان رسانه عمومی در دسترس 
تمام مشــترکان تلفن های همراه قرار گرفته 
اســت. آنها ناگزیر در رویدادها و مناسبت های 
اجتماعی از این رســانه اســتفاده می کنند و 
شادی ها و ناراحتی های خود را با مخاطبان شان 
به اشتراک می گذارند. در این رسانه، از روایتگری 
تصویری روزمرگی ها تا سفرها قابل مشاهده 

است. در بسیاری از اتفاقات و رویدادهای جهانی 
نیز این پیشرفت تکنولوژی نقش مؤثری ایفا 
کرده اســت. افراد  با دارا بودن حداقل امکانات 
تصویری و با همــان تلفن های همراه به ثبت 
خاطرات خود اهمیت داده اند؛ به عنوان مثال در 
شــرایط کرونایی آخرین ســال قرن با انتشار 
مطالب خود تجربه سالی متفاوت را به اشتراک 

گذاشتند.
از طرف دیگر، آثار یا خاطرات ســفرها و 
آیین ها و مراسم آیینی و سنتی همچنان در این 
رسانه عمومی بازتاب داشته و دارد، مانند اربعین 
حسینی که هر ساله افراد حاضر در این رویداد 
جهانی توانسته اند با انتشار عکس و فیلم هایی 
خاطره انگیز، روایت سفر خود را تصویری انجام 
دهند و به شیوه های متفاوت، معرفی این رویداد 

عظیم را انجام دهند.
سواد رســانه ای نوعی ضرورت اجتماعی 
است و برای آن که مخاطبان به شناخت نسبی 
از رسانه ها و آگاهی از حقیقت دست پیدا کنند 
امری سودمند است. رسانه های جمعی امروزه 
مهم ترین اجزای اساسی جوامع بشری است و 
سواد رسانه ای دربرگیرنده آموزش، تحلیل و 
معرفــت از تأثیرات رســانه ها ماننــد رادیو، 
تلویزیون، کتــاب و از همــه مهم تر عکس و 
اینترنت روی افراد جوان است؛ لذا شایسته است 
هنرمندانی کــه به ثبت و انعکاس رویدادهای 
آیینی و اجتماعی می پردازند همپای فرآیند 
جهانی  شدن، مخاطبان خود را در قالب سواد 
رسانه ای به سمت پویایی حرکت دهند و آنها را 

مجبور کنند تا بدانند چه پیام و تولید رسانه ای 
می تواند برایشان مفید باشد.

 سواد رسانه های نوظهور
جوهــره و درونمایه اثر خــوب بر مبنای 
شناخت موضوع و معرفت به آن ایجاد می شود 
و ثبــت یک عکس و اثر خوب، گذار از فرهنگ 
شفاهی به فرهنگ مکتوب است؛ لذا ضروری 
اســت آموزش در زندگــی روزمره  مخاطبان 
رسانه ها جدی گرفته شود. تولید در شناخت و 
فهم پیام از سوی مخاطبان باید شکل بگیرد و 
مهارت خواندن و نوشتن پیام های رسانه ای باید 

مورد توجه جدی باشد.
در عصــر حاضر کــه عصــر ارتباطات، 
تکنولوژی هــای نوظهور و نوپدید ارتباطی نام 
دارد، رسانه ها تأثیرات جدی تربیتی، شخصیتی 
و هویتی بر افراد به خصوص نســل نوجوان و 

جوان دارند.
در این شــرایط، نحوه اســتفاده ســواد 
رسانه ای و کنترل تأثیرات از بی نهایت مثبت و 
بی اندازه منفی در حال نوســان بوده و ســواد 
رسانه ای در عصر کنونی تغییر جدی و اساسی 
نسبت به قبل یافته اســت. بنابراین در عصر 
کنونی، ســواد رســانه ای نوعی مهــارت بقا 
به حســاب می آید و افرادی که دارای ســواد 
رسانه ای هستند، می توانند از میان حجم زیاد 
اطلاعات دست به انتخاب بزنند و پس از ارزیابی 
و تشخیص و دسته بندی اطلاعات خود از آنها 
در حل مشکل خاص یا تصمیم گیری به منظور 
کمــک به یک اتفاق جهانی یا محلی در جهت 

دستیابی به بهترین امتیازها استفاده کنند.
 توسعه فرهنگ با ارتقای سواد رسانه ای

توســعه فرهنگ توسط ســواد رسانه ای 
انجام پذیر است، لذا عکس نیز به عنوان یکی از 
ابزار سواد رسانه ای می تواند در بالا بردن فرهنگ 
اجتماعی و معرفتی جوامع مختلف نقش مؤثر 
و مثبتــی را ایجاد کند. از این روســت که در 
ســندهای تحول رویکردهای جهانی ســعی 
می شــود تا با روش های مختلف به تفرقه بین 
شیعیان کشورهای همسایه دامن بزنند. نتیجه 
آموزش سواد رســانه ای از طریق شبکه های 
ماهــواره ای پرهزینه فارســی زبان در قالب 
گسترش مبانی و مفاهیم ضددینی و ضدارزشی 
تکثیر می شود تا شــفقت بین ملل رو به زوال 
برود. عکاســان، تصویربرداران، خبرنگاران و 
اصحاب رسانه به عنوان بخشی از بدنه تولید پیام 
و گروهی که بیشترین مواجهه با سایر رسانه ها 
و خبرهای تولیدی آنان را دارند باید در ســهم 

ارتقای سواد رسانه ای خود بکوشند.
هنرمندان رسانه و شخصیت های فرهنگی 
که سواد رســانه ای بالایی دارند، می دانند که 
چگونه از رسانه ها برای تولید و تکمیل خبر خود 
در قالب نوشتاری عکس استفاده کنند و این امر 
نه تنها به مهارت فوریت پیام می رســد بلکه از 
منفعل  بودن و تدافعی عمل کردن آن جلوگیری 
می کند. عکاســان خبری و هنرمندان عکاس 
زمانی که از اتفاقــات جهانی و انعکاس اخبار 
رویدادها در حوزه جهانی رســانه آگاهی پیدا 
می کنند باید در برابر مخاطبان در استفاده از 

پیام هــا و انتخاب آنها مســؤولیت بیشــتر و 
جدی تری احساس کنند.

 عکس برابر سپهر اربابی سیاست
بدیهی است عکس با عنوان یک رسانه قوی 
می تواند بــر گفتمان حاکم بر ســپهر اربابی 
سیاســت غلبه پیدا کند. لذا ضروری است که 
هنرمندان و عکاسان و تمامی اصحاب رسانه که 
برای ثبت و انعــکاس رویدادها و اتفاقات مهم 
ملی و فراملی ســفر می کنند با سواد رسانه ای 
کامل نسبت به انعکاس این رویداد جهانی در 
رســانه های دنیا و نــگاه کامــل و مطالعات 
بین رشته ای آماده شوند و در چند حوزه مانند 
بحث اجتماعی، فرهنگی و معرفت کامل به این 

سفرها بروند.
مایه امیدواری و مسرت است که برگزاری 
سوگواره ها و جشــنواره ها و به تازگی برپایی 
پویش های مردمی و عمومی با موضوعات متنوع 
باعث افزایش سطح ســواد رسانه ای اصحاب 
فرهنگ و هنر در درجه نخست و علاقه مندان 
عمومی نسبت به فرهنگ و هنر در سطح مردم 

شود.
پیشنهاد می شود ســازمان ها و نهادهای 
متولی فرهنگی با برگزاری دوره های تخصصی 
و آموزش های مهارتی در افزایش سطح سواد 
رســانه ای علاقه منــدان به هنر عکاســی و 
اطلاع رسانی مراسم ها و رویدادهای مهم ملی و 
مذهبی اقدام های لازم و معمول را انجام دهند 
تا هوشیارسازی و اختیاربخشی را به مخاطب 

هدیه دهند.

ابراهیم صادقیمهدی رمضانیعلیرضا مختارپور

یادداشت-۲
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استراتژی ها و اهداف گروه فولاد مبارکه 
برای سال 1۴00 با حضور مدیرعامل، معاونان 
 و مدیران این شرکت به مدت دو روز در مجموعۀ 

فرهنگی ورزشی فردوس تدوین شد.
مهندس حمیدرضا عظیمیــان، در این 
جلســه، ابتدا افتخارآفرینی فولاد مبارکه در 
بیست و ســومین دورۀ جایزۀ صد شرکت برتر 
ایران را تبریک گفت و افزود: کســب عناوین 
شرکت پیشرو، رتبۀ اول از نظر شاخص فروش 
در گروه فلزات اساســی و رتبۀ دوم در شاخص 
ارزش افزوده در بین 100 شــرکت، دستاورد 
مبارکی است که با برنامه ریزی کاملا هدفمند و 
تــلاش همه جانبۀ مدیریــت و کارکنان به بار 

نشسته و شایستۀ قدردانی است.
وی در ادامه، با اشــاره به انتخاب و معرفی 
واحد حراست شــرکت فولاد مبارکه به عنوان 
حراست برتر استان گفت: این موفقیت نیز برای 
دومین بار پیاپی میســر شده است؛ ازاین رو از 
تلاش همــکاران این حوزه نیز که با تمام توان 
خود در راه صیانت از شــرکت می کوشــند، 
قدردانی می کنم. مدیرعامل فولاد مبارکه  سال 
1۳99 را  یکی از پرچالش ترین ســال ها برای 
اقتصاد کشور  دانســت  و تصریح کرد: شدت 
گرفتن تحریم های ظالمانه، شیوع ویروس کرونا 
و محدودیت های زیاد دیگری، نظیر کمبود مواد 
اولیه و انرژی، شرایط سختی برای تولیدکنندگان 
و بنگاه های اقتصادی ایجاد کرد؛ اما خوشبختانه 
شــاهد بودیم که با توکل بــه خداوند و همت 
همه جانبــۀ همــکاران، تأمین کننــدگان و 
سازندگان داخلی، با سربلندی در حال عبور از 
این بحران ها هســتیم. وی با تأکید بر اینکه در 
سال آتی تحریم ها شــرایط سخت تری ایجاد 
خواهد کــرد، از وحدت، یکپارچگی و همدلی 

به عنــوان مهم ترین راهکارهــای عبور از این 
چالش ها نام برد. مهندس عظیمیان با تأکید بر 
لزوم حفظ سهم 50 درصدی گروه فولاد مبارکه 
در تولید فولاد کشور خاطرنشان کرد: به همین 
منظور بایــد پروژه های توســعه ای گروه در 
مجتمع فولاد سبا، فولاد هرمزگان، ورق خودرو، 
سفیددشت و فولاد سنگان تا پایان سال 1۴00 

به اتمام برسند.
ترجیح منافع کل سازمان و در نهایت 
منافع ملی بر منافع بخشی و شخصی

مهندس عظیمیان ترجیح دادن منافع کل 
سازمان و در نهایت منافع ملی بر منافع بخشی 
و شخصی را یکی دیگر از مهم ترین راهبردهای 
فولاد مبارکه دانست و تصریح کرد: این رویکرد، 
ضرورتی الزام آور   و  جدی برای کل گروه است. 
وی با اشــاره به تحریم هــای خارجی و برخی 
ناملایمــات داخلــی علیــه شــرکت گفت: 
بررسی های صورت گرفته نشان می دهد بیشتر 
صنایع کشور فقط یک بار در فهرست تحریم های 
وزارتخانه های خارجه و خزانه داری آمریکا قرار 
گرفته اند، اما فولاد مبارکه تاکنون سه بار مورد 
تحریم قرار گرفته، ولی علی رغم همۀ مشکلات، 
خوشبختانه هم اکنون در وضعیت خوبی به سر 
می برد. مهندس عظیمیــان گفت: اینکه یک 
بنگاه اقتصادی رو به پیشرفت که به طور مرتب 
به جامعــه امید پمپــاژ می کند و بــا اجرای 
صددرصــدی راهبردهای وزارتخانه و ســتاد 
تنظیم بازار دائما به ذی نفعان و جامعه پالس های 
مثبت می دهد نباید تا این حد مورد هجمه قرار 
گیرد. این شــرکت به اذعان مسئولان مربوطه 
تنها شرکتی بوده است که در بورس شفافیت 
صددرصدی داشــته و حتی یک کیلوگرم هم 

تخلف نداشته است.

وی در ادامه با اشــاره به دســتاوردهای 
شرکت در ده ماهۀ اخیر گفت: آمار و ارقام گویای 
آن است که بســیاری از بخش های شرکت تا 
پایان سال جاری علی رغم همۀ محدودیت ها به 

اهداف سالانۀ خود دست خواهند یافت.
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه با اشــاره به 
اهمیت اجرای طرح تحول دیجیتال در شرکت 
فولاد مبارکه گفت: اگر بخواهیم در بازار بمانیم 
و یک بنگاه برتر باشیم، باید به این طرح توجه 
جدی داشــته باشیم و با پشــت سر گذاشتن 
ارزیابی باشگاه فانوس دریایی و افزایش ۶ تا 8 
درصدی بهره وری، در کنار شرکت های بزرگ 
دنیا قرار بگیریم. ازاین رو به مناسبت 22 بهمن، 
سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی و به 
میمنت این عدد، شــرکت ایریســا و معاونت 
تکنولوژی باید 22 پروژۀ طرح تحول دیجیتال 

را تا پایان 1۴00 تدوین و ارائه کنند.
به گفتۀ مدیرعامل گــروه فولاد مبارکه، 
شرط پویایی و بقای این گروه در گرو دست یابی 
به دانش فنی تولید محصولات جدید اســت؛ 
همچنان که در سال جاری به دانش و توانایی 
تولید اســلب بــا ضخامت هــای 250 و ۳00 
میلی متر دســت یافت که دســتاورد بسیار 
درخشــانی بود. عظیمیان دربخش دیگری از 
ســخنان خود به موضــوع توســعۀ ناوگان 
حمل ونقل محصولات و مواد اولیۀ فولاد مبارکه 
اشاره کرد و گفت: این موضوع باید به عنوان یک 
پروژۀ برتر تعریف شود. ازاین رو انتظار می رود 
طرح جامع حمل ونقل پس از اخذ مصوبات لازم 

تا اوایل اردیبهشت 1۴00 به نتیجه برسد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه از هلدینگ 
مالی این شرکت به عنوان نهالی کوچک که در 
آیندۀ نزدیک می تواند به درختی تنومند تبدیل 

شــود نام برد و گفت: این اقدام یکی از بهترین 
تصمیمات و اقدامات شرکت است که می تواند 
در ابتدا در خدمت فولاد مبارکه و ســپس در 

خدمت صنعت و تولید کشور قرار گیرد.
وی از حاکمیــت سیســتم بــر تمامی 
فرایندهای فــولاد مبارکه به عنــوان یکی از 
افتخارات شرکت یاد و تصریح کرد: تمامی این 
سیســتم ها باید همواره به روزرسانی و اصلاح 
شــوند. ارتقای ایمنی کارکنــان و تجهیزات 
شرکت، فارغ از دستاوردهای درخشان جهانی، 
یکی دیگر از موضوعات مورد تأکید مدیرعامل 
فولاد مبارکه در این جلســه بــود. در جریان 
برگزاری این جلسه، معاون تکنولوژی و مسئول 
کمیتۀ عالی مدیریت شرکت فولاد مبارکه نیز 
در گفت وگو با خبرنگار فولاد گفت: بخشــی از 
فرایند تدوین اســتراتژی گروه فولاد مبارکه و 
شــرکت فولاد مبارکه در این جلسات دوروزه 
صــورت  گرفت ، اما فراینــد طراحی و تدوین 
استراتژی ها تقریبا به طور رسمی از مهرماه آغاز 
می شود و در 128 کمیته و    زیرکمیته، مسائل 
استراتژیک سازمان و آنچه تا پایان سال اتفاق 
افتاده و پیش بینی برای سال آینده مورد مطالعه 
و بررسی قرار می گیرد؛ همچنین اهداف، اعم از 
تحقق یافته و نیافته، بررسی می شود و بر مبنای 
استانداردهایی که مهم ترین آن ها به نقاط قوت، 
ضعف، فرصت ها و تهدیدها می پردازد، توسط 

مجموعۀ استراتژی گروه فولاد مبارکه به طور 
اختصاصی تدوین می گردد. سید مهدی نقوی 
گفت: در ایــن دو روز اســتراتژی گروه فولاد 
مبارکه در سال 1۴00، اعم از استراتژی رشد و 
استراتژی سرپرستی، در کارگروه های متعددی 
به طور اختصاصی مورد بحث و تبادل نظر قرار 
گرفــت. در روز دوم نیز اهداف اســتراتژیک 9 
معاونت فولاد مبارکه و روابط عمومی شرکت 
بررسی شد. وی خاطرنشــان کرد: پس از این 
جلسۀ دوروزه، بلافاصله فعالیت های لازم برای 
تحقق این فرایند شروع خواهد شد؛ به طوری که 
اســتراتژی های سطح کلان شرکت که در این 
جلسات نهایی شده است در کمیته های اصلی 
تحول   و    زیــر کمیته ها به اهداف فرایندی و 
وظایف کارکردی مجموعۀ فولاد مبارکه تبدیل 
می شود. شــایان ذکر است طبق فرایندی که 
هرســاله انجام می شــود، بعد از تحلیل های 
استراتژیک شامل تحلیل محیط کلان، تحلیل 
محیط صنعت و تحلیل محیط درون سازمان و 
شناسایی نیازها و انتظارات ذی نفعان، تدوین 
اهداف مضمون های استراتژیک در معاونت های 
مختلف صورت گرفته و ســپس در جلسه ای 
دوروزه، تدوین استراتژی و اهداف کل شرکت 
در افق 1۴00 تــا 1۴02 با حضور مدیرعامل، 
معاونان و تمامی مدیران شرکت نهایی و تصویب 

می شود.

با حضور مدیرعامل گروه فولاد مبارکه صورت گرفت؛

تدوین اهداف گروه فولاد مبارکه برای سال 1400

www.etebar.net

نایب رئیس فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس شورای اسلامی در بازدید از غرفۀ فولاد مبارکه در نمایشگاه ایران متافو گفت: فولاد مبارکه متعلق به کل کشور 
است و همه باید از آن حمایت کنند.حجت الاسلام سید محمدرضا میر تاج الدینی در گفت وگو با خبرنگار فولاد دربارۀ لزوم حمایت از شرکت فولاد مبارکه در 
کشور گفت: فولاد مبارکه مربوط به یک دولت، جناح یا مدیرعامل خاص یا حتی استان اصفهان نیست، بلکه متعلق به تمام کشور است و همه باید از آن حمایت 
کنند تا با رشد روزافزون در زمینۀ تولید فولاد، هدف های برنامۀ ششم و کلان کشور تخقق یابد.وی همچنین در خصوص حمایت مجلس شورای اسلامی از این 
مجموعۀ بزرگ فولادی گفت: وظیفۀ ما این است که از همه واحدهای تولیدی در تمامی مجموعه ها حمایت کنیم تا برنامه های توسعه ای رشد کنند و در مسیر 
درست و سالم قرار گیرند.نمایندۀ مردم تبــریز در مجــلس شــورای اسلامی با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه یکی از افتخارات کشور و از شرکت های »مادر« 
در صنعت ایران به شمار می آید، تصریح کرد: توسعه چنین شرکت هایی برای کشور کارآفرینی و رشد اقتصادی به همراه دارد.حجت الاسلام سید محمدرضا 

میر تاج الدینی افزود: اگر فعالیت شرکت فولاد مبارکه متوقف شود، بسیاری از واحدهای صنعتی در سطح کشور نیز تعطیل خواهند شد.

همهباید
ازفولادمبارکه

حمایتکنند

 اعتراض رئیس سازمان انرژی اتمی 
 به درز اطلاعات محرمانه آژانس

 در رسانه های خارجی

رئیس ســازمان انرژی اتمی ضمن اعتراض به درز 
اطلاعات محرمانه آژانس در رسانه ها، گفت: در جلسه با 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی ملاحظات آژانس 
در چارچوب موافقتنامه پادمان و همکاری های دو طرف 

مورد بررسی و گفتگو قرار خواهد گرفت.
دکتر علی  اکبر صالحی در خصوص هدف سفر “رافائل 
گروسی” مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران 
و خبر منتشر شده رویترز مبنی بر مشاهده آلودگی ذرات 
اورانیوم در دو نقطه در ایران که در آستانه سفر گروسی به 
تهران منتشر شده است، اظهار داشت: بعد از اعلام ما مبنی 
بر اجرای ماده ششــم قانون مصوب مجلس در خصوص 
توقف نظارت های فراپادمانی و ارائه نامه در این خصوص 
به آژانس، رافائل گروســی مدیــرکل آژانس بین المللی 
درخواست سفر فوری به ایران و دیدار با اینجانب را مطرح 
کرد. سازمان انرژی اتمی ایران با در نظر گرفتن تعاملات 
خود با آژانس با این سفر موافقت کرد.وی در این خصوص 
چند نکته را یادآور شــد و گفت: متاسفانه درز اطلاعات 
محرمانــه آژانــس در رســانه های بین المللــی روند 
ناخوشایندی است که از سال های گذشته همچنان ادامه 
دارد و در این خصوص جمهوری اســلامی ایران بارها به 
صورت شفاهی و کتبی مراتب اعتراض خود را به آژانس 
ارائه کرده اســت. اخیرا نیز آقای غریب آبادی ســفیر و 
نماینده دائم ایران در وین طی یادداشت رسمی ملاحظات 
حقوقی و سیاسی حول این موضوع را با جزییات به آژانس 
تذکر داده است. موضوعات این چنین به صورت معمول 
بین آژانس و کشورهای عضو در جریان است و تا زمانی که 
فرآیند بررسی ها نهایی نشده است، نبایستی به رسانه ها 
کشیده شود. تردیدی نیست که انتشار این گونه مطالب 
بــا اهداف و اغراض سیاســی صورت می گیــرد. به نظر 
اینجانب سازوکارهای آژانس باید به گونه ای بازنگری شود 
که از تکرار این گونه اقدامات جلوگیری به عمل آید.برای 
رسیدن به این ســازوکار آژانس می بایست ضمن حفظ 
بیطرفی با رویکردی حرفه ای از انتشار مطالب این چنین 

جلوگیری کند.

بهره برداری از تاسیسات آبرسانی در ۳ 
روستای  بهره برداری از تاسیسات 

آبرسانی در ۳ روستای  کوهپایه کوهپایه

با حضور معاون اســتاندار، فرماندار اصفهان و سایر 
مقامات استانی و محلی  عملیات احداث پکیج تصفیه خانه 
فاضلاب تودشــک آغاز شد، همچنین12 کیلومتر  خط 
انتقال آب به روستای جشوقان و مخازن آب روستاهای 

چیرمان و  آبچویه به بهره برداری رسید.
معاون استاندار در مراسم کلنگ زنی احداث پکیج 
تصفیه خانه فاضلاب تودشــک گفت: در شرایط سخت 
اقتصادی که با شدیدترین تحریم ها روبرو هستیم اجرای 
چنین پروژه های ســنگینی که هزینه قابل توجهی در 
بردارد، بسیار قابل تقدیر اســت . حسین سیستانی راه 
اندازی پکیج فاضلاب در این منطقه را ضروری برشمرد و 
اعلام کرد: به منظور کاهش آلاینده های زیست محیطی 
و ارتقای سطح بهداشت عمومی، راه اندازی پکیج فاضلاب 
در محله نوبنیاد و مســکن مهر شهر تودشک ضروری به 

نظر می رسد. 
وی خواستار سرعت بخشیدن به اجرای این پروژه 
شد و بیان داشت: انتظار می رود مسئولان امر در شرکت 
آبفا استان اصفهان، نهایت تلاش خود را به منظور در مدار 
قرار دادن این پکیج در ماههای اول ســال آینده به خرج 
دهنــد تا مردم این منطقه هر چه زودتر تحت پوشــش 
خدمات شــبکه فاضلاب قرار گیرند. فرماندار اصفهان با 
اشاره به تامین آب شرکت شهرک های صنعتی منطقه 
کوهپایه گفت: به منظور اشتغال پایدار و جذب سرمایه 
گذار، خوب است که شــرکت آبفا و شرکت شهرکهای 
صنعتی در کوهپایه در تامین آب شرب همکاری داشته 
باشند. این درحالیست که تخصیص پساب تصفیه خانه 
فاضلاب تودشــک نیزکه حدود ۴ لیتر در ثانیه است می 
تواند بخشی از آب مورد نیاز شهرک صنعتی تودشک را 

برطرف نماید.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

نگذاریم یك شرکت توانمند تولیدی مانند فولاد مبارکه قربانی مسائل سیاسی شود
ادامه از صفحه اول

بنا بر این گزارش، رئیس دفتر رئیس جمهوری 
در بدو ورود به این مجموعۀ صنعتی و قبل از حضور 
در آیین آغــاز اجرای عملیات پروژه های تحول 
دیجیتال شرکت فولاد مبارکه، با حضور بر مزار 
شهدای گمنام این مجتمع، با قرائت فاتحه یاد و 
خاطرۀ این شهدای گمنام را گرامی داشت.  دکتر 
واعظی همچنین از بخش های مختلف مجتمع 

فولاد مبارکه بازدید کرد.
دولت اهتمام ویژه ای نسبت به کنترل 

قیمت کالاها دارد
 رئیس دفتر و سرپرســت نهاد ریاســت 
جمهــوری گفت: تلاش کردیــم قیمت کالا را 
کنتــرل کنیم و دولت به صــورت جدی به این 
موضوع وارد شد تا اجازه ندهیم بی جهت قیمت 

کالا بالا برود.
به گزارش اعتبــار به نقل از روابط عمومی 
استانداری اصفهان،  محمود واعظی در حاشیه 
جلسه شورای اداری در سالن جلسات استانداری 
اصفهان در جمع خبرنگاران افزود: بالا رفتن نرخ 
ارز بر روی تمــام ارزاق اثر می گذارد، به هرحال 
نمی توانیم دستوری نرخ ارز را بالا و پایین ببریم.

وحدت و همدلی بین استانداری اصفهان، 
نماینده ولی فقیه در استان و مسئولان وجود دارد 
که این ســرمایه خوبی اســت تا براین اساس 

موضوعات در استان حل و فصل شود.
البته برخی از مسائل نیازمند بررسی ملی 
است که این مسائل و مشکلات برطرف خواهد 
شد.۶ پروژه در اصفهان پیشرفت بالای 80 درصد 

دارد که حــدود 180 میلیارد تومان برای آن ها 
تخصیص داده شده و امیدواریم تا اردیبهشت و 
اوایل خرداد به اتمام برسد.  او با اشاره به موضوع 
آب آشــامیدنی مردم اصفهان تصریح کرد: این 
موضوع جزو پروژه های با اولویت استان است که 
با جدیت دنبال می شــود و امیدواریم براساس 
برنامــه زمان بندی دوازدهــم فروردین 1۴00 

اجرایی شود.
عملیات اجرایی انتقال آب از خلیج فارس 
به اصفهان در اواخر اسفند آغاز می شود

مسأله انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان 
برای مصارف صنعتی تحولی در وضعیت صنعت 
اصفهان اســت، در جلســه ای با حضور رییس 
جمهوری تصمیمی اتخاذ شــد تا دهه ســوم 

اسفندماه عملیات اجرایی آن آغاز شود.
در زمینه جاده سازی اقدامات مناسبی در 
حال انجام است، همت و همدلی و تلاشی که در 
اســتان اصفهان، فــولاد مبارکــه، ذوب آهن، 
پتروشیمی و کارخانه ها و شهرک های صنعتی 
وجود دارد قابل تقدیر است، با پشتوانه و بستری 
که فراهم شده سال آینده سالی باشد که تحریم ها 
برداشــته و تولیدکنندگان و صنعتگران و تجار 
استان بیش از پیش در جهت جهش و رونق تولید 
گام بردارند. محمود واعظی در نخسین روز سفر 
2 روزه خود با نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه اصفهان دیدار و سپس در جلسه شورای 
گفت و گوی دولت و بخش خصوصی و تجلیل از 

صادرکنندگان نمونه استان شرکت کرد.
وی ضمن ادای احترام به شهدای هشت سال 

دفاع مقدس در گلستان شهدای استان  پروژه های 
زیرساختی ارتباطات سیار و ثابت شرکت مخابرات 
اســتان ، پل آفتاب، طرح شــرکت قطورسازان 
اسپادان)تولید انواع لوله اسپیرال( و طرح توسعه 
صنایع چینی زرین ایران را افتتاح ،بعد از بازدید از 
فولاد مبارکه در جلســه شــورای اداری استان 
شرکت کرد. براساس نتایج سرشماری نفوس و 
مسکن 95 جمعیت استان اصفهان پنج میلیون 
و 120 هزار و 850 نفر است. بیش از 9 هزار واحد 
تولیدی کوچک و بزرگ با ســرمایه 221 هزار 
میلیارد ریال و اشتغال 2۶۳ هزار نفر، حدود 8۴0 
معدن در حال بهره برداری با سرمایه گذاری بیش 
از 10 هزار میلیارد ریال و حدود 180 هزار واحد 
صنفی صنعتی ترین استان کشور بشمار می آید.
تدوین برنامه جامع صادرات ضروری است

استاندار اصفهان گفت: تدوین برنامه جامع 
برای صادرات، لزوم ایفای تعهدات دستگاه های 
دولتی و ســاماندهی بازار شــبکه پول و بانکی 

احساس می شود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی اســتانداری اصفهان، عباس رضایی در 
آیین تجلیل از صادر کنندگان نمونه و ملی استان 
در ســالن همایش های اتاق بازرگانی با حضور 
محمود واعظی رییــس دفتر رییس جمهوری 
افزود: حدود 10 هزار بنگاه اقتصادی و 72 شهرک 
صنعتی در اســتان وجود دارد که صنعتی ترین 
استان محسوب می شویم. ۴5 درصد تولید فولاد 
کشور، 55 درصد مصنوعات طلای کشور و 2 هزار 
و 250 واحد تولید سنگ داریم که ۴5 درصد سهم 
صنایع ســاختمانی کشــور در اصفهان تولید 
می شود. اصفهان با 178 هزار واحد نساجی بالغ 
بر صد هزار نفر اشتغال و ۴5 درصد صنعت نساجی 

کشور را به خود اختصاص داده است.
همچنین اســتان اصفهان ۳00 هزار تن 
گوشت مرغ در کشور تولید می کند و رتبه دوم 
این محصول را در کشور به خود اختصاص داده 
است، تولید 1.۳ میلیون تن شیرخام و رتبه اول 

تولید شیر خام به این استان اختصاص دارد.
12 درصد سهم بنگاه های اقتصادی کشور 
و 12 درصد نیروی کار کشــور متعلق به استان 
اصفهان است. 500 هزار نفر به صورت مستقیم 
از طریق بخش کشاورزی استان اشتغال مستقیم 
دارند همچنین سال گذشته کشاورزان اصفهان 

780 هزار تن ذرت علوفه ای تولید کردند.
برغم تمامی مســائل با توجه به مشکلات 
بوجود آمده برای استان همدلی، وفاق، همزبانی 

و هماهنگی بین بخش های استان وجود دارد.
وی با بیان اینکه شورای گفت و گوی دولت 

و بخش خصوصی اصفهان رتبه نخست کشوری 
را کسب کرده است، بیان کرد: 80 درصد مصوبات 

استانی در این شورا اجرایی شده است.
ظرفیت تولید انواع ماسک از تولید روزانه 50 
هزار عدد ماســک به روزانه پنج میلیون رسیده 
اســت. براســاس اعلام وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی نرخ بیکاری استان در بهمن 97، 1۴.1 
درصــد بود که در پاییز امســال به 10.۴ درصد 
رسیده است. تقویض اختیار به استان ها، تفویض 
اختیــار کامل کارگروه ماهیت به ویژه در بخش 
صادرکنندگان، تفویض اختیار موضوعات مربوط 
به تنظیم بازار، تفویض اختیار موضوعات مربوط 

به کارگروه تسهیل از پیشنهادات ماست.
در حوزه اقتصادی ستاد تدبیر ویژه اقتصادی 
استان ها صورت گیرد و این اختیار به استانداری، 
دستگاه قضایی و رییس مجمع نمایندگان داده 
شود تا نود درصد از مسائل و مشکلات در استان 

برطرف شود. 
اصفهان با بیش از پنج میلیون نفر جمعیت، 
بیــش از 9 هزار واحد تولیدی کوچک و بزرگ با 
ســرمایه 221 هزار میلیارد ریال و اشتغال 2۶۳ 
هزار نفر، حدود 8۴0 معدن در حال بهره برداری 
با سرمایه گذاری بیش از 10 هزار میلیارد ریال و 
حدود 200 هزار واحــد صنفی، صنعتی ترین 
استان کشور بشــمار می آید.سهم اصفهان در 
صنعت کشور 11 درصد، ســرمایه گذاری 10 
درصد و اشتغال صنعتی 8 درصد و رتبه این استان 
در طرح های نیمه تمام صنعتی و تعداد معادن اول 

و از نظر ذخایر. معدنی، دوم است.

ادامه از صفحه اول
حمیدرضا عظیمیان  مدیرعامل فولاد مبارکه:  با بیان اینکه 
فولاد مبارکه تنها به فکر سود خود نیست و معتقد است باید 
همواره در کنار مردم و دولت باشــد، خاطرنشان کرد: تاکنون 
150 میلیارد تومان از ســوی این شرکت برای مقابله با کرونا 
تخصیص داده شــده که از این مقدار در حدود 117 میلیارد 
تومان به تجهیزات مورداســتفاده در بیمارستان های استان 

تخصیص یافته است.
وی با بیان اینکه این شرکت اکنون 9 پروژه به ارزش 50 
هزار میلیارد تومان در دستور کار دارد، گفت: اجرای این پروژه ها 
به اشتغال زایی 50 هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم، 
در همۀ مناطق کشور، از هرمزگان و خوزستان گرفته تا یزد، 

چهارمحال و بختیاری و کرمان، منجر خواهد شد.
عظیمیان خاطرنشان کرد: علاوه بر آنچه ذکر شد، اسلب 
گازترش برای اولین بار در کشور در شرکت فولاد مبارکه تولید 
شد و این امر باعث اجرای استراتژیک ترین پروژۀ دولت تدبیر و 

امید گردید. همچنین اخیرا نوع جدیدی از اسلب تولید کردیم 
که طرح های انتقال گاز و نفت را از گوره به جاسک عملیاتی کرد. 
وی با اشاره به تلاش فولاد مبارکه در راستای امیددهی به مردم 
اظهار کرد: ما به توصیۀ مقام معظم رهبری و رئیس جمهوری 
همواره به دنبال پمپاژ امید و رفع نگرانی از تحریم ها بوده ایم تا 

مردم را همچنان امیدوار نگه داریم.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه به پروژۀ نورد گرم شمارۀ 
2 پرداخت و گفت: در ســال های اخیر فولاد مبارکه همواره 
پیشگام تحولات بزرگ در زمینۀ صنعت فولاد بوده است. طرح 
نورد گرم شمارۀ 2 و به روزرسانی و همگامی با تولیدکنندگان 
بزرگ جهان ازجمله طرح های بزرگ مطرح در این زمینه بوده 
و امــروز طرح تحول دیجیتال فولاد مبارکه تازه ترین گام این 
شــرکت است. وی با بیان این مطالب افزود: اجرای طرح نورد 
گرم شمارۀ 2 قرار است این شرکت را در افق 1۴0۴ به رتبه ای 
برساند که نه تنها تأمین کنندۀ نیاز داخلی باشد، بلکه همگام و 
هم راســتا با اقتصاد جهانی پیش رود. در واقع این گروه بزرگ 

تولیدی و صنعتی معتقد اســت درصورتی که بر مبنای طرح 
تحول دیجیتال حرکت نکند، ممکن است مزیت های خود را از 
دســت بدهد و حتی در بازار داخلــی نیز یارای رقابت با دیگر 
تولیدکنندگان را نداشته باشد؛ پس طرح تحول دیجیتال الزامی 
برای بقاســت و باید اجرایی شود. عظیمیان به نقش و جایگاه 
شرکت های دانش بنیان در طرح تحول دیجیتال پرداخت و 
گفت: شرکت های دانش بنیان و استارت آپ ها در طرح تحول 
فولاد مبارکه نسبت به سایر مناطق دنیا، جای بسیار بازتری 
بــرای کار دارند. باید توجه کنیم که ایران تحریم اســت و به 
فضاهای بیرونی و دانش کسب شــده و تجارب خارج از ایران 

به راحتی و به میزان موردنیاز خود دسترسی ندارد.
مدیرعامل فــولاد مبارکه در ادامه افــزود: در این راه، با 
فراخوان های انجام شده و ارسال اعلامیه برای همۀ شرکت های 
ایرانی، افراد نخبه و نخبگان، از آنان درخواســت می کنیم که 
همراه ما باشند؛ به خصوص اینکه این راه برای ما به صورت کامل 
شناخته شــده نیست و اســتفاده از خرد جمعی در این راه و 

به کارگیــری ایده هــای خلاقانۀ افراد نخبه و شــرکت های 
دانش بنیان می تواند  در این زمینه راهگشــا باشد و مفاهیم 
جدیدی را برای ما ایجاد کند. عظیمیان به آغاز عملیات اجرایی 
پروژه های اولویت دار طرح تحول دیجیتال اشاره کرد و افزود: 
پروژه های تعریف شــدۀ شرکت فولاد مبارکه در ابتدای سال 
آینده در حوزۀ امنیت اطلاعات و پروژه های زیرساختی مانند 
خودران کردن وسایل نقلیه، به ویژه جرثقیل ها و متصل کردن 
تجهیزات و ماشین های عملیاتی فعال، هوشمندسازی انبارها 
و دارایی های موجود در فولاد مبارکه خواهد بود. همچنین با 
توجه به ابعاد و گستردگی این پروژه ها، برای اتمام آن ها یک بازۀ 
زمانی بیست ساله تعریف شده است؛ اما امید داریم در سال آینده 
بتوانیم از منافع و برکات اجرای این پروژه ها در شرکت فولاد 
مبارکه بهره مند شویم.وی در خاتمه گفت: الگو و شعار این پروژۀ 
اولویت دار، طرح تحول دیجیتال فولاد مبارکه است که عملیات 
اجرایــی آن با حضــور دکتر محمود واعظــی رئیس دفتر و 

سرپرست نهاد ریاست جمهوری آغاز شد.

کمک به تأمین مالی پروژه های کشور با تأسیس چهارمین هلدینگ فولاد مبارکه
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ادامه از شماره 268
اگر کسی خوب به ریشه های مسائل آمریکا و تئوری ای که در سیاست آنجا حاکم است 
نگاه کند، آمریکایی ها بیشتر سودانگارند. این نتیجه ی فایده گرایی است؛ یعنی همه چیز 
تبدیل به نقدکردن فایده می شود. این یک مشکلاتی ایجاد می کند که در بین متفکرین غربی 
هم مطرح است. لذا این حرف وجه اصلی اش برمی گردد به بستری که آنجا وجود دارد؛ ولی 
این آدم بی تأثیر نبوده است.   در طی سال هایی که شما در پرونده ی هسته ای نقش داشتید، 
حتماً رفت و برگشت های زیادی با رهبر انقلاب داشتید. اگر روایت یا خاطره ای از نکاتی که 
ایشان به مذاکره کنندگان یا مقامات ارشد کشور در زمینه ی مسائل مذاکرات و دیپلماسی 
فرمودند که برایتان جالب بوده بفرمایید.   یکی از نکات خیلی شیرین برای من این است که 
ایشان به مقام مشورت خیلی اهمیت می دهند؛ یعنی ضمن اینکه نظری داشتند، ولی آن را 
به بحث می گذاشتند و صبر می کردند همه ی نظرات شنیده بشود، بعد به جمع بندی 
می رسیدند. این خیلی مهم است. در سیره ی نبوی هم داریم که ایشان با اینکه عقل کل عالم 
بودند و پس و پیش حوادث را می دیدند، امّا به مشورت یارانشان اهمیت می دادند. ایشان هم 
در این زمینه مقیدند. نکته ی دیگری که به نظر من مهم بود، واقع گرایی ایشان است؛ یعنی 
آرمان گرایی و واقع گرایی در تصمیم گیری هایشان تبلور دارد. هم هدف را همیشه مدنظر 
دارند، هم به بسترها توجه می کنند. اگر به تدابیر ایشان توجه می شد، مسائل با هزینه ی کمتری 
حل می شد. در همین توافق اخیر یک جاهایی مذاکره کنندگان جلو می رفتند که دقت نظری 
در بعضی از امور نداشتند و وقتی ایشان بحث را سامان می دادند، شکل دیگر پیدا می کرد. آن 
ضوابطی هم که ایشان گذاشتند، خیلی مؤثر بود. البته ضابطه اش قبلاً بحث شده بود، ولی 
ایشان مدون کردند که چند موضوع را مورد توجه قرار می داد. این خیلی راهگشا بود؛ یعنی 
یک مسیری باز شد برای فردی که می خواهد مذاکره کند، چه چهارچوب هایی را همیشه 
مدنظر قرار بدهد. نکته ی دیگری که ایشان خیلی توجه داشتند و در همه ی این مسیر اهمیت 
داشت، این بود که همیشه به مؤلفه ی حل موضوع توجه داشتند؛ یعنی نمی خواستند این 
بحث طوری بشود که راه دررو نداشته باشد. ضمن اینکه به خاطر حل مسئله از همه ی ابزارها 
می خواســتند استفاده شود و دقت نظر و کارشناسی شود؛ ولی مسیر را جوری طراحی 
می کردند که ادامه پیدا کند و منقطع نشود. افرادی بودند که می گفتند فقط باید مذاکره شود، 
ولی ایشان همه جانبه نگاه می کرد.شهید حاج قاسم سلیمانی یک عبارت خیلی خوبی راجع 
به این مسئله دارد که می گوید من هر وقت می دیدم که رهبر انقلاب مطلب یا نظری را 
می فرمایند، احساس می کردم که حتماً مصلحت کشور است یا اگر نهی می کردند لزومی 
دارد. واقعاً رهبر انقلاب به دلیل پخُتگی و پارسایی شان از یک نگاه همه جانبه برخوردار هستند؛ 
حتی در مسائل پیچیده ی منطقه ای هم توجهات خوبی دارند. درباره سیاست کشور نسبت 
به خیلی از مسائلی که در عراق، لبنان، فلسطین و سوریه پیش می آمد، رجال سیاسی ما 
نظراتی می  دادند که اگر آن انجام می شد، امروز معضلات بزرگی برای کشور به وجود می آورد، 
ولی ایشان در جلسات تصمیمات خیلی سنجیده می گرفتند. آرامش روانی امنیتی که امروز 

در ایران است، معلول آن تصمیماتی است که ایشان در آن جلسات می گرفتند.

مهمترین نقاط قوت شاهین را بشناسید
با خروج برندهایی نظیر سیتروئن و رنو از ایران به واسطه 
اوج گرفتن تحریم ها ، سایپا با پراید و پلت فرم X 200 تنها ماند 
. در شرایطی که ویروس کرونا خطوط تولید خودرو در سراسر 
جهان را به تعطیلی کشاند و مشکلات اقتصادی بیش از گذشته 
این صنعت را تحت فشار قرار داده بودند سایپا مسیری نو را در 
پیش گرفت و مگا پلتفرم اختصاصی SP 100 را معرفی کرد تا 
با خروج شرکای استراتژیک این خودروساز ایرانی ، توسعه برند 
بومی در تمامی کلاس ها به ســرعت در دستور کار قرار گیرد . 
شــاهین نخســتین عضو خانواده SP 100 بود که این روزها 
درآستانه تحویل به مشتریان قرار دارد. آریا به عنوان نخستین 
کراس اوور ملی دومین عضو این پلتفرم است که زودتر از موعد 
از سوی سایپا آماده تولید شده و قرار است در آینده این پلتفرم 
به مرور چهره سایپا بعد از خروج پراید از خط تولید را تغییر دهد. 
 B شاهین نخستین تلاش سایپا برای گذر از خودروهای کلاس
و ورود بــه کلاس C با برند بومی اســت . این ســدان 4446 
میلیمتری ، جایگزینی ایده آل بــرای خودروهای خانوادگی 
برندهای خارجی اســت که با پیروی از اصول جدید مهندسی 
سایپا در گام های نخست طراحی ، موفق به اخذ استانداردهای 
بین المللی شــده و صرفا یک خودرو معمولی برای جایگزینی 

برندهای غایب به حساب نمی آید.

   ایمنی در الویت 
سایپا در طراحی و مهندسی شاهین پیش از هر چیز ایمنی 
را مد نظر قرار داده  و تســت تصادف و تأییدیه R ECE 95 را 
برای آن اخذ کرده اســت . استاندارد ECE یکی از شش جزء 
اصلی برای اخذ مجوز فروش خودرو در اتحادیه اروپا است و فراتر 
از نیازهای استاندارد ایمنی کشور به حساب می آید ، به نظر می 
رسد ایمنی پراید که سال ها دستخوش مصاحبه ها و حمله های 
متعدد به سایپا بود در طراحی شاهین جزو الویت های نخست 
قرار گرفته تا هیچ نقدی بر شاهین در این زمینه وجود نداشته 
باشد و حتی فراتر از استانداردهای کشور طراحی شود . سایپا 
همچنین در این راستا اقدام به انتشار فیلم های تست ایربگ و 
تصادف جانبی شــاهین برای نخستین بار کرد که پیش از این 
توسط هیچ خودروســازی صورت نگرفته بود و نشان دهنده 
اطمینان کامل سایپا از طراحی این سدان در زمینه ایمنی است. 
سدان کلاس  C سایپا در بخش تکنولوژی های ایمنی ضمن 
بهره گیری از دو کیســه هوا به سیستم ترمز ضد قفل ABS  و 
توزیع الکترونیکی نیروی ترمز EBD در کنار سیســتم ترمز 
کمکی BAS مجهز شده است . سیستم ترمز کمکی BAS در 
واکنش ســریع و مورد نیاز راننــده به توقفی مطمئن ، فراتر از 
سرعت و واکنش راننده به پدال ترمز اقدام به اعمال تمام نیرو 
می کند تا خودرو با حداکثر توان متوقف شود . این آپشن ایمنی 

در کمتر خودرو کنونی بازار به چشم می خورد و یکی از مهمترین 
نقاط قوت شاهین نسبت به رقبا به حساب می آید ، همچنین 
در حالی که عمده خودروهای هم کلاس شاهین در چرخ های 
عقب به ترمز کاســه ای مجهز شده اند این خودرو با ترمز های 
دیسکی در جلو و عقب به بازار عرضه خواهد شد ، ایمنی شاهین 
تنها به تکنولوژی و آپشن ها ختم نمی شود بلکه این خودرو در 
ساختار بدنه نیز مفهومی نوین در صنعت خودرو کشور را ارائه 
کرده است . بر اساس اعلام سایپا فرآیند بدنه سازی شاهین با 
ورق هایی انجام می شــود که تا چندی پیش ، استفاده از این 
آلیاژها در صنعت خودروی کشور مرسوم نبوده است . با توجه 
به نوع آلیاژ استفاده شده در ورق های این خودرو ، نقاط جوش 
شــاهین متفاوت از سایر محصولات تولیدی در خودروسازان 
کشور اســت . همچنین زمان تولید یک بدنه و اتاق شاهین از 
مرحله پرس کاری تا اتصال اجزا توسط ربات ها و نیروی انسانی 
، به دلیل ساختار متفاوت این خودرو ، بیش تر از سایر محصولات 
داخلی است ، بنابراین در امر کیفی نیز سازه شاهین بالاتر از رقبا 

قرار می گیرد .

 پر شتاب تر از رقبا :
 در قلب شاهین پیشرانه 1.5 لیتری توربو با حد اکثر توان 
 110 اســب بخــار و حــد اکثــر گشــتاور 1۶5 نیوتون متر 

می تپد ، مهمترین مشخصه شتاب در یک خودرو نسبت وزن 
به توان گشتاور و همچنین بازه حضور بیشترین گشتاور در مدار 
اســت. در تست های شتابی که اخیرا” از سوی برخی رسانه ها 
انجام شده شاهین با اختلاف قابل توجه نسبت به تندر 90 پیشی 
می گیرد و این نشان دهنده عملی بودن این تئوری در شاهین 
است . گشتاور صرفا ً یک عدد است که در ترکیب با نسبت وزن 
، کشش یک خودرو را نشان می دهد . برای مثال اگر تصور می 
کنید خودرویی با گشتاور 200 نیوتون متری پرشتاب است ، 
فرض کنید وزن آن خودرو 2 تن باشد لذا ممکن است کشش 
این خودرو در حد یک ســدان ســبک معمولی باشد . نسبت 
گشتاور به وزن در شاهین 0.1۳ است در حالی که در یک سدان 
سنتی بازار در کلاس شاهین این نسبت به حدود 0.10 تا 0.12 
می رسد .در خودروهای مشابه تنفس طبیعی ، عموماً حد اکثر 
گشــتاور روی دور موتور ۳000تا ۳500 وارد مدار می شود اما 
در شاهین ، حداکثر گشتاور 1۶5 نیوتون متر به طور مداوم از 
دور موتور 1750 تا ۴250 در دسترس است به این صورت در 
بازه گســترده تری نســبت به خودروهای  رقیب می توانید از 
حداکثر کشش در این خودرو بهره ببرید . سایپا شاهین با وزن 
خالص 12۶0 کیلوگرم حدود 100 کیلوگرم از ســدان های 
ســنتی صنعت خودرو ایران در همین ابعاد سبک تر است و با 
 طراحی آیرودینامیک ، کشش و عملکرد فنی قابل توجهی را 

نوید می دهد.
امکانات ایده آل :

در کابین شاهین همه چیز برای یک خانواده ایرانی در نظر 
گرفته شــده اســت. فضای بار ۴20 لیتری این سدان فراتر از 
بســیاری از سدان های هم کلاس است و فاصله بین دو محور 
2۶50 میلیمتری آن عددی فراتر از ســدانی مانند تندر 90 را 
نشــان می دهد که به معنای فضای بیشتر پا برای سر نشینان 
است . شاهین در بخش امکانات رفاهی به سیستم ورود ، خروج 
و استارت بدون کلید مجهز شده که یکی از محبوب ترین آپشن 

ها برای ایرانیان است. 
این خودرو ضمن بهره گیری از نمایشگر لمسی 7 اینچی 
و سانروف به سیستم تهویه مطبوع اتوماتیک و نمایشگر دمای 
بیرون مجهز شده و سنسور نور آن آپشن چراغ های اتوماتیک 
را فراهم کرده است . شاهین همچنین با پیروی از استانداردهای 
85 گانه به چراغ های روشــنایی در روز نیز مجهز شده است . 
نشــانگر وضعیت دنده ، دوربین عقب ، چراغ هدایت تا منزل و 
سیستم کنترل فشار باد تایرها نیز از دیگر امکانات رفاهی این 
خودرو به شمار می رود . سیستم کمکی فرمان این سدان نیز 
برخلاف دیگر رقبا که از نوع هیدرولیکی هستند ، برقی است و 
در سرعت های مختلف نرمی متفاوتی را ارائه می کند، تا ضمن 

حفظ ایمنی ، موجب سهولت در فرمان دهی شود.

سدان جدید سایپا چگونه جای خالی برندهای 
خارجی را پر کرد؟
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